
 
 
 
 
 
 
 
 
 

بیست و پنجم اسفند 1399



°۷تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)68,010درهم امارات

0 (%0)32,600لير ترکيه

0 (%0)38,100يوان چين

0 (%0)235,000ين ژاپن

0 (%0)199,150دلار کانادا

0 (%0)270,100فرانک سوئيس

0 (%0)3,380افغاني

0 (%0)3,920روبل روسيه

0 (%0)194,100دلار استراليا

0 (%0)239,170دلار

0 (%0)284,260يورو

0 (%0)346,030پوند انگليس
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تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)107,590,000سکه امامي

0 (%0)105,019,000سکه بهار آزادي

0 (%0)63,500,000نيم سکه

0 (%0)40,500,000ربع سکه

0 (%0)23,500,000سکه گرمي



 

1- ظرفیت بالاي گوسفند نژاد بلوچی براي تولید گوشت از طریق تغذیه با علوفه - روزنامه سبزینه

2- خلع ید سرمایه گذاران فاقد اهلیت معادن آذربایجان غربی - آخرین خبر

3- پیش بینی اقتصاد ایران در 1400 - 55 آنلاین

4- کلنگ کارخانه کاشی در آباده به زمین خورد / بیکاران به فرمانداري مراجعه کنند - شیرازه

5- همچنان مقایسه با دولت قبل در ماه هاي پایانی! - جوان آنلاین

6- رونق نفتی؛ اقتصاد را دچار تب می کند و رکود نفتی؛ اقتصاد را به لرزه می اندازد - شعار سال

7- رنج کارگران براي دریافت سنوات پایان خدمت | شکایت به دیوان عدالت اداري براي بستن راه قانون گریزي - حقوق نیوز

8- یک پیش بینی از اقتصاد ایران در سال 1400 - برترین ها

9- راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی - صبح تهران

10- راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی - صبح تهران

11- اقتصاد نیمه جان غرب مازندران از نفس می افتد - موج

12- رخدادها - روزنامه کار و کارگر

13- 20 میلیارد در قالب بسته هاي معیشتی بین خانواده زندانیان توزیع می شود - ایلنا

14- راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی - بانک و صنعت

15- خط پایان نخستین جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی با معرفی برگزیده گان - بانک و صنعت

16- انسجام عملیات ارزي با هم افزایی واحدهاي ارزي بانک توسعه تعاون - بانک و صنعت

17- تعامل و همکاري با سازندگان داخلی زمینه اشتغال بالغ بر سه هزار نفر فراهم آورده است - هما خوزستان

18- افزایش اشتغالزایی کشاورزان جوان با بذر مینی تیوبر - باشگاه خبرنگاران جوان

19- 1250 میلیارد تومان به قطار شهري کرج تزریق مالی شده است - روزنامه کیهان

20- 1500 دانش آموز بازمانده از تحصیل آذربایجان غربی به کلاس درس بازگشتند - روزنامه کیهان

21- تعامل و همکاري با سازندگان داخلی زمینه اشتغال بالغ بر سه هزار نفر فراهم آورده است - امید خوزستان

22- درخشش موفقیت بر تارك برنامه ریزي و مجاهدت - روزنامه کیهان

23- ضرورت افزایش سهم ایران از شیرین سازي آب خلیج فارس - روزنامه امتیاز

24- امرودي: وظیفه کانون ها پربار کردن اوقات فراغت است - روزنامه امتیاز

25- ایجاد اشتغال پایدار؛ یکی از اهداف محقق شده در مناطق آزاد کشور است - فرینا

26- سند سازگاري با کم آبی در خراسان رضوي تدوین شده است - تسنیم

27- گنج هاي گلخانه اي در دل کویر یزد - خبرگزاري صدا و سیما

28- اعطاي 120 میلیارد تومان کمک هزینه ایام بیکاري کرونا به هنرمندان - پانا

29- آغاز بهره برداري از طرح انتقال آب خلیج فارس - رهیاب

30- رنج و مقشت «ضعیف ترین قشر» براي امر و معاش؛ نبود بیمه کام کارگران را هر روز تلخ تر می کند - تسنیم

31- اشتغال پایدار براي 3 هزار نفر، نتیجه تعامل و همکاري با سازندگان داخلی است - باشگاه خبرنگاران جوان



32- نشست سرپرست سازمان منطقه آزاد انزلی با دهیاران این منطقه - تفاهم آنلاین

33- نرخ بیکاري سوییس کمتر شد - برنا نیوز

34- پیش بینی اقتصاد ایران در 1400: همین آش و همین کاسه 1399 - خبر داغ

35- تسهیلات 50 میلیون تومانی براي خرید فرش دستباف - روزنامه جهان صنعت

36- گفتمان جوان گرایی؛ تزریق خون تازه - مفتاح نیوز

37- ماحصل آغاز طرح انتقال آب خلیج فارس به استان اصفهان - حلقه وصل

38- آمادگی نمایندگان براي رفع موانع و مشکلات قانونی مناطق آزاد در مجلس شوراي اسلامی - فرینا

39- انعقاد تفاهم نامه همکاري میان بانک مسکن و سازمان همیاري شهرداري هاي استان - روزنامه رسالت

40- تأمین آب پایدار فلات مرکزي با انتقال آب خلیج فارس و دریاي عمان - روزنامه رسالت

41- رونق صنایع مازندران با نظارت هاي میدانی - روزنامه رسالت

42- رونق صنایع مازندران با نظارت هاي میدانی - روزنامه رسالت

43- شناسنامه هوشمند براي کارگران فصلی مشهد - همشهري

44- چشم انداز رشد اقتصادي در سال 1400 - روزنامه جهان اقتصاد

45- برگزیدگان جشنواره مد و لباس در خراسان جنوبی معرفی شدند - ایرنا

46- خلیج فارس طرحی براي سیرابی صنعت اصفهان - روزنامه جام جم

47- آغاز به کار شهرك صنعتی خرما ؛به زودي - روزنامه جام جم

48- نقش مهم انتقال آب دریاي عمان در توسعه و آبادانی شرق کشور - باشگاه خبرنگاران جوان

49- دفتر نمایندگی وزارت امور خارجه در زاهدان تسهیل کننده ارتباطات مرزي است - باشگاه خبرنگاران جوان

50- سورنا ستاري: ایده پردازان جوان پیروز میدان مبارزه با اقتصاد نفتی هستند - قم نیوز

51- استاندار قم به مدیرکل کمیته امداد استان، لوح سپاس اهدا کرد - قلمنا

52- صنایع دستی صنعت فراموش شده - روزنامه کرمان امروز

53- صنایع دستی صنعت فراموش شده - روزنامه کرمان امروز

54- استاندار قم به مدیرکل کمیته امداد استان، لوح سپاس اهدا کرد - اکونا پرس

55- بهره برداري از 14 طرح فناورانه دانشگاه آزاد اسلامی در اصفهان - تابناك

56- محسنی بندپی: ایجاد بیش از 112 هزار شغل در استان تهران/ احداث درمانگاه هاي تامین اجتماعی تسریع می شود -
استانداري تهران

57- پیش بینی اقتصاد ایران در 1400: همین آش و همین کاسه 1399 - انتخاب

58- اپال و 5 معدنی سرمایه گذار خط دوم انتقال آب از خلیج فارس - صداي بورس

59- «فرانسیس کوپولا» اقتصاددان مالی - صداي بورس

60- رئیس قوه قضاییه: بیکاري در شمال باید اساسی برطرف شود - تسنیم

61- استاند ار بوشهر: 322 میلیارد تومان تسهیلات رونق تولید د ر استان بوشهر پرد اخت شد - روزنامه خبر جنوب

62- در هشتمین همایش ملی پیشرفت و توسعه علمی کشور مطرح شد؛ راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی - تجارت
گردان

63- خط پایان نخستین جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی با معرفی برگزیده گان - تجارت گردان



64- هدفگذاري اشتغال 80 درصدي محکومان واجد شرایط در سال 1400 - میزان

65- نشست رفع مشکلات زیرساختی شهرك ها و نواحی صنعتی خراسان رضوي/ ارایه راهکارهاي برون رفت از تنگناهاي

موجود با همکاري نهادهاي ذیربط - فصل اقتصاد

66- ضرورت افزایش سهم ایران از شیرین سازي آب خلیج فارس - سروش نیوز

67- هرکس قانون را نقض کند در هرجایگاهی که باشد باید با وي برخورد شود /نسبت به مسائل تولید و مازندران حساس

باشیم زیرا بسیاري از مشکلات قابل حل خواهد بود - شمال نیوز

68- هرکس قانون را نقض کند در هرجایگاهی که باشد باید با وي برخورد شود /نسبت به مسائل تولید و مازندران حساس

باشیم زیرا بسیاري از مشکلات قابل حل خواهد بود - شمال نیوز

69- طرح یک گره 84 هکتاري در حضور رییس سازمان بازرسی کل کشور - شمال نیوز

70- طرح یک گره 84 هکتاري در حضور رییس سازمان بازرسی کل کشور - شمال نیوز



 

ظرفیت بالاي گوسفند نژاد بلوچی براي تولید گوشت از طریق تغذیه با علوفه

منبع: روزنامه سبزینهشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/12/24

ظرفیت بالاي گوسفند نژاد بلوچی براي تولید گوشت از طریق تغذیه با علوفه

شهرستان نیمروز در شرق استان سیستان و بلوچستان ظرفیت بسیار بالایی براي تولید محصولات کشاورزي دارد و ازجمله
تولیدات کشاورزي آن می توان به گندم، جو، ذرت علوفه اي، شبدر، یونجه، خربزه، هندوانه، خیار، گوجه گلخانه اي و در بخش

 
دامپروري نیز به پرورش گاو نژاد سیستانی، گوسفند نژاد بلوچی، بز و... اشاره کرد. 

بنابر مستندات موجود، 12هزار و 70رأس دام سنگین گاو و گوساله، هفت هزار و 500نفر شتر و 270هزار رأس دام سبک توسط هفت
هزار و 102دامدار بهره بردار در شهرستان نیمروز نگهداري می شود. شهرستان نیمروز در طول سال هاي متمادي، دامداران و
کشاورزان سخت کوش و پرتلاش زیادي را به خود دیده و در سال زراعی گذشته نیز یک گوسفنددار از این خطه، به واسطه اقدامات
ارزشمندي که در زمینه کسب و کار خود داشته، به عنوان گوسفنددار نمونه ملی انتخاب شده و در آیین گرامی داشت نمونه هاي
ملی، به شکل مجازي (به دلیل شیوع بیماري کرونا) از دست ریاست جمهوري و وزیر جهاد کشاورزي، لوح افتخار را دریافت کرده
است؛ او کسی نیست جز محمدرضا بزي، دانش آموخته کارشناسی رشته مدیریت بازرگانی از دانشگاه پیام نور زابل که معتقد است

 
گوسفند نژاد بلوچی براي تولید گوشت از طریق تغذیه با علوفه ظرفیت بسیار بالایی دارد. 

این گوسفنددار نمونه ملی کشور گفت: در مجموعه کشاورزي و دامپروري تپه سرخ در شهرستان نیمروز و دهستان بزي در روستاي
حاجی میرخان که در فاصله 15کیلومتري مرز افغانستان واقع شده است، فعالیت می کنم که متأسفانه به علت دوري از مرکز، افراد
کمی تمایل به سرمایه گذاري در این منطقه دارند. از دیگر عوامل محدودکننده فعالیت در این منطقه، علاوه بر گرد و خاك همیشگی
و ناملایمات جوي، وجود فقر و تنگدستی ناشی از خشک سالی هاي پی درپی است. به رغم این مشکلات، اما با تحقیقات و مطالعاتی
که انجام دادم، در کنار تلاش شبانه روزي، شرایط را مناسب تولید محصولات دامی ارزیابی کردم و دست یابی به ثروت و ایجاد اشتغال

 
مولد براي تعدادي از هم وطنان را دور از دسترس ندیدم. 

 
دوقلوزایی و داشتن پشم باکیفیت، از مزایاي گوسفند اصلاح نژاد شده بلوچی 

محمدرضا بزي در گفت وگو با «سبزینه» ادامه داد: در سال92 اقدام به خرید گوسفند اصلاح نژاد شده بلوچی کردم و متوجه شدم که
بره آن ها سرعت رشد بیش تري دارد. همچنین بالابودن کیفیت پشم و دوقلوزایی از دیگر امتیازات آن بود. در حال حاضر تمامی دام
هایم از نژاد بلوچی اصیل است که هزاران سال سابقه پرورش دارند. علاوه بر این، متوجه شدم در کنار ذخیره هاي تاریخی و تمدن
منطقه سیستان، ذخیره هاي ژنتیکی ارزشمندي در بخش دام و طیور موجود است و همچنین امکان اصلاح نژاد این دام و افزایش
بازدهی آن نیز وجود دارد. به همین دلیل ترجیح دادم به جاي تغییر نژاد، به اصلاح نژاد دام هاي محلی بپردازم و در حال حاضر علاوه
بر این که چندقلوزایی گوسفندان بیش تر شده است، شیر باکیفیتی که بازارپسندي بیش تري دارد، به همراه بره هایی که یک دست

 
بوده و سنگین وزن تر متولد می شوند، به بازار عرضه می کنم. 

وي بیان کرد: البته در این مجموعه، فعالیت هاي زراعی هم داریم و سطح زیرکشت مجموعه تپه سرخ نزدیک به 40هکتار است که در
سال هاي کم آب، حدود 10هکتار آن کشت می شود و در زمان هاي پرآب 20هکتار زیر کشت محصولات جو، گندم، یونجه،



 
محصولات جالیزي و همچنین ذرت می رود. 

 
همکاري با دامداران منطقه براي رفع مشکلات تولید 

این دامدار نمونه از سیستان و بلوچستان در پاسخ به این سوال که چه عواملی در پیشرفت شما تأثیر داشته است، اظهار کرد: ازجمله
عواملی که باعث شد به عنوان گوسفنددار نمونه ملی در بخش عشایري و در سطح ملی انتخاب و معرفی شوم، توکل به خداوند بوده و
این که همواره براي رفع موانع و مشکلات سایر همکاران در منطقه تلاش کردم و از هر آنچه در توان داشتم، براي توسعه صنعت و
همراهی و کمک به دامداران دیگر دریغ نکردم. علاوه بر این، در بحث واکسیناسیون و سایر موارد، آنچه از دستم برمی آمد، به رایگان

 
به دیگران ارائه خدمت کردم و هیچ چشم داشتی به جز دعاي خیر آن ها نداشتم. 

وي ادامه داد: گله تحت مدیریت من در حال حاضر 500رأس است و روي افزایش بهره وري و دوقلوزایی گوسفندان همچنان کار

 
خواهم کرد؛ ضمن این که با صلاح دید مسئولان، اقدام به پخش بره ها و قوچ هاي اصلاح شده بین دامداران منطقه نیز کرده ام. 

بزي درخصوص تأمین نهاده هاي مورد نیاز گفت: از طریق کمک و مشاوره کارشناسان ترویج کشاورزي، فرمول تهیه کنسانتره براي
بره هاي پرتولید با پروتئین بالا را از کارخانه والفجر سیستان تهیه کردم و آن را به مصرف می رسانم و خوش بختانه مدیران کارخانه
نیز با دامداران نهایت همکاري و تعامل را دارند. امید داریم این رویه پسندیده که دامدار نهاده را تحویل می گیرد و پس از پروار دام

 
(بعد از حدود 100روز) و زمان فروش آن ها با کارخانه تسویه حساب می کند، ادامه دار باشد. 

وي به یکی از تجربیات مفید خود اشاره کرد و افزود: در زمان خشک سالی با تغذیه کمکی، از لاغري مفرط و ضعیف شدن دام
جلوگیري می کنم؛ به طوري که در این شرایط، سایر دامداران محلی از قوچ هاي مولد این مجموعه استفاده می کنند؛ البته گفتنی
است از نظر میزان تولید، گوسفند نژاد قوچ بلوچی اصلاح نشده 40کیلوگرم و اصلاح شده آن 45 تا 50کیلوگرم و همچنین قوچ بومی
60کیلوگرم و اصلاح شده آن 72 تا 80کیلوگرم وزن می گیرد. بره تازه متولد شده و دوقلوها سه کیلو و تک قلوها چهار تا 5/4 کیلو
وزن دارند و از نظر تولید شیر، بره اصلاح نژاد نشده 700 تا 800گرم و اصلاح شده آن نیز میانگین از 900گرم تا یک کیلو شیر می

 
دهد؛ ضمن این که شانس دوقلوزایی نیز تا 70درصد است. 

دامدار نمونه ملی از شهرستان نیمروز استان سیستان و بلوچستان به یکی دیگر از دلایل انتخاب خود به عنوان تولیدکننده نمونه ملی
اشاره کرد و گفت: یکی دیگر از فعالیت هاي من در این زمینه، کار کردن روي دنبه گوسفندان و عدم حذف آن بود، چراکه دنبه

 
گوسفند ویتامین و چربی هاي مفیدي دارد و از طرف دیگر، دام بدون دنبه آسیب پذیرتر است. 

 
افزایش وزن بره بز نژاد بلوچی روزانه 350گرم است 

ي تأکید کرد: با اصلاح نژاد، جثه دام بزرگ تر شد و دوقلوزایی افزایش یافت. همچنین به دلیل شرایط آب و هوایی و گرماي زیاد،
سالی دوبار در فروردین و اوایل اردیبهشت ماه و یک بار نیز در شهریور و اوایل مهرماه باید پشم چینی کنم و معمولاً از هر دام دو تا

 
سه کیلو پشم برداشت می کنم. 

بزي به دقت نظر خود نسبت به پیش بینی هاي هواشناسی هم اشاره کرد و افزود: طبق هشدارهاي روزانه، هفتگی و ماهانه

 
کارشناسان هواشناسی برنامه ریزي می کنم و خوش بختانه این کار برایم بسیار نتیجه بخش بوده است. 



دامدار نمونه ملی از شهرستان نیمروز استان سیستان و بلوچستان خاطرنشان کرد: طبق اظهارات کارشناسان، گوسفند نژاد بلوچی
بهترین گزینه از نظر تولید گوشت از طریق علوفه است؛ البته بعضاً به خاطر تبلیغات نامربوط، شاهد برخی ناخالصی نژادهاي داخلی

 
هستیم که ضروري است به این مسأله بیش تر پرداخته شود و مورد توجه قرار بگیرد. 

 
وي ادامه داد: افزایش وزن بره بز نژاد بلوچی روزانه 200گرم و اصلاح شده آن حدود 300 تا 350گرم در روز است. 

 
خوداتکایی در تولید گوشت، نیازمند برنامه ریزي مسئولان 

وي به وضعیت تأمین گوشت مورد نیاز کشور نیز اشاره کرد و افزود: باید ببینیم چه میزان پتانسیل تولید داریم و براساس آن برنامه
ریزي کنیم. همچنین باید مسأله تأمین گوشت قرمز را یک بار براي همیشه ساماندهی کنیم. به اعتقاد من، قطعاً تأمین نیاز همه آحاد

 
جامعه از اولویت هاي دولت است و امیدوارم با برنامه ریزي و مشاوره با کارشناسان بتوانیم مشکلات را حل و رفع کنیم. 

دامدار نمونه ملی کشور تصریح کرد: در حال حاضر در مجموعه کشاورزي و دامپروري تپه سرخ شهرستان نیمروز 500رأس دام مولد و

 
بیش از 500رأس دام شیري دارم و توانسته ام براي دست کم شش نفر اشتغال ایجاد کنیم. 

بزي افزود: با دریافت تسهیلات اشتغال روستایی با سود چهاردرصد، ادوات کشاورزي و تراکتور خریداري کردم. خوش بختانه براي آب
رسانی، یک تانکر آب به صورت رایگان در اختیار ما قرار گرفت و اکنون هم از طریق اداره امور عشایري، آب رسانی به دامداران و دام

 
ها انجام می شود. علاوه بر این، از طریق صندوق کارآفرینی امید و صندوق توسعه ملی تسهیلاتی ارائه شده است. 

وي اظهار کرد: عرضه مستقیم گوشت ما حتی در کرج، تهران و زاهدان هم انجام می شود و خواهان حضور در بازارهاي کشورهاي

 
نزدیک هم هستیم. 

بزي با اشاره به ارائه مشاوره به دامداران استان هاي مجاور و حتی کشور افغانستان یادآور شد: این امکان وجود دارد که جوانان علاقه

 
مند نیز به این حوزه ورود کنند. 

عضو اتحادیه دامداران زابل با بیان این که در بخش عشایري، صندوق روستایی و کارگروههاي خودیاري تشکیل داده ایم، گفت: از
جواد حسینی، ریاست مرکز اصلاح نژاد گوسفند بلوچی در شمال شرق کشور؛ محمدعلی صفدري، رئیس امور عشایر شهرستان نیمروز؛
داریوش سرگزي، ریاست اداره دامپزشکی زابل؛ علی هاشم زاده و دیگر سربازان عرصه دامپزشکی و حسن صفایی مقدم، از کارشناسان

 
دلسوز جهاد کشاورزي استان، و همه کسانی که براي رشد و پیشرفت صنعت دامپروري کشور فعالیت میکنند، تشکر می کنم. 

بزي در پایان تصریح تصریح کرد: لازم می دانم از دکتر مرتضی رضایی، معاون تولیدات دامی وزیر جهاد کشاورزي، به پاس خدماتش
تشکر کنم و از نظر معنوي نیز افتخار خود می دانم که امضاي رئیس جمهور، وزیر جهاد کشاورزي و معاون ایشان در معرفی من به

 
عنوان دامدار نمونه نصیبم شده است. 

 
معرفی محمدرضا بزي 

محمدرضا بزي در سی وپنجمین دوره انتخاب و معرفی نمونه هاي ملی بخش کشاورزي در سال 1399 به عنوان دامدار نمونه عشایر

 
کشور معرفی شد . 



بزي علاوه بر دامداري و دامپروري به روش هاي سنتی به روش هاي علمی روي آورده و اقدام به پرورش گوسفند و بز براین مبنا کرده

 
و ضمن استفاده از نظرات کارشناسان این حرفه، خود نیز تحقیقات و مطالعات بسیاري در خصوص روش هاي دامپروري داشته است. 

وي با معرفی اداره امور عشایر شهرستان نیمروز به مراکز تحقیقات و اصلاح نژاد جنوب شرق کشور در استان خراسان رضوي ارتباط و
همکاري مناسبی با مسئولان آن برقرار کرده و اقدام به خرید قوچ اصلاح شده کرده است و به وسیله هیبرید و تلاقی قوچ اصلاح شده

 
با نژاد بومی، تولید مناسبی داشته است . 

افزون بر این، وي اقدام به ترویج روش هاي صحیح و اصولی دامپروري در بین سایر دامداران کرده که الگوي خوبی براي دیگر عشایر و

 
دامداران کشور است. 

بزي صحیح تغذیه، رعایت مسائل بهداشتی جایگاه دام، واکسیناسیون به موقع و سایر اصول دامپروري را سرلوحه فعالیت هاي خود

 
قرار داده و علاوه بر تولید مناسب با روش هیبریدي، درخصوص حفظ ذخایر ژنتیکی نژادهاي گوسفند و بز تلاش کرده است. 

وي به عنوان دامدار نمونه عشایري شهرستان نیمروز معرفی شده و توانسته جزو چهار نفر اول کشور در سال 99 شود.
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خلع ید سرمایه گذاران فاقد اهلیت معادن آذربایجان غربی 

مهر/ استاندار آذربایجان غربی از خلع ید سرمایه گذاران

 
فاقد اهلیت معادن استان خبر داد. 

محمدمهدي شهریاري، استاندار آذربایجان غربی با تاکید بر
اینکه برخی افراد به بهانه سرمایه گذاري و بدون اخذ مجوز
اهلیت سنجی، سرمایه هاي معدنی استان را به تملک
درآورده اند، اظهار کرد: سرمایه گذاران فاقد اهلیت در

 
معادن استان خلع ید می شوند تا بستر براي افراد داراي اهلیت لازم پاي کار بیایند. 

وي با تاکید بر توجه بیشتر متولیان امر به جلسات واگذاري معادن افزود: شکوفایی بخش معدن با تسامح و تعارف میسر نمی شود و

 
باید در صیانت از بیت المال نباید کوتاهی کنیم. 

شهریاري افزود: با وجود نقش حوزه معدن در تولید و اشتغالزایی این بخش در استان چندان رشد نکرده است که باید هرچه سریع تر

 
سرمایه گذاران فاقد اهلیت خلع ید شوند و کمیته هاي اهلیت سنجی در واگذاري معادن دقت بیشتري به خرج دهند. 

استاندار آذربایجان غربی گفت: استان در بعد معدن سرشار از منابع خدادادي است اما فعالیت خاصی براي بهره برداري و استفاده

 
مناسب از این منابع انجام نمی شود. 

شهریاري خواستار تحرك بیشتر در استفاده از ظرفیت هاي مهم معدن استان شد و افزود: امروز برخی افراد با نیت هاي مختلف
مجوزهاي طولانی مدت گرفته ولی در این زمینه کاري نکرده اند که لازم است خلع یدشده و کار به اهل خود واگذار شود تا بیش از

 
این منابع ملی از بین نرود. 

وي اهلیت سرمایه گذاران در حوزه معدن را شرط لازم براي اعطاي مجوز عنوان کرد و گفت: این اهلیت باید توسط مراجع ذیصلاح

 
شامل توانمندي مالی، توجیه فنی، اقتصادي و پیوست اجتماعی تأیید شود. 

استاندار آذربایجان غربی ادامه داد: به دنبال افرادي باشیم که علاوه بر تخصص فنی بنیه مالی نیز داشته باشند تا بتوانند اشتغال و

 
سودآوري لازم را براي تحرك بخشی به توسعه استان فراهم کنند. 

 
آخرین خبر آذربایجان غربی در اینستاگرام : 

https://instagram.com/wazerbaijan_today



پیش بینی اقتصاد ایران در 1400

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/12/24

«اول از هرچیز باید گفت که وضعیت اقتصاد ایران در سال 1400 به عوامل مختلفی بستگی دارد که بخش عمده اي از این
عوامل در اختیار ما به عنوان تحلیل گران و پیش بینی کنندگان نبوده و نیست. در مجموع می توانیم به این نکته اشاره کنیم

که اگر همین شرایط کنونی سیاسی و اقتصادي در سال آینده هم وجود داشته باشد؛ ...

«اول از هرچیز باید گفت که وضعیت اقتصاد ایران در سال 1400 به عوامل مختلفی بستگی دارد که بخش عمده اي از این
عوامل در اختیار ما به عنوان تحلیل گران و پیش بینی کنندگان نبوده و نیست. در مجموع می توانیم به این نکته اشاره کنیم که اگر
همین شرایط کنونی سیاسی و اقتصادي در سال آینده هم وجود داشته باشد؛ یعنی آمریکا به برجام برنگردد و ایران نیز بر مواضع
خودش اصرار کند، قطعا میزان فروش نفت به همین شکل باقی می ماند و این بدان معناست که منابع درآمدي ایران از فروش نفت و

 
فرآورده هاي آن تغییري نخواهد کرد.» 

 
 

یک استاد دانشگاه اعتقاد بر این دارد که مهمترین اولویت دولت ها براي بهبود اقتصاد ایران در سال 1400 اصلاح ساختارهاي

 
اقتصادي است که در این میان مهمترین ماموریت دولت اصلاح نظام بانکی و پولی و تعیین و تکلیف وضعیت نرخ ارز است. 

آلبرت بغزیان در گفت وگو در پاسخ به این پرسش که اقتصاد ایران با توجه به تحولات و اتفاقات سال جاري، چه وضعیتی را در سال
1400 خواهد داشت، گفت: اول از هرچیز باید گفت که وضعیت اقتصاد ایران در سال 1400 به عوامل مختلفی بستگی دارد که بخش
عمده اي از این عوامل در اختیار ما به عنوان تحلیل گران و پیش بینی کنندگان نبوده و نیست. بنابراین ما نمی توانیم در تعیین و
تکلیف این عوامل دخل و تصرفی داشته باشیم ولی در مجموع می توانیم به این نکته اشاره کنیم که اگر همین شرایط کنونی سیاسی
و اقتصادي در سال آینده هم وجود داشته باشد؛ یعنی آمریکا به برجام برنگردد و ایران نیز بر مواضع خودش اصرار کند، قطعا میزان
فروش نفت به همین شکل باقی می ماند و این بدان معناست که منابع درآمدي ایران از فروش نفت و فرآورده هاي آن تغییري

 
نخواهد کرد. 

این استاد دانشگاه ادامه داد: علاوه بر این، اگر قرار باشد که تصمیم ایران در قبال مساله FATF و موضوعات مرتبط با آن تغییري



نکند، هزینه نقل و انتقال پول همچنان براي تاجران و سرمایه گذاران و تولیدکنندگان بالا خواهد ماند و این یکی از عوامل افزایش
قیمت ها در سال آینده خواهد بود. مضاف بر اینکه اگر دولت بخواهد ضعف امروز خودش در مساله نظارت و کنترل قیمت ها را ادامه

 
بدهد ما در سال آینده تغییري در قیمت ها و مهار تورم تجربه نخواهیم کرد. 

 
 

وي افزود: البته باید این مساله را در نظر گرفت که مساله تورم در کشور ما به یک بحث و مساله جاافتاده تبدیل شده است و بعید
نخواهد بود که در سال آینده یک تورم 25 تا 30 درصدي تکرار شود و اتفاقا دولت هم مجوز این اتفاق را نیز به نحوي صادر کند.
چراکه دلیل یا اتفاق جدیدي براي افزایش دوباره قیمت ها رخ نداده است و بروز این اتفاق صرفا بستگی به تصمیم دولت در سال
آینده دارد. به ویژه آنکه در سال 99 تورم با ارز 25 تا 30 هزار تومان، پیشرفت خودش را طی کرده است و توجیهی براي رشد تورم

 
وجود ندارد. 

بغزیان با اشاره به اهمیت جایگاه تولید در نظام اقتصادي کشور، تصریح کرد: رهبري امسال را به عنوان سال جهش تولید نامگذاري
کردند و بعید نیست که در سال 1400 مجددا ایشان سال را با مفهوم و مضمونی متکی بر ضرورت تقویت تولید نامگذاري کنند. من
درباره وضعیت تولید در سال آینده تصور می کنم که احتمالا زمینه و مقدمه رشد تولید فراهم است، چراکه تولید در ایران، طی یک
سال گذشته وضعیت تورم را تجربه کرد و امروز ظرفیت آن را دارد که در سال آینده یک رشد نسبی در مقایسه با سال 99 داشته

 
باشد و بر همین اساس می توان امیدوار بود که وضعیت اشتغال در سال 1400 بدتر از سال 99 نباشد. 

این کارشناس اقتصادي با بیان اینکه اتفاقات پیش روي ایران در عرصه داخلی و خارجی مانند 2 روي سکه هستند که می توانند تا
حدودي شرایط اقتصادي کشور را تغییر بدهند، گفت: اگر آمریکا به برجام برگردد و ایران FATF را بپذیرد، شرایط اقتصادي کشور
تغییر خواهد کرد و زمینه و مقدمات حضور سرمایه گذاران خارجی در کشور را فراهم کند. البته تمام این تغییرات و بهبودها در
شرایطی محقق می شود که ایران از ظرفیت ها و فرصت هاي بدست آمده بهترین استفاده را ببرد. وگرنه کسی با عینک زدن باسواد
نمی شود، مشروط بر آنکه فرد با استفاده از آن عینک بهتر ببیند و مطالعه و تحقق کند. بنابراین اگر از این فرصت ها استفاده شود،

 
قطعا شرایط اقتصادي اعم از تولید و اشتغال بهبود پیدا خواهد کرد. 

این استاد دانشگاه در پاسخ به این پرسش که مهمترین اولویت هاي دولت براي بهبود اقتصاد در سال 1400 چه هستند، تصریح کرد:
هر اولویتی که بخواهیم در این خصوص مطرح کنیم، مشمول بحث اصلاح ساختارهاي اقتصادي می شود و من اعتقاد دارم که در این
میان مهمترین ماموریت دولت، مساله اصلاح نظام پولی و بانکی است. بانک مرکزي باید یکبار براي همیشه تکلیف خودش را با نرخ ارز

 
مشخص کند تا بحث سوداگري و بلاتکلیفی تولیدکنندگان و سرمایه گذاران و واردکنندگان حل شود. 



وي افزود: بخش واردات ایران نباید سردرگم نرخ ارز باشد. ما همچنین در مساله نقل و انتقالات مالی و تخصیص ارزي براي واردات و
ارز 4200 تومانی جهت تامین کالاهاي اساسی باید به سازوکار مشخص و شفاف برسیم و از این طریق بتوانیم یک اطمینان را براي
بخش تولید و واردات ایجاد کنیم. بعد از این نیز ما باید به سراغ مساله واردات کالاهاي دیگر برویم که ورودشان به کشور آسیبی به
نظام تولید کشور نمی زند و در این خصوص نیازمند یک بازنگري هستیم. همکاري با سرمایه گذاران خارجی هم ضلع بعدي این بحث

است که اعتقاد دارم همگی این عوامل همراستا و موازي بایکدیگر می توانند حل شوند.



کلنگ کارخانه کاشی در آباده به زمین خورد / بیکاران به فرمانداري مراجعه

کنند

منبع: شیرازهشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/12/24

زین العابدین نیک مرام گفت: بحث اشتغال در شهرستان آباده حل شده است و تنها شهرستانی است که بیکاري را در آن به
صفر می رسانیم و اگر بیکاري (از جنس مرد) در شهرستان وجود دارد به فرمانداري مراجعه کند.

زین العابدین نیک مرام گفت: بحث اشتغال در شهرستان آباده حل شده است و تنها شهرستانی است که بیکاري را در آن به

 
صفر می رسانیم و اگر بیکاري (از جنس مرد) در شهرستان وجود دارد به فرمانداري مراجعه کند. 

 
به گزارش سرویس رصد شهرستان هاي شیرازه، کلنگ کارخانه کاشی فروردین با حضور مسئولین شهرستان آباده به زمین خورد. 

آباده نما نوشت: زین العابدین نیک مرام فرماندار آباده گفت: در سال آینده کلنگ زنی شش کارخانه دیگر را در شهرستان داریم که

 
موجب تحول بزرگی در صنعت شهرستان خواهد گردید. 

 
بیکاران آباده به فرمانداري مراجعه کنند 

نیک مرام افزود: بحث اشتغال در شهرستان آباده حل شده است و تنها شهرستانی است که بیکاري را در آن به صفر می رسانیم و اگر

 
بیکاري (از جنس مرد) در شهرستان وجود دارد به فرمانداري مراجعه کند. 

 
وي افزود: امیدواریم در نیمه دوم سال آینده یک عدد بیکار هم نخواهیم داشت؛ اگرچه الان هم نداریم. 

نیک مرام اظهارداشت: حدود چندین هزار هکتار براي تشکیل منطقه ویژه اقتصادي مهیا شده است و از تمام مدیران خواهش می کنم
هر سرمایه گذار با هر ایده؛ استراتژي و هر پروژه اي را مورد حمایت قرار دهند و ما هم در ارائه تسهیلات؛ تخصیص زمین و مجوز در

 
کوتاه ترین زمان ممکن تمام تلاش خورد را خواهیم کرد. 

محمد نعمت اللهی سرپرست اداره صمت شهرستان آباده گفت: کارخانه کاشی قرار است با مساحتی حدود 20 هکتار و سرمایه گذاري

 
300 میلیارد تومان احداث گردد. 

نعمت اللهی افزود: کارخانه کاشی فروردین که ظرفیت سالانه حدود شش میلیون متر مربع و اشتغال زایی 300 نفر را به همراه دارد

 
در 24 ماه آینده به بهره برداري می رسد. 

گفتنی است در حال حاضر چهارکارخانه فعال با اشتغال مستقیم قریب به سه هزار نفر و یک کارخانه با تولید آزمایشی در آباده موجود

 
می باشد که مابقی کارخانه هاي کاشی، جواز تاسیس صادر شده و یا تنها کلنگ زنی صورت گرفته است. 

انتهاي پیام/ر



همچنان مقایسه با دولت قبل در ماه هاي پایانی!

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/12/24

معاون اول رئیس جمهوري معتقد است با صادرات یک میلیون بشکه نفت هم می شود کشور را اداره کرد؛ البته باید بپذیریم
مردم در شرایط سخت و دشواري هستند و باید به آنان حق داد که نگران و گلایه داشته باشند و حتی از گله هم بالاتر، از

مسئولان ناراحت باشند. به هر حال، زندگی مردم در شرایط بسیار سخت است.

سرویس اقتصادي جوان آنلاین: دولت تدبیر و امید در ماه هاي پایانی خود به سر می برد با این حال معاون اول رئیس جمهور به

 
جاي اینکه پاسخگوي عملکرد هشت ساله دولت باشد همچنان از کاستی هاي دولت قبل و رقبا می گوید. 

اسحاق جهانگیري در گفتگو با ایرنا در پاسخ به سؤالی در خصوص انتقادات منتقدین و اینکه معمولاً بخش اعظم مشکلات را ناشی از
ناکارآمدي و نه تحریم ارزیابی می کنند و نقش کارشکنی هاي داخلی در عدم پیشبرد برنامه هاي دولت گفت: دوره دو سال و نیم اول
دولت آقاي دکتر روحانی را با دوره دو سال و نیم آخر دولت آقاي احمدي نژاد که در هر دو دوره یک گونه تحریم حاکم بود، پیش
روي ماست. در آن دو سال و نیم، میزان اشتغال 14 هزار نفر، رشد اقتصادي منفی 7 درصد و نرخ تورم 40 درصد بود، اما در دو سال
و نیم آغاز دولت یازدهم، رشد اقتصادي ما مثبت، اشتغال ما حدود 400 هزار شغل سالانه بود و همه شاخص هاي اقتصادي مثبت شد.
معاون اول رئیس جمهور افزود: دو سال و نیم ابتداي آغاز به کار دولت یازدهم اصلاً قابل مقایسه با آن دو سال و نیم آخر دولت دهم

 
نیست در حالی که آن ها هشت سال تجربه اداره کشور را هم داشتند. این ها قابل مقایسه است و می توان با عدد و رقم بیان کرد. 

وي با بیان اینکه ما در بودجه خیلی تلاش کردیم اتکا به نفت را کم کنیم، ابراز داشت: دولت قبل از 2 میلیون و 300 هزار بشکه نفت
تولیدي ایران در تحریم دوره قبل، اجازه صادرات یک میلیون بشکه را در روز داشت. من فکر می کنم با یک میلیون بشکه هم می شد
بودجه کشور را اداره کرد و ما هم اداره کردیم. حتی در سال 93 نفت 100 دلاري به بشکه اي 30 دلار رسید، اما در رشد وقفه اي به

 
وجود نیامد و مسیر اقتصاد کشور ادامه پیدا کرد. 

وي اظهار داشت: باید بپذیریم مردم در شرایط سخت و دشواري هستند و باید به آنان حق داد که نگران و گلایه داشته باشند و حتی

 
از گله هم بالاتر، از مسئولان ناراحت باشند. به هر حال، زندگی مردم در شرایطی بسیار سخت است. 

وي با اشاره به اینکه شرایط اقتصادي را با شروع دوباره تحریم ها براي چگونگی کمک رسانی به اقشار مختلف مردم بررسی کردیم،
اظهار داشت: در این سه سال به رغم فروش بسیار کم نفت، آسیب دیدن وضعیت درآمد هاي دولت و کاهش یافتن میزان درآمد هاي
ارزي دولت، سعی کردیم از اینکه فشار بیشتري بر مردم وارد شود، جلوگیري کنیم. همین میزان کالایی که صادر می کنیم، قیمتش
کمتر شد و هزینه واردات بسیار بالا رفت یعنی اگر کالایی را 100 دلار می فروختیم با این شرایط 80 دلار می فروختیم و اگر کالایی

 
را 100 دلار وارد می کردیم، اکنون 120 تا 130 دلار آن را می خریم. 

 
برخی از کشور ها مانع وارد شدن دلار به ایران شدند 

جهانگیري در بخش دیگري از این گفتگو به ماجراي ارز4هزارو200 تومانی اشاره کرد و در خصوص اظهارات مطرح شده درباره تبعات
این ارز گفت: از اواخر سال 96 فشار هاي ترامپ علیه اقتصاد کشور شروع و کشور با یک تلاطم جدي در بازار سکه و ارز مواجه شد.
سال 95 هم دوره کوتاهی تلاطمی داشتیم. در آن زمان همه سیاست هاي اقتصادي درباره نرخ سود بانکی و افزایش آن اتخاذ شد تا



مردم به جاي خرید دلار، پول خود را به بانک ها ببرند. بعد گفتند این همه هزینه به کشور تحمیل شد در حالی که هیچ اتفاقی نیفتاد

 
و دلار مسیر رشد خود را طی کرد. 

وي اضافه کرد: در سال 96، کشور هایی که ما از آن ها دلار وارد کشور می کردیم، مانع از ورود آن به کشور شدند در این مقطع
قیمت ارز در بازار افزایشی شد. رئیس جمهور به بانک مرکزي اعلام کرد براي اینکه قیمت ارز بالا رفته کاري بکند. بانک مرکزي گفت
که دستش بسته است. زمانی که چند میلیارد دلار اسکناس داشتیم، بانک مرکزي روزي بیش از 100 تا 150 میلیون دلار در بازار

 
مداخله می کرد و به اندازه آن ارز ذخیره داشت، اما در این مقطع کشور ها واردات ارز را روي کشور ما بستند. 

معاون اول رئیس جمهور اضافه کرد: دستگاه هاي امنیتی هم گزارش دادند جریانی توسط برخی کشور هاي منطقه می خواهد با اعلام
خروج ترامپ از برجام به بازار ارز هجوم بیاورد و قیمت وحشتناکی ایجاد کند. قیمت ارز 6هزار تومان شد در حالی که دلار در شب

عید 3هزارو800 و 4هزارو200 تومان بود.



رونق نفتی؛ اقتصاد را دچار تب می کند و رکود نفتی؛ اقتصاد را به لرزه می

اندازد

منبع: شعار سالشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/12/24

شعار سال: در این همایش دژپسند وزیر امور اقتصاد و دارایی با اشاره به اهمیت منابع نفت وگاز در اقتصاد ایران گفت: در
اقتصادي که نفت و گاز از منابع فراوان است، نمی توان اقتصاد را مبرا از این منابع بدانیم. اما آنچه از آن می توان به عنوان

نفرین یاد کرد این است که نوع مدیریت ما در بهره برداري از این ...

شعار سال: در این همایش دژپسند وزیر امور اقتصاد و دارایی با اشاره به اهمیت منابع نفت وگاز در اقتصاد ایران گفت: در
اقتصادي که نفت و گاز از منابع فراوان است، نمی توان اقتصاد را مبرا از این منابع بدانیم. اما آنچه از آن می توان به عنوان نفرین یاد
کرد این است که نوع مدیریت ما در بهره برداري از این منابع به گونه اي است که اقتصاد را به مرحله تب و لرز نفت رسانده است.

 
یعنی رونق نفتی، اقتصاد را دچار تب می کند و رکود نفتی اقتصاد را به لرز می اندازد. 

دژپسند در ادامه تصریح کرد: در واقع نگرانی بیشتر این است که بودجه جاري دولت را به نفت متکی کنیم. اقتصاد را نمی توان خالی
از نفت کرد، اما نکته مهم این است که چه جایگاهی براي نفت در اقتصاد تعریف شود. در اینجا نگاه به نفت به عنوان منبع تأمین مالی

 
بودجه دولت نیست، بلکه موتور و اهرم رشد اقتصادي در مسیر توسعه عمودي و افقی نفت در اقتصاد است. 

وزیر امور اقتصاد و دارایی افزود: نفت داراي دو نقش اصلی است: نقش خوراك و سوخت و نقش تأمین مالی اقتصاد. چنانچه فن آوري
استفاده شده جهت تبدیل نفت به منبع تأمین مالی وارداتی باشد، فایده اي ندارد و با یک تلنگر دچار مشکل می شود. براي جلوگیري
از این اتفاق و نهادینه شدن توسعه، باید بر دو عنصر دانش و مردم مبتنی شویم. یعنی فن آوري باید درون زاد شود و لازمه آن وجود
دانش و دست یابی به قدرت طراحی و ساخت است. این امر شکل نمی گیرد مگر آنکه سرمایه انسانی، علم و فناوري، شرکت هاي

 
دانش بنیان و انجمن هاي علمیبه عنوان ارکان اصلی ایفاي نقش کنند. 

وي در مورد مردم بنیادي اقتصاد و لزوم شکل گیري بخش خصوصی افزود: بخش غیردولتی به دو دلیل باید شکل بگیرد. اول به خاطر
جلوگیري از شکل گیري پدیده ازدحام به خاطر حضور دولت و دوم به خاطر جلوگیري از ایجاد هزینه وسیع و وابستگی به نفت به
دلیل حجم و اندازه بزرگ دولت. وي تصریح کرد: تأمین مالی بخش غیردولتی در کشور هاي در حال توسعه از طریق بانک ها صورت
می گیرد. اما این امر در کوتاه مدت مناسب است. تأمین مالی باید به سمت بازار سرمایه برود و این امر به دو دلیل بیان می شود؛ یکی

 
براي تأمین مالی و دیگري براي سازوکار بازار. 

دژپسند در خصوص مدل ارائه شده براي دوران گذار، سه رکن را به عنوان مثلث توسعه اقتصاد، مردمی کردن اقتصاد و تأمین مالی
اقتصاد بیان کرد و گفت: نهاد هاي توسعه اي، نهاد تأمین مالی ناشی از صادرات نفت در صندوق توسعه ملی و پس انداز هاي خرد این

 
سه رکن اصلی هستند. 

وزیر اقتصاد ادامه داد: از این طریق ضمن تقلیل سهم دولت، منابع حاصل از نفت در تأمین مالی پروژه هاي بزرگ مقیاس استفاده می
شود و از این دو مورد به عنوان اهرمی براي جمع آوري منابع نقد مردم استفاده می شود. در واقع از این طریق فناوري را در داخل
کشور نهادینه می کنیم و با مدیریت مناسب و عمق بخشی به دانش، تأمین مالی را از بخش نفتی خارج می کنیم. این عوامل منجر به



ایجاد اقتصادي عمیق و پیچیده می شود که دولت در آن یک بهره دارد و آن مالیات بر فعالیت ها است که بر اساس نرخ بهینه براي

 
رشد اقتصاد تعیین می شود. 

دژپسند از جمله نتایج این کار را، افزایش اشتغال، افزایش تولید، افزایش صادرات، اقتصاد نو و مدرن و خروج از حالت تک محصولی

 
برشمرد. همچنین نتیجه مبتنی شدن دولت به مالیات را ایجاد پاسخگویی دولت و در نتیجه افزایش شفافیت دانست. 

وزیر اقتصاد در ادامه خاطرنشان کرد: به جاي حذف نفت و گاز که کار معقولی نیست، باید دو برنامه براي برگرداندن نفت و گاز به

 
جایگاه اصلی خود طراحی شود و این نکته بسیار مهم است که از نفت چگونه استفاده شود. 

در این همایش همچنین دکتر مجید قاسمی رئیس شوراي انجمن هاي علمی ایران به موضوع فعالیت هاي غیرنفتی در اقتصاد ملی و
چگونگی ساماندهی این فعالیت ها اشاره کرد و گفت: تأمین مالی ضمن تأکید بر تأمین ارز، تأمین ریال براي تسریع در چرخه تولید
در داخل را هم شامل می شود. در این زمینه بانک ها و بازار سرمایه دو مکانیزم واسطه اي هستند که با تجهیز منابع از پس انداز
کنندگان و سرمایه آوران و تخصیص آن به سرمایه گذاران نیاز هاي مالی را تأمین کرده و با تغییر در اولویت مردم براي خرج کردن،

 
یعنی با تغییر زمان مطلوب مصرف، مسیر تولید را نیز تغییر می دهند. 

وي ادامه داد: در نهایت هماهنگ سازي تولید با مصرف به صورتی که قدرت خرید جامعه زایل نشود؛ تولید، در زمان واقعی مصرف، در
بازار وجود داشته باشد؛ چرخه تولید بالنده باشد و همچنین رشد اقتصادي و رضایت از زندگی وجود داشته باشد؛ کار بسیار پیچیده

 
اي است. 

رئیس دانشگاه خاتم در ادامه اقتصاد مردمی را فراتر از بخش خصوصی دانست و به اهمیت و چگونگی مشارکت مردم در فعالیت هاي

 
غیر نفتی اشاره کرد. وي همچنین به بحث اقتصاد دانش بنیان و اهمیت دانش به عنوان موتور اصلی حرکت به سمت توسعه پرداخت. 

در ادامه پورمحمدي معاون امور اقتصادي و هماهنگی برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور نیز به بیان سخنانی در خصوص

 
وضعیت فعلی اقتصاد و راهکار هاي عدم وابستگی به نفت پرداخت. 

وي به کاهش سهم بودجه از نفت در چند سال اخیر اشاره کرد و گفت: لازمه کاهش سهم بودجه از نفت، کاهش هزینه ها است که
این اتفاق در حال رخ دادن است و به معنی کاهش کیفیت حکمرانی است. این موارد بیانگر دو مطلب است. این نفت لاجرم در حال

 
کاهش است و از طرفی راهکار مناسبی براي ایجاد درآمد مستمر و پایدار براي متکی کردن اقتصاد کشور به آن پیدا نکرده ایم. 

وي در خصوص اقداماتی که در این راستا آغاز شده است، افزود: اولین مطلب بحث اوراق مالی است که در این راستا تضمین و تکلیف
بانک ها در بحث اوراق مالی دولت حذف شد. نظم دهی به اوراق مالی انجام شد و این اوراق در بورس پذیرفته شد. از سال گذشته نیز

 
بانک بانک مرکزي از اوراق مالی دولت به عنوان ابزار مناسب براي مداخله در بازار و هم ابزاري نظارتی استفاده می کند. 

وي ادامه داد: مطلب بعد، نظام مالیاتی است که بوسیله آن می توان درآمد مستمر و پایدار ایجاد کرد. سه موضوع اصلی افزایش پایه

 
هاي مالیاتی، کاهش معافیت هاي مالیاتی و برنامه یکپارچگی نظام مالیاتی و تأمین اجتماعی از موارد مورد بحث هستند. 

معاون سازمان برنامه و بودجه کشور، اصلاح نظام مالیه نفت و گاز را به عنوان مبحث بعدي عنوان کرد و افزود: دو موضوع اصلاح رابطه
نفت و بودجه دولت و اصلاح نظام قیمت گذاري حامل هاي انرژي از موضوعات مهم هستند. وي در ادامه به یارانه هاي حوزه انرژي



اشاره کرد و در این راستا به استفاده ناکارا از انرژي ارزان، شدت مصرف و طبیعتاً افزایش میزان قاچاق آن و برخورداري ناعادلانه دهک

 
هاي درآمدي از این یارانه ها اشاره کرد. 

وي در خصوص دارایی هاي دولت توضیحاتی را بیان کرد و افزود: به اتکاي این دارایی ها هم می توان اوراق مالی منتشر کرد و هم
سازمان دارایی هاي دولت را تشکیل داد و به شناسایی کلیه دارایی هاي ناشناخته و بدون سند دولت پرداخت و در بازار مالی عرضه

 
کرد. 

در ادامه همایش دکتر غلامرضا تاجگردون رئیس سابق کمیسیون تلفیق بودجه مجلس ضمن بررسی اقتصاد فعلی ایران، به مشکلات

 
ساختار اقتصاد غیرنفتی و امکان سنجی غیرنفتی شدن اقتصاد ایران اشاره کرد. 

وي به آماراقتصادي سال هاي 90 تا 98 اشاره کرد و گفت: در این دوره تولید ناخالص داخلی کشور از رشد مطلوبی برخوردار نبود و
سهم تولید ناخالص داخلی بدون نفت نسبت به کل تولید داخلی در محدوده 86 تا 90 درصد قرار داشت. این موضوع نشان می دهد
که نوع اقتصاد به چه شکلی است. لازم به ذکر است این اعداد اثر تکاثري نفت در اقتصاد را نشان نمی دهد. وي در ادامه به بررسی

 
تأثیر نفت در اقتصاد مدیریت کشور اشاره کرد و اثرات ساختاري و عملکردي آن را بیان نمود. 

تاجگردون در مورد حذف درآمد نفت از اقتصاد ایران ادامه داد: در کوتاه مدت نه می توانیم و نه می شود، در بلند مدت می توانیم، اما

 
سخت است، در حقیقت می شود، ولی اراده هماهنگی نیز می خواهد تا صورت گیرد. 

وي دلایل این امر را اینگونه برشمرد: وابستگی رو به گسترش بصورت عمودي و افقی، چسبندگی رو به استحکام، تمایل به تداوم

 
ماندگاري در حاکمیت، لجبازي دور از حکمرانی خوب و... از دلایل حذف درآمد نفت از اقتصاد ایران است. 

تاجگردون افزود: در بلندمدت نفت و شرکت ملی نفت باید سهامش ملی و متعلق به اقتصاد شود، نکته قایل توجه این است که، "آیا
این منابع مستقیم صرف پرداخت به مردم شود یا صرف اقتصاد شود و عایدي آن صرف مردم شود؟ "، منطق اقتصادي بر روش دوم

 
تأکید دارد، ولی مجلس و دولت ها روش اول را انتخاب می کنند. 

تاجگردون تنها راهبرد پیشنهادي خود را اینگونه بیان کرد: عدم دخالت دولت در اقتصاد و نجات اقتصاد بوسیله راه حل غیرنفتی یعنی
پذیرفتن متولی توسعه به جز دولت، تنها راهبرد است. با پذیرش این راهبرد، راهبرد هاي دیگر نیز در ادامه قابل قبول و اجرا خواهد

 
بود. 

گفتنی است در این همایش در چهار محور اصلی در قالب نشست هاي تخصصی به بررسی راهبرد هاي توسعه با محوریت اقتصاد
غیرنفتی پرداخته شد. راهبرد هاي اقتصادکلان در اقتصاد غیرنفتی، چالش هاي تأمین منابع مالی در اقتصاد غیرنفتی، اقتصاد دانش
بنیان و نقش مردم در اقتصاد غیرنفتی از جمله محور هاي اصلی مطرح شده در این همایش بودند. علاوه بر این در پایان این همایش،

 
از انجمن هاي علمی ایران نیز تقدیر به عمل آمد. 

شعار سال؛ با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از روابط عمومی بانک پاسارگاد، تاریخ انتشار: 24 اسفند 1399، کد خبر: 1135،
www.bpi.ir
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اداري براي بستن راه قانون گریزي
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در سال هاي گشته آراي متعددي توسط مراجع رسیدگی به اختلافات کارگر و کارفرما پیرامون محاسبه ي سنوات خدمت
کارگران صادر شده است. این آرا نظر کارگران را...

 
 

رنج کارگران براي دریافت سنوات پایان خدمت | شکایت به
دیوان عدالت اداري براي بستن راه قانون گریزي

رنج کارگران براي دریافت سنوات پایان خدمت | شکایت به دیوان عدالت اداري براي بستن راه قانون گریزي در سال هاي گشته آراي
متعددي توسط مراجع رسیدگی به اختلافات کارگر و کارفرما پیرامون محاسبه ي سنوات خدمت کارگران صادر شده است. این آرا نظر

 
کارگران را تامین نکرده اند و تعداد زیادي از آن ها از مرجع رسیدگی شکایت کرده اند. 

به گزارش ایلنا، قانونگذار در حقوق، قوانین را به چند دسته تقسیم می کند؛ برخی قوانین آمره و برخی تکمیلی هستند. قوانین آمره
قوانینی هستند که قانونگذار توافق بر سر اجراي آن ها را برنمی تابد. در مقابل قوانین تکمیلی قرار دارند که طرفین می توانند بر سر
حل و فصل مسائل حقوقی آن ها به توافق برسند. با اینکه تفکیک آمره یا تکمیلی بودن قانون دشوار است اما بر اساس این تعریف، هر
قانون که تجاوز به آن نظم عمومی را برهم بریزد آمره و هر قانونی که برهم ریختن آن مصداق برهم ریختن این نظم نباشد، تکمیلی
است. قوانین مادر و قوانین برگرفته از آن که در قلمرو حقوق عمومی شکل می گیرند، ذات آمره بودن را در خود دارند اما قوانینی که

 
در قلمرو حقوق خصوصی پا می گذارند، برخلاف این مورد هستند. 

قوانین کار که برگرفته از حقوق عمومی هستند، ماهیت آمره دارند؛ لذا قانونگذار تجاوز به آن را برنمی تابد و صراحت متجاوز را
محکوم می کند. قانون کار ایران هم نباید از این قاعده مستثنی باشد. آراي مراجع رسیدگی به اختلافات حوزه روابط کار در حکم
آراي مراجع قضایی است و لذا قانونگذار هیچ ملاطفتی با ناقض قانون به خرج نمی دهد؛ حتی برابر فصل جرایم و مجازات هاي این
قانون، افراد بسته به تخلف خود به حبس و جریمه نقدي محکوم می شوند اما گاهی پیش می آید که برخی محاکم و مراجع حل
اختلاف، آرایی برخلاف قوانین آمره صادر می کنند و حتی آراي مراجع بالادستی که ناظر بر تطابق خروجی آن ها با قوانین بالادستی

 
هستند را هم اجرا نمی کنند و بدین وسیله حقوق مشمولان قانون را تضییع می کنند. 

 
دردسرهاي محاسبه سنوات خدمت کارگران قرارداد دائم 

براي نمونه در سال هاي گذشته آراي متعددي توسط مراجع رسیدگی به اختلافات کارگر و کارفرما پیرامون محاسبه ي سنوات
خدمت کارگران صادر شده که ماهیت «علی الحساب» آن را زیر سوال می برند. این موضوع از این جهت داراي اهمیت است که در
قراردادهاي کار دائم، چنانچه در حین اجراي قرارداد کار از جمله در پایان هر سال، مبالغی تحت عنوان سنوات خدمت به کارگر
پرداخت شود، این پرداخت ها علی الحساب تلقی می شوند و در خاتمه قرارداد کار از کل مبلغ سنوات خدمت که بر اساس آخرین
مزد کارگر محاسبه می شود کسر و مابقی آن به کارگر پرداخت می شود اما در مورد کارگران قرارداد موقت علی الحساب بودن
موضوعیت ندارد؛ چرا که برابر ماده 24 قانون کار، «در صورت خاتمه قرارداد کار، کار معین یا مدت موقت، کارفرما مکلف است به



کارگري که مطابق قرارداد، یک سال یا بیشتر، به کار اشتغال داشته است براي هر سال سابقه، اعم از متوالی یا متناوب، بر اساس

 
آخرین حقوق، مبلغی معادل یک ماه حقوق به عنوان مزایاي پایان کار به وي پرداخت نماید.» 

 
مبناي قانونی کسر ذخایر سنوات 

 
پیگیري براي صدور راي وحدت رویه 

در واقع با یک «دو دوتا چهارتا» روشن می شود که کارگران چه میزان از پولی که از بابت ذخایر سنوات خود دریافت کرده بودند را به
شرکت برگردانده اند و حالا باید از کل مبلغ نهایی که کارگر باید دریافت کند، چه میزان کسر شود تا طلب کارگر از کارفرما و کارفرما
از کارگر تسویه شود؛ حتی سرپیچی اداره کار از اجراي راي دیوان عدالت اداري موجب شده است که مدیر روابط کار اداره کل تعاون،
کار و رفاه اجتماعی استان تهران به رئیس این اداره نامه اي بنویسد و اجراي راي دیوان را مورد تاکید قرار دهد اما تاکنون به دلیل
اینکه راي وحدت رویه از سوي دیوان عدالت اداري صادر نشده است و برخی شعب دیوان این حق کارگران را مورد تایید و تاکید خود

 
قرار نداده اند و اجراي آن به در بسته خورده است. در نتیجه معترضان به دنبال راي وحدت رویه هستند. 

 
محاسبه سنوات کارگران مشاغل سخت و زیان آور 

خواسته دیگر کارگرانی که پس از بازنشستگی درخواست دریافت سنوات خدمت خود را داده اند، این است که سنوات آن ها مطابق
قوانین داخلی شرکت، محاسبه شود. اکبر بادره، بازنشسته سخت و زیان آور یکی از شرکت هایی به نحوه محاسبه سنوات خود معترض
است و در اینباره به دیوان عدالت اداري شکایت کرده است، گفت:«براساس قانون شرکت، اگر فرد با 25سال سابقه کار عادي
بازنشسته شود، به ازاي هر سال خدمت 45روز، به ازاي 30سال خدمت معادل 60روز سنوات دریافت می کند. چون شغلم در رسته
مشاغل سخت و زیان آور بود و با احتساب این قانون 35سال سابقه بیمه دارم، باید 50 روز به ازاي هر سال سابقه سنوات دریافت می
کردم. اما مقدار سنوات را با همان 28سال حساب کرده اند و مساعده هایی که در طول سال هاي خدمتم گرفته ام را پاي سنوات

 
نوشته و می خواهند مبلغ کمی را از بابت سنواتم پرداخت کنند.» 

البته باید توجه داشت که بازنشستگان مشاغل سخت و زیان آور بر اساس تعداد سال هاي اشتغال خود از سنوات خدمت بهره مند می
شوند؛ به این معنی که اگر 20 سال کار کرده باشند، آخرین حقوق آن ها مبناي این مدت قرار می گیرد و 10 سال سنوات الحاقی (به
ازاي هر سال 1.5 سال در مشاغل سخت و زیان آور) در آن محاسبه نمی شود؛ چراکه ماده 24 قانون کار در مبناي محاسبه سنوات
قید کرده است: «براي هر سال سابقه…». با این حال اگر در شرکت ها، مبناي محاسبه سنوات خدمت 50 یا 60 روز مزد (بیش از 30
روز) باشد و بازنشسته مثلا 28 سال در مشاغل سخت و زیان آور سابقه بیمه پردازي داشته باشد، یعنی به ازاي هر سال 1.5 سال
(برابر 35 سال بیمه پردازي) سنوات خدمت هم به ازاي 50 روز به وي تعلق می گیرد. در نتیجه بازنشستگانی مانند اکبر بادره می
توانند با مبناي 50 روز سنوات خود را دریافت کنند. دیوان عدالت اداري هم در شکایت یکی از همین کارگران، رایی را صادر کرده
است که بر منباي آن اگر شرکت مطایق عرف خود بیشتر از سال 30 روز را ملاك قرار دهد، بازنشستگان سخت و زیان آور هم می

 
توانند بر همین مبنا از حق سنوات بهره مند شوند. 

با این حال کارفرمایان تلاش می کنند باعدم محاسبه سنوات الحاقی مشاغل سخت و زیان آور که باید مطابق عرف کارگاه محاسبه
شوند و همچنین صدور پرداخت قطعی براي کارگران از محل ذخیره سنوات خدمت، مبالغ کمتري را به آن ها در پایان قرارداد (به
فرض دائمی بودن قرارداد) بپردازند. براي نمونه محمد سرکانی، از بازنشستگان مشاغل سخت و زیان آور است که می گوید شرکتی که
در آن کار می کرده باید 175 میلیون تومان به وي سنوات خدمت پرداخت کند؛ چرا در شغل سخت 28 سال سابقه کار داشت اما



کارفرما سنوات الحاقی وي را بر مبناي عرف کارگاه (مبناي 50 روز) محاسبه نکرده است و در ضمن کارفرما مبالغی را که وي از محل

 
ذخیره سنواتش استفاده کرده است را هم منظور کرده است؛ البته استفاده از ذخیره سنوات به اجبار کارفرما انجام شده است. 

 
اجبار کارفرمایان به کارگران براي استفاده از ذخایر سنوات 

ایجاد فشار بر کارگران براي استفاده از ذخایر سنواتشان در ازاي دریافت مساعده، وام و… از محل منابع داخلی شرکت، نه تنها دغدغه
کارگران بازنشسته نام برده است، بلکه به گفته حسین حبیبی، عضو هیات مدیره کانون عالی شوراي اسلامی کار کشور، بسیاري از
کارگران با آن دست و پنجه نرم می کنند. حبیبی در این مورد، گفت: «برخی کارفرمایان براي شانه خالی کردن از اجراي قوانین کار،
از پرداخت تسهیلات به کارگران خود خودداري کرده و آن ها را مجبور به استفاده از ذخیره سنوات خود کرده اند تا با این حربه
سنوات کمتري در پایان دوره خدمت کارگر پرداخت کنند. این مشکل دامن بسیاري از کارگران را گرفته است. از طرفی کارفرمایانی
هستند که به کارگر وام پرداخت نمی کنند تا کارگر مجبور شود از ذخیره سنواتش، وام بگیرد. این دسته از کارفرمایان به خیال آنکه
سنوات کمتري درپایان کار و خدمت به کارگر پرداخت می کنند دست به چنین رفتاري می زنند. براساس ماده 31 قانون کار،
پرداخت سنوات منوط به «آخرکار» است، بنابراین دریافتی تحت عنوان وام، علی الحساب تلقی شده و در آخر خدمت، از کل سنوات

 
به نرخ آخرین دریافتی کسر و الباقی باید به کارگر پرداخت شود.» 

تخلفاتی از این دست نشان می دهد که ادارت کار باید در مورد حقوق کارگران حساس باشند اما گهگاه می بینیم که مراجع رسیدگی
به اختلافات این ادارات هم در استیفاي حقوق کارگران تعلل می کنند و یا دقت لازم را به خرج نمی دهند. حبیبی به این مورد هم
معترض است:«ممکن است در برخی محاکم و مراجع حل اختلاف، آرایی برخلاف قوانین کار صادر شده باشد که این آرا مستند به
قانون کار قابل پذیرش نیست. چنانچه آرایی درمراجع حل اختلاف صادر وعلی الحساب دریافتی سنوات را تسویه حساب قطعی
براساس اصل آزادي اراده دانسته باشند، این آرا براساس مواد 8، 24 و31 قانون کار غیرقانونی و در راستاي حمایت غیرقانونی از

 
کارفرماست. کارگران باید به مواد قانون کار در پیگیري حقوق خود اشراف داشته باشند تا حقوق شان تضییع نشود.» 

 
 0

 
 0

 
 facebook googleplus telegram whatsapp twitter

 
منبع ایلنا 

 
برچسب دیوان عدالت اداري کارگران 

اخبار مرتبط رنج کارگران براي دریافت سنوات پایان خدمت | شکایت به دیوان عدالت اداري براي بستن راه قانون گریزي رئیس قوه
قضائیه: حمایت تسهیلاتی و حقوقی و قضایی از بخش خصوصی ضروري است بررسی پرونده واگذاري بندر نفتی خلیج فارس به یکی
از بزرگترین بدهکاران بانکی کشور در کمیسیون اصل نود بابک بهداد: ماجراي درگذشت هوشنگ میرزایی را پیگیري حقوقی می کنم
نوروزي: مهریه باید به صورت نقد در همان ابتداي عقد دریافت شود تاریخ جدید برگزاري آزمون وکالت اعلام شد؛ 20 فروردین 1400
برگزاري آزمون وکالت به تعویق افتاد موافقت معاونت حقوقی رئیس جمهور با درخواست انحلال جمعیت امام علی(ع) خلاف واقع و
بی پایه است دادستان نظامی تهران به سازمان بازرسی کل کشور می رود رئیسی: تغییر کاربري اراضی خلاف قانون چه از ناحیه افراد

 
حقیقی و چه از ناحیه افراد حقوقی مجاز نیست 



 
دیدگاه شما هم می توانید دیدگاه خود را ثبت کنید 

 
 کد جدید 

 
1000 کاراکتر 

 
ارسال 

 
 

رنج کارگران براي دریافت سنوات پایان خدمت شکایت به دیوان
عدالت اداري براي بستن راه قانون گریزي پیشنهاد روز 

 
رنج کارگران براي دریافت سنوات پایان خدمت | شکایت به دیوان عدالت اداري براي بستن… 

 
 

رئیس قوه قضائیه حمایت تسهیلاتی و حقوقی و قضایی از بخش
خصوصی ضروري است

 
رئیس قوه قضائیه: حمایت تسهیلاتی و حقوقی و قضایی از بخش خصوصی ضروري است 

 
 

بررسی پرونده واگذاري بندر نفتی خلیج فارس به یکی از
بزرگترین بدهکاران بانکی کشور در کمیسیون اصل نود

 
بررسی پرونده واگذاري بندر نفتی خلیج فارس به یکی از بزرگترین بدهکاران بانکی کشور… 

 
 

بابک بهداد ماجراي درگذشت هوشنگ میرزایی را پیگیري
حقوقی می کنم

 
بابک بهداد: ماجراي درگذشت هوشنگ میرزایی را پیگیري حقوقی می کنم 

 
 

نوروزي مهریه باید به صورت نقد در همان ابتداي عقد دریافت
شود

 
نوروزي: مهریه باید به صورت نقد در همان ابتداي عقد دریافت شود 

 
 

تاریخ جدید برگزاري آزمون وکالت اعلام شد؛ 20 فروردین
1400

 
تاریخ جدید برگزاري آزمون وکالت اعلام شد؛ 20 فروردین 1400 

 
برگزاري آزمون وکالت به تعویق افتاد 

 
برگزاري آزمون وکالت به تعویق افتاد 

 
 

موافقت معاونت حقوقی رئیس جمهور با درخواست انحلال
جمعیت امام علی ع خلاف واقع و بی پایه است

 
موافقت معاونت حقوقی رئیس جمهور با درخواست انحلال جمعیت امام علی(ع) خلاف واقع و… 
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منبع و لینک سایت بلامانع است. 
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 خانهاخبار حقوقی و قضاییسیاسیبین المللاقتصادیاجتماعیدفاعی و امنیتیعلمی
و آموزشیبهداشتیسایر حوزه هاهنریآرشیومجله حقوقیمقالات حقوقیتخلفات انتظامی قضاتتخلفات انتظامی وکلاءنمونه قراردادهامقررات
وکالتپرسش هاي حقوقیمعرفی کتاب حقوقیکانون هاي وکلاي دادگستریداوري گزیده آراي داوریآراي دادگاه ها درباره داوریمقالات
داوري و میانجیگریقوانین داوري و میانجیگریگزیده موضوعی کتب داوري آزمون هاي حقوقیآزمون وکالتآزمون قضاوتآزمون کارشناسی
ارشدآزمون دکتریآزمون مرکز مشاوران آزمون سردفتریآزمون کارشناس رسمی دادگستریآزمون مترجمان رسمیآزمون مشاوران
خانوادهمجله سلامتبیماري و پیشگیریسلامت جنسیاعتیاد و مواد مخدرورزش و تغذیهپوست و موبهداشت زناندرمان هاي شیمیایی و
گیاهیدهان و دنداندانستنیهاي پزشکیسیاسی و اجتماعیاندیشه سیاسی در ایراناندیشه سیاسی در غربمفاهیم سیاسی و اجتماعیجامعه
شناسی آسیب هاي اجتماعیاینترنت و شبکه هاي اجتماعیفرهنگ و هنرسینما،تئاتر،تلویزیونادبیاتگردشگریاندیشههنرمعماریتاریخ و
تمدنآداب و رسومروانشناسیبیماري ها و اختلالات روانیرفتارشناسیروانشناسی خانوادهروانشناسان جهانتست هاي روانشناسیقوانین و
مصوباتنظریه هاي رئیس مجلس مجموعه قوانینآراي وحدت رویه دیوان عالی کشورنظریات مشورتی اداره کل حقوقی قوه قضائیهکسب
و کارشبکه هاي اجتماعیمدیریت و بازاریابیکارآفرینان و مدیران موفقگزیده کتابمقالات اقتصادیسبک زندگیآشپزیخانه داریاحکام

شرعیقرآن، حدیث و ادعیهمتافیزیکتبلیغات



یک پیش بینی از اقتصاد ایران در سال 1400

منبع: برترین هاشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/12/24

«اول از هرچیز باید گفت که وضعیت اقتصاد ایران در سال 1400 به عوامل مختلفی بستگی دارد که بخش عمده اي از این
عوامل در اختیار ما به عنوان تحلیل گران و پیش بینی کنندگان نبوده و نیست. در مجموع می توانیم به این نکته اشاره کنیم

که اگر همین شرایط کنونی سیاسی و اقتصادي در سال آینده هم وجود داشته باشد؛ ...

انتخاب: یک استاد دانشگاه اعتقاد بر این دارد که مهمترین اولویت دولت ها براي بهبود اقتصاد ایران در سال 1400 اصلاح
ساختارهاي اقتصادي است که در این میان مهمترین ماموریت دولت اصلاح نظام بانکی و پولی و تعیین و تکلیف وضعیت نرخ ارز

 
است. 

آلبرت بغزیان در پاسخ به این پرسش که اقتصاد ایران با توجه به تحولات و اتفاقات سال جاري، چه وضعیتی را در سال 1400 خواهد
داشت، گفت: اول از هرچیز باید گفت که وضعیت اقتصاد ایران در سال 1400 به عوامل مختلفی بستگی دارد که بخش عمده اي از

 
این عوامل در اختیار ما به عنوان تحلیل گران و پیش بینی کنندگان نبوده و نیست. 

بنابراین ما نمی توانیم در تعیین و تکلیف این عوامل دخل و تصرفی داشته باشیم ولی در مجموع می توانیم به این نکته اشاره کنیم
که اگر همین شرایط کنونی سیاسی و اقتصادي در سال آینده هم وجود داشته باشد؛ یعنی آمریکا به برجام برنگردد و ایران نیز بر
مواضع خودش اصرار کند، قطعا میزان فروش نفت به همین شکل باقی می ماند و این بدان معناست که منابع درآمدي ایران از فروش

 
نفت و فرآورده هاي آن تغییري نخواهد کرد. 

این استاد دانشگاه ادامه داد: علاوه بر این، اگر قرار باشد که تصمیم ایران در قبال مساله FATF و موضوعات مرتبط با آن تغییري
نکند، هزینه نقل و انتقال پول همچنان براي تاجران و سرمایه گذاران و تولیدکنندگان بالا خواهد ماند و این یکی از عوامل افزایش
قیمت ها در سال آینده خواهد بود. مضاف بر اینکه اگر دولت بخواهد ضعف امروز خودش در مساله نظارت و کنترل قیمت ها را ادامه

 
بدهد ما در سال آینده تغییري در قیمت ها و مهار تورم تجربه نخواهیم کرد. 

وي افزود: البته باید این مساله را در نظر گرفت که مساله تورم
در کشور ما به یک بحث و مساله جاافتاده تبدیل شده است و
بعید نخواهد بود که در سال آینده یک تورم 25 تا 30 درصدي
تکرار شود و اتفاقا دولت هم مجوز این اتفاق را نیز به نحوي صادر
کند. چراکه دلیل یا اتفاق جدیدي براي افزایش دوباره قیمت ها
رخ نداده است و بروز این اتفاق صرفا بستگی به تصمیم دولت در
سال آینده دارد. به ویژه آنکه در سال 99 تورم با ارز 25 تا 30

 
هزار تومان، پیشرفت خودش را طی کرده است و توجیهی براي رشد تورم وجود ندارد. 



بغزیان با اشاره به اهمیت جایگاه تولید در نظام اقتصادي کشور، تصریح کرد: رهبري امسال را به عنوان سال جهش تولید نامگذاري
کردند و بعید نیست که در سال 1400 مجددا ایشان سال را با مفهوم و مضمونی متکی بر ضرورت تقویت تولید نامگذاري کنند. من
درباره وضعیت تولید در سال آینده تصور می کنم که احتمالا زمینه و مقدمه رشد تولید فراهم است، چراکه تولید در ایران، طی یک
سال گذشته وضعیت تورم را تجربه کرد و امروز ظرفیت آن را دارد که در سال آینده یک رشد نسبی در مقایسه با سال 99 داشته

 
باشد و بر همین اساس می توان امیدوار بود که وضعیت اشتغال در سال 1400 بدتر از سال 99 نباشد. 

این کارشناس اقتصادي با بیان اینکه اتفاقات پیش روي ایران در عرصه داخلی و خارجی مانند 2 روي سکه هستند که می توانند تا
حدودي شرایط اقتصادي کشور را تغییر بدهند، گفت: اگر آمریکا به برجام برگردد و ایران FATF را بپذیرد، شرایط اقتصادي کشور
تغییر خواهد کرد و زمینه و مقدمات حضور سرمایه گذاران خارجی در کشور را فراهم کند. البته تمام این تغییرات و بهبودها در
شرایطی محقق می شود که ایران از ظرفیت ها و فرصت هاي بدست آمده بهترین استفاده را ببرد. وگرنه کسی با عینک زدن باسواد
نمی شود، مشروط بر آنکه فرد با استفاده از آن عینک بهتر ببیند و مطالعه و تحقق کند. بنابراین اگر از این فرصت ها استفاده شود،

 
قطعا شرایط اقتصادي اعم از تولید و اشتغال بهبود پیدا خواهد کرد. 

این استاد دانشگاه در پاسخ به این پرسش که مهمترین اولویت هاي دولت براي بهبود اقتصاد در سال 1400 چه هستند، تصریح کرد:
هر اولویتی که بخواهیم در این خصوص مطرح کنیم، مشمول بحث اصلاح ساختارهاي اقتصادي می شود و من اعتقاد دارم که در این
میان مهمترین ماموریت دولت، مساله اصلاح نظام پولی و بانکی است. بانک مرکزي باید یکبار براي همیشه تکلیف خودش را با نرخ ارز

 
مشخص کند تا بحث سوداگري و بلاتکلیفی تولیدکنندگان و سرمایه گذاران و واردکنندگان حل شود. 

وي افزود: بخش واردات ایران نباید سردرگم نرخ ارز باشد. ما همچنین در مساله نقل و انتقالات مالی و تخصیص ارزي براي واردات و
ارز 4200 تومانی جهت تامین کالاهاي اساسی باید به سازوکار مشخص و شفاف برسیم و از این طریق بتوانیم یک اطمینان را براي
بخش تولید و واردات ایجاد کنیم. بعد از این نیز ما باید به سراغ مساله واردات کالاهاي دیگر برویم که ورودشان به کشور آسیبی به
نظام تولید کشور نمی زند و در این خصوص نیازمند یک بازنگري هستیم. همکاري با سرمایه گذاران خارجی هم ضلع بعدي این بحث

است که اعتقاد دارم همگی این عوامل همراستا و موازي بایکدیگر می توانند حل شوند.



راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/12/24

هشتمین همایش ملی پیشرفت و توسعه علمی کشور، با عنوان راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی، به همت
شوراي انجمن هاي علمی ایران و دانشگاه خاتم و با حضور فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادي و دارایی، سید حمید

پورمحمدي معاون امور اقتصادي و هماهنگی برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور، غلامرضا ...

به گزارش روابط عمومی بانک پاسارگاد در این همایش
دکتر دژپسند وزیر امور اقتصاد و دارایی با اشاره به اهمیت
منابع نفت وگاز در اقتصاد ایران گفت: در اقتصادي که نفت
و گاز از منابع فراوان است، نمی توان اقتصاد را مبرا از این
منابع بدانیم. اما آنچه از آن می توان به عنوان نفرین یاد
کرد این است که نوع مدیریت ما در بهره برداري از این

منابع به گونه اي است که اقتصاد را به مرحله تب و لرز نفت رسانده است. یعنی رونق نفتی اقتصاد را دچار تب می کند و رکود نفتی

 
اقتصاد را به لرز می اندازد. 

دکتر دژپسند در ادامه تصریح کرد: در واقع نگرانی بیشتر این است که بودجه جاري دولت را به نفت متکی کنیم. اقتصاد را نمی توان
خالی از نفت کرد، اما نکته مهم این است که چه جایگاهی براي نفت در اقتصاد تعریف شود. در اینجا نگاه به نفت به عنوان منبع

 
تأمین مالی بودجه دولت نیست، بلکه موتور و اهرم رشد اقتصادي در مسیر توسعه عمودي و افقی نفت در اقتصاد است. 

وزیر امور اقتصاد و دارایی افزود: نفت داراي دو نقش اصلی است: نقش خوراك و سوخت و نقش تأمین مالی اقتصاد. چنانچه فن آوري
استفاده شده جهت تبدیل نفت به منبع تأمین مالی وارداتی باشد، فایده اي ندارد و با یک تلنگر دچار مشکل می شود. براي جلوگیري
از این اتفاق و نهادینه شدن توسعه، باید بر دو عنصر دانش و مردم مبتنی شویم. یعنی فن آوري باید درون زاد شود و لازمه آن وجود
دانش و دست یابی به قدرت طراحی و ساخت است. این امر شکل نمی گیرد مگر آنکه سرمایه انسانی، علم و فناوري، شرکت هاي

 
دانش بنیان و انجمن هاي علمیبه عنوان ارکان اصلی ایفاي نقش کنند. 

وي در مورد مردم بنیادي اقتصاد و لزوم شکل گیري بخش خصوصی افزود: بخش غیردولتی به دو دلیل باید شکل بگیرد. اول به خاطر
جلوگیري از شکل گیري پدیده ازدحام به خاطر حضور دولت و دوم به خاطر جلوگیري از ایجاد هزینه وسیع و وابستگی به نفت به
دلیل حجم و اندازه بزرگ دولت. وي تصریح کرد: تأمین مالی بخش غیردولتی در کشورهاي در حال توسعه از طریق بانک ها صورت
می گیرد. اما این امر در کوتاه مدت مناسب است. تأمین مالی باید به سمت بازار سرمایه برود و این امر به دو دلیل بیان می شود؛ یکی

 
براي تأمین مالی و دیگري براي سازوکار بازار. 

دکتر دژپسند در خصوص مدل ارائه شده براي دوران گذار، سه رکن را به عنوان مثلث توسعه اقتصاد، مردمی کردن اقتصاد و تأمین
مالی اقتصاد بیان کرد و گفت: نهادهاي توسعه اي، نهاد تأمین مالی ناشی از صادرات نفت در صندوق توسعه ملی و پس اندازهاي خرد



 
این سه رکن اصلی هستند. 

وزیر اقتصاد ادامه داد: از این طریق ضمن تقلیل سهم دولت، منابع حاصل از نفت در تأمین مالی پروژه هاي بزرگ مقیاس استفاده می
شود و از این دو مورد به عنوان اهرمی براي جمع آوري منابع نقد مردم استفاده می شود. در واقع از این طریق فناوري را در داخل
کشور نهادینه می کنیم و با مدیریت مناسب و عمق بخشی به دانش، تأمین مالی را از بخش نفتی خارج می کنیم. این عوامل منجر به
ایجاد اقتصادي عمیق و پیچیده می شود که دولت در آن یک بهره دارد و آن مالیات بر فعالیت ها است که بر اساس نرخ بهینه براي

 
رشد اقتصاد تعیین می شود. 

دکتر دژپسند از جمله نتایج این کار را، افزایش اشتغال، افزایش تولید، افزایش صادرات، اقتصاد نو و مدرن و خروج از حالت تک

 
محصولی برشمرد. همچنین نتیجه مبتنی شدن دولت به مالیات را ایجاد پاسخگویی دولت و در نتیجه افزایش شفافیت دانست. 

وزیر اقتصاد در ادامه خاطرنشان کرد: به جاي حذف نفت و گاز که کار معقولی نیست، باید دو برنامه براي برگرداندن نفت و گاز به

 
جایگاه اصلی خود طراحی شود و این نکته بسیار مهم است که از نفت چگونه استفاده شود. 

در این همایش همچنین دکتر مجید قاسمی رئیس شوراي انجمن هاي علمی ایران به موضوع فعالیت هاي غیرنفتی در اقتصاد ملی و
چگونگی ساماندهی این فعالیت ها اشاره کرد و گفت: تأمین مالی ضمن تأکید بر تأمین ارز، تأمین ریال براي تسریع در چرخه تولید
در داخل را هم شامل می شود. در این زمینه بانک ها و بازار سرمایه دو مکانیزم واسطه اي هستند که با تجهیز منابع از پس انداز
کنندگان و سرمایه آوران و تخصیص آن به سرمایه گذاران نیاز هاي مالی را تأمین کرده و با تغییر در اولویت مردم براي خرج کردن،
یعنی با تغییر زمان مطلوب مصرف، مسیر تولید را نیز تغییر می دهند. وي ادامه داد: در نهایت هماهنگ سازي تولید با مصرف به
صورتی که قدرت خرید جامعه زایل نشود؛ تولید، در زمان واقعی مصرف، در بازار وجود داشته باشد؛ چرخه تولید بالنده باشد و

 
همچنین رشد اقتصادي و رضایت از زندگی وجود داشته باشد؛ کار بسیار پیچیده اي است. 

رئیس دانشگاه خاتم در ادامه اقتصاد مردمی را فراتر از بخش خصوصی دانست و به اهمیت و چگونگی مشارکت مردم در فعالیت هاي

 
غیر نفتی اشاره کرد. وي همچنین به بحث اقتصاد دانش بنیان و اهمیت دانش به عنوان موتور اصلی حرکت به سمت توسعه پرداخت. 

در ادامه دکتر پورمحمدي معاون امور اقتصادي و هماهنگی برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور نیز به بیان سخنانی در

 
خصوص وضعیت فعلی اقتصاد و راهکارهاي عدم وابستگی به نفت پرداخت. 

وي به کاهش سهم بودجه از نفت در چند سال اخیر اشاره کرد و گفت: لازمه کاهش سهم بودجه از نفت، کاهش هزینه ها است که
این اتفاق در حال رخ دادن است و به معنی کاهش کیفیت حکمرانی است. این موارد بیانگر دو مطلب است. این نفت لاجرم در حال

 
کاهش است و از طرفی راهکار مناسبی براي ایجاد درآمد مستمر و پایدار براي متکی کردن اقتصاد کشور به آن پیدا نکرده ایم. 

وي در خصوص اقداماتی که در این راستا آغاز شده است، افزود: اولین مطلب بحث اوراق مالی است که در این راستا تضمین و تکلیف
بانک ها در بحث اوراق مالی دولت حذف شد. نظم دهی به اوراق مالی انجام شد و این اوراق در بورس پذیرفته شد. از سال گذشته نیز

 
بانک بانک مرکزي از اوراق مالی دولت به عنوان ابزار مناسب براي مداخله در بازار و هم ابزاري نظارتی استفاده می کند. 

وي ادامه داد: مطلب بعد، نظام مالیاتی است که بوسیله آن می توان درآمد مستمر و پایدار ایجاد کرد. سه موضوع اصلی افزایش پایه

 
هاي مالیاتی، کاهش معافیت هاي مالیاتی و برنامه یکپارچگی نظام مالیاتی و تأمین اجتماعی از موارد مورد بحث هستند. 



معاون سازمان برنامه و بودجه کشور، اصلاح نظام مالیه نفت و گاز را به عنوان مبحث بعدي عنوان کرد و افزود: دو موضوع اصلاح رابطه
نفت و بودجه دولت و اصلاح نظام قیمت گذاري حامل هاي انرژي از موضوعات مهم هستند. وي در ادامه به یارانه هاي حوزه انرژي
اشاره کرد و در این راستا به استفاده ناکارا از انرژي ارزان، شدت مصرف و طبیعتاً افزایش میزان قاچاق آن و برخورداري ناعادلانه دهک

 
هاي درآمدي از این یارانه ها اشاره کرد. 

وي در خصوص دارایی هاي دولت توضیحاتی را بیان کرد و افزود: به اتکاي این دارایی ها هم می توان اوراق مالی منتشر کرد و هم
سازمان دارایی هاي دولت را تشکیل داد و به شناسایی کلیه دارایی هاي ناشناخته و بدون سند دولت پرداخت و در بازار مالی عرضه

 
کرد. 

در ادامه همایش دکتر غلامرضا تاجگردون رئیس سابق کمیسیون تلفیق بودجه مجلس ضمن بررسی اقتصاد فعلی ایران، به مشکلات

 
ساختار اقتصاد غیرنفتی و امکان سنجی غیرنفتی شدن اقتصاد ایران اشاره کرد. 

وي به آماراقتصادي سال هاي 90 تا 98 اشاره کرد و گفت: در این دوره تولید ناخالص داخلی کشور از رشد مطلوبی برخوردار نبود و
سهم تولید ناخالص داخلی بدون نفت نسبت به کل تولید داخلی در محدوده 86 تا 90 درصد قرار داشت. این موضوع نشان می دهد
که نوع اقتصاد به چه شکلی است. لازم به ذکر است این اعداد اثر تکاثري نفت در اقتصاد را نشان نمی دهد. وي در ادامه به بررسی

 
تأثیر نفت در اقتصاد مدیریت کشور اشاره کرد و اثرات ساختاري و عملکردي آن را بیان نمود. 

تاجگردون در مورد حذف درآمد نفت از اقتصاد ایران ادامه داد: در کوتاه مدت نه می توانیم و نه می شود، در بلند مدت می توانیم اما

 
سخت است، در حقیقت می شود ولی اراده هماهنگی نیز می خواهد تا صورت گیرد. 

وي دلایل این امر را اینگونه برشمرد: وابستگی رو به گسترش بصورت عمودي و افقی، چسبندگی رو به استحکام، تمایل به تداوم

 
ماندگاري در حاکمیت، لجبازي دور از حکمرانی خوب و... از دلایل حذف درآمد نفت از اقتصاد ایران است. 

تاجگردون افزود: در بلندمدت نفت و شرکت ملی نفت باید سهامش ملی و متعلق به اقتصاد شود، نکته قایل توجه این است که، "آیا
این منابع مستقیم صرف پرداخت به مردم شود یا صرف اقتصاد شود و عایدي آن صرف مردم شود؟"، منطق اقتصادي بر روش دوم

 
تأکید دارد ولی مجلس و دولت ها روش اول را انتخاب می کنند. 

دکتر تاجگردون تنها راهبرد پیشنهادي خود را اینگونه بیان کرد: عدم دخالت دولت در اقتصاد و نجات اقتصاد بوسیله راه حل غیرنفتی
یعنی پذیرفتن متولی توسعه به جز دولت، تنها راهبرد است. با پذیرش این راهبرد ، راهبردهاي دیگر نیز در ادامه قابل قبول و اجرا

 
خواهد بود. 

گفتنی است در این همایش در چهار محور اصلی در قالب نشست هاي تخصصی به بررسی راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد
غیرنفتی پرداخته شد. راهبرد هاي اقتصادکلان در اقتصاد غیرنفتی، چالش هاي تأمین منابع مالی در اقتصاد غیرنفتی، اقتصاد دانش
بنیان و نقش مردم در اقتصاد غیرنفتی از جمله محورهاي اصلی مطرح شده در این همایش بودند. علاوه بر این در پایان این همایش،

از انجمن هاي علمی ایران نیز تقدیر به عمل آمد.



راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/12/24

هشتمین همایش ملی پیشرفت و توسعه علمی کشور، با عنوان راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی، به همت
شوراي انجمن هاي علمی ایران و دانشگاه خاتم و با حضور فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادي و دارایی، سید حمید

پورمحمدي معاون امور اقتصادي و هماهنگی برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور، غلامرضا ...

به گزارش روابط عمومی بانک پاسارگاد در این همایش
دکتر دژپسند وزیر امور اقتصاد و دارایی با اشاره به اهمیت
منابع نفت وگاز در اقتصاد ایران گفت: در اقتصادي که نفت
و گاز از منابع فراوان است، نمی توان اقتصاد را مبرا از این
منابع بدانیم. اما آنچه از آن می توان به عنوان نفرین یاد
کرد این است که نوع مدیریت ما در بهره برداري از این
منابع به گونه اي است که اقتصاد را به مرحله تب و لرز
نفت رسانده است. یعنی رونق نفتی اقتصاد را دچار تب می

 
کند و رکود نفتی اقتصاد را به لرز می اندازد. 

دکتر دژپسند در ادامه تصریح کرد: در واقع نگرانی بیشتر این است که بودجه جاري دولت را به نفت متکی کنیم. اقتصاد را نمی توان
خالی از نفت کرد، اما نکته مهم این است که چه جایگاهی براي نفت در اقتصاد تعریف شود. در اینجا نگاه به نفت به عنوان منبع

 
تأمین مالی بودجه دولت نیست، بلکه موتور و اهرم رشد اقتصادي در مسیر توسعه عمودي و افقی نفت در اقتصاد است. 

وزیر امور اقتصاد و دارایی افزود: نفت داراي دو نقش اصلی است: نقش خوراك و سوخت و نقش تأمین مالی اقتصاد. چنانچه فن آوري
استفاده شده جهت تبدیل نفت به منبع تأمین مالی وارداتی باشد، فایده اي ندارد و با یک تلنگر دچار مشکل می شود. براي جلوگیري
از این اتفاق و نهادینه شدن توسعه، باید بر دو عنصر دانش و مردم مبتنی شویم. یعنی فن آوري باید درون زاد شود و لازمه آن وجود
دانش و دست یابی به قدرت طراحی و ساخت است. این امر شکل نمی گیرد مگر آنکه سرمایه انسانی، علم و فناوري، شرکت هاي

 
دانش بنیان و انجمن هاي علمیبه عنوان ارکان اصلی ایفاي نقش کنند. 

وي در مورد مردم بنیادي اقتصاد و لزوم شکل گیري بخش خصوصی افزود: بخش غیردولتی به دو دلیل باید شکل بگیرد. اول به خاطر
جلوگیري از شکل گیري پدیده ازدحام به خاطر حضور دولت و دوم به خاطر جلوگیري از ایجاد هزینه وسیع و وابستگی به نفت به
دلیل حجم و اندازه بزرگ دولت. وي تصریح کرد: تأمین مالی بخش غیردولتی در کشورهاي در حال توسعه از طریق بانک ها صورت
می گیرد. اما این امر در کوتاه مدت مناسب است. تأمین مالی باید به سمت بازار سرمایه برود و این امر به دو دلیل بیان می شود؛ یکی

 
براي تأمین مالی و دیگري براي سازوکار بازار. 

دکتر دژپسند در خصوص مدل ارائه شده براي دوران گذار، سه رکن را به عنوان مثلث توسعه اقتصاد، مردمی کردن اقتصاد و تأمین
مالی اقتصاد بیان کرد و گفت: نهادهاي توسعه اي، نهاد تأمین مالی ناشی از صادرات نفت در صندوق توسعه ملی و پس اندازهاي خرد

 
این سه رکن اصلی هستند. 



وزیر اقتصاد ادامه داد: از این طریق ضمن تقلیل سهم دولت، منابع حاصل از نفت در تأمین مالی پروژه هاي بزرگ مقیاس استفاده می
شود و از این دو مورد به عنوان اهرمی براي جمع آوري منابع نقد مردم استفاده می شود. در واقع از این طریق فناوري را در داخل
کشور نهادینه می کنیم و با مدیریت مناسب و عمق بخشی به دانش، تأمین مالی را از بخش نفتی خارج می کنیم. این عوامل منجر به
ایجاد اقتصادي عمیق و پیچیده می شود که دولت در آن یک بهره دارد و آن مالیات بر فعالیت ها است که بر اساس نرخ بهینه براي

 
رشد اقتصاد تعیین می شود. 

دکتر دژپسند از جمله نتایج این کار را، افزایش اشتغال، افزایش تولید، افزایش صادرات، اقتصاد نو و مدرن و خروج از حالت تک

 
محصولی برشمرد. همچنین نتیجه مبتنی شدن دولت به مالیات را ایجاد پاسخگویی دولت و در نتیجه افزایش شفافیت دانست. 

وزیر اقتصاد در ادامه خاطرنشان کرد: به جاي حذف نفت و گاز که کار معقولی نیست، باید دو برنامه براي برگرداندن نفت و گاز به

 
جایگاه اصلی خود طراحی شود و این نکته بسیار مهم است که از نفت چگونه استفاده شود. 

در این همایش همچنین دکتر مجید قاسمی رئیس شوراي انجمن هاي علمی ایران به موضوع فعالیت هاي غیرنفتی در اقتصاد ملی و
چگونگی ساماندهی این فعالیت ها اشاره کرد و گفت: تأمین مالی ضمن تأکید بر تأمین ارز، تأمین ریال براي تسریع در چرخه تولید
در داخل را هم شامل می شود. در این زمینه بانک ها و بازار سرمایه دو مکانیزم واسطه اي هستند که با تجهیز منابع از پس انداز
کنندگان و سرمایه آوران و تخصیص آن به سرمایه گذاران نیاز هاي مالی را تأمین کرده و با تغییر در اولویت مردم براي خرج کردن،
یعنی با تغییر زمان مطلوب مصرف، مسیر تولید را نیز تغییر می دهند. وي ادامه داد: در نهایت هماهنگ سازي تولید با مصرف به
صورتی که قدرت خرید جامعه زایل نشود؛ تولید، در زمان واقعی مصرف، در بازار وجود داشته باشد؛ چرخه تولید بالنده باشد و

 
همچنین رشد اقتصادي و رضایت از زندگی وجود داشته باشد؛ کار بسیار پیچیده اي است. 

رئیس دانشگاه خاتم در ادامه اقتصاد مردمی را فراتر از بخش خصوصی دانست و به اهمیت و چگونگی مشارکت مردم در فعالیت هاي

 
غیر نفتی اشاره کرد. وي همچنین به بحث اقتصاد دانش بنیان و اهمیت دانش به عنوان موتور اصلی حرکت به سمت توسعه پرداخت. 

در ادامه دکتر پورمحمدي معاون امور اقتصادي و هماهنگی برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور نیز به بیان سخنانی در

 
خصوص وضعیت فعلی اقتصاد و راهکارهاي عدم وابستگی به نفت پرداخت. 

وي به کاهش سهم بودجه از نفت در چند سال اخیر اشاره کرد و گفت: لازمه کاهش سهم بودجه از نفت، کاهش هزینه ها است که
این اتفاق در حال رخ دادن است و به معنی کاهش کیفیت حکمرانی است. این موارد بیانگر دو مطلب است. این نفت لاجرم در حال

 
کاهش است و از طرفی راهکار مناسبی براي ایجاد درآمد مستمر و پایدار براي متکی کردن اقتصاد کشور به آن پیدا نکرده ایم. 

وي در خصوص اقداماتی که در این راستا آغاز شده است، افزود: اولین مطلب بحث اوراق مالی است که در این راستا تضمین و تکلیف
بانک ها در بحث اوراق مالی دولت حذف شد. نظم دهی به اوراق مالی انجام شد و این اوراق در بورس پذیرفته شد. از سال گذشته نیز

 
بانک بانک مرکزي از اوراق مالی دولت به عنوان ابزار مناسب براي مداخله در بازار و هم ابزاري نظارتی استفاده می کند. 

وي ادامه داد: مطلب بعد، نظام مالیاتی است که بوسیله آن می توان درآمد مستمر و پایدار ایجاد کرد. سه موضوع اصلی افزایش پایه

 
هاي مالیاتی، کاهش معافیت هاي مالیاتی و برنامه یکپارچگی نظام مالیاتی و تأمین اجتماعی از موارد مورد بحث هستند. 

معاون سازمان برنامه و بودجه کشور، اصلاح نظام مالیه نفت و گاز را به عنوان مبحث بعدي عنوان کرد و افزود: دو موضوع اصلاح رابطه



نفت و بودجه دولت و اصلاح نظام قیمت گذاري حامل هاي انرژي از موضوعات مهم هستند. وي در ادامه به یارانه هاي حوزه انرژي
اشاره کرد و در این راستا به استفاده ناکارا از انرژي ارزان، شدت مصرف و طبیعتاً افزایش میزان قاچاق آن و برخورداري ناعادلانه دهک

 
هاي درآمدي از این یارانه ها اشاره کرد. 

وي در خصوص دارایی هاي دولت توضیحاتی را بیان کرد و افزود: به اتکاي این دارایی ها هم می توان اوراق مالی منتشر کرد و هم
سازمان دارایی هاي دولت را تشکیل داد و به شناسایی کلیه دارایی هاي ناشناخته و بدون سند دولت پرداخت و در بازار مالی عرضه

 
کرد. 

در ادامه همایش دکتر غلامرضا تاجگردون رئیس سابق کمیسیون تلفیق بودجه مجلس ضمن بررسی اقتصاد فعلی ایران، به مشکلات

 
ساختار اقتصاد غیرنفتی و امکان سنجی غیرنفتی شدن اقتصاد ایران اشاره کرد. 

وي به آماراقتصادي سال هاي 90 تا 98 اشاره کرد و گفت: در این دوره تولید ناخالص داخلی کشور از رشد مطلوبی برخوردار نبود و
سهم تولید ناخالص داخلی بدون نفت نسبت به کل تولید داخلی در محدوده 86 تا 90 درصد قرار داشت. این موضوع نشان می دهد
که نوع اقتصاد به چه شکلی است. لازم به ذکر است این اعداد اثر تکاثري نفت در اقتصاد را نشان نمی دهد. وي در ادامه به بررسی

 
تأثیر نفت در اقتصاد مدیریت کشور اشاره کرد و اثرات ساختاري و عملکردي آن را بیان نمود. 

تاجگردون در مورد حذف درآمد نفت از اقتصاد ایران ادامه داد: در کوتاه مدت نه می توانیم و نه می شود، در بلند مدت می توانیم اما

 
سخت است، در حقیقت می شود ولی اراده هماهنگی نیز می خواهد تا صورت گیرد. 

وي دلایل این امر را اینگونه برشمرد: وابستگی رو به گسترش بصورت عمودي و افقی، چسبندگی رو به استحکام، تمایل به تداوم

 
ماندگاري در حاکمیت، لجبازي دور از حکمرانی خوب و... از دلایل حذف درآمد نفت از اقتصاد ایران است. 

تاجگردون افزود: در بلندمدت نفت و شرکت ملی نفت باید سهامش ملی و متعلق به اقتصاد شود، نکته قایل توجه این است که، "آیا
این منابع مستقیم صرف پرداخت به مردم شود یا صرف اقتصاد شود و عایدي آن صرف مردم شود؟"، منطق اقتصادي بر روش دوم

 
تأکید دارد ولی مجلس و دولت ها روش اول را انتخاب می کنند. 

دکتر تاجگردون تنها راهبرد پیشنهادي خود را اینگونه بیان کرد: عدم دخالت دولت در اقتصاد و نجات اقتصاد بوسیله راه حل غیرنفتی
یعنی پذیرفتن متولی توسعه به جز دولت، تنها راهبرد است. با پذیرش این راهبرد ، راهبردهاي دیگر نیز در ادامه قابل قبول و اجرا

 
خواهد بود. 

گفتنی است در این همایش در چهار محور اصلی در قالب نشست هاي تخصصی به بررسی راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد
غیرنفتی پرداخته شد. راهبرد هاي اقتصادکلان در اقتصاد غیرنفتی، چالش هاي تأمین منابع مالی در اقتصاد غیرنفتی، اقتصاد دانش
بنیان و نقش مردم در اقتصاد غیرنفتی از جمله محورهاي اصلی مطرح شده در این همایش بودند. علاوه بر این در پایان این همایش،

از انجمن هاي علمی ایران نیز تقدیر به عمل آمد.



اقتصاد نیمه جان غرب مازندران از نفس می افتد

منبع: موجشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/12/24

نائب رئیس اتحادیه جامعه واحدهاي پذیرایی کندوان گفت:
با تعطیلات پی در پی اصناف و بنگاههاي اقتصادي
گوناگون در غرب مازندران اقتصاد نیمه جان این منطقه در

 
حال از نفس افتادن است. 

به گزارش خبرگزاري موج مازندران، مرتضی ردایی با اشاره
به اینکه توان مردم در غرب استان مازندران بریده شده
است، اظهار داشت: این بدان علت است که منطقه غرب
مازندران نفسش با گردشگر گره خورده است و عدم حضور
گردشگران در غرب استان مازندران اقتصاد این منطقه را

 
دچار مشکل کرده است. 

وي ادامه داد: سؤال اینجاست چرا باید در مرکز کشور همه بنگاههاي اقتصادي فعال باشند اما در دو قدمی پایتخت همه تعطیل شوند

 
در حالی که این موضوع، زندگی مردم را با سختی مواجه کرده است. 

نائب رئیس اتحادیه جامعه واحدهاي پذیرایی کندوان بیان داشت: رستوران هاي بین راهی، تالارها، هتل ها و سوپر سوغات ها که

 
بخش مهم اشتغال هستند در حال حاضر در مناطق غرب استان مازندران از نظر اقتصادي شرایط خوبی ندارند. 

وي گفت: نمایندگان محترم مردم غرب مازندران در مجلس شوراي اسلامی باید در راستاي رفع این مشکل اقتصادي که براي
بنگاههاي مختلف اقتصادي در غرب استان مازندران به وجود آمده است، ورود کنند.



رخدادها

منبع: روزنامه کار و کارگرشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/12/24

رخدادها سریال نوروزي «هم بازي» از 27 اسفندماه پخش می شود پخش سریال «هم بازي» به کارگردانی سروش محمدزاده و

 
تهیه کنندگی نوید محمودي از چهارشنبه 27 اسفندماه از شبکه دو آغاز می شود. 

به گزارش کاروکارگر، سریال نوروزي «هم بازي» به کارگردانی سروش محمدزاده و تهیه کنندگی نوید محمودي از 27 اسفندماه روي

 
آنتن خواهد رفت. 

 
گروه همچنان مشغول تصویربرداري صحنه هاي باقی مانده هستند و تا اوایل فرودین ماه تصویربرداري به طول خواهد انجامید. 

مراحل فنی به صورت همزمان توسط نیما جعفري جوزانی (تدوین)، حسین قورچیان (صداگذار)، فربد جلالی (اصلاح نور و رنگ)،

 
ابوالفضل فراز (آهنگساز) انجام می شود تا کار به موقع پخش شود. 

«هم بازي» ملودرام عاشقانه اي است که سعی دارد در فضایی شاد و شیرین با قصه اي اجتماعی به قلم وحید حسن زاده و مریم

 
اسمی خانی در مورد روابط جوانان و هویت نگاه ویژه اي داشته باشد. 

بازیگرانی همچون دیبا زاهدي، حسین مهري، کامران تفتی، نیلوفرکوخانی، مریم مومن، امیر کاظمی، ایمان صفا، پادینا کیانی، خیام
وقار، زهره نعیمی، محیا دهقانی، محمد حیدري، پولاد مختاري، هانیه غلامی، مهتاب شیروانی با حضور آتیلا پسیانی، همایون ارشادي،

 
علیرضا استادي و بهنام تشکر و با هنرمندي کمند امیر سلیمانی، رویا جاویدنیا و علیرضا اوسیوند در «همبازي» حضور دارند. 

تعدادي از عواملی که در این سریال همکاري دارند عبارتند از: کارگردان: سروش محمدزاده، تهیه کننده: نوید محمودي، مدیر
فیلمبرداري: مرتضی غفوري، تدوین: نیما جعفري جوزانی، صدابردار: سعید بجنوردي، سرپرست گروه کارگردانی: شکیل مظفري،
صداگذار: حسین قورچیان، طراح چهره پردازي: محمود دهقانی، مدیر تولید: علیرضا باقربیگی، طراح صحنه: احمد عبدالهی، جانشین

 
تولید: سیاوش رمضان لو، طراح لباس: زهره سلطانی، برنامه ریز: نوشین شکري، منشی صحنه: فروغ غیاثوند. 

 
کنسرت آنلاین براي حمایت از زلزله زدگان سی سخت برگزار می شود 

کنسرت آنلاین گروه موسیقی استان کهگیلویه و بویراحمد با عنوان «کنسرت مهربانی» در حمایت از زلزله زدگان سی سخت روز سه

 
شنبه برگزار می شود. 

به گزارش کاروکارگر، کنسرت آنلاین گروه موسیقی استان کهگیلویه و بویراحمد ساعت 20 روز سه شنبه با حضور علی اکبر شکارچی

 
در تالار رودکی برگزار می شود. 



 
عواید حاصل از فروش این کنسرت مجازي به زلزله زدگان سی سخت تعلق دارد. 

 
کوروش اسدپور، اسفندیار احمدي و شهریار کریمی به سرپرستی سامان جعفري، خوانندگان این گروه موسیقی هستند. 

میرزا مسعود موسوي (کمانچه)، سامان جعفري (کمانچه/نی)، سجاد کرمی (تار)، رضا سلیمانی فر (تار)، حافظ امیدي (بم تار)، پژمان
سیدي (کوبه اي)، کیومرث کرمی (تنبک) نوازندگان این گروه هستند. همچنین یسنا هاشمی (کوبه اي) و کیومرث کرمی (تنبک)

 
نوازندگان مهمان از شهر سی سخت هستند که گروه موسیقی استان کهگیلویه و بویراحمد را همراهی می کنند. 

 
در اختتامیه دستاوردهاي کانون هاي فرهنگی هنري مطرح شد: وظیفه کانون ها پربار کردن اوقات فراغت است 

رییس سازمان فرهنگی هنري در در آیین اختتامیه پنجمین دستاوردهاي کانون هاي فرهنگی هنري گفت: وظیفه کانون ها پر کردن

 
اوقات فراغت نیست بلکه پربار کردن اوقات فراغت است. 

به گزارش کاروکارگر، آیین اختتامیه پنجمین دستاوردهاي کانون هاي فرهنگی هنري با حضور حجت الاسلام میثم امرودي (رییس
سازمان فرهنگی هنري)، سیدعلیرضا فاطمیان پور (معاون فرهنگی) و جمعی از مدیران این سازمان و اعضاي کانون هاي فرهنگی

 
هنري، شنبه 23 اسفند در فرهنگ سراي ارسباران برگزار شد. 

در ابتداي مراسم حمیدرضا خونوئی (رییس مرکز مشارکت هاي فرهنگی هنري سازمان فرهنگی هنري) گفت: امسال باتوجه به شرایط
به وجود آمده در کشور، سبک و سیاق جشنواره تغییر کرد. این تغییرات به گونه اي بود تا کانون ها بتوانند دست آوردهاي خود را

 
بهتر و قابل درك تر ارائه دهند. 

وي افزود: تغییرات به وجود آمده در راستایی بود که کانون ها بتوانند فعالیت خود را با شرایط موجود در کشور وفق دهند و همچنین

 
نوع سازماندهی کانون ها بر اساس موضوعات فرهنگی تغییر کرد تا بتوانیم ظرفیت کانون ها را فعال کنیم. 

در پنجمین جشنواره دستاوردهاي کانون ها، از 406 کانون فعال در سطح مناطق22گانه تهران، 50 کانون معرفی شدند که از این
تعداد 27 کانون به بخش رقابت اصلی راه یافتند. شنبه هفته گذشته در یک نشست، 27 کانون انتخاب شده در حضور داوران، فعالیت

 
ها و ظرفیت هاي خود را معرفی کردند. 

این کانون ها توسط داوران بررسی شدند. امروز از سه کانون فعال در حوزه جهادي، تولید و محتواي فضاي مجازي و انتخاب شده
توسط مردم تجلیل می شود. همچنین از دو کانون شایسته تقدیر از نگاه داروان و 27 کانون راه یافته به بخش رقابت اصلی تجلیل می

 
شود. 

در ادامه مراسم حجت الاسلام میثم امرودي گفت: امسال با توجه به شرایط موجود در کشور، زحمت زیادي بر دوش کانون ها و
داوران بود. سازمان فرهنگی هنري وظیفه دارد تمام توان، ظرفیت و نیروي انسانی خود را نه تنها در خدمت کانون ها که تمام جمع

 
هاي مفید فعال قرار دهد تا باعث شکوفایی استعدادها و توانایی ها شود. 

وي افزود: در چند موضوع باید مداخله کرد تا تاثیر فعالیت هاي کانون ها بالاتر رود. اولین قدم به بیان مقام معظم رهبري در گام دوم
انقلاب اسلامی، خودسازي است. نسبت به خود باید تجدیدنظر کرد. فعالیت هاي خودمان را باید به روز کنیم و نیاز مخاطب را



بشناسیم. این کار با مطالعه، خوب دیدن و شنیدن صورت می گیرد. نکته بعدي استفاده از نیروي کار جدید و کادرسازي است.
هرچقدر هم اعضاي فعلی خوب و مفید باشند اما براي ادامه راه و تاثیرگذاري بیشتر نیاز به کادرسازي و حضور نیروهاي کار جدید

 
است. 

امرودي در ادامه بیان کرد: کار کانون ها یک کار آرام و متین است. کاري نیست که فوري انجام شود. حوصله، تحمل، جنبه و بردباري
در کار کانون ها مهم است. امروز موفقیت در همراهی کردن است. نکته دیگر که باید به آن توجه کرد، اسوه سازي است. ما اصولا
اسطوره سازي می کنیم و با این کار رسیدن به اسطوره ها دست نیافتنی و دور از ذهن می شود. اما با اسوه سازي می توانیم یک

 
الگوي دست یافتنی را براي نسل جوان به تصویر بکشیم. 

وي افزود: همچنین باید به محتواهاي تولید شده در فضاي مجازي دقت کرد. وظیفه کانون ها پر کردن اوقات فراغت نیست بلکه پربار
کردن اوقات فراغت است. محتوا باید عقلانی، منطقی و متناسب با فطرت انسانی باشد. نسبت به محتواهاي تولید شده خیلی باید دقت

 
کرد و صرفا چون زیباست از آن استفاده نشود. محتواي تولید شده باید باعث هدایت مخاطب شود. 

امرودي در پایان بیان کرد: سازمان فرهنگی هنري باید افتخار کند که بستري فراهم کرده است تا گوهرهایی مثل شما در سطح شهر
قیام کنند. زیرا این افراد هستند که فرهنگ سازي و شهر را اداره می کنند. اگر بناست اتفاقی رخ دهد، به دست شماست. ان شااالله

 
خدا به ذهن و دست شما برکت دهد. 

در این مراسم از کارشناسان شبکه همکاري؛ منیژه مرشدي از فرهنگ سراي اندیشه، زهرا مقدم از فرهنگ سراي فردوس، سیمین جم

 
از فرهنگ سراي ابن سینا، آزیتا سیرانلو از فرهنگ سراي سرو و فاطمه ربات جزي از فرهنگ سراي انقلاب تجلیل شد. 

همچنین از کانون هاي؛ مبلغین فاطمی، ریحانه، خلاقیت و استعدادسنجی کودکان، نمایش حورا، بانوان 13 آبان، دل کوك، تئاتر
پیوند، کارآفرینی، صداي میثم، صداي گلستان، جهاندیدگان آواهاي ماندگار، پیشگامان هنر، سفیران نشاط، خادم الشهدا و سایه بازي

 
به عنوان کانون هاي برتر تجلیل شد. 

 
کانون «رو به راه» و «بانوي تمدن ساز» شایسته تقدیر از نگاه داوران شدند. 

کانون رسانه اي «ایران زمین» از نگاه مردمی، کانون «شباب المهدي» با رویکر مجازي و کانون «حضرت زینب» در حوزه جهادي

 
برگزیده و تجلیل شدند. 

همچنین کانون هاي «کهرباي تعزي»، «تمنا» و «یک فیلم، یک تجربه» به عنوان سه کانون برتر انتخاب و تجلیل شدند.



20 میلیارد در قالب بسته هاي معیشتی بین خانواده زندانیان توزیع می شود

منبع: ایلناشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/12/24

رییس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی در سفر به استان مازندران در دیدار با کارکنان زندان ساري گفت: 200 میلیارد
ریال در قالب بسته هاي معیشتی بین خانواده زندانیان توزیع می شود.

رییس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی در سفر به استان
مازندران در دیدار با کارکنان زندان ساري گفت: 200
میلیارد ریال در قالب بسته هاي معیشتی بین خانواده

 
زندانیان توزیع می شود. 

به گزارش ایلنا، محمدمهدي حاج محمدي در این دیدار
گفت: همه اجزاي سازمان شأن مددکاري دارند از این رو
باید در کنار اجراي برنامه هاي اصلاحی و تربیتی، به ریشه

 
یابی علل وقوع جرم نیز پرداخته شود. 

وي با بیان اینکه مراقبت و دستگیري از زندانی و حمایت از خانواده وي، از آموزه هاي قرآنی و مورد توصیه اکید رهبر معظم انقلاب

 
است، اظهار کرد: در نظام زندانبانی دینی حقوق افراد باید در بهترین حالت رعایت شود. 

حاج محمدي با ابراز قدردانی از مجموعه هاي بنیاد مستضعفان، بنیاد علوي، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره)، بنیاد تعاون، کمیته
امداد حضرت امام خمینی(ره)، انجمن حمایت، ستاد دیه و خیرین گفت: آزادي 288 زندانی، اهداء 160 دستگاه تبلت به فرزندان
زندانیان، اهداء 16 جهیزیه براي خانواده زندانیان و توزیع 3000 بسته معیشتی اتفاق مبارکی بود که امروز و با همکاري این نهادها در

 
استان شکل گرفت. 

وي از اختصاص مبلغ 200 میلیارد ریال براي تامین بسته هاي معیشتی در راستاي حمایت از خانواده زندانیان در آستانه عید نوروز

 
خبر داد. 

رییس سازمان زندان ها در بخش دیگر سخنان خود گفت: خانواده زندانیان در معرض آسیب هستند از این رو و براي حفظ سلامت و

 
امنیت اجتماعی باید از این افراد که نقشی در وقوع جرم نداشته اند مراقبت کنیم. 

حاج محمدي در ادامه سخنان خود با اشاره به تحقق هدف اشتغال 50درصدي محکومان واجد شرایط در زندان هاي کشور گفت:

 
آمارهاي استان مازندران نشان دهنده اشتغال بیش از 50 درصد است. 

وي افزود: باید در سال آینده ضمن تثبیت این آمار به هدفگذاري 80درصدي محکومان در زندان ها برسیم و این نیازمند یک کار

 
جهادي است. 



رییس سازمان زندان ها در این دیدار از مدیرعامل ستاد دیه استان مازندران که اعلام کرده زندانی هر محصول تولید کند خریداري

 
می کند، قدردانی کرد. 

رییس سازمان زندان ها در پایان بیان داشت: در آستانه سال نو که از خداوند متعال تمنا می کنیم حالمان خوب شود فراموش نکنیم

 
قرار است در قالب مددکار دلسوز و مهربان حال زندانیان و حال زندگی خانواده زندانیان را خوب کنیم. 

در ادامه این دیدار کارکنان سوالات، نظرات و درخواست هاي خود را مطرح کردند.



راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی

منبع: بانک و صنعتشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/12/24

هشتمین همایش ملی پیشرفت و توسعه علمی کشور، با عنوان راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی، به همت
شوراي انجمن هاي علمی ایران و دانشگاه خاتم و با حضور فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادي و دارایی، سید حمید

پورمحمدي معاون امور اقتصادي و هماهنگی برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور، غلامرضا ...

در هشتمین همایش ملی پیشرفت و توسعه علمی کشور مطرح شد؛ راهبردهاي توسعه با محوریت

 
اقتصاد غیرنفتی 

هشتمین همایش ملی پیشرفت و توسعه علمی کشور، با عنوان راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی، به همت شوراي انجمن
هاي علمی ایران و دانشگاه خاتم و با حضور فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادي و دارایی، سید حمید پورمحمدي معاون امور اقتصادي و
هماهنگی برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور، غلامرضا تاجگردون رئیس سابق کمیسیون تلفیق بودجه مجلس، جمعی از

 
مدیران، صاحب نظران و پژوهشگران، به صورت حضوري و برخط، برگزار شد. 

به گزارش بانک و صنعتبه نقل از روابط عمومی بانک پاسارگاد در این همایش دکتر دژپسند وزیر امور اقتصاد و دارایی با اشاره به
اهمیت منابع نفت وگاز در اقتصاد ایران گفت: در اقتصادي که نفت و گاز از منابع فراوان است، نمی توان اقتصاد را مبرا از این منابع
بدانیم. اما آنچه از آن می توان به عنوان نفرین یاد کرد این است که نوع مدیریت ما در بهره برداري از این منابع به گونه اي است که

 
اقتصاد را به مرحله تب و لرز نفت رسانده است. یعنی رونق نفتی اقتصاد را دچار تب می کند و رکود نفتی اقتصاد را به لرز می اندازد. 

دکتر دژپسند در ادامه تصریح کرد: در واقع نگرانی بیشتر این است که بودجه جاري دولت را به نفت متکی کنیم. اقتصاد را نمی توان
خالی از نفت کرد، اما نکته مهم این است که چه جایگاهی براي نفت در اقتصاد تعریف شود. در اینجا نگاه به نفت به عنوان منبع

 
تأمین مالی بودجه دولت نیست، بلکه موتور و اهرم رشد اقتصادي در مسیر توسعه عمودي و افقی نفت در اقتصاد است. 

وزیر امور اقتصاد و دارایی افزود: نفت داراي دو نقش اصلی است: نقش خوراك و سوخت و نقش تأمین مالی اقتصاد. چنانچه فن آوري
استفاده شده جهت تبدیل نفت به منبع تأمین مالی وارداتی باشد، فایده اي ندارد و با یک تلنگر دچار مشکل می شود. براي جلوگیري
از این اتفاق و نهادینه شدن توسعه، باید بر دو عنصر دانش و مردم مبتنی شویم. یعنی فن آوري باید درون زاد شود و لازمه آن وجود
دانش و دست یابی به قدرت طراحی و ساخت است. این امر شکل نمی گیرد مگر آنکه سرمایه انسانی، علم و فناوري، شرکت هاي

 
دانش بنیان و انجمن هاي علمیبه عنوان ارکان اصلی ایفاي نقش کنند. 

وي در مورد مردم بنیادي اقتصاد و لزوم شکل گیري بخش خصوصی افزود: بخش غیردولتی به دو دلیل باید شکل بگیرد. اول به خاطر
جلوگیري از شکل گیري پدیده ازدحام به خاطر حضور دولت و دوم به خاطر جلوگیري از ایجاد هزینه وسیع و وابستگی به نفت به
دلیل حجم و اندازه بزرگ دولت. وي تصریح کرد: تأمین مالی بخش غیردولتی در کشورهاي در حال توسعه از طریق بانک ها صورت
می گیرد. اما این امر در کوتاه مدت مناسب است. تأمین مالی باید به سمت بازار سرمایه برود و این امر به دو دلیل بیان می شود؛ یکی



 
براي تأمین مالی و دیگري براي سازوکار بازار. 

دکتر دژپسند در خصوص مدل ارائه شده براي دوران گذار، سه رکن را به عنوان مثلث توسعه اقتصاد، مردمی کردن اقتصاد و تأمین
مالی اقتصاد بیان کرد و گفت: نهادهاي توسعه اي، نهاد تأمین مالی ناشی از صادرات نفت در صندوق توسعه ملی و پس اندازهاي خرد

 
این سه رکن اصلی هستند. 

وزیر اقتصاد ادامه داد: از این طریق ضمن تقلیل سهم دولت، منابع حاصل از نفت در تأمین مالی پروژه هاي بزرگ مقیاس استفاده می
شود و از این دو مورد به عنوان اهرمی براي جمع آوري منابع نقد مردم استفاده می شود. در واقع از این طریق فناوري را در داخل
کشور نهادینه می کنیم و با مدیریت مناسب و عمق بخشی به دانش، تأمین مالی را از بخش نفتی خارج می کنیم. این عوامل منجر به
ایجاد اقتصادي عمیق و پیچیده می شود که دولت در آن یک بهره دارد و آن مالیات بر فعالیت ها است که بر اساس نرخ بهینه براي

 
رشد اقتصاد تعیین می شود. 

دکتر دژپسند از جمله نتایج این کار را، افزایش اشتغال، افزایش تولید، افزایش صادرات، اقتصاد نو و مدرن و خروج از حالت تک

 
محصولی برشمرد. همچنین نتیجه مبتنی شدن دولت به مالیات را ایجاد پاسخگویی دولت و در نتیجه افزایش شفافیت دانست. 

وزیر اقتصاد در ادامه خاطرنشان کرد: به جاي حذف نفت و گاز که کار معقولی نیست، باید دو برنامه براي برگرداندن نفت و گاز به

 
جایگاه اصلی خود طراحی شود و این نکته بسیار مهم است که از نفت چگونه استفاده شود. 

در این همایش همچنین دکتر مجید قاسمی رئیس شوراي انجمن هاي علمی ایران به موضوع فعالیت هاي غیرنفتی در اقتصاد ملی و
چگونگی ساماندهی این فعالیت ها اشاره کرد و گفت: تأمین مالی ضمن تأکید بر تأمین ارز، تأمین ریال براي تسریع در چرخه تولید
در داخل را هم شامل می شود. در این زمینه بانک ها و بازار سرمایه دو مکانیزم واسطه اي هستند که با تجهیز منابع از پس انداز
کنندگان و سرمایه آوران و تخصیص آن به سرمایه گذاران نیاز هاي مالی را تأمین کرده و با تغییر در اولویت مردم براي خرج کردن،
یعنی با تغییر زمان مطلوب مصرف، مسیر تولید را نیز تغییر می دهند. وي ادامه داد: در نهایت هماهنگ سازي تولید با مصرف به
صورتی که قدرت خرید جامعه زایل نشود؛ تولید، در زمان واقعی مصرف، در بازار وجود داشته باشد؛ چرخه تولید بالنده باشد و

 
همچنین رشد اقتصادي و رضایت از زندگی وجود داشته باشد؛ کار بسیار پیچیده اي است. 

رئیس دانشگاه خاتم در ادامه اقتصاد مردمی را فراتر از بخش خصوصی دانست و به اهمیت و چگونگی مشارکت مردم در فعالیت هاي

 
غیر نفتی اشاره کرد. وي همچنین به بحث اقتصاد دانش بنیان و اهمیت دانش به عنوان موتور اصلی حرکت به سمت توسعه پرداخت. 

در ادامه دکتر پورمحمدي معاون امور اقتصادي و هماهنگی برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور نیز به بیان سخنانی در

 
خصوص وضعیت فعلی اقتصاد و راهکارهاي عدم وابستگی به نفت پرداخت. 

وي به کاهش سهم بودجه از نفت در چند سال اخیر اشاره کرد و گفت: لازمه کاهش سهم بودجه از نفت، کاهش هزینه ها است که
این اتفاق در حال رخ دادن است و به معنی کاهش کیفیت حکمرانی است. این موارد بیانگر دو مطلب است. این نفت لاجرم در حال

 
کاهش است و از طرفی راهکار مناسبی براي ایجاد درآمد مستمر و پایدار براي متکی کردن اقتصاد کشور به آن پیدا نکرده ایم. 

وي در خصوص اقداماتی که در این راستا آغاز شده است، افزود: اولین مطلب بحث اوراق مالی است که در این راستا تضمین و تکلیف
بانک ها در بحث اوراق مالی دولت حذف شد. نظم دهی به اوراق مالی انجام شد و این اوراق در بورس پذیرفته شد. از سال گذشته نیز



 
بانک بانک مرکزي از اوراق مالی دولت به عنوان ابزار مناسب براي مداخله در بازار و هم ابزاري نظارتی استفاده می کند. 

وي ادامه داد: مطلب بعد، نظام مالیاتی است که بوسیله آن می توان درآمد مستمر و پایدار ایجاد کرد. سه موضوع اصلی افزایش پایه

 
هاي مالیاتی، کاهش معافیت هاي مالیاتی و برنامه یکپارچگی نظام مالیاتی و تأمین اجتماعی از موارد مورد بحث هستند. 

معاون سازمان برنامه و بودجه کشور، اصلاح نظام مالیه نفت و گاز را به عنوان مبحث بعدي عنوان کرد و افزود: دو موضوع اصلاح رابطه
نفت و بودجه دولت و اصلاح نظام قیمت گذاري حامل هاي انرژي از موضوعات مهم هستند. وي در ادامه به یارانه هاي حوزه انرژي
اشاره کرد و در این راستا به استفاده ناکارا از انرژي ارزان، شدت مصرف و طبیعتاً افزایش میزان قاچاق آن و برخورداري ناعادلانه دهک

 
هاي درآمدي از این یارانه ها اشاره کرد. 

وي در خصوص دارایی هاي دولت توضیحاتی را بیان کرد و افزود: به اتکاي این دارایی ها هم می توان اوراق مالی منتشر کرد و هم
سازمان دارایی هاي دولت را تشکیل داد و به شناسایی کلیه دارایی هاي ناشناخته و بدون سند دولت پرداخت و در بازار مالی عرضه

 
کرد. 

در ادامه همایش دکتر غلامرضا تاجگردون رئیس سابق کمیسیون تلفیق بودجه مجلس ضمن بررسی اقتصاد فعلی ایران، به مشکلات

 
ساختار اقتصاد غیرنفتی و امکان سنجی غیرنفتی شدن اقتصاد ایران اشاره کرد. 

وي به آماراقتصادي سال هاي 90 تا 98 اشاره کرد و گفت: در این دوره تولید ناخالص داخلی کشور از رشد مطلوبی برخوردار نبود و
سهم تولید ناخالص داخلی بدون نفت نسبت به کل تولید داخلی در محدوده 86 تا 90 درصد قرار داشت. این موضوع نشان می دهد
که نوع اقتصاد به چه شکلی است. لازم به ذکر است این اعداد اثر تکاثري نفت در اقتصاد را نشان نمی دهد. وي در ادامه به بررسی

 
تأثیر نفت در اقتصاد مدیریت کشور اشاره کرد و اثرات ساختاري و عملکردي آن را بیان نمود. 

تاجگردون در مورد حذف درآمد نفت از اقتصاد ایران ادامه داد: در کوتاه مدت نه می توانیم و نه می شود، در بلند مدت می توانیم اما

 
سخت است، در حقیقت می شود ولی اراده هماهنگی نیز می خواهد تا صورت گیرد. 

وي دلایل این امر را اینگونه برشمرد: وابستگی رو به گسترش بصورت عمودي و افقی، چسبندگی رو به استحکام، تمایل به تداوم

 
ماندگاري در حاکمیت، لجبازي دور از حکمرانی خوب و... از دلایل حذف درآمد نفت از اقتصاد ایران است. 

تاجگردون افزود: در بلندمدت نفت و شرکت ملی نفت باید سهامش ملی و متعلق به اقتصاد شود، نکته قایل توجه این است که، "آیا
این منابع مستقیم صرف پرداخت به مردم شود یا صرف اقتصاد شود و عایدي آن صرف مردم شود؟"، منطق اقتصادي بر روش دوم

 
تأکید دارد ولی مجلس و دولت ها روش اول را انتخاب می کنند. 

دکتر تاجگردون تنها راهبرد پیشنهادي خود را اینگونه بیان کرد: عدم دخالت دولت در اقتصاد و نجات اقتصاد بوسیله راه حل غیرنفتی
یعنی پذیرفتن متولی توسعه به جز دولت، تنها راهبرد است. با پذیرش این راهبرد ، راهبردهاي دیگر نیز در ادامه قابل قبول و اجرا

 
خواهد بود. 

گفتنی است در این همایش در چهار محور اصلی در قالب نشست هاي تخصصی به بررسی راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد
غیرنفتی پرداخته شد. راهبرد هاي اقتصادکلان در اقتصاد غیرنفتی، چالش هاي تأمین منابع مالی در اقتصاد غیرنفتی، اقتصاد دانش



بنیان و نقش مردم در اقتصاد غیرنفتی از جمله محورهاي اصلی مطرح شده در این همایش بودند. علاوه بر این در پایان این همایش،
از انجمن هاي علمی ایران نیز تقدیر به عمل آمد.



خط پایان نخستین جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی با معرفی

برگزیده گان
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نخستین جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی امروز با معرفی برگزیده گان به کار خود پایان داد.

 
خط پایان نخستین جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی با معرفی برگزیده گان 

 
نخستین جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی امروز با معرفی برگزیده گان به کار خود پایان داد. 

به گزارش بانک و صنعت به نقل ازروابط عمومی بانک ملی ایران، هدف از برگزاري این جشنواره شناسایی، پرورش و شکوفایی
استعدادها و خلاقیت هاي دانش آموزان، همیاري به منظور تقویت و تکمیل ایده ها، ارزش بخشیدن به دستاوردهاي علمی دانش
آموزان، تقویت توان ارائه مطالب و یافته ها در مجامع و رقابت هاي علمی در سطوح مختلف ملی و بین المللی و... است که آیین
اختتامیه آن با حضور مسعود خاتونی عضو هیات مدیره بانک، محمد صیدلو مدیرکل آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران،
علیرضا کمره اي معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش، رحیم سرهنگی مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی، محمد جواد داوري رییس اداره امور شعب جنوب تهران بانک، نادر اکبري وند رییس اداره کل روابط عمومی بانک و

 
جمعی دیگر از مدیران بانک، وزارت آموزش و پرورش به همراه دانش آموزان برگزیده به میزبانی بانک ملی ایران برگزار شد. 

علیرضا کمره اي معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورشدر این مراسم با بیان اینکه تنها انسان هاي دوراندیش می توانند
سرمایه گذاري در آموزش و پرورش را درك کنند، گفت: از این منظر، ارزش کسانی را که در شکل گیري و توسعه چنین رویدادهایی
نقش داشته اند، ستایش می کنم؛ منظور من در این جا بانک ملی ایران است که شریک آموزش و پرورش در این عرصه نیز به حساب

 
می آید. 

مسعود خاتونی نیز در این مراسم با اشاره بر تاریخچه شکل گیري کانون جوانه هاي بانک ملی ایران گفت: در سال 91 پروژه اي در
بانک ملی ایران مبنی بر اینکه حضور دانش آموزان چه میزان می تواند در صنعت مالی کشور اثرگذار باشد، کلید خورد و در نهایت
کانون جوانه هاي بانک تاسیس شد. هدف از راه اندازي این کانون آشنایی هر چه بیشتر دانش آموزان با صنعت مالی و بانکداري در

 
کشور بود و این مسیر جدا از وظایف بانک و در قالب مسئولیت هاي اجتماعی دنبال شد. 

وي افزود: بنیان و روح تک تک ما از سازمان بزرگ آموزش و پرورش شکل گرفته و هر یک از ما در هر سمت و منصبی باید کمک
کنیم تا جایگاه این سازمان رفیع تر شود. بنده امیدوارم به عنوان فردي که در یک خانواده فرهنگی پا گرفته ام، بتوانم نقش و رسالت

 
خود را در این زمینه ایفا کنم. 

این عضو هیات مدیره بانک ملی ایران اظهار کرد: بانک ملی ایران با علم و آگاهی و به عنوان یک رسالت اجتماعی در کنار نظام

 
آموزش و پرورش کشور حضور دارد و تلاش می کند تا استعدادها و خلاقیت ها شکوفا شوند. 

همچنین محمد صیدلو مدیرکل آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران هم با بیان اینکه یقینا چشم انداز آینده بانک ملی ایران
داشتن مشتریانی آگاه به مراودات اقتصادي است، گفت: آموزش و پرورش با گستره وسیعی از مخاطبان یعنی در حدود 15 میلیون

 
دانش آموز، ظرفیت ایجاد این ارتباط عمیق را دارد و بانک ملی ایران، این ظرفیت را درك کرده است. 

وي تصریح کرد: در آموزش و پرورش جز منظر آموزشی، پرورشی، دینی و علمی بناست تا انسان آینده در ساحت اقتصادي نیز تربیت



 
شود و براي تحقق این نگاه، به اتفاقاتی همانند امروز و برگزاري این قبیل جشنواره ها نیازمندیم. 

صیدلو عنوان کرد: امروز ما و بانک ملی ایران موقعیتی اقتصادي و تربیتی ایجاد کردیم تا دانش آموزان بتوانند بر خلاقیت تمرکز کنند

 
و امیدوارم این رویداد بتواند راهی براي توسعه مراودات آموزش و پرورش با سازمان ها و نهادها باشد. 

سلمانی دبیر جشنواره نیز با بیان اینکه پرورش دانش آموزان پژوهنده، خلاق و متفکر از مهم ترین اهداف سند تحول بنیادین آموزش
و پرورش و اسناد بالادستی نظام مقدس جمهوري اسلامی است، گفت: فرآیند داوري این جشنواره در سه مرحله صورت گرفت که از
7 هزار و 715 شرکت کننده در جشنواره، 1460 ایده در مرحله نخست داوري و 450 ایده در مرحله دوم داوري امتیاز لازم را کسب
کردند. درنهایت 194 ایده در مرحله نهایی جشنواره برگزیده و از این تعداد 10 ایده طلایی، 11 ایده نقره اي، 38 ایده برنزي و 138

 
ایده شایسته تقدیر شناخته شدند. 

وي با بیان اینکه تهران، مازندران و چهارمحال و بختیاري استان هاي با بیشترین میزان شرکت کننده بودند، افزود: امیدوارم این

 
جشنواره و تلاش هاي صورت گرفته گامی در راستاي ایجاد تحولی موثر در نظام تعلیم و تربیت کشور باشد. 

همچنین پارسا خائف نابغه موسیقی کشورمان و سفیر کانون جوانه هاي بانک ملی ایران در این مراسم قطعاتی از آثار هنري خود را

 
اجرا کرد که مورد تقدیر مدیران بانک قرار گرفت. 

در پایان این مراسم هم از برگزیده گان جشنواره در دو بخش انفرادي و گروهی دانش آموزي و فرهنگیان با اهداي لوح سپاس و جوایز
ویژه تقدیر شد.



انسجام عملیات ارزي با هم افزایی واحدهاي ارزي بانک توسعه تعاون
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مدیر امور بین الملل بانک توسعه تعاون بر انسجام عملیات ارزي در سایه هم افزایی واحدهاي ارزي بانک تأکید ورزید.

 
انسجام عملیات ارزي با هم افزایی واحدهاي ارزي بانک توسعه تعاون 

 
مدیر امور بین الملل بانک توسعه تعاون بر انسجام عملیات ارزي در سایه هم افزایی واحدهاي ارزي بانک تأکید ورزید. 

به گزارش بانک و صنعت، فرشید طهمورثی مدیر امور بین الملل بانک توسعه تعاون اظهار داشت: انجام عملیات ارزي نیازمند مهارت و
دانش افزایی مستمر است و جلسات هم اندیشی واحدهاي ارزي بر بروزرسانی اطلاعات همکاران و انسجام و یکپارچه سازي عملیات

 
ارزي تاثیر گذار است. 

وي در ادامه به موضوع مهم پیگیري تعهدات ارزي مشتریان اشاره نمود و گفت: بانک توسعه تعاون به عنوان نهاد مالی مورد اعتماد
دولت، منابع ارزي را در راستاي تقویت تولید ملی و تکمیل چرخه کارآفرینی در اختیار واحدهاي تولیدي و اقتصادي قرار داده است و
انتظار این است در جهت بهبود و استمرار تامین ارز براي متقاضیان، فرآیند بازگشت ارز به شبکه پولی و ارزي کشور مطابق تعهدات به

 
نحو مناسبی صورت پذیرد. 

طهمورثی خاطر نشان کرد: جلسات مستمري به ریاست معاون عملیات بانکی توسعه تعاون با هدف یکسان سازي رویه هاي اجرایی و
پاسخگویی به نیازهاي ارزي مشتریان و با حضور همکاران اجرایی سراسر کشور برگزار گردیده و انتقال تجارب در زمینه شناخت
نیازهاي ارزي مشتریان و ارائه بهترین راهکار براي تامین نیازها صورت پذیرفته است و ارکان ارزي بانک توسعه تعاون با هم افزایی و

 
هماهنگی ، شرایط مناسبی را براي عملیات ارزي مهیا نموده اند. 

وي با اشاره به لزوم تقویت توان و مهارت تخصصی و علمی همکاران گفت: علاوه بر جلسات هم اندیشی، جلسات توجیهی و تخصصی

 
نیز برگزار گردیده است و افزایش کارآمدي دستور العمل هاي مرتبط با اعتبارات اسنادي و بروات اسنادي در دستور کار بوده است. 

طهمورثی با اشاره به لزوم اجراي دقیق قواعد ارزي گفت: طی سال اخیر اقدامات مناسبی در راستاي شناسایی مشتریان ارزي جدید
جهت افزایش فعالیت اصلی ارزي سالم صورت پذیرفته است که این امر موجبات پالایش مشتریان ارزي بانک را فراهم نموده است.



تعامل و همکاري با سازندگان داخلی زمینه اشتغال بالغ بر سه هزار نفر فراهم آورده است
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مدیر پژوهش، فناوري و مهندسی ساخت شرکت ملی حفاري ایران گفت: تعامل و همکاري با سازندگان و صنعتگران داخلی
زمینه اشتغال بالغ بر سه هزار نفر را در واحدهاي بزرگ، متوسط و کارگاه هاي کوچک صنعتی فراهم آورده است. هما

خوزستان: به گزارش روابط عمومی شرکت ملی حفاري ایران مهدي عرشیان با اشاره به همکاري، (...)

مدیر پژوهش، فناوري و مهندسی ساخت شرکت ملی حفاري ایران گفت: تعامل و همکاري با
سازندگان و صنعتگران داخلی زمینه اشتغال بالغ بر سه هزار نفر را در واحدهاي بزرگ، متوسط و
کارگاه هاي کوچک صنعتی فراهم آورده است. هما خوزستان: به گزارش روابط عمومی شرکت ملی

 
حفاري ایران مهدي عرشیان با اشاره به همکاري، (...) 

مدیر پژوهش، فناوري و مهندسی ساخت شرکت ملی حفاري ایران گفت: تعامل و همکاري با سازندگان و صنعتگران داخلی زمینه

 
اشتغال بالغ بر سه هزار نفر را در واحدهاي بزرگ، متوسط و کارگاه هاي کوچک صنعتی فراهم آورده است. 

هما خوزستان: به گزارش روابط عمومی شرکت ملی حفاري ایران مهدي عرشیان با اشاره به همکاري، همیاري و حمایت هاي این
شرکت از سازندگان که در راستاي اهداف اقتصاد مقاومتی و برنامه هاي وزارت نفت صورت می پذیرد، افزود: ملی حفاري  در یک

 
دهه  گذشته ، تاکنون با بیش از 400 شرکت سازنده داخلی همکاري داشته است. 

وي با بیان اینکه از این تعداد سازنده 70 درصد در استان خوزستان و 30 درصد از سایر استان هاي کشور می باشند، اظهار کرد: در

 
این مدت افزون بر هفت هزار قطعه منحصـر بفرد سـاخت داخـل شده است. 

عرشیان با این توضیح که علاوه براین تعداد 34 تجهیز راهبردي صنعت حفاري در دو بخش پژوهش و فناوري و مهندسی ساخت در
قالب قراردادهاي مختلف با دانشگاه ها و سازندگان به طور کامل ساخت داخل و بومی سازي شده است، گفت: در مدت پیش گفته
هشت هزار و 500 میلیارد ریال بابت ساخت قطعات و تجهیزات در داخل توسط این شرکت هزینه گردیده که بیش از 10 هزار

 
میلیارد ریال نسبت به خرید از منابع خارجی براي شرکت صرفه جویی حاصل شده است. 

مدیر پژوهش، فناوري و مهندسـی ساخت شرکت ملی حفاري ایران افزود: این مدیریت در بخش پژوهش وفنـاوري تـاکنون با بیش از
30 دانشـگاه و مرکز علمی پژوهشـی ارتباط نزدیک دارد که از این طریق افزون بر 80 پروژه پژوهشـی در زمینه تهیه دانش فنی و
سـاخت تجهیزات مختلـف در خصوص نمودارگیري چاه هاي نفت و گاز، حفاري جهت دار و تجهیزات مختلف دستگاه هاي حفاري به

 
مبلغ 480 میلیارد ریال عقد قرارداد گردیده است. 

وي یادآور شد: مدیریت پژوهش، فناوري و مهندسی ساخت داراي دو بخش اصـلی است که بخش پژوهش و فناوري متولی ارتباط با
دانشـگاه ها و مراکز علمی و اسـتفاده از ظرفیت هاي آنها جهت رفع چالش ها و نیز توسعه شرکت می باشد و بخش مهندسـی و

فناوري ساخت مسئولیت ساخت داخل قطعات پر مصرف صنعت حفاري را با همکاري سازندگان داخلی بر عهده دارد.



افزایش اشتغالزایی کشاورزان جوان با بذر مینی تیوبر

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/12/24

مدیرعامل یک شرکت دانش بنیان گفت: بذر مینی تیوبر یک سوم نیاز بذر کاشت سیب زمینی را برطرف می کند.

محمد بهبهانی مدیرعامل یک شرکت دانش بنیان در گفت
وگو با خبرنگار حوزه فناوري گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، با اشاره به مینی تیوبر، گفت: به غده هاي
حاصل از کشت بافت، مینی تیوبر گفته می شود که جز
طبقات بذري محسوب شده و در ایران تحت عنوان کلاس
pb نامگذاري می شود، مینی تیوبر سیب زمینی، غده

سیب زمینی است که به صورت آزمایشگاهی و یا گلخانه اي تولید و تکثیر شده و براي کاشت در اختیار کشاورزان پیشرو قرار می

 
گیرد. 

او افزود: کشاورزان پیشرو، تولیدکنندگان مدرن و تولید کننده بذر سیب زمینی استقبال خوبی از این بذر ها داشته اند، این محصول

 
بذر مادري سیب زمینی است که در اکثر مزارع به ویژه مزارع با سیستم هاي مکانیزه و پیشرفته قابل تولید است. 

بهبهانی با اشاره به کشور هایی که به این فناوري رسیده اند، گفت: مینی تیوبر سیب زمینی علاوه بر ایران در چند کشور دیگر مانند
هلند، آلمان، ترکیه، چین، هند و آمریکا نیز درحال ساخت است. مینی تیوبرحاصل بوته هاي سالم سازي شده و عاري از هر گونه

 
بیماري بوده و به همین دلیل کیفیت آن قابل رقابت با سایر کشور هاي تولید کننده است. 

مدیرعامل این شرکت دانش بنیان بیان کرد: ایده اولیه را جوانان نخبه ایرانی وارد کشور کرده اند. گفتنی است که محصول پس از

 
تولید جهت کشت و تولید بذر سیب زمینی در اختیار کشاورزان قرار می گیرد. 

او اظهار کرد: با توجه به اینکه بذر مینی تیوبر یک سوم نیاز بذر سیب زمینی کاران را برطرف می کند همچنان نیاز به افزایش تولید
براي مصرف داخلی نیز بوده، با این حال در صورت تامین این نیاز در داخل کشور و به دلیل ارز آور بودن این محصول و نیاز بالاي

 
جهانی، صادرات آن براي کشور موثر است. 

بهبهانی ادامه داد: حساسیت زیاد سیب زمینی به آفات و بیماري منجر به تولید مینی تیوبرعاري از بیماري جهت کشت انبوه با
عملکرد بالا شده است که در نهایت باعث افزایش سودآوري براي تولید کنندگان مینی تیوبر و کشاورزان و افزایش رضایت مندي

 
مصرف کنندگان خواهد شد. 



مدیرعامل این شرکت دانش بنیان گفت: تا قبل از تولید مینی تیوبر کل بذر سیب زمینی مورد نیاز از خارج کشور وارد می شد که با
تولید مینی تیوبر انحصار واردات بذر شکسته و کشور جزو تولید کنندگان بذر سیب زمینی قرار گرفت. به دلیل عدم خروج ارز، براي

 
واردات آن ارز آوري براي کشور محسوب می شود. 

او با اشاره به تولید مینی تیوبر بیان کرد: در تولید مینی تیوبر سیب زمینی در ابتدا گیاهچه ها به وسیله کشت بافت تکثیر و سپس به
محیط کشت نشایی و در نهایت به بستر هاي هیدروپونیک جهت تولید بذرمنتقل می شوند. با ساخت این محصول کشور به بهبود

 
تکنولوژي در زمینه کشت بافت، مینی تیوبر سیب زمینی و افزایش دانش و تکنولوژي در سایر محصولات زراعی و زینتی رسیده است. 

بهبهانی ادامه داد: مینی تیوبر باعث کاهش خسارت آفات تحمیل شده به سیب زمینی کاران، افزایش کیفیت و کمیت محصول حاصل

 
از این تکنولوژي، بهبود کشت مکانیزه و افزایش سطح کشت، اشتغال زایی در این صنعت می شود. 

 
بیشتربخوانید 

- زیرساخت هاي ریلی در کشور گسترش یافته شده است



1250 میلیارد تومان به قطار شهري کرج تزریق مالی شده است

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/12/24

شهردارکرج با اشاره به تلاش ها براي تکمیل بخشی از خط 2 قطار شهري این کلانشهر گفت: یک هزار و 250 میلیارد تومان

 
اعتبار طی سه سال گذشته تاکنون به این پروژه عظیم تزریق شده است. 

 
علی کمالی زاده افزود: این پروژه اکنون پیشرفت فیزیکی پروژه به بالاي 85 درصد رسیده است. 

شهردار کرج گفت : این اعتبارات از محل فروش اوراق تامین و منابع داخلی شهرداري تامین در اختیار پروژه قطار شهري کرج قرار

 
گرفت. 

 
وي ادامه داد: اکنون بیش از 800 کارشناس و کارگر در خط 2 قطار شهري کرج مشغول به کار هستند و تمام تلاش ها بر این است 

 
تا این پروژه در اوایل سال آینده 

 
بهره برداري شود. 

 
کمالی زاده افزود: تامین نیازهاي قطار شهري کرج به اشتغال مولد در استان البرز و کشور کمک کرده است. 

خط 2 قطار شهري کرج به طول 27 سال 1385 عملیات اجرایی آن بین کمالشهر در غرب کرج و شهرستان ملارد استان تهران آغاز

 
شد که این خط ریلی از وسط 

 
شهر کرج می گذرد. 

تاکنون 15 کیلومتر از تونل خط 2 قطار شهري کرج بین میدان دانشگاه خوارزمی در غرب و میدان شهید سلطانی در جنوب شرقی

 
کرج حفاري شده که قرار است 

قطعه نخست این خط به طول 6.5 کیلومتر بین 45 متري گلشهر و چهار راه طالقانی کرج در اوایل سال آینده بهره برداري شود.



1500 دانش آموز بازمانده از تحصیل آذربایجان غربی به کلاس درس

بازگشتند

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/12/24

استاندار آذربایجان غربی گفت: هزار و 500 دانش آموز بازمانده از تحصیل در استان با همراهی دفاتر تسهیل گري به کلاس

 
هاي درس بازگشته اند. 

محمدمهدي شهریاري افزود: دفاتر تسهیل گري در آذربایجان غربی، توانسته اند موجب حل بسیاري از مشکلات در مناطق حاشیه اي

 
و کمتر توسعه یافته شهرها بشوند. 

وي اضافه کرد: تهیه و توزیع هزاران بسته کمک غذایی در سال جاري، پیگیري احداث 6 بازارچه محلی، ایجاد اشتغال براي بیش از
900 نفر از ساکنان محلات داراي دفاتر تسهیل گري و ایجاد کتابخانه با 13 هزار جلد کتاب از دیگر اقدامات این دفاتر در آذربایجان

 
غربی به شمار می رود. 

شهریاري گفت: حل مشکلات فاضلاب برخی محلات، زیباسازي اماکن عمومی، احداث یا تجهیز پارك ها و فضاهاي سبز، تعریض
معابر، آسفالت کوچه ها و آبراه معابر و لایروبی کانال ها نیز از جمله اقداماتی است که با راهبري دفاتر تسهیل گري در آذربایجان

 
غربی صورت گرفته است. 

دفاتر تسهیل گري با هدف شناسایی و رفع مشکلات مناطق حاشیه اي شهرهاي آذربایجان غربی راه اندازي شده و تنها در ارومیه، 10
دفتر فعال است.



تعامل و همکاري با سازندگان داخلی زمینه اشتغال بالغ بر سه هزار نفر فراهم آورده است

منبع: امید خوزستانشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/12/24

مدیر پژوهش، فناوري و مهندسی ساخت شرکت ملی حفاري ایران گفت: تعامل و همکاري با سازندگان و صنعتگران داخلی
زمینه اشتغال بالغ بر سه هزار نفر را در واحدهاي بزرگ، متوسط و کارگاه هاي کوچک صنعتی فراهم آورده است. امید

خوزسان: به گزارش روابط عمومی شرکت ملی حفاري ایران مهدي عرشیان با اشاره به همکاري، (...)

تعامل و همکاري با سازندگان داخلی زمینه اشتغال بالغ بر

 
سه هزار نفر فراهم آورده است 

مدیر پژوهش، فناوري و مهندسی ساخت شرکت ملی
حفاري ایران گفت: تعامل و همکاري با سازندگان و
صنعتگران داخلی زمینه اشتغال بالغ بر سه هزار نفر را در
واحدهاي بزرگ، متوسط و کارگاه هاي کوچک صنعتی

 
فراهم آورده است. 

امید خوزسان: به گزارش روابط عمومی شرکت ملی حفاري ایران مهدي عرشیان با اشاره به همکاري، همیاري و حمایت هاي این
شرکت از سازندگان که در راستاي اهداف اقتصاد مقاومتی و برنامه هاي وزارت نفت صورت می پذیرد، افزود: ملی حفاري  در یک

 
دهه  گذشته ، تاکنون با بیش از 400 شرکت سازنده داخلی همکاري داشته است. 

وي با بیان اینکه از این تعداد سازنده 70 درصد در استان خوزستان و 30  درصد از سایر استان هاي کشور می باشند، اظهار کرد: در

 
این مدت افزون بر هفت هزار قطعه منحصـر بفرد سـاخت داخـل شده است. 

عرشیان با این توضیح که علاوه براین تعداد 34 تجهیز راهبردي صنعت حفاري در دو بخش پژوهش و فناوري و مهندسی ساخت در
قالب قراردادهاي مختلف با دانشگاه ها و سازندگان به طور کامل ساخت داخل و بومی سازي شده است، گفت: در مدت پیش گفته
هشت هزار و 500 میلیارد ریال بابت ساخت قطعات و تجهیزات در داخل توسط این شرکت هزینه گردیده که بیش از 10 هزار

 
میلیارد ریال نسبت به خرید از منابع خارجی براي شرکت صرفه جویی حاصل شده است. 

مدیر پژوهش، فناوري و مهندسـی ساخت شرکت ملی حفاري ایران افزود: این مدیریت در بخش پژوهش وفنـاوري تـاکنون با بیش از
30 دانشـگاه و مرکز علمی پژوهشـی ارتباط نزدیک دارد  که از این طریق افزون بر 80 پروژه پژوهشـی در زمینه تهیه دانش فنی و
سـاخت تجهیزات مختلـف در خصوص نمودارگیري چاه هاي نفت و گاز، حفاري جهت دار و تجهیزات مختلف دستگاه هاي حفاري به

 
مبلغ 480 میلیارد ریال عقد قرارداد گردیده است. 

وي یادآور شد:  مدیریت پژوهش، فناوري و مهندسی ساخت داراي دو بخش اصـلی است که بخش پژوهش و فناوري متولی ارتباط با
دانشـگاه ها و مراکز علمی و اسـتفاده از ظرفیت هاي آنها جهت رفع چالش ها و نیز توسعه شرکت می باشد و بخش مهندسـی و

 
فناوري ساخت مسئولیت ساخت داخل قطعات پر مصرف صنعت حفاري را با همکاري سازندگان داخلی بر عهده دارد. 



 
 -
-



درخشش موفقیت بر تارك برنامه ریزي و مجاهدت

منبع: روزنامه کیهانشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/12/24

 
گالیا توانگر 

درحالی که روزمان را سپري می کنیم، باید به تناوب درنگ کرده و درباره این حقیقت تأمل کنیم که ما همیشه زنده نخواهیم بود و
ازاین رو ممکن است امروز آخرین روز زندگی مان باشد. چنین تاملی به جاي آنکه ما را به لذت گرایی محض سوق دهد، بر آن می
دارد که قدردان فرصت زندگی باشیم و از این که زنده ایم و می توانیم امروزمان را با فعالیت پُر کنیم به وجد آییم. این امر ما را بر آن

 
می دارد که از هدردادن روزهایمان اجتناب کنیم. 

به عبارت دیگر وقتی به ما می گویند که هر روز را چنان زندگی کنیم که گویی آخرین روز است، هدفشان تغییر فعالیت هاي روزانه ما
نیست، بلکه تغییر حالت ذهنمان در هنگام انجام دادن آن فعالیت هاست. خصوصاً به این معنی نیست که می خواهند ما را از تفکر و
برنامه ریزي براي فردا بازدارند، بلکه از ما می خواهند همچنانکه درباره فردا فکر می کنیم و براي آن برنامه ریزي می کنیم، قدر امروز

 
را نیز بدانیم. 

چرا آن قدر نگران آینده هستی؟ کسی که نگران اتفاقات آینده است، زندگی در حال را از دست خواهد داد. هدف داشته باش، برنامه
داشته باش، براي آینده ات برنامه ریزي کن، اما وابسته به نتیجه نباش. دوست من در حال باش، از این فرصتی که در اختیارت قرار
گرفته استفاده کن، چیزي را خلق کن، به اطرافت نگاه کن، ببین درسی هست که یاد بگیري؟ کاري هست که بکنی؟ درگذشته ات

 
هم زندگی نکن. ترس و اندوه از آن کسی است که یا درگذشته سیر می کند یا در آینده؛ از حال لذت ببر. 

 
فقط شکوفه امید بکار 

باید بتوانی در هر شغلی و سمتی که هستی پیش و بیش از هر چیز امید بکاري! که اگر نیک بیندیشی براي همین ثانیه ها و دقایق را

 
سپري می کنی و برنامه ریزي روز و ماه و سال داري و براي همین است که هنوز سال جدید نیامده، دست به کار شده اي! 

 
که اگر نیک بیندیشی مردم بیش از هر چیزي به امید نیاز دارند؛ پس دوست من امید داشته باش. 

 
امید بکار، امید هدیه بده که انسان بی امید از مدار خارج شده است. 

رحیم گشتی یک نویسنده برایمان زیبا و دلنشین چنین می گوید: «فرض کن یک صبح خورشید بیاید نه کوهی باشد، نه دشتی و
دمنی، نه درختی و باغ و گلی، نه جویبار و رودي و دریایی، نه انسانی و حیوانی، چه روز تلخی خواهد داشت اگر آن را روز بنامد! پس
بدان خورشید هم به امید در تکاپوست. برایتان و همه آنهایی که دوستشان دارید، امید می کارم و می دانم هر دلی چه نزدیک، چه

 
دور، امید را می شناسد؛ پس می جوید و مطمئناً جذب می کند.» 

 
براي موفقیت سخت بجنگ و مطمئن باش در پایان مسیر این تویی که خوشحالی. 

 
سه پله تا موفقیت: 

 
1_ تعیین هدف 

 
2_ سخت کوشی 

 
3_ مطمئن بودن 

سیما صدیقیان یک مدیر موفق اقتصادي، ضمن بیان مطلب بالا، برایمان می گوید: «در ذهن خود، یک مُهر بزرگِ باطل شد را تجسم
کنید و آن مُهر را بر تمام نگرش ها و باورهایی که شما را به شکست و ناکامی می کشانند بزنید تا اندیشه هاي توانمند به ذهنتان راه

 
یابند و جریان زندگی شما را دگرگون کنند. 

بشکنید باورهایی را که از شما یک زندانی ساخته است بی آنکه بدانید. بشکنید باورهایی را که مانع موفقیتتان می شوند. موفقیت دو



 
تا قانون دارد: «قانون اول: هرگز تسلیم نشو! قانون دوم: قانون اول را هیچ وقت فراموش نکن.» 

زهرا کشت کار یک فرهنگی از ما می پرسد: «تا حالا به لحظه تحویل بهار 1450 فکر کردید؟!» سپس در ادامه می گوید: «همه بلند
می شوند، شادي می کنند و آن وسط یک مهربان از جمع جدا می شود، با یکدستش قاب عکسی را می بوسد، رویش دست می کشد

 
و می گوید: «روحت شاد مامان بزرگ، روحت شاد پدربزرگ.» می دانید آن عکس کیست؟ آن عکس من و شماست!» 

وي در ادامه می گوید: «تبدیل شدیم به یک خاطره خوش؛ اگر خیلی خوش شانس باشیم. این واقعیت روزگار من و شماست. 50 سال
دیگر فقط یک خاطره ایم، توي یک قاب عکس خاك گرفته، همین، واقعاً همین؛ چرا حرص خوردن، چرا دل شکاندن، چرا تظاهر، چرا

 
چاپلوسی و دروغ؟ 

بیایید مهربان باشیم، شاد باشیم، به دوستانمان بیشتر برسیم، کینه ها را دور بریزیم، همین الان دلی به دست بیاوریم، آن سال چه

 
بخواهیم، چه نخواهیم، می رسد، پس بهتر است خاطره اي خوش باشیم و انسانی که الگوي موفقیت است.» 

 
«چرا» بسیار مهم تر از «چگونه» است! 

مهم تر از اینکه بدانید چگونه باید یک کار را انجام دهید؟ این است که بدانید چرا باید آن کار را انجام دهید؟ اگر به اندازه کافی دلیلی
بر اي چرایی انجام دادن کاري وجود نداشته باشد، آنگاه علاقه اي هم براي استقامت در چگونگی انجام دادن آن نیز وجود نخواهد

 
داشت. 

 
دو مهارت خاص باعث موفقیت هاي زیاد در زندگی می شوند: 

 
اول) قدرت برنامه ریزي. 

 
دوم) متعهد ماندن به اهداف بزرگ. 

 
صفت متداول افراد فوق العاده، سریع و چابک بودن آنهاست. دو استراتژي مشترکی که بین تمام این افراد وجود دارد عبارت است از: 

 
اول) تعهد راسخ و ثابت در روند یادگیري. 

 
دوم) اهداف واضح مکتوب و برنامه ریزي براي رسیدن به آنها. 

شبنم مسعودي یک برنامه ریز شغلی برایمان توضیح می دهد: «حتی یک نابغه در کشورهاي پیشرفته، بدون نقشه راه نابود خواهد
شد. نیاز دارید تا یک نقشه داشته باشید که به شما بگوید می خواهید به کجا بروید؟ زمانی که مردم صرفاً توجه خود را به آن چیزي
که هم اکنون دارند، متمرکز می کنند و یا چشم انداز و مسیر خود را به صورت روزانه معین می کنند، دچار انحراف می شوند. لازم

 
است براي خود یک هدف در افق و دوردست قرار دهید تا بتوانید با سرعت و در مسیر مستقیم به سوي هدفتان حرکت کنید.» 

وي در ادامه می گوید: «قدرت «چرایی تان» مهم ترین عامل براي انجام دادن کارها است. زمانی که دلیل تان به اندازه کافی بزرگ
باشد، قادر به انجام هر کاري هستید. اگر ندانید به دنبال چه چیزي هستید؟ هیچ گاه به آن نمی رسید. ذهنتان سعی می کند دنیاي

 
بیرونی شما را با چیزي که در دنیاي درونی تان وجود دارد، تطبیق دهد.» 

وقتی ذهنتان را طوري تنظیم کنید که همواره به دنبال چیزهایی که می خواهید، باشید، همان ها موجودیت بیرونی می یابند و شما
قادر خواهید بود، آنها را ببینید. درواقع آن دسته از پیام هایی را می بینید، می شنوید و تجربه شان می کنید که ذهنتان بر آنها
متمرکز است. وقتی هدف هایتان را مشخص می کنید، به ذهن خود این فرصت را می دهید که به آن فکر کند. به ذهنتان چند جفت
چشم می دهید که انسان ها، شرایط، گفت وگوها و ایده هاي جدید را ببیند. به این صورت دنیاي بیرونی تان با دنیاي درونی تان که

 
همان اهدافتان است، منطبق می شود.» 

 
آنچه باید به فرزندان خود 

 
درباره سواد مالی بیاموزید 

همه ما از دوران کودکی تا به امروز صدها بار این ضرب المثل قدیمی را از زبان بزرگ ترها و یا شخصیت هاي محبوب تلویزیونی
شنیده ایم و یا در کتاب ها و مجله ها خوانده ایم که می گوید: «پول چرك کف دست است.» بااین وجود، امروز که بزرگ تر شده ایم،
خیلی از ماها در دنیاي واقعی با تناقض عجیبی بین شنیده ها و واقعیت هاي عینی درباره این «چرك کف دست» رو به رو هستیم.
تناقض هایی که از زمان کودکی شکل گرفته و در دوران بزرگسالی باعث شده تا نتوانیم به درك درستی از مفهوم پول، کسب پول،
هزینه، خرج کرد پول و در نهایت پس انداز و سرمایه گذاري دست یابیم. اکنون فرزندان ما هم در معرض همین خطر قرار دارند، با



این تفاوت که در آینده بخش بیشتري از زندگی بشر به مناسبات و تعاملات مالی مربوط شده و ابزارهاي مالی بسیاري در زندگی
آینده آنها مداخله خواهند داشت. ازاین رو اکنون باید از خود بپرسیم؛ تا چه حد فرزندانمان را آماده رویارویی با این چالش هاي جدید

 
ساخته ایم؟ 

رضا سیف پور، مدرس سواد مالی و کارآفرینی، ضمن بیان مطالب بالا توضیح می دهد: «مهارت رو به رو شدن با این چالش ها و به
عبارتی مهارت مدیریت منابع پول و سرمایه و شیوه هاي تولید ثروت در علم جدیدي به نام «سواد مالی» تعریف می شود که به جهت
نوپا بودن در کشور ما، تاکنون کمتر به آن پرداخته شده و لاجرم در نظام آموزش رسمی ما (مدرسه تا دانشگاه) چندان جایی ندارد.
متأسفانه آموزش غیررسمی این علم نیز همچون دیگرگونه هاي نوین سواد مانند سواد رسانه اي یا سواد ارتباطی، در کشور ما
دستخوش ساده انگاري و سودجویی افرادي شده که سواد مالی را ذیل عناوین خودساخته و مضحکی همچون راه هاي میلیونر شدن یا

 
چگونه ثروتمند شویم؟ و امثالهم به مردم عرضه می کنند و باعث می شوند تا جامعه نسبت به این علم بدبین و حتی 

 
بی اطلاع شود.» 

این مدرس سواد مالی و کارآفرینی در ادامه می گوید: «این در حالی است که فرزندان ما در آینده ناگزیرند با مفهوم پول، شیوه هاي
کسب درآمد، پس انداز و سرمایه گذاري، سهام، بیمه، طرح هاي بازنشستگی، مالیات، برنامه ریزي و بودجه بندي براي هزینه،
مسئولیت پذیري پولی، خرید مقایسه اي، انواع اوراق قرضه و مشارکت، کارت هاي اعتباري و غیره آشنا شوند و حتی زندگی خود را بر
اساس این مفاهیم سازماندهی کنند و تمام موفقیت آنها در این مسیر وابسته به آن است که در زمان مقتضی آموزش هاي لازم

 
درخصوص این موضوعات را فراگرفته باشند و همان طور که گفتیم این آموزش ها ذیل مفهوم سواد مالی تعریف می شوند. 

سواد مالی را می توان به طور ساده ترکیبی از آگاهی، دانش، مهارت ها، گرایش و رفتارهاي مالی لازم براي تصمیم گیري صحیح مالی
و سرانجام دستیابی به وضعیت مساعد مالی فردي تعریف کرد. این مهارت ها باید در زندگی عملی توسط پدر و مادر در اختیار
فرزندان قرار گیرد و براي حصول این موفقیت لازم است هم والدین و هم فرزندان با مفاهیم مرتبط با سواد مالی به درستی آشنا
شوند. با این رویکرد انتظار می رود در بی تفاوتی نظام آموزش رسمی، رسانه ها و به خصوص رسانه ملی به اهمیت این آموزش ها در

 
خانواده 

 
همت گمارد.» 

 
چند نقل قول مهم و کاربردي از زبان کارآفرینان و تولیدکنندگان 

مهم ترین چیز آن است که کاري انجام شود که از نظر استراتژیکی درست باشد، نه اینکه کاري انجام دهیم که سود سریع به همراه

 
داشته باشد. 

 
شرکت ها بیش از حد نگران هزینه کارهایی که انجام می دهند، هستند. آنها باید نگران هزینه انجام ندادن آن باشند. 

اگر بازاریابی شما درست باشد و مطابق با نیاز جامعه، محصول و خدمت ارائه دهید، پس نباید نگران هزینه هاي صرف شده در
مسیرتان باشید. باید نگران این باشید که اگر شما در بازار سریع تر نجنبید، مسلماً رقبا جاي شما را خواهند گرفت. به خاطر بسپاریم

 
که بازار دنیاي رقابت است. 

یک استراتژي مناسب باید مطابق با نیازمندي هاي سازمان در زمان مشخص تعریف بشود. اگر استراتژي درست انتخاب شود، سود

 
خودبه خود خواهد آمد. 

بررسی ها نشان داده که هزینه جذب یک مشتري جدید بین 5 تا 11 برابر نگهداري مشتري قدیمی است. 2 درصد بهبود براي
مشتري، مستلزم 10 درصد کاهش هزینه ها است. ضرر و زیان ازدست دادن یک مشتري، در حکم فرار 100 مشتري است. رضایت
مشتري پیش شرط تمام موفقیت هاي بعدي شرکت است. گوش دادن به شکایت مشتري 90 درصد کار است و حل کردن آن 7

درصد و پیگیري براي اطلاع از راضی شدن مشتري 3 درصد دیگر است.
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ضرورت افزایش سهم ایران از شیرین سازي آب خلیج فارس

 
وزیر صمت مطرح کرد: 

 
ضرورت افزایش سهم ایران از شیرین سازي آب خلیج فارس 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به شیرین سازي روزانه 26 میلیون مترمکعب از آب خلیج فارس توسط همسایگان جنوبی، بر

 
ضرورت افزایش سهم کشورمان از شیرین سازي آب خلیج فارس تاکید کرد. 

علیرضا رزم حسینی در آیین بهره برداري و آغاز عملیات اجرایی طرح انتقال آب خلیج فارس و دریاي عمان به استان هاي شرقی و
فلات مرکزي ایران افزود: سهم ما با اجراي این پروژه مهم 600 هزار متر مکعب در روز خواهد بود که فاصله زیادي با رقم استفاده

 
کشورهاي حاشیه خلیج فارس دارد، پس افزایش سهم کشورمان از آب خلیج فارس از الزامات است. 

وي اظهار داشت: امسال با همه تنگناها و تحریم هاي ظالمانه دشمنان، اما با به ثمر نشستن رویایی ناباورانه انتقال آب از دریا به

 
صحرا، سالی ماندگار در تاریخ تابناك ایران خواهد بود. 

رزم حسینی با بیان اینکه قطعه نخست خط انتقال آب از هرمزگان به معادن گل گهر در استان کرمان آبان ماه امسال افتتاح شد، بیان
داشت: قطعات 2 و 3 این خط از گل گهر به مس سرچشمه به طول 150 کیلومتر و از مس سرچشمه به اردکان به طول 550

 
کیلومتر و در کل با طول خط انتقال 820 کیلومتر از خلیج فارس تا اردکان افتتاح می شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت، این خط انتقال را که به «خط انتقال امید» نامگذاري شده، هدیه اي براي نسل آینده و اتفاقی بزرگ در

 
تاریخ ایران برشمرد. 

رزم حسینی همچنین با اشاره به تاکیدات رئیس جمهوري درباره این پروژه، گفت: رییس جمهوري نیز از مسوولان خواسته بود که

 
بخش خصوصی را در تولید آب براي ایجاد بازار مبادله اي بدون دخالت دولت تشویق کنند. 

وي با بیان اینکه خداي سبحان را شاکریم که این رویایی ناباورانه محقق شده است، اضافه کرد: با انتقال 820 کیلومتر (خط نخست)،
هم زمان خط دوم از همین مسیر از هرمزگان به استان هاي خراسان جنوبی و خراسان رضوي به طول یک هزار و 550 کیلومتر

 
خواهد رفت. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت یادآوري کرد: نزدیک به 35 درصد از این خط به طول 400 کیلومتر انجام شده که نکته حائز اهمیتی

 
است. 

وي با اشاره به خط سوم از این انتقال، ادامه داد: خط سوم از استان هرمزگان به اصفهان به طول 920 کیلومتر خواهد رفت که اقدام

 
هاي اجرایی براي انجام آن نیز انجام شده است. 

رزم حسینی خاطرنشان کرد: خط چهارم انتقال نیز براي استان سیستان و بلوچستان از مسیر چابهار تا زابل به طول 820 کیلومتر

 
خواهد بود که توسط شرکت هاي بزرگ صنایع معدنی و پتروشیمی انجام می شود. 

 
دستاوردهاي ابرپروژه مهم و استراتژیک انتقال آب 

وي همچنین با اشاره به دستاوردهاي این ابر پروژه مهم و استراتژیک گفت: تامین آب پایدار و جدید، تحول اقتصادي با توجه به
فعالیت شرکت هاي بزرگ معدنی و پتروشیمی در مسیر انتقال، محرومیت زدایی و توسعه متوازن، تثبیت جمعیت در شرق کشور و
جلوگیري از مهاجرت و حاشیه نشینی، اشتغال پایدار و استفاده شهرك ها و نواحی صنعتی در طول مسیر از آب پایدار از دستاوردهاي



 
این ابر پروژه ملی است. 

 
آبادانی هر چه بیشتر سواحل مکران با خط 4 انتقال آب 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین با اشاره به توجهات رهبر معظم انقلاب و رییس جمهوري در خصوص توسعه سواحل مکران،
تصریح کرد: خط 4 این پروژه مهم سبب آبادانی هرچه بهتر سواحل مکران و استفاده پروژه هاي مهم مستقر در این منطقه ژئوپلتیکی

 
از این آب می شود. 

رزم حسینی در ادامه با تشکر از توجهات جدي رئیس جمهوري به این پروژه مهم، افزود: رئیس جمهوري در سال 96 از محل
اعتبارات صندوق توسعه ملی براي شروع کار 400 میلیون دلار بودجه اختصاص داد که تاکنون 280 میلیون دلار آن استفاده شده

 
است. 

وي با اشاره به دیدار با رهبر معظم انقلاب در مشهد در سال 98، گفت: در آن دیدار ایشان از اجراي پروژه انتقال آب بسیار خرسند

 
بودند و دستور دادند که در این راستا همه اقدام هاي لازم و مورد نیاز انجام شود. 

در پنجاه و هفتمین برنامه پویش تدبیر و امید براي جهش تولید، طرح ملی انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي و شرق کشور با

 
سرمایه گذاري 128 هزار میلیارد تومان با حضور ویدئو کنفرانسی رییس جمهوري افتتاح شد. 

این طرح زیر بنایی که به محرومیت زدایی و توسعه متوازن ثروت در کشور کمک می کند، به همت متخصصان داخلی و بخش

 
خصوصی به سرانجام رسیده است و فلات مرکزي و شرق کشور را متحول می کند. 

با تکمیل سه خط پروژه مهم و ملی انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران، در مجموع 550 میلیون متر مکعب آب شیرین از
خلیج فارس به فلات مرکزي ایران منتقل می شود.



امرودي: وظیفه کانون ها پربار کردن اوقات فراغت است

منبع: روزنامه امتیازشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/12/24

امرودي: وظیفه کانون ها پربار کردن اوقات فراغت است

 
در آیین اختتامیه پنجمین دستاوردهاي کانون هاي فرهنگی هنري مطرح شد: 

 
امرودي: وظیفه کانون ها پربار کردن اوقات فراغت است 

رییس سازمان فرهنگی هنري در در آیین اختتامیه پنجمین دستاوردهاي کانون هاي فرهنگی هنري گفت: وظیفه کانون ها پر کردن

 
اوقات فراغت نیست بلکه پربار کردن اوقات فراغت است. 

به گزارش امتیاز، آیین اختتامیه پنجمین دستاوردهاي کانون هاي فرهنگی هنري با حضور حجت الاسلام میثم امرودي رییس سازمان
فرهنگی هنري، سیدعلیرضا فاطمیان پور معاون فرهنگی و جمعی از مدیران این سازمان و اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري، شنبه

 
23 اسفند در فرهنگ سراي ارسباران برگزار شد. 

در ابتداي مراسم حمیدرضا خونوئی رییس مرکز مشارکت هاي فرهنگی هنري سازمان فرهنگی هنري ضمن خیر مقدم گفت: امسال با
توجه به شرایط به وجود آمده در کشور، سبک و سیاق جشنواره تغییر کرد. این تغییرات به گونه اي بود تا کانون ها بتوانند دست آورد

 
هاي خود را بهتر و قابل درك تر ارائه دهند. 

وي افزود: تغییرات به وجود آمده در راستایی بود که کانون ها بتوانند فعالیت خود را با شرایط موجود در کشور وفق دهند و همچنین

 
نوع سازماندهی کانون ها بر اساس موضوعات فرهنگی تغییر کرد تا بتوانیم ظرفیت کانون ها را فعال کنیم. 

در پنجمین جشنواره دستاوردهاي کانون ها، از 406 کانون فعال در سطح مناطق22 گانه تهران، 50 کانون معرفی شدند که از این
تعداد 27 کانون به بخش رقابت اصلی راه یافتند. شنبه هفته گذشته در یک نشست، 27 کانون انتخاب شده در حضور داوران، فعالیت

 
ها و ظرفیت هاي خود را معرفی کردند. 

این کانون ها توسط داوران بررسی شدند. امروز از سه کانون فعال در حوزه جهادي، تولید و محتواي فضاي مجازي و انتخاب شده
توسط مردم تجلیل می شود. همچنین از دو کانون شایسته تقدیر از نگاه داروان و 27 کانون راه یافته به بخش رقابت اصلی تجلیل می

 
شود. 

در ادامه مراسم حجت الاسلام میثم امرودي ضمن تشکر از برگزارکنندگان این جشنواره، گفت: امسال با توجه به شرایط موجود در
کشور، زحمت زیادي بر دوش کانون ها و داوران بود. سازمان فرهنگی هنري وظیفه دارد تمام توان، ظرفیت و نیروي انسانی خود را نه

 
تنها در خدمت کانون ها که تمام جمع هاي مفید فعال قرار دهد تا باعث شکوفایی استعدادها و توانایی ها شود. 

وي افزود: در چند موضوع باید مداخله کرد تا تاثیر فعالیت هاي کانون ها بالاتر رود. اولین قدم به بیان مقام معظم رهبري در گام دوم
انقلاب اسلامی، خودسازي است. نسبت به خود باید تجدیدنظر کرد. فعالیت هاي خودمان را باید به روز کنیم و نیاز مخاطب را
بشناسیم. این کار با مطالعه، خوب دیدن و شنیدن صورت می گیرد. نکته بعدي استفاده از نیروي کار جدید و کادرسازي است.
هرچقدر هم اعضاي فعلی خوب و مفید باشند اما براي ادامه راه و تاثیرگذاري بیشتر نیاز به کادرسازي و حضور نیروهاي کار جدید

 
است. 

امرودي در ادامه بیان کرد: کار کانون ها یک کار آرام و متین است. کاري نیست که فوري انجام شود. حوصله، تحمل، جنبه و بردباري
در کار کانون ها مهم است. امروز موفقیت در همراهی کردن است. نکته دیگر که باید به آن توجه کرد، اسوه سازي است. ما اصولا
اسطوره سازي می کنیم و با این کار رسیدن به اسطوره ها دست نیافتنی و دور از ذهن می شود. اما با اسوه سازي می توانیم یک



 
الگوي دست یافتنی را براي نسل جوان به تصویر بکشیم. 

وي افزود: همچنین باید به محتواهاي تولید شده در فضاي مجازي دقت کرد. وظیفه کانون ها پر کردن اوقات فراغت نیست بلکه پربار
کردن اوقات فراغت است. محتوا باید عقلانی، منطقی و متناسب با فطرت انسانی باشد. نسبت به محتواهاي تولید شده خیلی باید دقت

 
کرد و صرفا چون زیباست از آن استفاده نشود. محتواي تولید شده باید باعث هدایت مخاطب شود. 

امرودي در پایان بیان کرد: سازمان فرهنگی هنري باید افتخار کند که بستري فراهم کرده است تا گوهرهایی مثل شما در سطح شهر
قیام کنند. زیرا این افراد هستند که فرهنگ سازي و شهر را اداره می کنند. اگر بناست اتفاقی رخ دهد، به دست شماست. ان شااالله

 
خدا به ذهن و دست شما برکت دهد. 

در این مراسم از کارشناسان شبکه همکاري؛ منیژه مرشدي از فرهنگ سراي اندیشه، زهرا مقدم از فرهنگ سراي فردوس، سیمین جم

 
از فرهنگ سراي ابن سینا، آزیتا سیرانلو از فرهنگ سراي سرو و فاطمه ربات جزي از فرهنگ سراي انقلاب تجلیل شد. 

همچنین از کانون هاي؛ مبلغین فاطمی، ریحانه، خلاقیت و استعداد سنجی کودکان، نمایش حورا، بانوان 13 آبان، دل کوك، تئاتر
پیوند، کارآفرینی، صداي میثم، صداي گلستان، جهاندیدگان آواهاي ماندگار، پیشگامان هنر، سفیران نشاط، خادم الشهدا و سایه بازي
به عنوان کانون هاي برتر تجلیل شد. کانون «رو به راه» و «بانوي تمدن ساز» شایسته تقدیر از نگاه داوران شدند. کانون رسانه
اي«ایران زمین» از نگاه مردمی، کانون «شباب المهدي» با رویکر مجازي و کانون «حضرت زینب» در حوزه جهادي برگزیده و تجلیل

شدند. همچنین کانون هاي «کهرباي تعزي»، «تمنا» و «یک فیلم، یک تجربه» به عنوان سه کانون برتر انتخاب و تجلیل شدند.



ایجاد اشتغال پایدار؛ یکی از اهداف محقق شده در مناطق آزاد کشور است

منبع: فریناشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/12/24

به گزارش فرینا، نماینده مردم بندرعباس در مجلس
شوراي اسلامی در ابتداي این نشست ضمن تبریک انتصاب
مهندس مومنی به عنوان دبیر شورایعالی مناطق آزاد و
ویژه اقتصادي با تاکید بر این که کرونا محدودیت هایی را
در فعالیت هاي عمرانی و اقتصادي ایجاد کرده است، گفت:
می توان با استفاده از ظرفیت مناطق آزاد بسیاري از
محدودیت ها را برطرف کرد. مناطق آزاد یک فرصت براي

 
کشور هستند و باید به بهترین شکل از آن استفاده کرد. 

منصور آرامی افزود: اشتغال و زندگی مردم در این سال ها در این مناطق متحول شده است و در مجموع امید است تا بتوان این مسیر
توسعه به خصوص در منطقه آزاد قشم ادامه یابد. دو طرح آب شیرین کن در این مناطق به همت دولت کلید زده شد، اما لازم است تا
نیازهاي اولیه آنها بیشتر مورد توجه قرار گیرد. استفاده از ظرفیت هاي مردمی و شوراها می تواند به ما کمک کند تا طرح هاي عمرانی

 
در این مناطق با قدرت بیشتري تداوم یابد. 

آرامی با تاکید بر این که باید واقعیت ها را منعکس کرد، ادامه داد: خواسته مردم در این مناطق باید مورد توجه قرار گیرد و می توان
با هم افزایی بین دستگاهی مشکلات را حل و فصل کرد. یکی از واقعیت ها نیز این است که معیشت مردم در این مناطق ارتقاء پیدا

 
کرده است. 

مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي نیز در این نشست گفت: در کلیه فعالیت هاي اقتصادي، قسمت

 
خروجی کار از اهمیت بسزایی برخوردار است. همواره در این مسیر سالم سازي اهمیت ویژه اي دارد. 

حمیدرضا مومنی، اظهار داشت: اقدامات توسعه اي در منطقه آزاد قشم با توجه به این دو اصل امروز در مراحل پایانی قرار دارد و
تحولی عظیم در این منطقه رقم خورده است، مردم نیز به خوبی این تغییرات را مشاهده کرده اند و تاثیر آن را در زندگی خود

احساس می کنند. در این مسیر موانع زیادي وجود داشت اما تمام تلاش براي توسعه این مناطق انجام شد.



سند سازگاري با کم آبی در خراسان رضوي تدوین شده است

منبع: تسنیمشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/12/24

گروه استان ها- استاندار خراسان رضوي از تدوین سند سازگاري با کم آبی در خراسان رضوي خبر داد.

گروه استان ها- استاندار خراسان رضوي از تدوین سند
سازگاري با کم آبی در خراسان رضوي خبر داد. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از مشهدمقدس، محمدصادق
معتمدیان امشب در دیدار با اعضاي هیئت مدیره نظام
صنفی کشاورزي استان که در محل دفتر استاندار برگزار
شد، اظهار داشت: بخش کشاورزي یکی از پیشران هاي
اقتصادي و توسعه اي استان است. لذا علی رغم محدودیت
هاي آبی و خشکسالی ها، استان خراسان رضوي یکی از

 
قطب هاي کشاورزي در خیلی از محصولات محسوب می شود. 

استاندار خراسان رضوي با تاکید بر اینکه باید تلاش کنیم تا سهم اشتغال در بخش کشاورزي افزایش پیدا کند، ادامه داد: در این راستا

 
هم سند سازگاري با شرایط کم آبی در استان تدوین شده است و چشم انداز وضعیت استان در سال 1420 را مشخص می کند. 

وي به مراسم امروز بهره برداري و شروع عملیات اجرایی 5 بخش از طرح انتقال آب خلیج فارس و دریاي عمان به مرکز و شرق کشور
با دستور رئیس جمهور اشاره کرد و افزود: امیدواریم براساس برنامه ریزي هاي انجام شده در یک برنامه 5 ساله آب مورد نیاز استان
که با اولویت صنعت و بخش کشاورزي است، تامین شود. با وجود این پروژه قطعا تحول بزرگی در حوزه هاي سرمایه گذاري استان

 
انجام خواهد گرفت. 

معتمدیان در ادامه سخنان خود یکی از اولویت هاي استان در سال 1400 را اجراي سند سازگاري با شرایط کم آبی بیان کرد و ادامه
داد: در این سند وظایف و تکالیف همه دستگاه هاي متولی آب مشخص شده و بر این اساس بحث هوشمندسازي، اصلاح شبکه هاي

 
انتقال آب، اصلاح شبکه هاي توزیع آب و غیره در این سند تدوین شده است. 

 
خشکسالی قنوات؛ خطري که اردستان را تهدید می کند 

 
کاهش چشمگیر بارندگی ها در خراسان رضوي/خطر خشکسالی جدي تر شد 

 
169 روستاي استان اصفهان همچنان با تانکر آبرسانی می شود/74 درصد استان درگیر خشکسالی است 

استاندار خراسان رضوي با اشاره به اینکه ضرورت دارد در بخش احیا، مرمت و بازسازي قنوات ورود شود، خاطرنشان کرد: احیاي
قنوات اثرگذار است و عامل نگهداشت مردم در مناطق روستایی تلقی می شود، در این راستا موضوع خشکسالی و کمبودها در روستاها

یکی از دلایل وجود پدیده حاشیه نشینی در شهرها است. 



وي همچنین توسعه آبخیزداري و آبخوان داري در استان را امري مهم دانست و ادامه داد: همه دستگاه ها باید بسیج شوند تا منابع

 
موجود را مدیریت کنیم. 

معتمدیان با بیان اینکه نیاز است به سمت تغییر الگوي کشت و مکانیزه کردن آبیاري در حوزه کشاورزي حرکت کنیم، عنوان کرد: امر
توسعه گلخانه هاي استان را در چند ماه گذشته با انعقاد تفاهم نامه احداث هزار هکتار گلخانه استارت زدیم و این مهم جزو پروژه

 
هایی است که حمایت دولت را در پی دارد. 

استاندار خراسان رضوي در پایان تصریح کرد: موقعیت استان به لحاظ وجود در بین شاهراه هاي منطقه به گونه اي است که زمینه
صادرات محصولات گلخانه اي و کشاورزي را باید فراهم کنیم.



گنج هاي گلخانه اي در دل کویر یزد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/12/24

کارآفرینان یزدي، با تکمیل زنجیره تولید تا فروش محصولات گلخانه اي، از دل خاك تفتیده کویر ثروت برداشت می کنند.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز یزد، اینجا تا چشم کار می کند، سبزي و آبادي است. روستاي احمدآباد یزد، جایی در دل

 
کویر که یک روستازاده، آن را از دل خاك به ثروتی عظیم تبدیل کرده است. 

وارد گلخانه می شوم. بوته هاي سبز و گوجه هاي خوش رنگ و
لعاب مرا مات و مبهوت کرده است. با آقاي زارع پورصاحب
گلخانه که در حال برداشت گوجه هاست، همصحبت می شوم. او
می گوید: از سال 1381 کشت محصولات گلخانه اي را با پدرم

 
شروع کردیم. آن زمان فقط دوهزار متر سطح زیرکشت داشتیم. 

او ادامه می دهد: حدود 12سال، فقط محصولاتی، چون خیار

 
سبز، گوجه، بادمجان، فلفل و ... را تولید می کردیم. 

آقا زهیر می گوید: از سال92 به دلیل علاقه به بسته بندي و صادرات محصولات گلخانه اي با دوستم مصطفی زارع کار بسته بندي و

 
صادرات را شروع کردیم و انون گلخانه اي به مساحت 6هزار و 500مترمربع دارم. 

در ادامه با آقا مصطفی همصحبت می شوم. او که چند سالی به کمک آقازهیر گلخانه داري می کند، می گوید: روزي که ما این کار را
شروع کردیم به صورت سنتی و براي مصرف داخلی بود، اما هم اکنون روزانه 60تن محصولات کشاورزي شامل فلفل، بادمجان و گوجه

 
به کشور هاي روسیه، امارات، قطر، عراق و افغانستان صادر می کنیم. 

 
گلخانه هایی که به کویر جان بخشیده 

استان یزد با توجه به واقع شدن در کمربند خشک و بیابانی کشور، جزو مناطق خشک با آب و هواي گرم بیابانی طبقه بندي می شود.
ویژگی که باعث نشده مردم سخت کوش این دیار تسلیم اقلیم شوند. آنها با احداث واحد هاي گلخانه اي به کویر تشنه جان بخشیده

 
و نام یزد را در شمار اولین هاي محصولات گلخانه اي ایران ثبت کرده اند. 

مدیر باغبانی جهاد کشاورزي استان یزد می گوید: وسعت گلخانه هاي استان هم اکنون به هزار و 900 هکتار رسیده است که از این

 
سطح 500 هزار تن محصولات گلخانه اي تولید می شود. 

شیخعلیشاهی با بیان اینکه بیش از 70درصد محصولات گلخانه اي استان یزد به خارج از کشور صادر می شود می افزاید: خوشبختانه

 
این تولیدات ارزآوري خوبی براي صادرکنندگان وتولیدکنندگان به همراه داشته است. 



وي می گوید: هم اکنون استان یزد با سهم 22درصدي از تولیدات گلخان هاي کشور رتبه دوم را در این بخش به خود اختصاص داده

 
و با توسعه کشت گلخانه اي زمینه اشتغال بیش از 16هزار نفر ایجاد شده است. 

 
بهبود محصولات گلخانه اي با تولید بذر و نشاء 

به گلخانه آقا زهیر و آقا مصطفی برمی گردیم. کارآفرینانی که با راه اندازي مجموعه تولید نشاء، سالن کشت هاي تحقیقاتی و مجموعه
بسته بندي محصولات گلخانه اي، نه تنها براي اهالی روستاي احمدآباد مشیر، بلکه گام موثري در زمینه بهبود وضعیت تولیدات

 
محصولات گلخانه اي برداشته اند. 

به همراه آقا زهیر به سمت سالن پرورش نشاء رفتیم. وارد سالن که شدیم منظره زیبایی از نشاء هاي مختلف در سالن دیدم. او با
اشاره به اینکه سه سالی از راه اندازي گلخانه نشاء می گذرد، می گوید: این مجموعه 4هزار متري شامل سالن نشاء و سالن تحقیقاتی

 
است و 10 نفر از نیرو هاي بومی منطقه، اینجا مشغول به کار هستند. 

در ادامه بازدید از گلخانه نشاء، با آقاي دهقانی مسئول گلخانه که در حال آب دادن به نشاء ها بود، صحبت می کنم. او می گوید:

 
هدف ما این است که بذر و نشاء خوب و باکیفیت به دست کشاورزان بدهیم تا یک محصول خوب به بازار ارائه کنیم. 

او می افزاید: دو سالن براي نشاء و 4سالن هم براي کار تحقیقاتی بادمجان، هندوانه، گوجه، فلفل و خیارسبز داریم که سالیانه بین 2 تا

 
3 میلیون نشا تولید می کنیم. 

آقاي دهقانی از فواید کشت نشا هاي خوب می گوید و ادامه می دهد: تولید نشاء باعث صرفه جویی در آب، نهاده هاي کشاورزي، بذر،

 
سم و کود و همچنین جلوگیري از پیش رسی محصولات و بالا بردن راندمان کار می شود. 

کمی جلوتر کشاورزان در حال خرید نشاء هستند. علی آقا که از شهر تفت براي خرید آمده است می گوید: چند وقتی است، علاوه بر

 
خرید نشاء، نهاده هاي کشاورزي را هم از این مجموعه می خرم. 

او که از کیفیت بذر ها و نشاء هاي گلخانه رضایت دارد، ادامه می دهد: در دو فصل بهار و پاییز حدود 500تا600 هزار نشاء فلفل،

 
گوجه و خیار گلخانه اي استفاده کرده ام که خوشبختانه محصول خوبی به بار نشسته است. 

علاوه بر تولید نشاء، در این مجموعه گلخانه اي، کار تحقیقاتی هم انجام می شود. سالن بعدي محققان مشغول کارند، علی آقا که در
حال برداشت فلفل کاپی است می گوید: شش ماه کار تحقیقاتی بر روي این فلفل انجام دادیم و با تولید انبوه، فلفل را به بازار هاي

 
روسیه صادر کردیم. 

او ادامه می دهد: پنج سال است که در این گلخانه تحقیقاتی کار می کنم و تنها هدف ما عرضه بهترین محصول به بازار هاي داخلی و

 
خارجی است. 

آقاي مهندس ابراهیمی مسئول گلخانه هم که در حال نظارت بر روي محصولات گلخانه اي است می گوید: در این گلخانه بر روي

 
محصولاتی، چون فلفل دلمه اي، فلفل سبز، فلفل رنگی، گوجه و خیارسبز تحقیق و آن را تولید می کنیم. 



 
کاري کردند کارستان ... 

هر کاري را باید به اهلش سپرد و کسانی را براي کار هاي بزرگ منصوب کرد که کوشاتر هستند. زهیر و مصطفی جوانان سخت کوش
و خوش فکر یزدي، با توجه به شرایط اقتصادي جامعه و نبود بازار کار براي جوانان تصمیم گرفتند تا با تکیه بر توان و پشتکار خود،

 
براي افراد جویاي کار، کارآفرینی کنند به گونه اي که اکنون در گلخانه آنها، 130 نفر مشغول به کارند. 

به همراه آقاي زارع پور وارد مجموعه اي شدم که سالن هاي زیادي داشت. در هر سالن افراد زیادي با کار و تلاش، گرماي خاصی در

 
این مجموعه ایجاد کردند، به هر قسمت سالن که نگاه می اندازم، همه در تکاپو هستند. 

در وسط سالن اول، فلفل هاي سبز و درشت خودنمایی می کرد. بانوان در این سالن مشغول چیدن محصول هستند، عده اي در حال

 
گذاشتن و مرتب کردن فلفل ها در کارتن ها هستند و عده اي هم در حال بسته بندي محصول نهایی. 

با صدیقه خانم یکی ازکارگران سالن فلفل هم صحبت شدم. در ابتداي صحبتش دعاي خیر براي موسسان این مجموعه کرد و ادامه

 
داد: سه سالی است که در این مجموعه مشغول به کار شدم. خدا را شکر راضی ام و وضع مالی خانواده ام بهتر شده است. 

زهرا خانم هم که مشغول مرتب کردن فلفل ها در کارتن است، می گوید: روزي 8 ساعت در روز کار می کند و خوشحالم که علاوه بر

 
کسب درآمد، در محیطی امن مشغول به کار شدم. 

در ادامه، وارد سالن بسته بندي گوجه شدیم. در این سالن هم افراد زیادي در حال بسته بندي گوجه ها بودند. در گوشه سالن با آقاي
دهقان یکی از کارگران که در حال جابجایی کارتن هاي گوجه فرنگی بود، همصحبت شدم. او می گوید: بعد از خدمت سربازي خیلی

 
به دنبال کار بودم و خوشبختانه وارد این مجموعه شدم و اکنون دو سالی است که اینجا مشغول به کارم. 

در ادامه با سرپرست سالن هاي بسته بندي به گفتگو می نشینم. خانم، ولی زاده می گوید: در این مجموعه گلخانه اي 5سالن داریم
که در آن محصولات گلخانه اي همچون فلفل، بادمجان، گوجه فرنگی و خیار خاردار براي صادرات به کشور هاي دبی، روسیه، قطر و

 
عمان بسته بندي می شود. 

 
در حال بازدید از سالن ها هستیم که مدیر صنایع تبدیل غذایی جهاد کشاورزي استان را می بینم که به این مجموعه آمده است. 

طاقه باف می گوید: ظرفیت بالاي جذب محصولات کشاورزي، ذخیره سازي، بسته بندي مکانیزه و صادرات کل محصولات به کشور

 
هاي مختلف این مجموعه را به یکی از بزرگترین مجموعه هاي بسته بندي استان یزد تبدیل کرده است. 

 
او ادامه می دهد: در استان یزد بیش از 4هزار گلخانه و 32واحد بسته بندي محصولات گلخانه اي وجود دارد. 

 
تکمیل زنجیره گلخانه داري با فروش و صادرات محصول 

نبود صنایع تبدیلی و بسته بندي مناسب براي عرضه در بازار یکی از موانع و مشکلات پیش روي گلخانه داران است. مسئله اي که
کارآفرینان گزارش ما را بر آن داشت تا علاوه بر تولید نشاء و تولید محصولات گلخانه اي، قسمت بسته بندي را هم راه اندازي و گامی



 
براي حل مشکل گلخانه داران بردارند. 

 
300گلخانه دار محصولات خود را براي بسته بندي به این مجموعه گلخانه اي می آورند. 

در حال خارج شدن از یکی از سالن هاي بسته بندي هستم که چند کشاورز در حال خالی کردن محصولات گلخانه اي هستند. حسن

 
آقا می گوید: از احمد آباد مشیر هفته اي یک بار محصولات خود را براي فروش به اینجا می آورم. 

او ادامه می دهد: این مجموعه براي کشاورز هاي منطقه بسیار خوب است چرا که می توانیم محصولات خود را زودتر و با قیمت بهتر

 
بفروشیم. 

 
کارآفرینان یزدي علاوه بر بسته بندي براي سودآوري بیشتر، به سمت مکانیزه کردن بسته بندي محصولات گلخانه اي رفته اند. 

بخشی از این مجموعه بصورت مکانیزه است. وارد این بخش می شوم. آقا مصطفی می گوید: با بسته بندي خوب در بازار هاي فروش،

 
بهتر می توانیم رقابت کنیم و این موضوع به نفع کشاورزان منطقه است. 

 
او می افزاید: سه ماه است که بسته بندي مکانیزه بادمجان به روسیه را انجام می دهیم. 

در ادامه بازدیدم از این سالن با صادقیان نماینده روسیه در یزد همصحبت می شود. او که براي ارسال صیفی جات به کشور روسیه در
سالن بادمجان است، می گوید: از این مجموعه، هفته اي 60تن صیفی جات از قبیل فلفل دلمه، بادمجان و خیار سبز به کشور روسیه

 
صادر می کنم. 

پیري صادرکننده اي که از دشت مغان اردبیل آمده است هم می گوید: 12سال است که از این مجموعه محصولات گلخانه اي خیار

 
سبز، بادمجان، گوجه و فلفل به روسیه و ترکیه صادر می کنم. 

 
او ادامه می دهد: این مجموعه با اینهمهپتانسیل اگر حمایت شود، هم ارز آوري خوبی دارد و هم اشتغال بیشتري را به دنبال دارد. 

حسین آقا راننده کامیونی که در حال بارگیري است هم می گوید: هم اکنون 10 تن خیار سبز بارگیري و براي میدان مرکزي تره بار

 
تهران می بریم. 

کمی آنطرف تر هم آقاي باقی در حال بارگیري به دبی است. او می گوید: 4سال است که با این مجموعه کار می کنم و روزانه دو
تریلی براساس سفارش بازار بعضی وقت ها 3تا4 تریلی یا ما هیانه در حدود 1500تن خیارسبز، فلفل، بادمجان و گوجه از مجموعه

 
آقاي زارع پور خریداري و به کشور هاي حوزه خلیج فارس صادر می کنم. 

 
گنجینه اي پرسود در دل کویر 

 
مردمان کویر قنات حفر می کنند و از دل خاك به آب می رسند. با سخت کوشی، بذر امید می کارند و محصول را به ثمر می نشانند. 

سالیانی است کشاورزان خطه کویر به کشت هاي کم آبخواه روي آورده اند. گلخانه ها را برافراشته اند و با تولید محصولات متنوع، به



سفره هاي مردم برکت داده اند. گرچه موانع و مشکلاتی نیز بر سر راهشان است، اما سخت کوشی را پیشه کارشان کرده اند تا ثابت

 
کنند که از دل کویر هم می توان بذر امید رویاند. 

سخت کوشی مردانی، چون آقا زهیر و آقا مصطفی مشتی است نمونه خروار. کسانی که با تکمیل زنجیره محصولات گلخانه اي، هم
سفره اي براي صد ها نفر پهن کرده و هم با فراهم کردن زمینه فروش و صادرات محصولات، بار بزرگی را از دوش گلخانه داران یزدي

 
برداشته اند. 

سخت کوشی که اگر در دیگر بخش ها تعمیم یابد گامی بسوي تحقق اقتصاد مقاومتی و زمینه ساز اشتغال و کارآفرینی در مناطق

 
شهري و روستایی است. 

نویسنده: مهدیه رضائی مهر



اعطاي 120 میلیارد تومان کمک هزینه ایام بیکاري کرونا به هنرمندان

منبع: پاناشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/12/24

تهران (پانا) - مدیر عامل صندوق اعتباري هنر با تاکید بر اینکه صندوق اعتباري هنر تا کنون 230 میلیارد تومان اقدامات
حمایتی انجام داده است گفت علاوه بر این مبلغ،120 میلیارد تومان کمک هزینه ایام بیکاري کرونا پرداخت شده است.

تهران (پانا) - مدیر عامل صندوق اعتباري هنر با تاکید بر
اینکه صندوق اعتباري هنر تا کنون 230 میلیارد تومان
اقدامات حمایتی انجام داده است گفت علاوه بر این مبلغ،
120 میلیارد تومان کمک هزینه ایام بیکاري کرونا پرداخت

 
شده است. 

به گزارش ایسنا، سید حسین سیدزاده در نشست اطلاع
رسانی و تشریح عملکرد صندوق اعتباري هنر در سال 99 و سیاست هاي حمایتی آن در ایام کرونا با اشاره به اینکه به دلیل شیوع
کرونا، طولانی ترین تعطیلی در حوزه فرهنگ و هنر رخ داده و تمامی مراکز فرهنگی از رونق کسب و کار وامانده است، افزود: کرونا

 
آموخت که اگر از فرهنگ و هنر در برابر بحران حمایت نشود تاریخ فرهنگ متزلزل و خلاء هاي بزرگی در آن ایجاد می شود. 

 
براي 58 هزار نفر از ثبت نام کنندگان ، کمک هزینه بیکاري ایام کرونا واریز شد 

وي به عملکرد صندوق در ایام کرونا اشاره کرد و گفت: با تمام محدودیت هاي، حق بیمه تأمین اجتماعی و سرانه درمان سه ماه اول
سال 99 به 37 هزار بیمه شده پرداخت شد که سازمان تامین اجتماعی در این راه همکاري خوبی با صندوق انجام داد. همچنین در

 
اقدامی دیگر بیمه درمان تکمیلی رایگان فصل تابستان 26 هزار بیمه شده پرداخت شد. 

مدیرعامل صندوق اعتباري هنر افزود: پرداخت کمک هزینه معیشتی به بیش از 2 هزار و 700 نفر مستمري بگیر عضو ، صدور بیمه
نامه کرونا براي تمامی ثبت نام کنندگان هنرکارت، پرداخت کمک هزینه ایام بیکاري کرونا از جمله اقدامات دیگري بود که طی این

 
ایام از سوي صندوق به هنرمندان و اهالی فرهنگ و رسانه ارائه شد. 

سیدزاده یادآور شد: در مقایسه با سال قبل حمایت هاي انجام شده از اعضاي صندوق از رشد قابل توجهی برخوردار بود ضمن اینکه

 
هنر کارت -این آرزوي دیرینه فرهنگ و هنر- در سال جاري راه اندازي شد. 

مدیر عامل صندوق با اشاره به اینکه بیش از 85 هزار نفر در هنر کارت ثبت نام کرده اند یادآور شد: 63 هزار نفر از ثبت نام کنندگان
عضو صندوق اعتباري هنر هستند و براي بیش از 58 هزار نفر از این افراد کمک هزینه بیکاري ناشی از کرونا پرداخت شده است. تا
کنون 43 هزار هنرکارت براي اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه صادر شده است و در کنار ارسال هنرکارت هاي استانی، بیش از 10 هزار

هنر کارت در تهران توزیع شده است. 



وي با تاکید بر اینکه هنر کارت یک شبکه مالی و شفاف است، به برنامه 1400 صندوق اعتباري هنر در مورد هنر کارت اشاره کرد و

 
گفت: بنا داریم در سال آینده این روند را در کنار فراهم کردن امکانات رفاهی و خرید ارزاق براي هنرمندان ادامه دهیم. 

 
مبلغی معادل عیدي کارمندان براي ثبت نام کنندگان هنر کارت واریز می شود 

وي با اشاره به اینکه تصویر ما از کرونا مبهم است و بنا بر گزارش هاي ستاد مقابله با کرونا در سال 1400 هم همین رویه ادامه دارد و
هنرمندان و اصحاب فرهنگ و رسانه کمابیش وارد رونق کسب و کار نخواهند شد، خاطرنشان کرد: پیشنهاد شد براي شب عید، مبلغی
به عنوان کمک هزینه بیکاري هنرمندان توزیع شود بر این اساس براي همه هنرمندان که در هنرکارت ثبت نام کرده اند مبلغی معادل
عیدي کارمندان دولت یعنی یک و نیم میلیون تومان واریز می شود که تمامی این هنرمندان می توانند از طریق هنر کارت دریافتی یا

 
مراجعه به بانک این پول را برداشت کنند. 

سیدزاده در ادامه گفت: پیگیر هستیم در حوزه بیمه تأمین اجتماعی اعضاي صندوق، در صورت امکان، براي ابتداي سال 1400 حق

 
بیمه دو ماه اول سال یعنی فروردین و اردیبهشت را به صورت رایگان پرداخت کنیم. 

وي افزود: خوشبختانه در دي ماه سال 99 و با همکاري بیمه سامان همه اصحاب فرهنگ و هنر تحت پوشش بیمه کرونا قرار گرفتند
که در کنار مزایاي زیاد، خسارت ایام بستري هم شامل این بیمه می شود. ضمن اینکه در سال 99، براي همه اعضا سه ماه بیمه

 
تکمیلی را رایگان محاسبه کردیم. 

به گفته مدیرعامل صندوق اعتباري هنر، تخصیص 351 وام به سالن هاي سینمایی و سینمادارن و 45 وام به تماشاخانه ها در سال
99 عملیاتی شد. همچنین طرح کمک مستمري براي کسانی که هیچ درآمدي ندارند و نیز طرح تکریم با پرداخت ماهانه 800 هزار

 
تومان به هنرمندان تحت پوشش اجرایی شد. 

وي ادامه داد: در سال 99 نزدیک به 230 میلیارد تومان تسهیلات و اقدامات حمایتی ارایه شد؛ از حق بیمه تا وام و سایر موارد در

 
حالی که بودجه دریافتی صندوق در حدود 79 میلیارد تومان بود. 

 
در سال 99 تسهیلات کارآفرینی رشد چشمگیري داشت 

سیدزاده با تاکید بر اینکه در سال 99 تسهیلات کارآفرینی، بلاعوض و ضروري رشد چشمگیري داشت، ادامه داد: در سال 99 در حوزه

 
فرهنگ و هنر به تمامی تقاضاهاي دریافت تسهیلات رسیدگی و به تمام افراد متقاضی واجد شرایط وام پرداخت شده است. 

وي در خصوص افزایش آمار متقاضیان عضویت گفت: در سال جاري فقط 10 هزار نفر عضو صندوق شدند که حکایت از تقاضاي

 
عضویت و جذب هزار نفر در ماه دارد. 

 
وي توضیح داد: منظور ما از هنرمند کسانی هستند که به صورت حرفه اي در حوزه فرهنگ و هنر و رسانه فعال هستند. 

 
دو طرح جدید در سال 1400 رونمایی می شود 

مدیر عامل صندوق اعتباري هنر با اشاره به اینکه در سال آتی دو محصول و طرح براي معرفی داریم، توضیح داد: طرح سایه که مکمل
فعالیت ما در حوزه فرهنگ و هنر است؛ سایه، سامانه یکپارچه هنرمندان است که در دسترس همه مبادي حمایتی به حوزه فرهنگ و
هنر قرار خواهد گرفت تا تعامل با اصحاب فرهنگ و هنر با این طرح به صورت بهینه انجام شود. ضمن اینکه بهره مندي اعضا از

 
خدمات را شفاف سازي می کند. این سامانه یکی از کلان ترین سامانه هاي وزارت ارشاد خواهد بود. 



وي ادامه داد: محصول دیگر طرح پروانه است که در سال 1400 رونمایی می شود، یک بازار براي اعضاي فرهنگ و هنر است که به

 
همه افراد امکان داشتن ویترینی براي معرفی کار مهیا کرده و در دسترس عموم خواهد بود. 

سیدزاده یادآور شد: در این طرح، هنرمند می تواند آثار و تولیدات خود را به نمایش بگذارد اعم از اطلاعات تماس و کارهاي خود تا از

 
این طریق با سایر هنرمندان ارتباط برقرار کند. 

وي افزود:در کنار این پلتفرم، بازاري شکل می گیرد و وظیفه ما بازارگردانی و رونق دادن به آن است و در حال حاضر نزدیک به 9هزار

 
اثر در پروانه ثبت شده است. 

سیدزاده یادآور شد: طرح پروانه بازار نوپایی است که جهت ارایه خدمات هنري بهینه، کمک همه هنرمندان را می طلبد تا بتواند

 
نگرانی اقتصادي هنرمندان را مرتفع کند. 

مدیرعامل صندوق در بخشی دیگر از سخنان خود، در خصوص پرداخت حق بیمه به سازمان تامین اجتماعی یادآور شد: صندوق در
حوزه بیمه تأمین اجتماعی به عنوان نهاد واسطه و حمایتی هنرمندان را معرفی می کند. این بیمه در قالب بیمه صاحبان حرف و

 
مشاغل آزاد است. 

وي ادامه داد: صندوق اعتباري هنر 10 درصد از 18 درصد حق بیمه را پرداخت می کند. با همکاري سازمان تأمین اجتماعی بدنبال

 
ساماندهی بیمه هنرمندان هستیم. در تلاشیم در سال 1400 بیمه اعضا را 27 درصدي کنیم که سرانه درمان را هم شامل شود. 

گفتنی است، حسین سیدزاده در این نشست به سوالات اصحاب رسانه و کسانی که از طریق لایو اینستاگرام سوالات خود را مطرح

 
کردند پاسخ داد. 

یادآور می در ابتداي این نشست از خانواده هاي خبرنگاران علی اکرمی و روح االله رجایی که به دلیل بیماري کرونا فوت شدند تجلیل

 
و به صورت نمادین «هنر کارت» به اعضاي خانواده این دو عضو رسانه تقدیم شد. 

صندوق اعتباري هنر فرهنگ و هنر هزینه ایام بیکاري سید حسین سیدزاده



آغاز بهره برداري از طرح انتقال آب خلیج فارس

منبع: رهیابشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/12/24

بهره برداري و عملیات اجرایی 5 بخش از طرح انتقال آب خلیج فارس و دریاي عمان به مرکز و شرق کشور با فرمان رئیس
جمهور آغاز شد.

به گزارش شبکه اطلاع رسانی رهیاب، بهره برداري 2 قطعه از خطوط انتقال آب خلیج فارس از سیرجان به مس سرچشمه و
سپس اردکان یزد، آغاز عملیات اجرایی خط سوم انتقال آب خلیج فارس به اصفهان و خط دوم انتقال آب خلیج فارس به مشهد و نیز

 
خط انتقال آب دریاي عمان به زاهدان با فرمان رئیس جمهور و از طریق ویدئوکنفرانس آغاز شد. 

حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی روز یکشنبه در پنجاه و هفتمین هفته از پویش ملی تدبیر و امید براي جهش تولید،
این 5 طرح که آب شیرین شده خلیج فارس و دریاي عمان را به استان هاي هرمزگان، کرمان، یزد، اصفهان، خراسان جنوبی، خراسان

 
رضوي و سیستان و بلوچستان انتقال می دهد، از طریق ویدئو کنفرانس افتتاح کرد. 

دو خط انتقال آب از سیرجان به مس سرچشمه و از مس سرچشمه به اردکان در مجموع به طول 520 کیلومتر با 7 هزار میلیارد

 
تومان اعتبار اجرا شده است. 

براي اجراي خطوط انتقال آب به اصفهان، مشهد و سیستان و بلوچستان که در مجموع 3 هزار و 280 کیلومتر طول خواهند داشت

 
نیز 121 هزار میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شده است. 

این پروژه هاي زیر ساختی و توسعه اي که براي 54 هزار نفر اشتغال پایدار ایجاد می کند، به طور کامل از سوي بخش خصوصی اجرا

 
می شوند. 

انتهاي پیام/



رنج و مقشت «ضعیف ترین قشر» براي امر و معاش؛ نبود بیمه کام کارگران را

هر روز تلخ تر می کند

منبع: تسنیمشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/12/24

گروه استان ها- کارگران رومزد و ساختمانی در کهگیلویه و بویراحمد بدون پوشش بیمه اي و با درآمد ناچیز به سختی
گذران زندگی می کنند.

گروه استان ها- کارگران رومزد و ساختمانی در کهگیلویه و
بویراحمد بدون پوشش بیمه اي و با درآمد ناچیز به سختی

 
گذران زندگی می کنند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از یاسوج، یکی از مهمترین
مشکلات کارگران روزمزد و ساختمانی نداشتن بیمه تامین
اجتماعی و دفترچه درمان بوده که به نوعی این مشکل بر

 
درد و رنج آنان افزوده و به نوعی قوز بالا قوز شده است. 

استان کهگیلویه و بویراحمد به دلیل صنعتی نبودن و عدم

 
برنامه ریزي اصولی براي استفاده از ظرفیت هاي گردشگري و کشاورزي روز به روز بر خیل عظیم بیکاران آن افزوده می شود. 

کم نبوده کارگران روزمزدي که روزانه در میدان هاي خاصی از شهرها منتظر کارفرماها که عمدتا افرادي بوده که مشغول ساختمان
سازي براي خود هستند، می مانند و برخی روزها بعد از ساعت ها منتظر ماندن کیف لباس کار خود را برداشته و راهی خانه می شوند

 
تا در دفتر زندگی خود یک شب دیگر از شرمنده شدن نزد خانواده را ثبت کنند. 

 
حکایت "صورت هاي سرخ کارگران" و نواخت سیلی هاي معیشتی دولت 

 
فعال کارگري: دستگاه قضا به مشکلات تنظیم بازار ورود کند/ نارضایتی کارگران از خدمات درمانی تأمین اجتماعی 

 
حداقل دستمزد کارگران 39درصد افزایش یافت/ افزایش 26درصدي سایر سطوح مزدي+ جدول 

نماینده کهگیلویه، بهمئی، لنده و چرام در نشست با وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی می گوید: کارگران در این شهرستان ها به دلیل
نبود اشتغال پایدار تنها امید آنان کار ساختمانی بوده که فاقد پوشش بیمه اي هستند و این مهم سبب رنج و عذاب آنها در مواقع

 
بحران و اضطرار است. 

حجت الاسلام والمسلمین سید محمد موحد با تاکید بر اینکه با وجود پیگیري هاي متعدد این افراد موفق به برقراري بیمه خود و

 
خانواده نشده اند، افزود: در این 4 شهرستان به دلیل کمبود منابع امکان بهره مندي کارگران از خدمات بیمه اي ممکن نیست. 

وي ابراز کرد: انتظار می رود از محل منابع تحت اختیار وزارت کار سهمیه اي ویژه و متناسب با جمعیت و گستردگی جغرافیایی حوزه

 
انتخابیه در اختیار تامین اجتماعی این شهرستان ها قرار گیرد تا نسبت به رفع مشکل بیمه اي آنها اقدام شود. 



موحد خواستار مشارکت بانک هاي زیرمجموعه وازت تعاون، کار و رفاه اجتماعی شد و ادامه داد: با بهره برداري از این سد ضمن زیر
کشت بردن اراضی وسیعی در پایین دست و رونق کشاورزي منطقه زمینه توسعه تورهاي آبی و گردشگري پیرامون سد فراهم می

 
شود. 

وي تاکید کرد: در نشست مسئولان ارشد وزارت کار به استان مقرر شد براي بهره مندي از این پروژه مهم و حیاتی از محل ماده 56
مبنی بر سرمایه گذاري بانک ها اقدامات لازم انجام شود که ضروري است دستورات لازم در خصوص عملیاتی شدن این مهم از سوي
یکی از بانک هاي زیر مجموعه آن وزارت خانه براي رفع این مشکل و گامی به سوي برطرف کردن محرومیت زدایی در این منطقه

صادر شود.



اشتغال پایدار براي 3 هزار نفر، نتیجه تعامل و همکاري با سازندگان داخلی

است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/12/24

عرشیان گفت: تعامل و همکاري با سازندگان و صنعتگران داخلی زمینه اشتغال بالغ بر 3 هزار نفر در کارگاه هاي کوچک،
متوسط و بزرگ فراهم کرده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
اهواز، مهدي عرشیان مدیر پژوهش، فناوري و مهندسی
ساخت شرکت ملی حفاري ایران گفت: تعامل و همکاري با
سازندگان و صنعتگران داخلی زمینه اشتغال بالغ بر 3 هزار
نفر را در واحد هاي بزرگ، متوسط و کارگاه هاي کوچک

 
صنعتی فراهم آورده است. 

او با اشاره به همکاري، همیاري و حمایت هاي این شرکت
از سازندگان که به منظور تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی و برنامه هاي وزارت نفت صورت می پذیرد، افزود: ملی حفاري در یک دهه

 
گذشته، تاکنون با بیش از 400 شرکت سازنده داخلی همکاري داشته است. 

عرشیان با بیان اینکه از این تعداد سازنده 70 درصد در استان خوزستان و 30 درصد از سایر استان هاي کشور هستند، اظهار داشت:
در این مدت افزون بر 7 هزار قطعه منحصـر به فرد سـاخت داخـل شده است، ضمن اینکه 34 تجهیز راهبردي صنعت حفاري در 2
بخش پژوهش و فناوري و مهندسی ساخت در قالب قرارداد هاي مختلف با دانشگاه ها و سازندگان به طور کامل ساخت داخل و بومی

 
سازي شده اند. 

این مقام مسئول با بیان اینکه در مدت مذکور 8 هزار و 500 میلیارد ریال بابت ساخت قطعات و تجهیزات در داخل با تلاش این
شرکت هزینه شده که بیش از 10 هزار میلیارد ریال نسبت به خرید از منابع خارجی براي شرکت صرفه جویی حاصل شده است،
تصریح کرد: این مدیریت در بخش پژوهش و فنـاوري تـاکنون با بیش از 30 دانشـگاه و مرکز علمی پژوهشـی ارتباط نزدیک دارد که
از این طریق افزون بر 80 پروژه پژوهشـی در زمینه تهیه دانش فنی و سـاخت تجهیزات مختلـف در خصوص نمودارگیري چاه هاي

 
نفت و گاز، حفاري جهت دار و تجهیزات مختلف دستگاه هاي حفاري به مبلغ 480 میلیارد ریال عقد قرارداد شده است. 

او بیان داشت: مدیریت پژوهش، فناوري و مهندسی ساخت داراي 2 بخش اصـلی است که بخش پژوهش و فناوري متولی ارتباط با
دانشـگاه ها و مراکز علمی و اسـتفاده از ظرفیت هاي آن ها جهت رفع چالش ها و نیز توسعه شرکتاست و بخش مهندسـی و فناوري

ساخت مسئولیت ساخت داخل قطعات پر مصرف صنعت حفاري را با همکاري سازندگان داخلی بر عهده دارد.



نشست سرپرست سازمان منطقه آزاد انزلی با دهیاران این منطقه

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/12/24

به گزارش تفاهم آنلاین، سرپرست سازمان منطقه آزاد انزلی در این جلسه که با حضور معاونین و مدیریت هاي مرتبط در
سازمان برگزار شد، با تصریح بر اینکه ما خود را از شما و خدمتگزار شما می دانیم و بر این اساس طرح هاي توسعه اي برنامه

ریزي و اجرا می شود، گفت: با تمام توان پیگیري رفع مشکلات بوده ... نوشته ...

به گزارش تفاهم آنلاین، سرپرست سازمان منطقه آزاد
انزلی در این جلسه که با حضور معاونین و مدیریت هاي
مرتبط در سازمان برگزار شد، با تصریح بر اینکه ما خود را
از شما و خدمتگزار شما می دانیم و بر این اساس طرح
هاي توسعه اي برنامه ریزي و اجرا می شود، گفت: با تمام
توان پیگیري رفع مشکلات بوده و در این مسیر از همه
ظرفیت هاي ملی جهت تأمین نیازها و برطرف نمودن

 
دغدغه هاي اهالی منطقه استفاده خواهد شد. 

در این دیدار که در نوع خود ظرف سال هاي اخیر در این سطح در سازمان کم سابقه بوده، دهیاران و اعضاي شوراهاي اسلامی
روستاهاي منطقه در حضور سرپرست سازمان، در خصوص مسائلی همچون عمران روستایی، اشتغال زایی، اعطاي اعتبارات جهت
توسعه خوداشتغالی در حوزه هایی مانند بوم گردي، به اظهار نظر پرداخته و مقرر شد تا مباحث مطروحه با همکاري دو طرف بنا به

 
اولویت در دستور کار قرار گیرد. 

گفتنی است که در پایان این دیدار با اهداي لوح تقدیر از همکاري هاي نمایندگان اهالی منطقه، از سوي سرپرست سازمان تجلیل به
عمل آمد.



نرخ بیکاري سوییس کمتر شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/12/24

نرخ بیکاري در سوییس به 3.6 درصد کاهش پیدا کرد.

نرخ بیکاري سوییس کمتر شد نرخ بیکاري در سوییس به

 
3.6 درصد کاهش پیدا کرد. 

به گزارش برنا به نقل از تریدینگ اکونومیکس، تا پایان ماه
فوریه نرخ بیکاري در سوئیس به 3.6 درصد کاهش پیدا
کرده که نسبت به ماه قبل آن 0.1 درصد کمتر شده است
و کمترین نرخ بیکاري ثبت شده در این کشور طی سه ماه

 
اخیر محسوب می شود. 

در این مدت شمار افراد فاقد شغل در مقایسه با ماه قبل 1800 نفر کمتر شده و به 167 هزار و 953 نفر رسیده است. در بین جوانان،
نرخ بیکاري افراد 15 تا 24 سال سوئیسی با 0.1 درصد کاهش نسبت به رقم ثبت شده در ماه قبل به 3.3 درصد تا پایان این ماه
رسیده است که کمترین سطح ثبت شده دو ماه اخیر محسوب می شود. طی این مدت شمار بیکاران جوان سوئیسی43872 نفر کمتر

 
شده و به 17 هزار و 328 نفر رسیده است. 

متوسط نرخ بیکاري سوئیس از سال 1995 تا 2020 برابر با 3.22 درصد بوده است که بالاترین نرخ بیکاري ثبت شده مربوط به 5.7

 
درصد ژانویه 1997 و کمترین نرخ بیکاري ثبت شده نیز 1.5 درصد می 2001 بوده است. 

همچنین نرخ بیکاري کره جنوبی تا پایان ماه ژانویه با 0.8 درصد افزایش نسبت به ماه قبل به 5.4 درصد رسید که این نرخ بالاترین
نرخ بیکاري ثبت شده در این کشور طی 21 سال اخیر محسوب می شود. طی این مدت شمار بیکاران کره جنوبی با 262 هزار نفر

 
افزایش به یک میلیون و 519 هزار نفر رسیده است. 

از سوي دیگر اما شمار شاغلین نیز 298 هزار نفر نسبت به ماه قبل کمتر شده و به 26 میلیون و 485 هزار نفر رسیده است. نرخ
مشارکت دربازار کار که بیانگر جمعیت فعال 18 تا 64 سال است به 62.3 درصد رسیده که 0.1 درصد کمتر از رقم ثبت شده براي ماه

 
قبل است. نرخ اشتغال نیز با 0.9 درصد کاهش به 58.9 درصد رسید. 

متوسط نرخ بیکاري در کره جنوبی در بازه زمانی 1999 تا 2020 معادل 3.64 درصد بوده است که بالاترین رقم ثبت شده مربوط به
7.1 درصد در ژوئن 1999 و کمترین رقم نیز سه درصد سپتامبر 2002 است.



پیش بینی اقتصاد ایران در 1400: همین آش و همین کاسه 1399

منبع: خبر داغشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/12/24

«اول از هرچیز باید گفت که وضعیت اقتصاد ایران در سال 1400 به عوامل مختلفی بستگی دارد که بخش عمده اي از این
عوامل در اختیار ما به عنوان تحلیل گران و پیش بینی کنندگان نبوده و نیست. در مجموع می توانیم به این نکته اشاره کنیم

که اگر همین شرایط کنونی سیاسی و اقتصادي در سال آینده هم وجود داشته باشد؛ ...

به گزارش خبرداغ ، یک استاد دانشگاه اعتقاد بر این دارد که مهمترین اولویت دولت ها براي بهبود اقتصاد ایران در سال 1400
اصلاح ساختارهاي اقتصادي است که در این میان مهمترین ماموریت دولت اصلاح نظام بانکی و پولی و تعیین و تکلیف وضعیت نرخ

 
ارز است. 

آلبرت بغزیان در گفت وگو با «انتخاب» و در پاسخ به این پرسش که اقتصاد ایران با توجه به تحولات و اتفاقات سال جاري، چه
وضعیتی را در سال 1400 خواهد داشت، گفت: اول از هرچیز باید گفت که وضعیت اقتصاد ایران در سال 1400 به عوامل مختلفی
بستگی دارد که بخش عمده اي از این عوامل در اختیار ما به عنوان تحلیل گران و پیش بینی کنندگان نبوده و نیست. بنابراین ما نمی
توانیم در تعیین و تکلیف این عوامل دخل و تصرفی داشته باشیم ولی در مجموع می توانیم به این نکته اشاره کنیم که اگر همین
شرایط کنونی سیاسی و اقتصادي در سال آینده هم وجود داشته باشد؛ یعنی آمریکا به برجام برنگردد و ایران نیز بر مواضع خودش
اصرار کند، قطعا میزان فروش نفت به همین شکل باقی می ماند و این بدان معناست که منابع درآمدي ایران از فروش نفت و فرآورده

 
هاي آن تغییري نخواهد کرد. 

این استاد دانشگاه ادامه داد: علاوه بر این، اگر قرار باشد که تصمیم ایران در قبال مساله FATF و موضوعات مرتبط با آن تغییري
نکند، هزینه نقل و انتقال پول همچنان براي تاجران و سرمایه گذاران و تولیدکنندگان بالا خواهد ماند و این یکی از عوامل افزایش
قیمت ها در سال آینده خواهد بود. مضاف بر اینکه اگر دولت بخواهد ضعف امروز خودش در مساله نظارت و کنترل قیمت ها را ادامه

 
بدهد ما در سال آینده تغییري در قیمت ها و مهار تورم تجربه نخواهیم کرد. 

وي افزود: البته باید این مساله را در نظر گرفت که مساله تورم
در کشور ما به یک بحث و مساله جاافتاده تبدیل شده است و
بعید نخواهد بود که در سال آینده یک تورم 25 تا 30 درصدي
تکرار شود و اتفاقا دولت هم مجوز این اتفاق را نیز به نحوي صادر
کند. چراکه دلیل یا اتفاق جدیدي براي افزایش دوباره قیمت ها
رخ نداده است و بروز این اتفاق صرفا بستگی به تصمیم دولت در
سال آینده دارد. به ویژه آنکه در سال 99 تورم با ارز 25 تا 30

 
هزار تومان، پیشرفت خودش را طی کرده است و توجیهی براي رشد تورم وجود ندارد. 



بغزیان با اشاره به اهمیت جایگاه تولید در نظام اقتصادي کشور، تصریح کرد: رهبري امسال را به عنوان سال جهش تولید نامگذاري
کردند و بعید نیست که در سال 1400 مجددا ایشان سال را با مفهوم و مضمونی متکی بر ضرورت تقویت تولید نامگذاري کنند. من
درباره وضعیت تولید در سال آینده تصور می کنم که احتمالا زمینه و مقدمه رشد تولید فراهم است، چراکه تولید در ایران، طی یک
سال گذشته وضعیت تورم را تجربه کرد و امروز ظرفیت آن را دارد که در سال آینده یک رشد نسبی در مقایسه با سال 99 داشته

 
باشد و بر همین اساس می توان امیدوار بود که وضعیت اشتغال در سال 1400 بدتر از سال 99 نباشد. 

این کارشناس اقتصادي با بیان اینکه اتفاقات پیش روي ایران در عرصه داخلی و خارجی مانند 2 روي سکه هستند که می توانند تا
حدودي شرایط اقتصادي کشور را تغییر بدهند، گفت: اگر آمریکا به برجام برگردد و ایران FATF را بپذیرد، شرایط اقتصادي کشور
تغییر خواهد کرد و زمینه و مقدمات حضور سرمایه گذاران خارجی در کشور را فراهم کند. البته تمام این تغییرات و بهبودها در
شرایطی محقق می شود که ایران از ظرفیت ها و فرصت هاي بدست آمده بهترین استفاده را ببرد. وگرنه کسی با عینک زدن باسواد
نمی شود، مشروط بر آنکه فرد با استفاده از آن عینک بهتر ببیند و مطالعه و تحقق کند. بنابراین اگر از این فرصت ها استفاده شود،

 
قطعا شرایط اقتصادي اعم از تولید و اشتغال بهبود پیدا خواهد کرد. 

این استاد دانشگاه در پاسخ به این پرسش که مهمترین اولویت هاي دولت براي بهبود اقتصاد در سال 1400 چه هستند، تصریح کرد:
هر اولویتی که بخواهیم در این خصوص مطرح کنیم، مشمول بحث اصلاح ساختارهاي اقتصادي می شود و من اعتقاد دارم که در این
میان مهمترین ماموریت دولت، مساله اصلاح نظام پولی و بانکی است. بانک مرکزي باید یکبار براي همیشه تکلیف خودش را با نرخ ارز

 
مشخص کند تا بحث سوداگري و بلاتکلیفی تولیدکنندگان و سرمایه گذاران و واردکنندگان حل شود. 

وي افزود: بخش واردات ایران نباید سردرگم نرخ ارز باشد. ما همچنین در مساله نقل و انتقالات مالی و تخصیص ارزي براي واردات و
ارز 4200 تومانی جهت تامین کالاهاي اساسی باید به سازوکار مشخص و شفاف برسیم و از این طریق بتوانیم یک اطمینان را براي
بخش تولید و واردات ایجاد کنیم. بعد از این نیز ما باید به سراغ مساله واردات کالاهاي دیگر برویم که ورودشان به کشور آسیبی به
نظام تولید کشور نمی زند و در این خصوص نیازمند یک بازنگري هستیم. همکاري با سرمایه گذاران خارجی هم ضلع بعدي این بحث

است که اعتقاد دارم همگی این عوامل همراستا و موازي بایکدیگر می توانند حل شوند.



تسهیلات 50 میلیون تومانی براي خرید فرش دستباف

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/12/24

رئیس مرکز ملی فرش گفت: فروش اقساطی فرش دستباف از سال 1400 شروع خواهد شد و هر خانواده ایرانی با حمایت
صندوق کارآفرینی امید با حداکثر دریافت 50 میلیون تومان تسهیلات می توانند فرش بخرند. نوشته تسهیلات 50 میلیون

تومانی براي خرید فرش دستباف اولین بار در جهان صنعت نیوز. پدیدار شد.

رئیس مرکز ملی فرش گفت: فروش اقساطی فرش دستباف از سال 1400 شروع خواهد شد و هر خانواده ایرانی با حمایت

 
صندوق کارآفرینی امید با حداکثر دریافت 50 میلیون تومان تسهیلات می توانند فرش بخرند. 

 به گزارش جهان صنعت نیوز: روز گذشته تفاهم نامه سه جانبه صندوق کارآفرینی امید، مرکز ملی فرش ایران و بخش خصوصی براي
توسعه اشتغال پایدار و حمایت از بازار فرش دستباف ایران امضا شد. این تفاهم نامه بین رئیس مرکز ملی فرش و مدیر عامل صندوق

 
کار افرینی امید با حضور محمد امید معاون توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري امضا شد. 

رافع رئیس مرکز ملی فرش ایران در حاشیه این مراسم گفت: فروش اقساطی فرش دستباف از سال 1400 شروع خواهد شد و هر
خانواده ایرانی با حمایت صندوق کار افرینی امید با حداکثر دریافت 50 میلیون تومان تسهیلات می توانند فرش دستباف خریداري

 
کنند. 

وي افزود: اگر هر خانواده ایرانی یک فرش دستباف خریداري کند بیش از یک میلیون اشتغال جدید ایجاد می شود که این حمایت از

 
تولید داخلی و قالیبافان کشور خواهد بود. 

این مقام مسئول با اشاره به اینکه 80 درصد قالیبافان ساکن روستاها، مناطق محروم و مرزي کشور هستند، گفت: خرید داخلی فرش
دستباف در سال هاي اخیر کم رنگ شده، فرش دستباف در خانه هاي ایران دیده نمی شود و جایگاه قبلی خود را ندارند، امضاي
تفاهم نامه امروز، موجب می شود فرش دستباف به عنوان کالاي سرمایه اي به مردم هدیه داده شود. فرش داراي ارزش افزوده است و

 
با خرید فرش دستباف از جوانان و تولیدکنندگان داخلی حمایت می شود. 

رافع با بیان اینکه، سامانه اي را بخش خصوصی تهیه می کند که کنسرسیومی از تولیدکننده، فروشنده و صادرکنندگان فرش دستباف
تشکیل می شود، اظهار داشت: سایتی راه اندازي می شود که محصولات تولید شده فرش دستباف در آن به نمایش در می آید و
فروشگاه هاي واقعی با همان نام در سایت بارگذاري و اسامی فروشگاه ها در سامانه مشخص خواهد شد. خریداران و متقاضیان فرش
دستباف از طرف صندوق کارآفرینی امید حداکثر 50 میلیون تومان تسهیلات دریافت می کنند در صورتی که کارمند دولت باشند با

 
داشتن چک کارمندي و در صورتی که کارمند نباشند شرایطی تسهیل خواهد شد تا هر ایرانی بتواند یک فرش دستباف بخرد. 

به گفته وي در این تفاهم نامه معاونت توسعه مناطق روستایی ریاست جمهوري نیز در بخش تولید فرش با هم افزایی دستگاه هاي

 
اجرایی مانند جهاد کشاورزي به کمک این هنرصنعت می آید. 



 
 -
-



گفتمان جوان گرایی؛ تزریق خون تازه

منبع: مفتاح نیوزشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/12/24

دکتر سعید عبدالملکی؛ روانشناس و عضو هیئت علمی دانشگاه/جوانان در تمام کشورهاي دنیا به مثابه نیرومحرکه و موتور
پیشران آن جامعه محسوب می شوند. در هر جامعه اي اگر جوانان با دید فرصت، سرمایه اجتماعی و ثروت آفرین نگریسته

شوند آن جامعه در برابر طوفان ها و چالش هاي داخلی و جهانی ایمن خواهد بود. بیشتر ...

 
گفتمان جوان گرایی؛ تزریق خون تازه 

دکتر سعید عبدالملکی؛ روانشناس و عضو هیئت علمی دانشگاه/جوانان در تمام کشورهاي دنیا به مثابه نیرومحرکه و موتور پیشران آن
جامعه محسوب می شوند. در هر جامعه اي اگر جوانان با دید فرصت، سرمایه اجتماعی و ثروت آفرین نگریسته شوند آن جامعه در
برابر طوفان ها و چالش هاي داخلی و جهانی ایمن خواهد بود. بیشتر افرادي که در سال 57 انقلاب کردند جوانان بودند و بیشتر
افرادي که در 8 سال دفاع مقدس لباس رزم پوشیدند(از سرباز و فرمانده) جوان بودند. جوانان در تاریخ این ملک و ملت همواره پیشرو

 
و نقش آفرین بوده اند. 

اما؛ وضع و حال جوان در سال هاي اخیر رضایت بخش نیست. با خیل عظیمی از جوانانی مواجه هستیم که تحصیلات عالی دارند اما
درعین حال فاقد شغل و مسکن و ناتوان از فراهم کردن امکانات براي تشکیل خانواده هستند. این در حالی است که در تمام دنیا براي
تثبیت زندگی جوانان، اشتغال، مسکن و ازدواج به مثابه امور زیربنایی و یک مسئله استراتژیک براي آن هدف گذاري بلندمدت می

 
شود به گونه اي که با تغییر دولت ها خللی در آن وارد نمی شود و این روند هدف گذاري همچنان تداوم می یابد. 

کشور ما با جمعیت 36 میلیونی جوان یکی از معدودترین کشورهایی است که از سرمایه طلایی جوانان برخوردار است. این جمعیت

 
جوان، تحصیل کرده و پرانرژي یک امتیاز براي ایران است که بایست از آن براي عمران، آبادانی و نشاط اجتماعی استفاده کرد. 

اما پرسش جدي که مطرح است این است که این پتانسیل ملی چه میزان جدي گرفته شده است؟ واقعیت این است که پس از اعلام
«بیانیه گام دوم» و طرح «دولت جوان حزب الهی» توسط رهبر انقلاب، بارقه امید در دل جمعیت جوان کشور ایجادشده است. اما
هنوز برخی چالش ها و موانع وجود دارند و هنوز بعضی افراد، احزاب، گروه ها و تشکل هاي سیاسی نتوانسته اند لزوم حضور جوانان را

 
درك کنند و بعضاً سنگ اندازي می کنند. 

به جاي این که جوانان را تهدید بدانیم بایست گسست نسلی را یک هشدار خطر تلقی کنیم. تأکید بر اهمیت دادن به جوانان یک
مسئله احساسی نیست بلکه یک امر کلان و راهبردي است. گسست نسلی و کاهش جمعیت کشور به صورت شتابان در حال اجراست.
ازدواج و تشکیل خانواده با چالش اساسی روبروست و غرب از طریق فضاي مجازي و به ویژه اینستاگرام در حال مهندسی هویت
جوانان است. ازاین رو؛ عدم بها دادن به نسل جوان موجب دامن زدن به ناامیدي و هدر رفت سرمایه هاي انسانی، انسداد اجتماعی،

 
آسیب پذیري حکومت و دولت و جذب آنان توسط بیگانگان می شود. 

اکنون کشور ما در شرایط اجتماعی و اقتصادي بیمناکی قرار دارد. وقت آن است که تعارض منافع را کنار بگذاریم و جوانان را به مثابه
یک خون تازه به کالبد کشور تزریق کنیم چه بسا این آخرین فرصت باشد. چراکه جمعیت 36 میلیونی جوان همچنان که یک ظرفیت

 
و سرمایه بالقوه است می تواند تبدیل به یک تهدید بالفعل شود. 

بنابراین؛ جوانان نقش هستی شناختی و مصونیت بخشی براي کشور و آینده آن دارند. این موضوع از ابعاد مختلف اجتماعی، اقتصادي،
سیاسی و فرهنگی قابل ملاحظه است. از حیث اجتماعی اهمیت دادن به جوانان به مثابه تزریق خون تازه به رگ هاي جامعه است و
آن جامعه را در برابر انواع آفات و بیماري ها مصون می کند و پویایی، شادکامی و نشاط اجتماعی افزایش می یابد. از نظر اقتصادي
موجب خلاقیت و کارآفرینی و افزایش تولید ناخالص داخلی می شود. از حیث سیاسی موجب اقتدار است. دشمنان خارجی براي ضربه
زدن به یک ملت از طریق جوانان نفوذ می کنند و از طریق مهندسی هویت و ایجاد شکاف در تلاش اند تا جوانان را مقابل حکومت



قرار دهند بنابراین؛ انتقال بین نسلی موجب ترمیم گسست نسلی می شود. ازلحاظ فرهنگی؛ جوانان به دلیل سلامت روانی و اخلاقی و
عاطفی و عدم تجربه فساد در ابعاد گوناگون، به خصوص اقتصادي و آمادگی براي عمل، می توان فرهنگ ایثار، فداکاري و همدلی را در
آن جامعه گسترش داد. از لحاظ فیزیولوژیک و روان شناختی تا سن 35 سال اوج هوش و توان فرزند آوري و کارآمدي و کارآفرینی

 
است. 

اکنون شرایط عمومی کشور ازیک طرف و تأکید رهبر معظم انقلاب بر اهمیت حضور و نقش آفرینی جوانان در سرنوشت کشور و
مشارکت آنان حوزه هاي تصمیم گیري و تصمیم سازي موجب شکل گیري گفتمان جوان گرایی در جامعه شده است و خانواده ها در
انتظار نشسته اند تا دولت جوان آینده گشایشی در زندگی جوانان آنان ایجاد کند. بنابراین؛ عقل حکم می کند جوانان به طور وسیع به
ساختار قدرت سیاسی، اجتماعی، اقتصادي و مدیریتی کشور تزریق شوند و در هر اداره و سازمانی ـ در کنار پیشکسوتان و افراد مجرب

ـ پست هاي مدیریتی و اجرایی کلیدي به جوانان شایسته، متعهد و متخصص سپرده شود./مفتاح نیوز



ماحصل آغاز طرح انتقال آب خلیج فارس به استان اصفهان

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/12/24

ماحصل آغاز طرح انتقال آب خلیج فارس به استان اصفهان
به گزارش حلقه وصل، مسعود گلشیرازي، فعال اقتصادي
در توییتر نوشت:  آغاز طرح انتقال آب خلیج فارس به
استان که با پیگیري و مشارکت اتاق بازرگانی اصفهان انجام
شد، باعث توزیع متوازن کار، توسعه عدالت اجتماعی،
جلوگیري از مهاجرت و گسترش طرح هاي صنعتی و حفظ

 
اصفهان مانا خواهد شد. 

ما رسالت خود را در کمک همه جانبه به تولید، اشتغال و

 
حمایت از جهادگران عرصه اقتصاد می دانیم. 

 
 

بازنشر مطالب شبکه هاي اجتماعی به منزله تأیید محتواي آن نیست و صرفا جهت آگاهی مخاطبان از فضاي این شبکه ها منتشر می
شود.



آمادگی نمایندگان براي رفع موانع و مشکلات قانونی مناطق آزاد در مجلس

شوراي اسلامی

منبع: فریناشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/12/24

نماینده مردم شهرستان بندر انزلی در مجلس شوراي اسلامی با حمیدرضا مومنی مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی
مناطق آزاد و ویژه اقتصادي دیدار و گفتگو کرد....

نماینده مردم شهرستان بندر انزلی در مجلس شوراي
اسلامی با حمیدرضا مومنی مشاور رییس جمهور و دبیر

 
شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي دیدار و گفتگو کرد. 
به گزارش فرینا، احمد دنیامالی، در این دیدار ضمن ابراز
خرسندي از اینکه فردي با سوابق درخشان و از خانواده
مناطق آزاد سکاندار دبیري شورایعالی شده است، براي
کمک و همفکري در خصوص ضروریات این مناطق و رفع
موانع و مشکلات قانونی در مجلس شوراي اسلامی اعلام

 
آمادگی کرد. 

دنیامالی با تایید اهمیت کارکرد منطقه آزاد انزلی در توسعه و پیشرفت استان گیلان بر ضرورت انتفاع شهرستان انزلی از دستاوردهاي

 
این منطقه تاکید کرد. 

او در ادامه با برشمردن شرایط خاص بندرانزلی بر ضرروت تبادل و تکامل ظرفیت این بندر با بندر کاسپین منطقه آزاد انزلی اشاره

 
کرد. 

نماینده مردم انزلی در مجلس شوراي اسلامی در ادامه در خصوص لزوم بکارگیري نیروهاي توانمند بومی بویژه در پست هاي
مدیریتی، همچنین تلاش براي حمایت از تیم فوتبال ملوان بندانزلی که باعث ایجاد انگیزه در بین مردم شهرستان می شود تاکید

 
کرد. 

دنیامالی به ظرفیت گردشگري استان گیلان، شهر رشت و همچنین شهر انزلی اشاره کرد و گفت: انتظار میرود منطقه آزاد انزلی
تکمیل کننده و پشتیبان این پتانسیل ها بویژه در حوزه توسعه بومگردي با هدف اشتغال افراد بومی باشد که باید این امر به شکل

 
ویژه مورد توجه قرارگیرد. 

او در بخش دیگري از صحبت هاي خود به لایحه افزایش محدوده منطقه آزاد انزلی اشاره کرد و افزود: رویکرد توسعه اي در هر کجا
که باشد قطعا مثمرثمر خواهد بود، اما این بدان معنی نیست که بدون مطالعه و دقت در جزئیات تصمیم گیري شود و پیشنهاد داد

 
این طرح مبتنی بر امکان توسعه صنعتی، امکان سنجی و پیگیري شود. 

نماینده مردم انزلی در مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: مناطق آزاد براي توسعه اقتصادي کشور فرصت بسیار ارزشمندي است، اما
ضروري است نگاه و نگرش بر این مناطق فرا محلی و فرا منطقه اي باشد و با رویکرد ملی و بین المللی شرایط مطلوب توسعه را رقم

 
بزنند. 

دنیامالی، با پر اهمیت خواندن مسیر ترانزیت دریایی از این منطقه با هدف دستیابی به بازارهاي روسیه از تمایل طرف روسی به

 
پیگیري راه اندازي این خط ترانزیتی با توجه به صرفه اقتصادي زمانی و هزینه اي خبر داد. 

در ادامه این نشست؛ دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، ضمن تشکر از اهتمام نماینده مردمی منطقه آزاد انزلی در پیگیري



مطالبات مردمی از بررسی طرح توسعه اي بندر کاسپین خبر داد و افزود: ظرفیت هاي این بندر و پسکرانه آن در دست بررسی است و

 
تلاش می شود برنامه مشخص و هدفمندي براي بهره برداري از این ظرفیت مهم در منطقه خزر تهیه و اجرا شود. 

حمیدرضا مومنی با بیان این مطلب که در برنامه هاي در دست اقدام در مناطق آزاد تمام پروژه هاي بزرگ مکلف به تدوین پیوست
فرهنگی می شوند بر لزوم توسعه متوازن و منطقی براي تحقق توسعه پایدار تاکید و توسعه جوامع محلی را همزمان با توسعه

 
اقتصادي یکی از ارکان جدایی ناپذیر خواند. 

مومنی با تاکید بر مهم خواندن صنعت گردشگري در دنیاي امروز نیز گفت: باید در تعاریف اصولی تفاوتی بین مسیر گردشگري و

 
مقصد گردشگري قائل باشیم تا بتوانیم حداکثر بهره برداري لازم را از این ظرفیت ها داشته باشیم. 

او با مهم خواندن حوزه تولید در مناطق آزاد از بررسی مجدد لایحه با هدف تحقق این مهم خبر داد و اضافه کرد: هر هکتار افزایش
محدوده باید علاوه بر خروجی اقتصادي بتواند حوزه هاي اجتماعی آن محدوده را نیز پشتیبانی کند و منفعت مناسبی براي مردم

 
بومی داشته باشد. 

مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، در پایان بر ضروت بکارگیري نیروهاي شایسته و با توانایی مناسب
از بین مدیران حاضر در منطقه آزاد انزلی که به امور اجرایی و برنامه هاي کلان سازمان مسلط باشند صحه گذاشت .



انعقاد تفاهم نامه همکاري میان بانک مسکن و سازمان همیاري شهرداري هاي

استان

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/12/24

انعقاد تفاهم نامه همکاري میان بانک مسکن و سازمان همیاري شهرداري هاي استان

 
مدیر شعب بانک مسکن استان مرکزي بیان کرد: 

 
انعقاد تفاهم نامه همکاري میان بانک مسکن و سازمان همیاري شهرداري هاي استان 

 
اراك-خبرنگاررسالت: 

احمدعلی جعفري مدیر شعب بانک مسکن استان گفت: بانک مسکن آمادگی دارد با ارائه خدمات و اعطاي تسهیلات مناسب و ارزان
قیمت، در کنار سازمان همیاري شهرداري هاي استان، خدمات عمومی شهرداري به شهروندان را تسهیل بخشیده و سرعت دهد.در

 
نشست مسئولین بانک مسکن استان مرکزي با مدیر عامل سازمان همیاري شهرداري هاي 

استان در دفتر مدیر شعب استان؛ جعفري با بیان اینکه بانک مسکن با پرداخت بیش از 36 هزار میلیارد ریال تسهیلات، بزرگ ترین
پرتفوي پرداخت تسهیلات در بین شبکه بانکی استان به شمار می رود، گفت: خوشحالیم که عمده تسهیلات بانک را به تأمین مالی
بخش مسکن و ساختمان در چارچوب قوانین بانکداري اسلامی تخصیص داده و در این بین، ضمن مساعدت به عموم مردم در تهیه
سرپناهی مناسب و ارزان قیمت، در چرخه تولید، اشتغال و رونق اقتصادي استان نیز تاثیر گذار بوده ایم.جعفري افزود: بانک مسکن
مصمم است در سال جاري و سال هاي پیش رو؛ به انجام تکالیف خود در حوزه بافت فرسوده و ناکارآمد شهري و تأمین مالی پروژه
هاي مسکونی در این مناطق، استفاده حداکثري از ظرفیت بازار سرمایه در جذب مشتریان و متقاضیان بخش مسکن، حمایت و تأمین

 
مالی پروژه هایی که در آن ها 

از تکنولوژي هاي جدید در جهت بهینه سازي مصرف انرژي بهره برده می شود، ارائه بیشترین تسهیلات به انبوه سازان داراي

 
صلاحیت حرفه اي 

، پیاده سازي تجهیز پس انداز ملی از طریق ارتقاي فرهنگ پس انداز ، افزایش توان خرید مردم از طریق افزودن بر سقف تسهیلات و
کاهش قابل توجه نرخ سود تسهیلات در جهت سرعت بخشیدن به چرخه تولید مسکن همت گمارد.جعفري تصریح کرد: امسال
همچنین بانک با تسهیل در شرایط صدور ضمانتنامه هاي بانکی، پیمانکاران بخش ساختمان و دیگر متقاضیان این خدمت را حمایت
همه جانبه نموده و انتظار دارد؛ دستگاه هاي خدمات رسان از جمله شهرداري ها و سازمان هاي حامی آن به عنوان یک شریک

 
اقتصادي، در سیاست گذاري ها 

و اجراي طرح ها با بانک تشریک مساعی نموده و همانطور که بانک در عمده تسهیلات پرداختی خود به مشتریان، در اولین اقدام،
متقاضیان تسهیلات را به منظور برطرف نمودن مشکلات عدیده املاك و اراضی و پرداخت عوارض به شهرداري معرفی می کند؛ وي
نیز از باب همکاري، شرایط را براي ایفاي خدمات متقابل و تعامل بایسته با بانک مسکن که یقینا بانک عامل بهینه سازي، نوسازي و

 
زیبا سازي شهر به شمار می رود 

تسهیل بخشند.مجتبی عالیخانی، مدیر عامل سازمان همیاري شهرداري هاي استان در ادامه، با تشکر از میزبانی بانک مسکن در این
جلسه و تشکر از خدمات بانک مسکن در عمده اقدامات عمرانی و زیربنایی استان خاصه در بخش مسکن و ساختمان و استقبال
مسئولین و کارکنان این بانک از طرح هاي دولت در این بخش اظهار داشت: سابقه همکاري سازمان همیاري شهرداري هاي استان با

 
بانک به سال هاي 

گذشته برمی گردد. طی این مدت، سازمان، تعامل بسیار خوبی با بانک داشته و از خدمات بانک در بخش تسهیلات و صدور ضمانتنامه



به خوبی استفاده نموده است.وي افزود: از نظر سازمان همیاري شهرداري ها، بانک مسکن به جهت برخورداري از خدمات خوب و
پرسنل متخصص و مجرب، مناسب ترین مؤسسه مالی مرتبط با کار سازمان و سازمان ها و دستگاه هاي فعال در حوزه مسکن و
شهرسازي است و سعی داریم با رفع موانع موجود، دامنه همکاري هاي فی مابین را توسعه دهیم.عالیخانی افزود: سازمان در کنار
شهرداري به عنوان متولی ایجاد محیطی شاد و سالم و به دور از دغدغه و اضطراب براي زندگی اجتماعی مردم، همواره سعی داشته و
دارد، شرایطی فراهم آورد تا رضایت همشهریان به نحو مطلوب تأمین شود. وي گفت: در این راستا سعی داریم با کمک کارشناسان
خود و تشریک مساعی با مدیران شهرداري، جامعه انبوه سازان و تولیدکنندگان حرفه اي حوزه مسکن و شهرسازي در استان و بانک
عامل که ید طولایی در اعطاي تسهیلات و تأمین مالی بخش مسکن داشته و بتواند حداکثر مساعدت لازم را در ارائه خدمات مطلوب
به سازمان و اعطاي تسهیلاتی ارزان و مناسب به مردم ایفا نماید؛ مجري طرح هاي عمرانی در استان باشیم.در ادامه جلسه؛ تفاهم نامه
اي میان سازمان همیاري شهرداري ها و بانک مسکن استان به منظور ارتقا همکاري هاي فی مابین؛ از طریق اعطاي تسهیلات و ارائه

 
خدمات بانکی به مدیران، سرمایه گذاران، پیمانکاران و شرکت هاي طرف قرارداد آن سازمان و نیز تعهد سپرده گذاري 

و تمرکز منابع سازمان در بانک مسکن و همکاري با بانک در زمینه منعقد گردید و مقرر شد زین پس؛ هر دو دستگاه، روند اجراي

 
مفاد تفاهم نامه را در جلسات فصلی بررسی نمایند. 
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تأمین آب پایدار فلات مرکزي با انتقال آب خلیج فارس و دریاي عمان

 
وزیر صمت خبر داد: 

 
تأمین آب پایدار فلات مرکزي با انتقال آب خلیج فارس و دریاي عمان 

 
        

وزیر صنعت، معدن و تجارت در آئین بهره برداري و آغاز عملیات اجرایی طرح انتقال آب خلیج فارس و دریاي عمان به استان هاي
شرقی و فلات مرکزي ایران روز 24 اسفند را یکی از روزهاي ماندگار و تاریخی در تاریخ چند هزارساله کهن ایران زمین نامید.به
گزارش شاتا، علیرضا رزم حسینی در این آئین در حضور رئیس جمهور بابیان این مطلب، افزود: امسال با همه تنگناها و تحریم هاي
ظالمانه دشمنان اما با به ثمر نشستن رؤیایی ناباورانه انتقال آب از دریا به صحرا سالی ماندگار در تاریخ تابناك ایران خواهد بود.وي
بابیان این که قطعه اول خط انتقال آب از هرمزگان به معادن گل گهر در استان کرمان آبان ماه امسال افتتاح شد، بیان کرد: امروز
قطعه 2 و 3 این خط از گل گهر به مس سرچشمه به طول 150 کیلومتر و از مس سرچشمه به اردکان به طول 550 کیلومتر و در
کل با طول خط انتقال 820 کیلومتر از خلیج فارس تا اردکان افتتاح می شود.وزیر صنعت، معدن و تجارت این خط انتقال را که به
خط انتقال امید نامگذاري شده است، هدیه اي براي نسل آینده و اتفاقی بزرگ در تاریخ ایران دانست.رزم حسینی بااشاره به تأکیدات
مقام معظم رهبري در خصوص انتقال آب، تصریح کرد: ایشان در سال 1397 در سخنرانی خود فرمودند که انتقال آب از خلیج فارس
به فلات مرکزي و شرق کشور اتفاق و کاري بسیار مهم و حائز اهمیت است و از مسئولین خواستند که به صورت جدي در این حوزه

 
وارد شوند.وي همچنین با اشاره به تأکیدات رئیس جمهور در خصوص این پروژه گفت : 

رئیس جمهور نیز از مسئولین خواسته بودند که بخش خصوصی را در تولید آب براي ایجاد بازار مبادله اي بدون دخالت دولت تشویق
نمایند.وزیر صنعت، معدن و تجارت بابیان این که خداي سبحان را شاکریم که این رؤیایی ناباورانه محقق شده است اضافه کرد : با
انتقال 820 کیلومتر (خط اول) همزمان خط دوم از همین مسیر از هرمزگان به استان هاي خراسان جنوبی و خراسان رضوي به طول
یک هزار و 550 کیلومتر خواهد رفت.رزم حسینی یادآوري کرد: البته حدود 35 درصد از این خط به طول 400 کیلومتر انجام شده
است که نکته حائز اهمیتی است.وي با اشاره به خط سوم از این انتقال ادامه داد: خط سوم از استان هرمزگان به اصفهان به طول 920
کیلومتر خواهد رفت که اقدامات اجرایی براي انجام آن نیز صورت گرفته است.وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: خط چهارم
انتقال نیز براي استان سیستان و بلوچستان از مسیر چابهار تا زابل به طول 820 کیلومتر خواهد بود که توسط شرکت هاي بزرگ
صنایع معدنی و پتروشیمی انجام می شود.رزم حسینی همچنین با اشاره به دستاوردهاي این ابر پروژه مهم و استراتژیک گفت: تأمین



آب پایدار و جدید، تحول اقتصادي با توجه به فعالیت شرکت هاي بزرگ معدنی و پتروشیمی در مسیر انتقال، محرومیت زدایی و
توسعه متوازن، تثبیت جمعیت در شرق کشور و جلوگیري از مهاجرت و حاشیه نشینی، اشتغال پایدار و استفاده شهرك ها و نواحی
صنعتی در طول مسیر از آب پایدار از دستاوردهاي این ابر پروژه ملی می باشد.وي همچنین با اشاره به توجهات مقام معظم رهبري و
ریاست جمهوري در خصوص توسعه سواحل مکران تصریح کرد: خط 4 این پروژه مهم سبب آبادانی هرچه بهتر سواحل مکران و
استفاده پروژه هاي مهم مستقر در این منطقه ژئوپلتیکی از این آب می باشد.وزیر صمت با اشاره به الزامات اجراي این پروژه، گفت:
کشورهاي حاشیه خلیج فارس روزانه 26 میلیون مترمکعب از آب شیرین دریا استفاده می کنند و سهم ما با اجراي این پروژه مهم
600 هزار مترمکعب در روز خواهد بود که فاصله زیادي با رقم استفاده کشورهاي حاشیه خلیج فارس داریم، پس افزایش سهم

 
کشورمان از آب خلیج فارس از الزامات می باشد. 
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رونق صنایع مازندران با نظارت هاي میدانی

 
بیست وچهارمین سفراستانی حجت الاسلام رئیسی بررسی شد 

 
رونق صنایع مازندران با نظارت هاي میدانی 

 
وحید عظیم نیا 

عید 1400 در حالی از راه می رسد که وضع مردم به خاطر گروگان گیري معیشت شان از سوي دولت غرب گرا تعریفی ندارد به
طوري که در تازه ترین مورد مشخص شد مصوبه تنظیم ستاد بازار مبنی بر ممنوعیت صادرات مرغ را بیش از چهار ماه در پستوهاي
تودرتوي پاستور پنهان کرده بودند تا مردم در صف هاي طویل و آزاردهنده مرغ باقیمت نجومی تهیه کنند و آخرسر نیز جناب مسئول
به جاي آنکه پاسخ بدهد چرا معیشت مردم را گروگان گرفته است داستان وزارت بازرگانی سر می دهد اما آن سوي پاستور وضع این
گونه نیست بلکه رؤساي قواي قضائیه و مقننه در حال تلاش براي جبران کم کاري دولت روحانی در عصر پسابرجام هستند تا با

 
نظارت هاي میدانی، مشکلات مردم را احصا و نسبت به اقتضائات هر استان تصمیم مناسبی بگیرند. 

حجت الاسلام رئیسی در بیست و چهارمین سفر استانی خود روز یک شنبه 24 اسفند به همراه جمعی از مسئولان عالی قضائی وارد
ساري مرکز استان مازندران شد. در این سفر بررسی مسائل و مشکلات قضائی و حقوقی استان مازندران و نتیجه ارزیابی تیم هاي
کارشناسی که از هفته هاي گذشته براي بررسی آخرین مسائل و تهیه گزارش هاي کارشناسی در این استان حضور یافته اند در
دستور کار قرار داشت. همچنین دیدار با قضات، کارکنان و مسئولان قضائی و حضور در شوراي اداري از برنامه هاي رئیس قوه قضائیه
در سفر به استان مازندران بود. حجت الاسلام رئیسی در این سفر با حضور در شوراي قضائی مازندران به بررسی مشکلات حقوقی و
قضائی این استان پرداخت. این سفر با هماهنگی ستاد ملی مبارزه با کرونا و رعایت کامل دستورالعمل هاي بهداشتی این ستاد صورت

 
می پذیرد. 

رئیسی در بدو ورود به فرودگاه ساري گفت: از این که به دلیل شرایط کرونایی و دستورالعمل هاي بهداشتی این سفر با تأخیر انجام
شد و در این سفر به استان مازندران امکان حضور در اجتماعات عظیم مردمی را نداریم، عذرخواهی می کنیم. نتیجه بررسی هاي
هیئت 30 نفره اعزامی پیرامون شرایط و وضعیت استان مازندران در جلسه شوراي قضائی با حضور مسئولان استانی مورد رسیدگی و
تصمیم گیري قرار خواهد گرفت. وي خاطرنشان کرد: همچنین در سایر جلسات ازجمله جلسه شوراي اداري با حضور مسئولان
پرتلاش استان به میزانی که امکان دارد مسائل استان مازندران را مورد پیگیري قرار خواهیم داد. رئیس قوه قضائیه تأکید کرد:
امیدواریم در این سفر بتوانیم جهت گره گشایی از مشکلات مردم استان مازندران که همواره به تلاش گري و حرکت در مسیر تولید
معروف بودند، اقدامات مثمر ثمري را انجام دهیم. رئیسی بیان داشت: باید به خانواده معظم بیش از 10 هزار شهید استان مازندران و

 
همچنین خانواده مکرم ایثارگران این استان اداي احترام کنم. 

رئیسی در نخستین برنامه از سفر به استان مازندران با حضور در کارخانه نساجی قائم شهر، از بخش هاي مختلف این کارخانه بازدید
کرد و با کارگران آن به گفت وگو پرداخت و در جمع کارگران این کارخانه اظهار داشت: کارخانه نساجی قائم شهر در سال 88 واگذار
شد و متأسفانه فردي که این کارخانه به او واگذار شد، نتوانست به تعهد خود مبنی بر اشتغال زایی براي 2 هزار نفر و افزایش تولید در
کارخانه عمل کند. رئیسی بابیان این که سرمایه هاي عظیمی در کارخانه نساجی قائم شهر وجود دارد، خطاب به کارگران این واحد
تولیدي گفت: اصلی ترین و بزرگ ترین سرمایه این کارخانه، شما نیرو هاي پرتلاش و فنی آن هستید و علاوه بر این، تجهیزات و
ماشین آلاتی که در این کارخانه وجود دارد سرمایه هاي ارزشمندي محسوب می شوند که جایز نیست بدون بهره برداري باقی بمانند.



رئیس دستگاه قضا گفت: با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبري مبنی برجهش تولید، خوشبختانه بخشی از کارخانه نساجی قائم شهر
راه اندازي شد و بخش دیگر نیز در مسیر بهره برداري قرار دارد و بنا بر آن شده است که ظرف حداکثر 5 ماه آینده، باید خط تولید
جدید نساجی قائم شهر راه اندازي شود. رئیسی با اشاره به ضرورت تعیین تکلیف کارخانه نساجی قائم شهر از حیث مالکیت گفت:
ظرف دو ماه و نیم آینده هیئت داوري باید وضعیت این کارخانه را به لحاظ مالکیت مشخص کند و ما در این زمینه تأکیدات لازم را
انجام داده ایم و مسئولان قضائی نیز پیگیري هاي مربوطه را در این خصوص انجام خواهند داد. رئیس قوه قضائیه مقوله وام کارگري
مرتبط با نیرو هاي کارخانه نساجی قائم شهر را از موضوعات مهم دانست و خطاب به کارگران این واحد تولیدي گفت: از استاندار
مازندران خواسته ایم ظرف مدت کوتاهی با رایزنی و تعامل با بانک عامل، موضوع تعیین تکلیف وام کارگري مرتبط با نیرو هاي
کارخانه نساجی قائم شهر را منطبق با مقررات و قوانین موجود برنامه ریزي کند تا مشکل کارگران حل شود.رئیسی افزود: باید از

 
مدیریت خوب کارخانه نساجی قائم شهر که علی رغم وجود مشکلات حقوقی اجازه توقف کار تولید در این واحد را نداد قدردانی کرد. 
رئیس قوه قضائیه در پایان خاطرنشان کرد: مردم مازندران انسان هایی اهل کار، تلاش و مجاهدت هستند و این موضوع را در دوران
دفاع مقدس در قالب لشکر 25 کربلا به نمایش گذاشتند و ان شاءاالله کارخانه نساجی قائم شهر نیز باهمت و پشتکاري همین مردم به

 
مانند نگینی خواهد درخشید. 

رئیسی در دیدار با نخبگان و نمایندگان اقشار مختلف مردم مازندران در خصوص اهمیت مقوله حفظ نهاد خانواده اظهار کرد: اهمیت
نهاد خانواده و عوارض ناشی از طلاق که بر جامعه مترتب می شود بر کسی پوشیده نیست لذا پژوهشگران و فعالان در حوزه آسیب

 
هاي اجتماعی باید به مقوله طلاق و ارائه راهکار ها جهت کاهش آن توجه ویژه اي داشته باشند. 

رئیس قوه قضائیه بابیان این که مقام معظم رهبري نسبت به موضوع آسیب هاي اجتماعی ازجمله طلاق و اعتیاد بسیار حساس
هستند، افزود: چنانچه نسبت به رفع آسیب هاي اجتماعی نظیر اعتیاد و طلاق توجه نشود این آسیب ها منتهی به جرم می شوند لذا

 
حتما در این جهت باید اقدامات پیشگیرانه در حوزه هاي فرهنگی و اقتصادي صورت گیرد. 

رئیسی بابیان این که براي مقابله با آسیب هاي اجتماعی که جامعه را رنج می دهد راهکار وجود دارد و این راهکار ها نیز دست یافتنی
هستند، عنوان کرد: تسهیلاتی که در زمینه هاي اقتصادي ازجمله تأمین مسکن و ایجاد اشتغال ارائه می شود می تواند از ایجاد خلل
در زندگی زوجین به ویژه زوج هاي جوان پیشگیري کند. رئیس قوه قضائیه با اشاره به بازدید صبح دیروز خود از کارخانه نساجی قائم
شهر گفت: در بازدیدي که از کارخانه نساجی قائم شهر داشتیم مشاهده کردیم فردي که این کارخانه به او واگذارشده بود نتوانست به
تعهدات خود مبنی بر اشتغال زایی براي 2 هزار نفر تا سال 90 عمل کند؛ چنانچه اشتغال زایی در این واحد تولیدي تحقق یافته بود،
می توانست بسیاري از مسائل مرتبط با اشتغال استان را رفع کند و به سهم خود در پیشگیري از وقوع آسیب هاي اجتماعی ازجمله

 
طلاق مؤثر باشد. 

وي با مهم خواندن نقش سازمان هاي مردم نهاد در حوزه تعالی جمعیت و مقابله با آن گفت: هر جا که کار به مردم سپرده شد در آن
عرصه به توفیق رسیدیم که جلوه بارز این مقوله، دوران دفاع مقدس است که استان مازندران در آن دوران بیش از 10 هزار شهید
تقدیم جبهه اسلام کرد و همین جوانان و رزمندگان بودند که علی رغم اعطاي همه تجهیزات و تسلیحات ازجمله سلاح هاي شیمیایی
از جانب غربی ها به صدام، پیروزي را نصیب جبهه اسلام کردند. رئیس قوه قضائیه با اشاره به ظرفیت بسیار بالاي استان مازندران در
حوزه هاي مختلف اقتصادي ازجمله کشاورزي، دامداري و دریا تصریح کرد: فعال شدن هر یک از این حوزه ها می تواند آمار اشتغال

 
در استان مازندران را افزایش دهد. 

رئیسی بابیان این که چنانچه زمینه هاي تولیدي و کاریابی مدیریت نشود، عدم اشتغال به وجود می آید و به تبع آن فقر و مشکلات
خانوادگی ظهور و بروز پیدا می کند، افزود: ما راه برون رفت از مشکلات را در دست بیگانگان نمی بینیم بلکه اعتقادداریم این راه برون
رفت در دستان جوانان، مردم و مسئولان ما قرار دارد. رئیس دستگاه قضا با تأکید بر این نکته که نباید اجازه داد مردم و خانواده ها
دچار یأس و ناامیدي شوند، عنوان کرد: این مهم فقط در مقام سخن نیست بلکه در مقام عمل نیز تمامی فعل ها و ترك فعل هاي ما

 
باید براي مردم امیدآفرین باشد. 

رئیسی در ادامه، نظام اداري کارآمد را یکی از جلوه هاي امیدآفرینی در کشور دانست و گفت: با ابتکار و خلاقیت و روحیه انقلابی می
توان بسیاري از گره ها را از امور مردم و کشور گشود کمااین که سرداران و رزمندگان ما در جنگ باوجود نبود امکانات کافی، بسیاري



از گره ها را گشودند و نشان دادند که در قاموس جبهه انقلابی «ما نمی توانیم» وجود ندارد. رئیس دستگاه قضا ادامه داد: ما در
مجموعه عدلیه و همه نیرو ها در دستگاه هاي مختلف می توانند با اقدامات فعالانه و اثرگذار خود، در ایجاد امید در جامعه و ایجاد

 
یأس در دشمن نقش آفرین باشند. 

رئیسی بابیان این که جامعه متعالی جامعه اي است که نخبگان آن در زمان مناسب اقدامات برجسته و اثرگذار انجام دهند، تصریح

 
کرد: جامعه ما نیز از نخبگانی بهره مند است که می توانند جریان ساز باشند. 

رئیس قوه قضائیه بابیان این که دشمن سعی دارد با ایجاد آسیب هاي فرهنگی، اراده مستحکم مردم و جوانان ما را متزلزل و به جاي
ایمان، تردید را در وجود مردم و جوانان ما ایجاد کند، افزود: نقش نخبگان براي مقابله با این توطئه دشمن از طریق رصد کردن آسیب
ها و ارائه راهکار براي رفع آن ها، تعیین کننده است. رئیسی با تأکید بر این نکته که راه مقابله با دشمن، مأیوس کردن آن است،
گفت: راه مأیوس کردن دشمن نیز تولید قدرت در همه عرصه ها ازجمله عرصه هاي نظامی، علمی، اقتصادي و اجتماعی است و این

 
مهم با اقدامات فعالانه، اثرگذار و با نیرو هاي انسانی مؤمن، مصمم و بادانش محقق می شود. 

رئیس قوه قضائیه در بخش پایان سخنان خود در واکنش به سخنان یکی از حضار مبنی بر تغییر کاربري اراضی دریکی از روستا هاي
استان مازندران گفت: با تغییر خلاف قانون کاربري اراضی از ناحیه هرکسی برخورد خواهد شد و در این زمینه اولویت با آلونک ها
نیست بلکه اولویت با آن دسته از ویلا هاي اشرافی است که در مقابل چشمان عام و خاص با تصرف اراضی و منابع طبیعی ساخته
شده اند. هیچ کس در کشور ما اجازه تخلف از قانون را ندارد و چنانچه مسئولی قانون را نقض کند مجازاتش مضاعف خواهد بود.

 
موضوع تغییر خلاف قانون کاربري اراضی در روستاي مورداشاره از سوي دادگستري استان مازندران پیگیري خواهد شد. 
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رونق صنایع مازندران با نظارت هاي میدانی

 
بیست وچهارمین سفراستانی حجت الاسلام رئیسی بررسی شد 

 
رونق صنایع مازندران با نظارت هاي میدانی 

 
وحید عظیم نیا 

عید 1400 در حالی از راه می رسد که وضع مردم به خاطر گروگان گیري معیشت شان از سوي دولت غرب گرا تعریفی ندارد به
طوري که در تازه ترین مورد مشخص شد مصوبه تنظیم ستاد بازار مبنی بر ممنوعیت صادرات مرغ را بیش از چهار ماه در پستوهاي
تودرتوي پاستور پنهان کرده بودند تا مردم در صف هاي طویل و آزاردهنده مرغ باقیمت نجومی تهیه کنند و آخرسر نیز جناب مسئول
به جاي آنکه پاسخ بدهد چرا معیشت مردم را گروگان گرفته است داستان وزارت بازرگانی سر می دهد اما آن سوي پاستور وضع این
گونه نیست بلکه رؤساي قواي قضائیه و مقننه در حال تلاش براي جبران کم کاري دولت روحانی در عصر پسابرجام هستند تا با

 
نظارت هاي میدانی، مشکلات مردم را احصا و نسبت به اقتضائات هر استان تصمیم مناسبی بگیرند. 

حجت الاسلام رئیسی در بیست و چهارمین سفر استانی خود روز یک شنبه 24 اسفند به همراه جمعی از مسئولان عالی قضائی وارد
ساري مرکز استان مازندران شد. در این سفر بررسی مسائل و مشکلات قضائی و حقوقی استان مازندران و نتیجه ارزیابی تیم هاي
کارشناسی که از هفته هاي گذشته براي بررسی آخرین مسائل و تهیه گزارش هاي کارشناسی در این استان حضور یافته اند در
دستور کار قرار داشت. همچنین دیدار با قضات، کارکنان و مسئولان قضائی و حضور در شوراي اداري از برنامه هاي رئیس قوه قضائیه
در سفر به استان مازندران بود. حجت الاسلام رئیسی در این سفر با حضور در شوراي قضائی مازندران به بررسی مشکلات حقوقی و
قضائی این استان پرداخت. این سفر با هماهنگی ستاد ملی مبارزه با کرونا و رعایت کامل دستورالعمل هاي بهداشتی این ستاد صورت

 
می پذیرد. 

رئیسی در بدو ورود به فرودگاه ساري گفت: از این که به دلیل شرایط کرونایی و دستورالعمل هاي بهداشتی این سفر با تأخیر انجام
شد و در این سفر به استان مازندران امکان حضور در اجتماعات عظیم مردمی را نداریم، عذرخواهی می کنیم. نتیجه بررسی هاي
هیئت 30 نفره اعزامی پیرامون شرایط و وضعیت استان مازندران در جلسه شوراي قضائی با حضور مسئولان استانی مورد رسیدگی و
تصمیم گیري قرار خواهد گرفت. وي خاطرنشان کرد: همچنین در سایر جلسات ازجمله جلسه شوراي اداري با حضور مسئولان
پرتلاش استان به میزانی که امکان دارد مسائل استان مازندران را مورد پیگیري قرار خواهیم داد. رئیس قوه قضائیه تأکید کرد:
امیدواریم در این سفر بتوانیم جهت گره گشایی از مشکلات مردم استان مازندران که همواره به تلاش گري و حرکت در مسیر تولید
معروف بودند، اقدامات مثمر ثمري را انجام دهیم. رئیسی بیان داشت: باید به خانواده معظم بیش از 10 هزار شهید استان مازندران و

 
همچنین خانواده مکرم ایثارگران این استان اداي احترام کنم. 

رئیسی در نخستین برنامه از سفر به استان مازندران با حضور در کارخانه نساجی قائم شهر، از بخش هاي مختلف این کارخانه بازدید
کرد و با کارگران آن به گفت وگو پرداخت و در جمع کارگران این کارخانه اظهار داشت: کارخانه نساجی قائم شهر در سال 88 واگذار
شد و متأسفانه فردي که این کارخانه به او واگذار شد، نتوانست به تعهد خود مبنی بر اشتغال زایی براي 2 هزار نفر و افزایش تولید در
کارخانه عمل کند. رئیسی بابیان این که سرمایه هاي عظیمی در کارخانه نساجی قائم شهر وجود دارد، خطاب به کارگران این واحد
تولیدي گفت: اصلی ترین و بزرگ ترین سرمایه این کارخانه، شما نیرو هاي پرتلاش و فنی آن هستید و علاوه بر این، تجهیزات و
ماشین آلاتی که در این کارخانه وجود دارد سرمایه هاي ارزشمندي محسوب می شوند که جایز نیست بدون بهره برداري باقی بمانند.



رئیس دستگاه قضا گفت: با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبري مبنی برجهش تولید، خوشبختانه بخشی از کارخانه نساجی قائم شهر
راه اندازي شد و بخش دیگر نیز در مسیر بهره برداري قرار دارد و بنا بر آن شده است که ظرف حداکثر 5 ماه آینده، باید خط تولید
جدید نساجی قائم شهر راه اندازي شود. رئیسی با اشاره به ضرورت تعیین تکلیف کارخانه نساجی قائم شهر از حیث مالکیت گفت:
ظرف دو ماه و نیم آینده هیئت داوري باید وضعیت این کارخانه را به لحاظ مالکیت مشخص کند و ما در این زمینه تأکیدات لازم را
انجام داده ایم و مسئولان قضائی نیز پیگیري هاي مربوطه را در این خصوص انجام خواهند داد. رئیس قوه قضائیه مقوله وام کارگري
مرتبط با نیرو هاي کارخانه نساجی قائم شهر را از موضوعات مهم دانست و خطاب به کارگران این واحد تولیدي گفت: از استاندار
مازندران خواسته ایم ظرف مدت کوتاهی با رایزنی و تعامل با بانک عامل، موضوع تعیین تکلیف وام کارگري مرتبط با نیرو هاي
کارخانه نساجی قائم شهر را منطبق با مقررات و قوانین موجود برنامه ریزي کند تا مشکل کارگران حل شود.رئیسی افزود: باید از

 
مدیریت خوب کارخانه نساجی قائم شهر که علی رغم وجود مشکلات حقوقی اجازه توقف کار تولید در این واحد را نداد قدردانی کرد. 
رئیس قوه قضائیه در پایان خاطرنشان کرد: مردم مازندران انسان هایی اهل کار، تلاش و مجاهدت هستند و این موضوع را در دوران
دفاع مقدس در قالب لشکر 25 کربلا به نمایش گذاشتند و ان شاءاالله کارخانه نساجی قائم شهر نیز باهمت و پشتکاري همین مردم به

 
مانند نگینی خواهد درخشید. 

رئیسی در دیدار با نخبگان و نمایندگان اقشار مختلف مردم مازندران در خصوص اهمیت مقوله حفظ نهاد خانواده اظهار کرد: اهمیت
نهاد خانواده و عوارض ناشی از طلاق که بر جامعه مترتب می شود بر کسی پوشیده نیست لذا پژوهشگران و فعالان در حوزه آسیب

 
هاي اجتماعی باید به مقوله طلاق و ارائه راهکار ها جهت کاهش آن توجه ویژه اي داشته باشند. 

رئیس قوه قضائیه بابیان این که مقام معظم رهبري نسبت به موضوع آسیب هاي اجتماعی ازجمله طلاق و اعتیاد بسیار حساس
هستند، افزود: چنانچه نسبت به رفع آسیب هاي اجتماعی نظیر اعتیاد و طلاق توجه نشود این آسیب ها منتهی به جرم می شوند لذا

 
حتما در این جهت باید اقدامات پیشگیرانه در حوزه هاي فرهنگی و اقتصادي صورت گیرد. 

رئیسی بابیان این که براي مقابله با آسیب هاي اجتماعی که جامعه را رنج می دهد راهکار وجود دارد و این راهکار ها نیز دست یافتنی
هستند، عنوان کرد: تسهیلاتی که در زمینه هاي اقتصادي ازجمله تأمین مسکن و ایجاد اشتغال ارائه می شود می تواند از ایجاد خلل
در زندگی زوجین به ویژه زوج هاي جوان پیشگیري کند. رئیس قوه قضائیه با اشاره به بازدید صبح دیروز خود از کارخانه نساجی قائم
شهر گفت: در بازدیدي که از کارخانه نساجی قائم شهر داشتیم مشاهده کردیم فردي که این کارخانه به او واگذارشده بود نتوانست به
تعهدات خود مبنی بر اشتغال زایی براي 2 هزار نفر تا سال 90 عمل کند؛ چنانچه اشتغال زایی در این واحد تولیدي تحقق یافته بود،
می توانست بسیاري از مسائل مرتبط با اشتغال استان را رفع کند و به سهم خود در پیشگیري از وقوع آسیب هاي اجتماعی ازجمله

 
طلاق مؤثر باشد. 

وي با مهم خواندن نقش سازمان هاي مردم نهاد در حوزه تعالی جمعیت و مقابله با آن گفت: هر جا که کار به مردم سپرده شد در آن
عرصه به توفیق رسیدیم که جلوه بارز این مقوله، دوران دفاع مقدس است که استان مازندران در آن دوران بیش از 10 هزار شهید
تقدیم جبهه اسلام کرد و همین جوانان و رزمندگان بودند که علی رغم اعطاي همه تجهیزات و تسلیحات ازجمله سلاح هاي شیمیایی
از جانب غربی ها به صدام، پیروزي را نصیب جبهه اسلام کردند. رئیس قوه قضائیه با اشاره به ظرفیت بسیار بالاي استان مازندران در
حوزه هاي مختلف اقتصادي ازجمله کشاورزي، دامداري و دریا تصریح کرد: فعال شدن هر یک از این حوزه ها می تواند آمار اشتغال

 
در استان مازندران را افزایش دهد. 

رئیسی بابیان این که چنانچه زمینه هاي تولیدي و کاریابی مدیریت نشود، عدم اشتغال به وجود می آید و به تبع آن فقر و مشکلات
خانوادگی ظهور و بروز پیدا می کند، افزود: ما راه برون رفت از مشکلات را در دست بیگانگان نمی بینیم بلکه اعتقادداریم این راه برون
رفت در دستان جوانان، مردم و مسئولان ما قرار دارد. رئیس دستگاه قضا با تأکید بر این نکته که نباید اجازه داد مردم و خانواده ها
دچار یأس و ناامیدي شوند، عنوان کرد: این مهم فقط در مقام سخن نیست بلکه در مقام عمل نیز تمامی فعل ها و ترك فعل هاي ما

 
باید براي مردم امیدآفرین باشد. 

رئیسی در ادامه، نظام اداري کارآمد را یکی از جلوه هاي امیدآفرینی در کشور دانست و گفت: با ابتکار و خلاقیت و روحیه انقلابی می
توان بسیاري از گره ها را از امور مردم و کشور گشود کمااین که سرداران و رزمندگان ما در جنگ باوجود نبود امکانات کافی، بسیاري



از گره ها را گشودند و نشان دادند که در قاموس جبهه انقلابی «ما نمی توانیم» وجود ندارد. رئیس دستگاه قضا ادامه داد: ما در
مجموعه عدلیه و همه نیرو ها در دستگاه هاي مختلف می توانند با اقدامات فعالانه و اثرگذار خود، در ایجاد امید در جامعه و ایجاد

 
یأس در دشمن نقش آفرین باشند. 

رئیسی بابیان این که جامعه متعالی جامعه اي است که نخبگان آن در زمان مناسب اقدامات برجسته و اثرگذار انجام دهند، تصریح

 
کرد: جامعه ما نیز از نخبگانی بهره مند است که می توانند جریان ساز باشند. 

رئیس قوه قضائیه بابیان این که دشمن سعی دارد با ایجاد آسیب هاي فرهنگی، اراده مستحکم مردم و جوانان ما را متزلزل و به جاي
ایمان، تردید را در وجود مردم و جوانان ما ایجاد کند، افزود: نقش نخبگان براي مقابله با این توطئه دشمن از طریق رصد کردن آسیب
ها و ارائه راهکار براي رفع آن ها، تعیین کننده است. رئیسی با تأکید بر این نکته که راه مقابله با دشمن، مأیوس کردن آن است،
گفت: راه مأیوس کردن دشمن نیز تولید قدرت در همه عرصه ها ازجمله عرصه هاي نظامی، علمی، اقتصادي و اجتماعی است و این

 
مهم با اقدامات فعالانه، اثرگذار و با نیرو هاي انسانی مؤمن، مصمم و بادانش محقق می شود. 

رئیس قوه قضائیه در بخش پایان سخنان خود در واکنش به سخنان یکی از حضار مبنی بر تغییر کاربري اراضی دریکی از روستا هاي
استان مازندران گفت: با تغییر خلاف قانون کاربري اراضی از ناحیه هرکسی برخورد خواهد شد و در این زمینه اولویت با آلونک ها
نیست بلکه اولویت با آن دسته از ویلا هاي اشرافی است که در مقابل چشمان عام و خاص با تصرف اراضی و منابع طبیعی ساخته
شده اند. هیچ کس در کشور ما اجازه تخلف از قانون را ندارد و چنانچه مسئولی قانون را نقض کند مجازاتش مضاعف خواهد بود.

 
موضوع تغییر خلاف قانون کاربري اراضی در روستاي مورداشاره از سوي دادگستري استان مازندران پیگیري خواهد شد. 



شناسنامه هوشمند براي کارگران فصلی مشهد

منبع: همشهريشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/12/24

دو پروژه اجتماعی و اینترنتی شهرداري مشهد با حضور 11 دستگاه اجرایی و با هدف تکریم و ساماندهی کارگران فصلی
مشهد اجرا می شود.

به گزارش همشهري آنلاین، معاون خدمات شهري شهردار
مشهد با اعلام این خبر از ساماندهی کارگران ساختمانی و
فصلی خبر داد و گفت: در حال حاضر 12 ایست کار با
امکانات مناسب در مشهد طراحی و مورد بهره برداري قرار
گرفته است. در این ایست کارها کارگران ثبت نام و نوبت
دهی می شوند تا شهروندان انجام کارهایشان را به کارگران

 
شناسنامه دار بسپارند. 

مهدي یعقوبی افزود: همچنین اپلیکیشن کارگران
ساختمانی با همکاري سازمان فاواي شهرداري طراحی شده که با استفاده از این برنامه شهروندان بدون حضور در ایست کارها

 
درخواست خود را براي استفاده از کارگران و استادکاران اعلام می کنند. 

وي با بیان اینکه شرایط کرونایی تاثیر منفی بر کسب و کارها گذاشته و تعداد این کارگران را افزایش داده است، اظهار کرد: حضور
کارگران در حاشیه معابر در شأن آنها نیست و کارفرمایان هم از شرایط فعلی ناراضی هستند. بر این اساس شهرداري به عنوان وظیفه
اجتماعی و با هدف تکریم کارگران این طرح ها را اجرا و با فراخوان استانداري خراسان رضوي نهادهاي متولی هم پاي کار آمدند. در
حال حاضر 11 دستگاه اجرایی علاوه بر شهرداري، همچنین دو سازمان مردم نهاد به میدان آمده اند و در این حوزه تفاهمنامه اي

 
امضاء شده تا بلافاصله پس از اجراي جایگاه هاي دائمی خدمات بیمه اي، آموزشی رایگان و... را در این جایگاه ارایه کنند. 

یعقوبی از ایجاد ظرفیت هاي جدید اشتغال براي کارگران فعال و ثبت نام شده در ایست کارها خبر داد و گفت: قرار است در تمام
پروژه هاي عمرانی شهرداري از کارگران فصلی و ساختمانی که در جایگاه هاي ایست کار ثبت نام کرده اند، استفاده شود. طی روزهاي
اخیر هم براي اجراي طرح هاي درختکاري در حاشیه کشف رود پنج هزار کارگر به صورت روزمزد مشغول به کار شدند. همچنین

 
1600 نفر روز نیز با همراهی حوزه قضایی ازکمپ ها معرفی و بکارگیري شدند. 

وي تاکید کرد: با توجه به ظرفیت هاي اشتغال و اعزام کارگران، ارائه خدمات رفاهی و توزیع دو نوبت بسته معیشتی بین آنها بنا بر
دستور شهردار، با استقبال متقاضیان کار روبرو بودیم. به طوري که در حال حاضر بیش از 6500 نفر با هماهنگی انجمن صنفی
کارگران ساختمانی راستی آزمایی شده و پس از تشکیل پرونده، براي آنها کارت صادر شده است. از 10 اردیبهشت امسال تاکنون هم

 
بیش از 90 هزار نفر روز فقط بر اساس درخواست هاي شهروندي براي انجام امور شهروندان اعزام شده اند. 

به گفته معاون خدمات شهري شهردار مشهد برنامه ریزي دقیقی براي انجام این کار شکل گرفته، اما بی شک در روزهاي آغازین
ایرادها و ابهاماتی وجود دارد که تلفن 3175 آماده پاسخگویی به شهروندان است.



چشم انداز رشد اقتصادي در سال 1400

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/12/24

به دلیل عدم تأثیر گذاري جدي بر اشتغال، وضعیت معیشتی خانواده ها به احتمال زیاد تغییر با اهمیت نخواهد کرد. با این
حال در صورتی که عدم قطعیت ها و شرایط نا اطمینان از اقتصاد سیاسی کشور و متغیرهاي کلان اقتصادي کماکان در سال

آتی ادامه داشته باشد. رشد اقتصادي می توان به صفر یا حتی در دامنه منفی قرار ...

به دلیل عدم تأثیر گذاري جدي بر اشتغال، وضعیت
معیشتی خانواده ها به احتمال زیاد تغییر با اهمیت نخواهد
کرد. با این حال در صورتی که عدم قطعیت ها و شرایط نا
اطمینان از اقتصاد سیاسی کشور و متغیرهاي کلان
اقتصادي کماکان در سال آتی ادامه داشته باشد. رشد
اقتصادي می توان به صفر یا حتی در دامنه منفی قرار

 
دهد... 

امیر جعفري ندوشن &– دکتري مهندسی مالی- به دلیل
روندهاي مثبت شکل گرفته در سال جاري در بخش هاي

صنعت، نفت، ساختمان و بخش کشاورزي رشد اقتصادي کشور در سال 1400 مثبت پیش بینی می شود. این را هم بانک جهانی و
صندوق بین المللی پول و هم کارشناسان داخلی به ویژه بازوي مشورتی مجلس شوراي اسلامی، مرکز پژوهش ها آن را تأیید کرده
است. به ویژه آنکه با چشم انداز مثبت به واکسیناسیون و تخلیه شوك ناشی از پاندمی کرونا به کسب و کارها به طور ویژه بخش
خدمات به نظر می رسد در این بخش نیز شاهد رشد مثبت باشیم. با این حال رشد صادرات نفت و رشد مقداري تولیدات صنایع بزرگ
ناشی از ظرفیت خالی موجود در این صنایع که به تبع افزایش نرخ ارز و عدم توجیه یا امکان واردات محصولات صورت گرفت، رشد
اقتصادي را می تواند به میزان قابل توجهی افزایش دهد آنچه در گزارشات تولید و فروش شرکت ها حداقل بخش شرکت بورس در
سامانه کدال می توان مورد توجه قرار داد، افزایش تولید و فروش مقداري و ریالی است، بخش عمده تولیدات صنایع غیربورسی که
بعضاً در سالهاي گذشته به دلیل واردات شدید و سرکوب نرخ ارزي از توجیه پذیري تولید و فروش افتاده بودند عملاً طی سال 1398

 
و 1399 وارد چرخه صنعت و تولید شده و بخش عمده از نیاز داخل حتی خارج را تأمین نمودند. 

اما به دلیل عدم تأثیر گذاري جدي بر اشتغال، وضعیت معیشتی خانواده ها به احتمال زیاد تغییر با اهمیت نخواهد کرد. با این حال در
صورتی که عدم قطعیت ها و شرایط نا اطمینان از اقتصاد سیاسی کشور و متغیرهاي کلان اقتصادي کماکان در سال آتی ادامه داشته
باشد. رشد اقتصادي می توان به صفر یا حتی در دامنه منفی قرار دهد هرچند انتظارات روند منفی پیش بینی می کند و همین نگاه
مصرف کننده نهایی و میانی با به تعویق انداختن تقاضاي کالاي بادوام و حتی خدمات، سرمایه گذاري براي بنگاه ها را با دیده تردید
بواسطه مشکل کمبود تقاضا و رکود مواجه خواهند کرد. حوزه دیگري که توجه قابل اهمیت در روند شکل گیري رشد اقتصادي یا
GDP معکوس آن دارد و به باور اکثر تحلیل گران کم توجهی به این مهم زیان قابل توجهی به بخش صنعت و تولید و در نهایت
کشور وارد می کند. عدم سرمایه گذاري و رشد منفی آن درسال هاي اخیر بوده است؛ مستهلک شدن حوزه صنعت، عدم جایگزینی
مناسب براي آن با کاهش تولید به عنوان خطر بالقوه اي که با آن رو به رو هستیم باید توجه ویژه داشت. بنابراین مهم ترین اولویت

اقتصاد در سال آینده افزایش پیش بینی پذیري و ثبات اقتصادي است. 



با توجه به شرایط فوق، موضوع مهم نقش بودجه به عنوان یک سند سیاست مالی کشور جهت حل مسائل اقتصاد کلان چگونه است؟
بودجه هر کشوري از دو ستون با دو وجه، منابع و مصارف تشکیل شده است. منابع در دسترس دولت به شدت محدود، ناپایدار و غیر
قابل پیش بینی است. آنچه در بودجه 1400 در مجلس در حال نهائی شدن است بودجه انبساطی است هرچند تعدیلات توسط
مجلس بر آن وارد شد، ولی شاکله اصلی آن حفظ شد. که به نظر شرایط تورمی آن بر اقتصاد قابل تصور است. هرچند بنابر اظهار
برخی از تحلیلگران در سناریو خوش بینانه و لغو سریع و ناگهانی تحریم ها منابع بودجه محقق می شود و رشد اقتصادي چشم گیر
اقتصاد ایران دربرخواهد گفت، ولی به نظر می رسد با توجه به شرایط بعد از روي کار آمدن دولت بایدن، سناریو خوش بینانه تا حدي
رنگ باخته و به نظر شرایط کنونی تا زمان انتخابات ایران ادامه خواهد یافت و اقتصاد در شرایط انتظار به سر خواهد برد که یعنی
رکود ناشی از انتظارات، این سناریو به شدت خطرناك منجر به عدم تصمیم گیري در حوزه هاي مختلف تولید می شود و ماحصل آن
توقف فعالیت ها و رشد منفی است که میزبان اقتصاد ایران می شود. بنابراین جداي مباحث سیاسی و کنش و واکنش ها در عرصه
دیپلماتیک آنچه مهم است. بهره گیري حداکثري از شرایط در زمان حال است، تولید و صادرات با کشورهاي همجوار، بهره گیري
متناسب از بخش هاي خدماتی و کشاورزي و تلاش حداکثري براي جذب سرمایه گذاري خارجی که با رفع ابهامات تحقق آن ممکن

است.



برگزیدگان جشنواره مد و لباس در خراسان جنوبی معرفی شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/12/24

بیرجند - ایرنا - یکصد و هفدهمین جشنواره کشوري و چهارمین جشنواره استانی مد و لباس اسلامی - ایرانی با معرفی
برگزیدگان در خراسان جنوبی به کار خود پایان داد.

بیرجند - ایرنا - یکصد و هفدهمین جشنواره کشوري و
چهارمین جشنواره استانی مد و لباس اسلامی - ایرانی با
معرفی برگزیدگان در خراسان جنوبی به کار خود پایان داد.

آیین اختتامیه این جشنواره روز یکشنبه با حضور جمعی از
مسوولان و هنرمندان در موسسه فرهنگی و هنري رباب

 
بیرجند برگزار شد. 

9 اثر به عنوان برگزیده توسط هیات داوران متشکل از
نسرین پیشکار، محبوبه نکوفرد و فرنگیس شادکام انتخاب

 
شد. 

براساس راي هیات دوران در بخش طراحی «مانتو اجتماع» تندیس جشنواره و لوح تقدیر به همراه 12 میلیون ریال وجه نقد به عنوان

 
برگزیده اول به "مریم بهدانی" از شهرستان بیرجند تعلق گرفت. 

لوح تقدیر به همراه 10 میلیون ریال وجه نقد مشترك (هر نفر پنج میلیون ریال) به عنوان برگزیده دوم به "فخري کریمی نژاد" از
شهرستان زیرکوه و "میترا کاظم نژاد" از شهرستان نهبندان و لوح تقدیر به همراه هشت میلیون ریال وجه نقد مشترك (هر نفر چهار

 
میلیون ریال) به عنوان برگزیده سوم به "فاطمه ملکی و "کوثر هاشم زهی" از شهرستان نهبندان اهدا شد. 

همچنین در بخش طراحی «مانتو مجلسی» لوح تقدیر به همراه هشت میلیون ریال وجه نقد مشترك (هر نفر چهار میلیون ریال) به

 
عنوان برگزیده سوم به "مهدیه یعقوبی" از شهرستان قاینات و "فخري کریمی نژاد" از شهرستان زیرکوه اهدا شد. 

لوح تقدیر به همراه 10 میلیون ریال وجه نقد مشترك (هر نفر پنج میلیون ریال) به عنوان برگزیده دوم به "زهرا بیابانگرد و سحر

 
صابري پور" از شهرستان بیرجند تقدیم شد و هیات داوران در بخش طراحی مانتو مجلسی هیچ یک از آثار را حائز رتبه اول ندانست. 

مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري خراسان جنوبی در این آیین با بیان اینکه پوشش برخاسته از خصلت هاي فردي و
جمعی است گفت: خصلت هاي فردي برحسب سلیقه شخصی شکل می گیرند اما سلیقه جمعی پیامی است که لباس در قالب تن

 
پوش به جامعه می رسد. 



عباسعلی بهاري افزود: پوشش جامعه ما علاوه بر نشانه هاي تاریخی داراي نشانه هاي اسلامی است و این نگاه تنها مختص پوشش

 
بانوان نیست بلکه پوشش آقایان نیز باید مورد رصد و بررسی قرار گیرد. 

وي با بیان اینکه گرایش مردم به سمت سنت برگشته است گفت: باید از این فرصت در راستاي ترغیب جامعه براي استفاده از نمادها

 
و نشانه هاي مختص منطقه در نوع پوشش، بهره بگیریم. 

مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی استانداري خراسان جنوبی با تاکید بر اینکه با تنوع طرح می توان به مردم قدرت انتخاب داد

 
اظهار داشت: جامعه باید زیبایی را در طراحی لباس ها ببیند و آزادانه نسبت به انتخاب این نوع پوشش عمل کند. 

وي افزود: همانگونه که با غفلت از موسیقی سنتی، جامعه به سمت موسیقی غربی گرایش پیدا کرد اکنون نیز بروز خلاء در طراحی

 
پوشاك و در نظر نگرفتن سلیقه جامعه، عواقب جبران ناپذیري به دنبال خواهد داشت. 

 
بهاري گفت: خوشبختانه این جشنواره ها گام هاي آغازین را براي تامین نیاز جامعه برداشته است اما با مطلوب فاصله بسیاري داریم. 

وي با بیان اینکه در کنار جشنواره ها، حامیان مالی، سازمان صمت و کارگاه هاي تولیدي پوشاك نیز باید فعال شوند افزود: حمایت از

 
هنرمندان نیز در قالب این طرح ها محقق می شود. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان جنوبی هم گفت: پوشاك فقط لباس نیست بلکه نشانه و فرهنگ یک جامعه است و هر آنچه

 
می پوشیم، بخشی از شیوه زندگی و نوع اندیشه ما را به نمایش می گذارد. 

ناصر نبی زاده با بیان اینکه اهمیت پوشاك در نشانه هایی است که به همراه دارد افزود: در این بستر باید ذائقه مخاطبان بخصوص نیاز

 
جوانان را با تهیه پوشاکی که نشانی از فرهنگ و گذشته صدها ساله ما دارد، مورد توجه قرار داد. 

وي به اهمیت نمادهاي تاریخی و ملی در لباس ها اشاره کرد و گفت: نقوشی که در گذشته کارکرد داشته اند، امروز نیز قابل استفاده

 
هستند و خوشبختانه در نوع پوشش امروزي می توان آنها را مشاهده کرد. 

وي اظهار داشت: در کنار بسترهاي اقتصادي، تجاري و کارآفرینی، بعد فرهنگی پوشاك نیز باید مورد توجه قرار گیرد و برگزاري این

 
جشنواره ها از همین منظر مهم و اساسی است. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان جنوبی گفت: چرخه تولید پوشاك زمانی موفق است که ظرفیت ها و داشته هاي آشکار و

 
پنهان فرهنگی را نیز در آن لحاظ کنیم. 

وي به انتشار فراخوان جشنواره در 2 بخش طراحی "مانتو اجتماع" و "مانتو مجلسی" اشاره کرد و افزود: 119 اثر به دبیرخانه ارسال
شد و توسط هیات داوران متشکل از نسرین پیشکار، محبوبه نکوفرد و فرنگیس شادکام مورد بررسی قرار گرفت، 20 اثر نیز به بخش

 
نمایشگاهی جشنواره راه پیدا کرد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 



 
- مد و لباس 

 
- هنرهاي تجسمی 

 
- خراسان جنوبی 

- پوشاك



خلیج فارس طرحی براي سیرابی صنعت اصفهان

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/12/24

طرح ملی انتقال آب از خلیج فارس امروز به دست رئیس جمهور افتتاح شد،طرحی که از خلیج فارس به زاینده رود اصفهان
نمی رسد اما به سیراب شدن صنعت اصفهان کمک شایانی می کند.

 
نفیسه راهداري - اصفهان؛ 

حرف و حدیث هاي خشکی زاینده رود سال هاي سال است که به عنوان یک موضوع تکراري تبدیل شده است. از سویی مسئولان
کاهش بارش باران را بهانه خشکی زاینده رود می دانند در حالی که ضعف مدیریت حوزه زاینده رود همچنان به عنوان متهم ردیف
اول خشکی زاینده رود مطرح است، از سوي دیگر گفته می شود،عزم جدي براي احیاي سریع تالاب گاوخونی از سوي مسئولان وجود
ندارد که شاید بتوان گفت این کم اهمیتی امر جدیدي نیست و به سال هاي گذشته و به اصفهان ستیزي برمی گردد که مدت ها بود

 
در دولت و مجلس قبلی بوده و همچنان به قوت خود باقیست و هیچ مسئولی نتوانسته است در این ارتباط چندان موثر واقع شود. 

البته زمزمه هاي اولیه طرح انتقال آب از خلیج فارس به اصفهان، به حدود 10 سال پیش و به زمان استاندار وقت علیرضا ذاکر
اصفهانی دهه 90 و پیش از آن برمی گردد. زمانی که حتی اصفهانی ها براي بر طرف کردن بحران آب دست به دامان چینی ها،
فرانسوي ها و آلمانی ها هم شدند و نشست هاي تخصصی در حوزه مربوطه هم با مقامات بلند پایه استان و وزرات خانه و هم با قشر

 
فرهیخته دانشگاهی برگزار کردند و قول ها و قرارهایی هم گذاشتند اما نهایتا به هیچ نتیجه اي نرسید. 

طرح انتقال آب از خلیج فارس به اصفهان آن زمان نه براي 7 استان مطرح امروز که فقط براي براي یکی دو استان همجوار بی آب
اصفهان هم مطرح شده بود اما نکته اینجاست که عملیات اجرایی آن در طی این سال ها به دلیل هزینه بر بودن و شیرین کردن آب
خلیج فارس و سایر موانع با مخالفت هایی همراه بود تا اینکه امسال در واپسین ماه هاي سال99 به عنوان یک طرح ملی انتقال آب از

 
خلیج فارس به طور جدي براي چندین شهر در بحران آب مطرح شد. 

این مسئله در حالی به مرحله اجرایی رسید که دو پروژه بهشت آباد پس از حدود دو دهه به دلیل مشکلات اجتماعی همچنان متوقف

 
مانده است. 

گفته شده است، با افتتاح خط اول انتقال آب از خلیج فارس به استان هاي کرمان و یزد و رونمایی از خطوط دوم و سوم و چهارم
ابرَپروژه ملی انتقال آب خلیج فارس و دریاي عمان، توسعه ي این طرح وارد فاز جدیدي می شود تا علاوه بر تامین آب صنایع و شرب
استان هاي هرمزگان، کرمان و یزد استان هایی همچون اصفهان، خراسان جنوبی، خراسان رضوي و سیستان و بلوچستان نیز از منابع

 
آبی سیراب شوند. 

 
140 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي 

این پروژه ملی با سرمایه گذاري خطوط با مبلغی بالغ بر 140 هزار میلیارد تومان و بهره مندي از توان متخصصان داخلی و همچنین

 
ظرفیت هاي بخش خصوصی توانمند انجام و به عنوان یکی از بزرگترین پروژه هاي بعد از انقلاب اسلامی نام برده می شود. 



خط نخست انتقال آب خلیج فارس به استان یزد و به طول 820 کیلومتر با حجم سرمایه گذاري 23 هزار میلیارد تومانی، به استان
هاي کرمان، خراسان جنوبی و خراسان رضوي و حجم سرمایه گذاري خط دوم به طول 1550 کیلومتر با 47 هزار میلیارد تومان و
همچنین خط سوم انتقال آب از خلیج فارس به استان هاي یزد و اصفهان،و خط چهارم انتقال آب به طول 820 کیلومتر از دریاي

 
عمان به سیستان و بلوچستان خواهد رسید. 

گفته شده خط انتقال سوم این خط که براي یزد و اصفهان است با سرمایه گذاري 39 هزار میلیارد تومانی و حجم سرمایه گذاري این
خط 910 کیلومتري به 35 هزار میلیارد تومان می رسد که ظرفیت خط انتقال آب در این خط، 200 میلیون متر مکعب است و گفته
شده اشتغال زایی طرح در دوران ساخت آن به 14 هزار نفر می رسد و مدت زمان اجراي طرح 60 ماه برآورد شده است که تامین

 
منابع مالی آن از محل سرمایه گذاري شرکت هاي فولاد مبارکه، ذوب آهن اصفهان و پالایشگاه اصفهان برنامه ریزي و انجام می شود. 

علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز این پروژه را یکی از مهمترین اقدامات جمهوري اسلامی ایران خوانده و در این
باره اعلام کرده است: با تکمیل 4 خط پروژه مهم و ملی انتقال آب خلیج فارس به شرق و فلات مرکزي ایران، در مجموع 840 میلیون

 
متر مکعب آب شیرین از خلیج فارس و دریاي عمان به شرق و فلات مرکزي ایران انتقال می یابد. 

وي معتقد است؛ این انتقال، بزرگترین پروژه آبی خاکی کشور است و اجراي این پروژه مورد تاکید مقام معظم رهبري و ریاست محترم

 
جمهور است و شاهد عزم راسخ دولت براي تکمیل این پروژه هستیم. 

 
راه توسعه براي فرآوري معادن باز می شود 

محمد حسن اسدي، مدیر عامل شرکت تامین آب صنایع و معادن نیز می گوید: به دنبال تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی مورد تاکید
مقام معظم رهبري هستیم و این مهم در سایه ي ایجاد زیرساختهایی همچون تامین آب پایدار حاصل می گردد ما کشوري با معادن
غنی داریم که بسیاري از توسعه ها به دلیل عدم وجود آب کافی عملیاتی نشده است برآنیم با همت و سرمایه گذاري شرکت هاي

 
خصوصی در حوزه صنایع معدنی راه را براي فرآوري معادن ایجاد نماییم. 

حفظ ذخایر آب هاي زیرزمینی و ممانعت از حفر چاه هاي غیر مجاز، یکی دیگر از دستاوردهاي قابل توجه پروژه انتقال آب است که

 
در جهت احیاي محیط زیست موثر خواهد بود. 

وي معتقد است: اجراي این طرحها با تکیه بر توان داخلی چه در دوران ساخت و چه بعد از بهره برداري از طرح می باشد و موجب
می شود چرخ صنایع سرعت بگیرد و زمینه ي اشتغال عظیمی فراهم گردد و همچنین فرصتی براي تامین آب مورد نیاز پتروشیمی

 
ها، کشت هاي گلخانه اي و پربازده و همچنین تامین آب شرب خواهد بود. 

 
طرح خلیج فارس جهت تامین آب پایدار صنایع است 

عباس رضایی استاندار اصفهان می گوید: اصفهان با فرونشست زمین مواجه است و از این رو براي جلوگیري از فرونشست زمین و نبود

 
دغدغه صنایع و اینکه از آب آشامیدنی و کشاورزي براي استفاده در صنایع استفاده نشود این طرح اجرایی می شود. 

وي معتقد است: استان اصفهان تشنه است و مسأله آب از مطالبات بجا و دغدغه مسئولان طی سال هاي گذشته به خصوص دغدغه



هاي اصلی صنایع بوده که تامین آب پایدار براي صنایع استان و قطع کامل وابستگی صنایع به آب آشامیدنی و کشاورزي از دیگر

 
مزایاي این طرح مهم است. 

استاندار اصفهان می گوید: در زمان حاضر حدود صد میلیون مترمکعب آب براي صنایع استان مصرف می شود که پیش بینی می شود
تا سال 1410 این میزان مصرف به 180 میلیون مترمکعب برسد و براي اینکه دغدغه صنایع استان را حل و فصل و از آب آشامیدنی و
کشاورزي برداشت نکنیم یکی از بهترین راه ها انتقال آب از خلیج فارس و هدف از انتقال آب خلیج فارس به اصفهان تامین آب پایدار

 
صنایع استان است. 

 
انتقال آب خلیج فارس جبران کمبود آب زاینده رود نیست 

امروز بالاخره این طرح عظیم ملی از طریق ویدئو کنفرانس توسط دکتر حسن روحانی رئیس جمهوري کلید و بهره برداري و آغاز

 
عملیات اجرایی این طرح هاي ملی زده شد. 

اما اسفندیار امینی دبیر اجرایی نظام صنفی کشاورزان اصفهان در گفتگو با مهر گفته است انتقال آب از خلیج فارس به اصفهان براي

 
جبران کمبودهاي آبی در حوزه زاینده رود نیست و براي مصارف جدیدي است که تعریف کرده اند. 

وي می افزاید: آبی که از اصفهان به یزد می رود نیاز به پمپاژ ندارد اما آبی که از سمت سیرجان و یزد به اصفهان منتقل شود، ثقلی
است و نیاز به انرژي عظیمی براي پمپاژ دارد چرا که براي مثال باید 6 متر مکعب در ثانیه آب را باید در مسیري 1000 کیلومتري و

 
به ارتفاعی حدود 1600 متر منتقل کند. 

دبیر اجرایی نظام صنفی کشاورزان اصفهان می گوید: وزارت نیرو باید براي جبران تخصیص هایی که داده فکري کند نه اینکه براي
مصارف جدید آب منتقل کند ضمن اینکه رئیس جمهور با انتقال آب از خلیج فارس به اصفهان تنها موافقت کرده اما پول و اعتباري

 
نداده است. 

وي می افزاید: این طرح نیز مسائل فنی، حقوقی و زیست محیطی دارد، اگر اجرا شود و به جایی خسارت وارد نکند خوشحالیم که

 
اتفاق بیافتد. 

به گزارش جام جم آنلاین اصفهان، طرح انتقال بین حوضه اي از دریا هزینه بسیار زیادي به لحاظ اقتصادي و زیست محیطی به دنبال
دارد و به دلیل گران بودن براي تأمین شرب و کشاورزي مقرون به صرفه نیست، ضمن اینکه تمام اعداد و ارقام برآوردهاي هزینه اي
آن صرفا یک برآورد عددي به هزینه هاي امروز است که در پس آن معلوم نیست فردا هزینه ها چقدر افزایش یابد. ضمن اینکه انتقال
آب شور خلیج فارس نیاز به شوري زدایی دارد که این امر براي کشاورزي و شرب مقرون به صرفه نیست زیرا هزنیه زیادي صرف

 
تصویه سازي آن می شود که عملا دولت آن را پرداخت نخواهد کرد. 

ناگفته نماند، جداي از این که پروژه هاي انتقال آب می تواند براي استان اصفهان مفید باشد یا خیر باید گفت؛ هم اکنون در بالادست
زاینده رود به سبب بارگذاري هاي بیش از توان حوضه و طرح هاي آب بر موجود، این رودخانه کم آب و در پایین دست یک سالی

 
هست خشک شده است. 

این درحالی است که استمرار رودخانه زاینده رود جزو تعهدات مردمی ریاست جمهوري در سفر هاي استانی خود به اصفهان در جمع



 
مردم بود که متاسفانه محقق نشد. 

بعید نیست، در آینده استفاده آب زاینده رود از بالا دست با توجه به تامین بخشی از آب استان از خلیج فارس افزایش یابد تا جایی که
برخی از مسئولان بالا دستی و وزارت خانه اي نیز استان اصفهان را قانع کنند که همان استفاده از آب خلیج فارس براي اصفهان و

صنایعش کافیست.



آغاز به کار شهرك صنعتی خرما ؛به زودي

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/12/24

فرماندار دشتستان در بهره برداري از طرح توسعه شرکت  سیم و کابل دشتستان که با حضور معاون وزیر صمت و مدیر عامل
سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران برگزار شد گفت :شهرك هاي صنعتی نقش بسیار خوبی در زمینه ایجاد

اشتغال و تولید ایفا می کنند و توسعه زیرساختهاي  آنها امري ضروري و لازم است.

به گزارش جام جم آنلاین بوشهر، فرماندار دشتستان در بهره برداري از طرح توسعه شرکت سیم و کابل دشتستان که با حضور
معاون وزیر صمت و مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران برگزار شد گفت :شهرك هاي صنعتی نقش بسیار

 
خوبی در زمینه ایجاد اشتغال و تولید ایفا می کنند و توسعه زیرساختهاي آنها امري ضروري و لازم است. 

فتح االله نوروزي افزود:شهرك صنعتی دشتستان از جمله شهرك هاي فعال در سطح استان بوشهر است و شرکت هاي مختلفی در
عرصه هاي گوناگون مشغول فعالیت هستند که علاوه بر اشتغال تعدادي از جوانان و افراد جویاي کار،در امر تولید نیز مثمر ثمر

 
هستند. 

نوروزي بیان داشت:شرکت هاي دانش بنیان زیرمجموعه مرکز رشد شهرستان و پارك علم و فناوري استان نیز با پتانسیل ها و ظرفیت

 
هاي خوبی که دارند باید مورد توجه قرار گیرند و بستر و زیرساخت هاي لازم جهت فعالیت آنها در شهرك صنعتی فراهم شود. 

فرماندار دشتستان با اشاره به آغاز به کار ناحیه صنعتی غیردولتی بخش کشاورزي ابراز داشت:ناحیه صنعتی غیردولتی بخش
کشاورزي در دهه فجر سالجاري آغاز به کار کرد و جا دارد جهت تسریع در راه اندازي آن و برطرف شدن مشکلات پیش روي این

 
ناحیه اهتمام لازم صورت گیرد و کمک شود. 

نوروزي راه اندازي شهرك تخصصی خرما در شهرستان را از خواسته هاي بحق کشاورزان و نخل داران عنوان کرده و افزود:اقدامات و
پیگیري هاي خوبی در این راستا با همراهی نماینده محترم دشتستان در مجلس شوراي اسلامی داشته ایم و امیدوارم با همراهی

 
وزارت صمت و شرکت شهرك هاي صنعتی ایران بزودي شاهد آغاز به کار آن باشیم. 

نماینده عالی دولت در شهرستان دشتستان بر تقویت زیرساختهاي شهرك صنعتی دشتستان تاکید کرده و گفت:شهرك صنعتی
دشتستان با مشکلات عدیده اي در حوزه زیرساختها مواجه است و شایسته است نسبت به رفع این مشکلات اهتمام ویژه شده و

 
اقداماتی صورت گیرد. 

معاون وزیر صمت و مدیر عامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران نیز جهت پیگیري هاي لازم به منظور حل موارد
خواسته شده قول مساعد داد.



نقش مهم انتقال آب دریاي عمان در توسعه و آبادانی شرق کشور

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/12/24

طرح انتقال آب از دریاي عمان به شهرهاي سیستان وبلوچستان و استان هاي شرق کشور علاوه بر اینکه راهی براي رهایی از
مشکلات خشکسالی و کم آبی در این مناطق است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
زاهدان ، طرح انتقال آب از دریاي عمان به شهرهاي
سیستان وبلوچستان و استان هاي شرق کشور علاوه بر
اینکه راهی براي رهایی از مشکلات خشکسالی و کم آبی
در این مناطق است می تواند به افزایش اشتغال، توسعه،

 
آبادانی و افزایش تولید و جان گرفتن صنایع کمک کند. 

طرح انتقال آب دریاي عمان به سه استان شرقی

 
کشور(سیستان و بلوچستان، خراسان جنوبی و خراسان شمالی) از آرزوهاي دیرینه مردم است. 

دهه هاي اخیر چالش هاي متعددي در زمینه تامین منابع آبی به ویژه در شرق کشور به وجود آمده و از طرفی مساله آب و منابع آبی

 
چنان مهم و راهبردي شده که توجه به این مهم را در سراسر کشور دوچندان کرده است. 

هرچند حال و روز منابع آبی به دلیل کاهش نزولات آسمانی و برداشت هاي بی رویه در اغلب نقاط جمعیتی کشور خوب نیست اما

 
بحران در شرق کشور با توجه به وضعیت جغرافیایی و اقلیمی به مراتب شدیدتر است. 

علاوه بر این بر اثر کاهش نفوذپذیري خاك و از بین رفتن پوشش گیاهی، بارندگی ها منجر به جاري شدن روان آب و سیلاب در
استان هاي خراسان رضوي، خراسان جنوبی، خراسان شمالی و سیستان و بلوچستان می شود و به جاي مهار و هدایت آب هاي

 
سطحی، باید به جبران خسارات ناشی از آبگرفتگی و سیل پرداخت. 

بسیاري از روستاهاي این استان ها از نعمت شبکه آب سالم و بهداشتی بی بهره اند و کمبود آب بخش هاي مختلف کشاورزي، صنعت
و شرب را تحت تاثیر قرار داده تا جایی که پیش بینی هاي صورت گرفته درخصوص سطح مصرف و منابع موجود در این منطقه

 
حکایت از کمبود 856 میلیون مترمکعب آب در این سه استان دارد. 

طرح انتقال آب دریاي عمان به سه استان شرقی کشور از ضرورتهاي مهم توسعه است معاون استاندار سیستان وبلوچستان و فرماندار

 
شهرستان ویژه چابهار گفت: انتقال آب به سه استان شرقی کشور از آرزوهاي دیرینه مردم این دیار است. 

رحمدل بامري بیان کرد: براساس اعلام وزیر صنعت، معدن و تجارت عملیات اجرایی خط 4 انتقال آب به سیستان و بلوچستان از
دریاي عمان (چابهار) به زاهدان آغاز می شود و حجم سرمایه گذاري در این طرح ملی انتقال آب خلیج فارس و دریاي عمان را 1200



 
هزار میلیارد ریال اعلام شده است. 

فرماندار چابهار گفت: اجراي طرح انتقال آب به شهرهاي استان سیستان وبلوچستان و سایر استانهاي همجوار از منویات مقام معظم

 
رهبري (مدظله العالی) و مورد تاکید ریاست جمهوري بوده است. 

معاون استاندار سیستان و بلوچستان و فرماندار شهرستان ویژه چابهار گفت: شهر و روستاهاي این شهرستان در اولویت نخست
آبرسانی از دریا در طرح شیرین سازي و انتقال آب دریاي عمان به سه استان شرقی کشور(سیستان و بلوچستان، خراسان جنوبی و

 
خراسان رضوي) است. 

بامري گفت: با اجرایی شدن طرح انتقال آب به سه استان شرقی کشور تمام مشکلات مردم شهر و روستاهاي چابهار ودشتیاري مرتفع

 
و بیش از 300 هزار نفر از آب پایدار بهره مند می شوند. 

وي افزود: برنامه ریزي شده تا روزانه در ابتدا 800 هزار مترمکعب و در گام نهایی 2 میلیون و 400 هزار مترمکعب آب از دریاي عمان

 
شیرین سازي و به سه استان شرقی کشور منتقل شود. 

معاون استاندار سیستان و بلوچستان گفت: چابهار به آبهاي آزاد اقیانوس هند متصل است و نمک زدایی و برداشت روزانه 2 میلیون و
400 هزار مترمکعب آب از اقیانوس در مقایسه با برداشت چندین میلیون مترمکعب آب توسط کشورهاي حوزه خلیج فارس بسیار

 
ناچیز است و هیچ مشکلی را ایجاد نمی کند. 

بامري اظهار داشت: چابهار در طرح انتقال آب دریاي عمان به شرق کشور در اولویت است و ابتدا به تمام نقاط این شهرستان و کنارك

 
و سپس به سایر شهرهاي سیستان وبلوچستان و بعد به استان هاي همجوار منتقل می شود. 

وي ادامه داد: تفاهم نامه انتقال آب دریاي عمان به شرق ایران امضا شده و خط لوله آن بطول هزار و500 کیلومتر به سه استان شرقی

 
کشور منتقل می شود تا براي آشامیدنی مردم و استفاده صنایع و کشاورزي مصرف شود. 

فرماندار چابهار گفت: هم اینک شمار زیادي از روستاهاي این شهرستان با حدود 50 تانکر روزانه به ازاي هر نفر 15 لیتر آبرسانی سیار

 
می شوند. 

وي بر تکمیل طرح هاي نیمه تمام و مجتمع آبرسانی پیرسهراب، پلان و تلنگ، مجتمع آبرسانی در دست اجرا و توجه بیشتر به

 
تخصیص اعتبار در حوزه آبرسانی تاکید کرد. 

وي گفت: روستاهایی بزرگی نظیر کمب، رمین، عثمان آباد در همجوار دریا با بیش از هزاران نفر جمعیت با تانکر آبرسانی سیار می
شوند و سایر روستاها نیز با همین وضعیت از بی آبی رنج می برند که نیاز است از طریق شیرین سازي آب از دریا مشکل آنان براي

 
همیشه برطرف شود. 

وي ادامه داد: استفاده از آب پایدار دریا موجب رونق کشاورزي، جان گرفتن طرح هاي بزرگ، صنایع و خوشحالی مردم بویژه دامداران

 
و کشاورزان می شود. 



انتقال آب از دریاي عمان به استان هاي شرقی کشور موجب توسعه می شود استاندار سیستان و بلوچستان گفت: انتقال آب از دریاي
عمان به استان هاي شرقی کشور موجب توسعه و رونق می شود و می تواند نقش مهمی در رضایتمندي مردم و رفع تشنگی آنها و در

 
نهایت افزایش تولید و اشتغال، جان گرفتن کشاورزي و صنایع شود. 

احمدعلی موهبتی افزود: بررسی آخرین وضعیت انتقال آب از دریاي عمان به استان هاي شرق کشور در نشست استانداران منطقه 5

 
کشور نیز بررسی شده و بارها مسوولان در رده هاي مختلف آن را مورد بررسی قرار داده و همه مصمم به انتقال آب دریا هستیم. 

وي گفت: اقدامات و مطالعات لازم براي انتقال آب از دریاي عمان به استان سیستان وبلوچستان و استانهاي شرق کشور در زمینه

 
مجوزهاي زیست محیطی، برداشت آب، تحویل زمین، تامین منابع مالی و بررسی معایب و مزایاي طرح انجام شده است. 

انتقال آب دریاي عمان باید پیگیري شود آیت االله مصطفی محامی نماینده ولی فقیه در سیستان وبلوچستان و امام جمعه زاهدان در
سفر به چابهار نیز با اشاره به انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي، گفت: انتقال آب دریاي عمان نیز امکان پذیر است و باید این

 
مورد مهم پیگیري وعملی تا مشکلات بی آبی و کم آبی مردم این استان و سایر نقاط مرتفع شود. 

امضاي تفاهم نامه تفاهم نامه انتقال آب دریاي عمان از سواحل چابهار به نوار شرقی کشور از جمله استان هاي خراسان رضوي،
خراسان جنوبی و سیستان و بلوچستان با حضور معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا و استانداران این سه استان روز چهارشنبه 20

 
شهریور 98 در مشهد به امضا رسید. 

براساس مصوبه کمیته تخصیص وزارت نیرو در مجموع امکان برداشت یک میلیارد و 200 میلیون مترمکعب از آب دریا فراهم می شود
که استان سیستان و بلوچستان 228 میلیون مترمکعب، خراسان رضوي 110 میلیون مترمکعب و خراسان جنوبی 60 میلیون

 
مترمکعب از خروجی این آب سهم می برند. 

براین اساس حدود 400 میلیون مترمکعب آب دریا به این سه استان تخصیص می یابد که فرایند انتقال توسط بخش خصوصی انجام

 
می شود و مشارکت دولت تنها در حوزه پشتیبانی است. 

در افق سال 1425 براساس مطالعات انجام گرفته استان خراسان جنوبی نیازمند 217 میلیون مترمکعب منابع آبی است که در خوش
بینانه ترین شرایط حدود 59 میلیون مترمکعب آب موجودي استان خواهد بود و حدود 110 میلیون مترمکعب هم آب دریافتی از
دریاي عمان و بقیه نیز با اجراي سند سازگاري با کم آبی باید تامین شود که تابستان امسال نخستین بار در شوراي عالی آب به

 
ریاست معاون اول رییس جمهوري براي خراسان جنوبی تصویب شد. 

دومین نشست مشترك استانداران خراسان رضوي، خراسان جنوبی و سیستان و بلوچستان 24 آذر امسال در چابهار با حضور مدیران
وزارت نیرو و وزارت صنعت، معدن و تجارت برگزار و در این نشست تفاهم نامه طرح انتقال آب از دریاي عمان به استان هاي شرق
کشور بین شرکت تامین و توسعه زیرساخت هاي شرق ایران، شرکت تکاپوي آب و برق شرق (تابش) و سازمان ایمیدرو با منطقه آزاد

 
چابهار امضا شد. 

استاندار سیستان و بلوچستان در این نشست گفت: اقدامات لازم در سال هاي اخیر براي اجرایی شدن انتقال آب به استان هاي شرقی

 
کشور انجام شده و به زودي پس از انجام مطالعات دقیق و تخصیص اعتبار اجرایی می شود. 



احمدعلی موهبتی افزود: دولت در جنگ اقتصادي توجه ویژه اي به شرق کشور دارد به همین منظور براي طرح بزرگ انتقال آب در
حال برنامه ریزي دقیق است و با این اقدام شاهد رونق تولید، جان گرفتن صنعت، کشاورزي و تامین آب آشامیدنی ساکنان این

 
مناطق خشک و کم آب خواهیم بود. 

وي راه آهن، بزرگراه و آب را از عوامل توسعه استان هاي شرقی کشور برشمرد و گفت: شیرین سازي آب دریاي عمان و انتقال آن به
استان هاي خشک سیستان و بلوچستان، خراسان جنوبی و خراسان رضوي می تواند علاوه بر تامین آب آشامیدنی و کشاورزي موجب

 
فعال سازي معادن و صنایع بزرگ آب بر این مناطق شود و به صنعت و کارخانه ها جان تازه اي دهد. 

مدیرعامل منطقه آزاد چابهار هم اظهار داشت: این سازمان در طرح نمک زدایی و انتقال آب از دریاي عمان به سه استان شرقی کشور

 
مشارکت 10 درصدي دارد. 

عبدالرحیم کردي با بیان اینکه با انتقال آب به این استان ها معادن و فولاد شرق کشور متحول می شود گفت: نیاز آبی مردم چابهار

 
در اولویت این پروژه است و سپس تامین آب صنایع و سایر پروژه ها و استان هاي همجوار در گام بعدي انجام می شود. 

وي گفت: دغدغه اصلی مردم سیستان و بلوچستان بویژه سواحل مکران کم آبی است که با اجرایی شدن طرح انتقال آب از دریاي

 
عمان به استان هاي شرقی کشور براي همیشه مشکلات آب حل می شود. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد چابهار افزود: اجراي طرح هاي بزرگ با منافع اقتصادي بالا براي مردم محروم مورد تاکید رهبر معظم

 
انقلاب، مسوولان کشوري و استانی است. 

وي گفت: چابهار با کم آبی مواجه است و هم اینک 127 هزار مترمکعب آب در روز فقط پروژه هاي در دست اجراي منطقه آزاد آب
نیاز دارند و به دلیل نبود آب در این شهرستان بیش از 227 هزار مترمکعب آب براي کاربري هاي مختلف صنایع و آشامیدنی مورد

 
نیاز است. 

کردي بیان کرد: انسجام استانداران شرق کشور علاوه بر حل مشکلات کم آبی سبب رونق اشتغال، تولید، جان گرفتن صنایع، پروژه ها

 
و صنایع در این منطقه مهم و راهبردي می شود. 

استاندار خراسان جنوبی هم در آیین امضاي تفاهم نامه طرح انتقال آب از دریاي عمان گفت: پروژه عظیم انتقال آب از دریاي عمان به

 
استان هاي شرقی کشور، نشانگر عزم و اراده مجموعه دولت براي عملیاتی کردن این پروژه و توسعه منطقه است. 

وي به نقش این پروژه در توسعه شرق کشور اشاره کرد و افزود: انتقال آب قطعا در ماندگاري جمعیت و ایجاد امنیت پایدار در منطقه

 
شرق کشور موثر خواهد بود. 

وي با اشاره به تاکید وزارت نیرو بر تدوین سند سازگاري با کم آبی تصریح کرد: در این سند، استان ها مکلف شده اند وضعیت منابع و

 
مصارف آبی را ارائه و میزان مصرف شرب و صنعت را تعیین کنند. 

وي تصریح کرد: خراسان جنوبی، نخستین استانی است که سند سازگاري با کم آبی را تدوین کرد و این سند در کارگروه سازگاري با

 
کم آبی وزارت نیرو نیز به تصویب رسیده است. 



استاندار خراسان رضوي نیز گفت: رهبر معظم انقلاب بر انتقال آب دریاي عمان به استان هاي شرق کشور تاکید دارند و در دیدارهایی

 
که در مشهد داشتیم جویاي پروژه بودند که سریعتر اقدامات لازم انجام شود. 

وي اظهار داشت: انتقال آب پایدار دریا به استان هاي شرق کشور ضامن ایجاد امنیت و ماندگاري جمعیت در این مناطق خشک است.

 
وي گفت: در آینده نزدیک شاهد انتقال آب خواهیم بود و این نقطه عطفی براي توسعه همه جانبه شرق کشور است. 

وي ادامه داد: علاوه بر عمران و آبادانی شرق کشور براي مسوولان تامین امنیت این منطقه نیز مهم است و این امر نیز با تخصیص

 
اعتبار به زودي در این محدوده اجرایی می شود. 

تفاهم نامه براي تامین مالی پروژه مدیرعامل شرکت آب منطقه اي خراسان جنوبی گفت: براي انتقال آب به شرق کشور تفاهم نامه اي
براي تامین مالی پروژه امضا شد که در قالب آن سهم مشارکت وزارت صنعت، معدن و تجارت و ایدرو (سازمان گسترش و نوسازي
صنایع ایران) 20 درصد، منطقه آزاد چابهار و صنایع وابسته 10 درصد، شرکت سازنده 20 درصد و مابقی آستان قدس رضوي و سایر

 
دستگاه ها در نظر گرفته شده است. 

حسین امامی افزود: درخصوص تملک مسیر انتقال آب و تامین تجهیزات آب شیرین کن نیز مقرر شد مشاور طرح، اطلاعات لازم را

 
تهیه کند و در اختیار استان ها قرار دهد تا نحوه تملک براساس قوانین و مقررات نهایی شود. 

وي طول مسیر انتقال آب از دریاي عمان تا مشهد (خراسان رضوي) را حدود یک هزار و 500 کیلومتر عنوان کرد و گفت: مباحث
مربوط به زیست محیطی، تملک و تکمیل طرح هاي مطالعاتی به صورت فشرده و سریع پیگیري می شود و عملیات اجرایی به زودي

 
آغاز خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي خراسان جنوبی اظهار داشت: بین سرمایه گذار و شرکت سهامی آب منطقه اي قراردادي براي بحث

 
هاي تخصیص آب نیز منعقد خواهد شد که قرار شد در کارگروه هاي استانی با هماهنگی سه استان به سرعت انجام شود. 

وي گفت: حداقل سهمیه استان خراسان جنوبی از این طرح 60 میلیون مترمکعب است که در صورت نیاز بعد از شیرین سازي تا 110

 
میلیون مترمکعب نیز پیش بینی شده است. 

امامی با بیان اینکه نیازهاي آبی استان خراسان جنوبی در افق بلندمدت 1425 پیش بینی شده است عنوان کرد: امید است با استقرار

 
صنایع سرمایه گذاري در این بخش شاهد توسعه بیش از پیش استان باشیم. 

وي گفت: در بخش کشاورزي نیز بیشتر سرمایه گذاري ها در زمینه بهبود بهره وري و راندمان آبیاري است که در این خصوص

 
ظرفیت کلانی وجود دارد و می توان در این زمینه سرمایه گذاري کرد. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي خراسان جنوبی به کسري مخازن آب استان اشاره کرد و گفت: در سال هاي آبی گذشته با اجراي
پروژه هاي آبخیزداري و آبخوان داري جبران کسري مخازن آب روند مطلوبی داشته است بطوریکه از 167 میلیون مترمکعب در سال

 
آبی 92 به 113 میلیون مترمکعب در سال آبی جاري رسید. 



وي افزود: برنامه این است که تا پایان برنامه ششم توسعه، میزان کسري مخازن به صفر برسد که با توجه به وضعیت بارندگی هاي

 
مناسب و مدیریت مصرف، دور از انتظار نیست. 

امامی تاکید کرد: حداقل در سه سال گذشته بارندگی هاي کمتر از 100 میلیمتر را تجربه کردیم که اگر بارندگی ها نرمال باشد و

 
همکاري در زمینه مدیریت مصرف ادامه یابد کسري مخازن به صفر تا پایان برنامه ششم محقق شود. 

وي گفت: مصرف بخش شرب، صنعت و خدمات سالانه 38 میلیون مترمکعب است که نشان می دهد انتقال آب در کنار توسعه صنعت

 
حمل و نقل دغدغه هاي بخش صنعت و معدن را نیز برطرف کند. 

آب 17 استان از دریا تامین می شود این در حالی است که معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا گفت: آب 17 استان خشک و بی آب

 
کشور به منظور استفاده در بخش هاي مختلف و کاهش خسارت هاي خشکسالی از دریا تامین خواهد شد. 

قاسم تقی زاده خامسی افزود: استان هاي شرق کشور براي انتقال آب حساسیت بیشتري داشته باشند و اعتبارات لازم را در نظر

 
گرفته تا در کمترین زمان این طرح اجرایی شود. 

وي بر تخصیص منابع، تعیین مصارف هر استان و رعایت تمامی الزامات انتقال آب دریاي عمان تاکید کرد و گفت: مطالعات فنی،

 
زیست محیطی و اقتصادي از ضرورت هاي این طرح است. 

معاون وزیر نیرو گفت: استفاده از آب دریا می تواند تا سال ها نیاز آبی استان هاي شرقی کشور را تامین کند و این اتفاق مهم در
راستاي شکوفایی و آبادانی این استان ها گرفته شده است.



دفتر نمایندگی وزارت امور خارجه در زاهدان تسهیل کننده ارتباطات مرزي

است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/12/24

رییس دفترنمایندگی وزارت امورخارجه در استان سیستان و بلوچستان گفت: این دفتر با همکاري نهادهاي استانی و ملی
ارتباطات رسمی میان مقامات مرزي در سیستان وبلوچستان را هماهنگی، تسهیل و تسریع می کند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
زاهدان ، سیدرحیم توسلی راد رییس دفترنمایندگی وزارت
امورخارجه در استان سیستان و بلوچستان اظهارداشت:
مرزها بهترین فرصت براي توسعه اقتصادي، افزایش تجارت
خارجی و مراودات مرزي استان ها به ویژه استان سیستان
و بلوچستان هستند که در این میان نقش اقدامات دفتر

نمایندگی وزارت امورخارجه در جهت تسهیل روند ارتباطات دوجانبه به کمک وزارت امور خارجه در تهران و نمایندگی هاي جمهوري

 
اسلامی ایران در خارج از کشور بسیار راه گشا و تعین کننده است. 

او افزود: با توجه به هم مرز بودن سیستان و بلوچستان با کشورهاي پاکستان، افغانستان و حاشیه دریاي عمان در حوزه   مرزهاي
سرزمینی از دي 98 تا آذر 1399 در مجموع 2 نشست گمرگی در میرجاوه، یک نشست گمرکی در زاهدان، پنج نشست بازرگانی و
گمرکی در مرز میلک، یک نشست درباره همکاري هاي بازارچه اي در بندر گوادر و 2 نشست در کویته پاکستان شامل 2 کمیسیون
مشترك سالانه، سه نشست ملی در ریمدان همزمان با افتتاح این مرز رسمی، چهار نشست و بازدید مشترك براي جانمایی بازارچه

 
محلی در کوهک و پیشین برگزار شده است. 

رییس دفتر نمایندگی وزارت امور خارجه در سیستان و بلوچستان مرکز زاهدان ادامه داد: افتتاح مرز رسمی پیشین و امضاي تفاهم
نامه توسعه بازارچه هاي محلی در اوایل سال 1400 از جمله برنامه هاي پیش رو است که در مجموع این اقدامات و نشست ها نقش

 
راهبردي در افزایش مبادلات مرزي به همراه دارد. 

او افزود: یکی از چالش هاي عمده در مرزها تردد اتباع به صورت مجاز و غیرمجاز است که در این زمینه در دوره اوج شیوع کرونا در
سال 98 که اتباع دو کشور افغانستان و پاکستان در مرزهاي ورودي کشورشان با موانع جدي و مشکلاتی مواجه بودند این نمایندگی
باهماهنگی نهادهاي استانی، کنسولگري ها و سفارتخانه هاي افغانستان و پاکستان، وزارت امور خارجه در تهران و نمایندگی هاي
جمهوري اسلامی ایران در افغانستان و پاکستان هماهنگی هاي لازم براي ورود امن بیش از 60 هزار نفر از اتباع این کشورها را به

 
انجام رسانده است. 

توسلی راد تصریح کرد: علاوه بر این براي اتباع غیرمجاز افغانستانی و پاکستانی در سال 99 مشکلاتی در زمینه اخراج مرزي (دیپورت)
اتباع غیرمجاز به وجود آمده بود به طوري که 2 دولت پاکستان و افغانستان امکان پذیرش اتباع خود را به دلایل مختلف نداشتند که



 
با هماهنگی عوامل فوق الذکر این مشکلات نیز برطرف شد و فرایند کنونی اخراج اتباع غیرمجاز به روال عادي ادامه دارد. 

او گفت: یکی دیگر از خدمات رسمی نمایندگی وزارت امور خارجه در زاهدان کمک به انجام وظایف رسمی نمایندگی هاي خارجی
مستقر در زاهدان است با توجه به فعالیت سه نمایندگی کنسولی خارجی در زاهدان و ضرورت تعامل میان نهادهاي دولتی و بخش
خصوصی در استان سیستان وبلوچستان، این نمایندگی مسوولیت مهم و تاثیرگذاري را در راستاي روان سازي و هماهنگی هاي کاري

 
بر عهده دارد. 

رییس دفتر نمایندگی وزارت امور خارجه در سیستان و بلوچستان مرکز زاهدان خاطرنشان کرد: علاوه بر تردد در زمینه اقامت و
اسکان هزاران نفر از اتباع خارجی در سیستان و بلوچستان و نیز شهروندان بومی استان در تمامی کشورهاي جهان این دفتر به عنوان

 
یک دفتر کنسولی نقش سازنده اي را در کوتاه کردن راه دسترسی میان طرفین در این امور بر عهده دارد. 

او تصریح کرد: بخش تایید اسناد نمایندگی وزارت امورخارجه کلیه اسناد صادره که نزد مقامات ایرانی و خارجی قابلیت ارائه و بهره

 
برداري را دارد گواهی صحت صدور این اسناد را برابر شیوه نامه هاي رسمی بین المللی به انجام می رساند. 

توسلی راد ادامه داد: این نمایندگی در زمینه رسیدگی به امور زندانیان ایرانی و خارجی و کمک به آزادي دریانوردان ایرانی و خارجی

 
مرتبط با حوزه هاي سرزمینی دریاي عمان و غیره در کنار دفتر نمایندگی وزارت امورخارجه در چابهار نقش مکمل را ایفا می کند. 

او فزود: وزارت امور خارجه با توجه به گستردگی نمایندگی هاي جمهوري اسلامی ایران در دنیا و نیازمندي به مبادلات فنی و
بازرگانی در صورت علاقه مندي و تمایل به همکاري سازمان هاي دولتی و خصوصی استان نقش دفتر نمایندگی وزارت امور خارجه به

 
عنوان پل ارتباطی حائز اهمیت بوده و اجازه ورود دارد تا ارتباط سرزمینی را تسهیل کند. 

رییس دفتر نمایندگی وزارت امورخارجه در سیستان و بلوچستان تصریح کرد: در زمینه اشتغال به تحصیل دانشجویان خارجی در
استان و ایجاد ارتباط میان دانشگاه هاي همطراز خارجی با دانشگاه هاي سیستان و بلوچستان، نقش وزارت امور خارجه در استان
بسیار راهبردي است، البته براي دانشجویان بومی که در دانشگاه هاي خارجی پذیرش شده و تحصیل می کنند این دفتر در امور

آموزشی و تردد آنان به کشور می تواند تسهیلات و خدماتی را ارائه دهد.



سورنا ستاري: ایده پردازان جوان پیروز میدان مبارزه با اقتصاد نفتی هستند

منبع: قم نیوزشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/12/24

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور گفت: ایده پردازان جوان راه و رسم رونق کسب وکارهاي دانش بنیان و خلاق را می
آموزند و پیروز میدان مبارزه با اقتصاد نفتی هستند.

ایده پردازان جوان پیروز میدان مبارزه با اقتصاد نفتی

 
هستند 

به گزارش قم نیوز مراسم اختتامیه نخستین دوره
رویدادهاي مساله محور بنیاد ملی نخبگان با حضور معاون
علمی و فناوري رئیس جمهوري و تقدیر از برترین ها

 
برگزار شد. 

رویداد «ره نشان» به عنوان یکی از بزرگ ترین رویدادهاي
مساله محور ذیل طرح شهید بابایی بنیاد ملی نخبگان با حمایت معاونت علمی و فناوري و بنیاد ملی نخبگان، به مرحله شناخت

 
برگزیدگان رسید. 

این مسابقات با هدف شناسایی افراد و تیم هاي مستعد، دانشجویان و فناوران براي توانمندسازي در حل مسائل و نیازهاي صنعت
کشور، در 5 حوزه زیست فناوري، حمل و نقل، آب و محیط زیست، انرژي و هوشمندسازي میزبان 38 شرکت دانش بنیان و 56 پروژه
بود. شرکت ها ضمن تعریف پروژه هاي راهبردي، نیازهایشان را مطرح کردند و با فعالیتی 5 ماهه که از مهرماه آغاز شده است و تا

 
دهم اسفند سال جاري ادامه یافت. این طرح ها با استقبال 4510 نفر از شرکت کنندگان، به مرحله اجرا رسید. 

پس از 7 مرحله ارزیابی، و برگزاري کارگاه هاي آموزشی متنوع، نشست هاي تیم سازي و مربی گري با هدف پیشبرد پروژه ها، بهترین

 
ها به مرحله نهایی راه یافتند که منجر به شناسایی حدود 600 مستعد برتر در قالب چند ده تیم موفق دانشجویی شد. 

 
«نوآوري» پیروز میدان مبارزه با فرهنگ خام فروشی 

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري در این مراسم، با بیان این که برگزاري چنین رویدادهایی، جامعه جوان نخبه و با
انگیزه را با راه و رسم ایجاد کسب و کارهاي نوآور آشنا می کند، گفت: مسیر تحول در فرهنگ اقتصاد کشور، به یاري کسب وکارهاي
دانش بنیان و خلاق که جوانان متخصص گرداننده اش هستند، آغاز شده، به طوري که در حال حاضر برترین زیست بوم دانش بنیان،
خلاق و استارت آپی منطقه از آن ایران است؛ زیرا تلاش کردیم تا جان مایه اقتصاد دانش بنیان یعنی فرهنگ و سیاق نوآوري را در

 
کشور با ایجاد بستري مساعد ترویج کنیم. 

وي با بیان این که روح کسب و کارهاي نوآور با نیروي انسانی جان می گیرد ادامه داد: در پشت هریک از کسب و کارهاي نوآور ایده



هاي خلاقانه یک نیروي انسانی انگیزه مند و توانمند نهفته است. بنابراین تلاش می کنیم مسیر شکوفایی این ایده ها تا رسیدن به

 
صنعت، هموار شود. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري افزود: شرکت هایی که نوآوري محور هستند و روح نوآوري در آن ها دمیده شده است، ثروتی
فراتر از دارایی هاي فیزیکی در گنجینه خود دارند که پایان یافتنی نیست. اثر دانش و نوآوري در تغییر فرهنگ عمومی، شگفت انگیز
است و اقتصاد دانش بنیان که دانشگاه، نوآوري و تخصص جوان خلاق در آن اهمیت دارد، فرهنگی تازه اي از کار و حرکت

 
دانشگاهیان را نوید می بخشد. 

ستاري، با تاکید بر این که بنیان تحول کشور بر پایه فرهنگ استوار است، ادامه داد: روزهاي نخست، تصور می کردیم توسعه، مفهومی
است سخت افزاري اما در ادامه راه توسعه، به این نتیجه رسیدیم که کاربست ها و نرم افزارها، نقشی فراتر از سخت افزار ایفا می کنند؛
امروز اما با توسعه اقتصاد دانش بنیان به این باور رسیدیم که توسعه، فراتر از نرم افزار و سخت افزار، نیازمند فرهنگ است و تحول

 
تمامی بخش ها، از مردم جامعه، دانشگاه، پژوهشگاه و صنایع گرفته تا نهادهاي تصمیم ساز است که به توسعه منجر می شود. 

 
نقش کلیدي فرهنگ در رونق اقتصاد 

رئیس ستاد فرهنگسازي اقتصاد دانش بنیان و توسعه صنایع نرم و خلاق معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، با بیان این که
هدف آموزش، توسعه و تحول فرهنگی جامعه است، ادامه داد: بخش قابل توجهی از سرمایه هاي کشور در حوزه آموزش صرف می
شود و هدف از این امر، بهبود فضاي صنعت و جامعه است. پژوهشگاه ها هم چنین رسالتی دارند و باید وضعیت حوزه خودشان را

 
بهبود ببخشند. 

ستاري، از رسالت بخش آموزش و پژوهش کشور در تحول آفرینی فرهنگی و اعتلاي جامعه گفت و تاکید کرد: دانشگاه هایی که
درآمدشان از محل شهریه تا بودجه دولت تأمین می شود، باید با شناخت دوباره رسالت آنها و تغییر فرهنگ غالب، به نقش آفرینی

 
واقعی خود عمل کند. به طوري که یاري گر صنعت باشند. 

رئیس بنیاد ملی نخبگان، محصول کارآمد و کیفی را نتیجه سرمایه گذاري بخش خصوصی در حوزه پژوهش دانست و گفت: دولت،
نمی تواند خودرو، واکسن و دیگر محصولات کارآمد بسازد. بلکه باید صرفاً تسهیل کننده فرآیند پژوهش باشد و مسیر را براي سرمایه

 
گذاري بخش خصوصی روي ایده هاي ناب هموار کند. 

ستاري، تسهیل ارتباط میان ایده نوآورانه و سرمایه گذار بخش خصوصی را مبناي حرکت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در
سال هاي اخیر دانست و بیان کرد: با تکیه به همین رویکرد، امروز به بیش از 10 هزار استارت آپ و بیش از 5800 شرکت دانش

 
بنیان در تولید ناخالص ملی، اشتغال و توسعه دست یافتیم. 

وي با بیان این که برخی از شرکت هاي دانش بنیان و محصولات ایران ساخت نه تنها در منطقه بلکه در رقابت با پیشرفته ترین
کشورهاي دنیا بی همتا هستند، افزود: شرکت هاي دانش بنیان کشور در حوزه هاي نانو، سلول هاي بنیادي، زیست فناوري و بسیاري
حوزه هاي دیگر دستاوردهاي باورنکردنی را رقم زده اند. داستان موفقیت کسب و کارهاي دانش بنیان معمولاً به یکدیگر شبیه است و

 
صاحبان تمامی آن کسب و کارها، با تکیه به الگوي حضور سرایه گذار بخش خصوصی موفق شده اند. 

 
میدان مبارزه ناتمام 



معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري، با بیان این که مبارزه امروز میان فعالان زیست بوم نوآوري و یکه تازان فرهنگ خام فروش و
نفت محور است، گفت: فرهنگ اقتصاد نفتی با روح نوآوري، تعارض و تناقض دارد و هنر فعالان زیست بوم نوآوري و فناوري، خلق

 
ارزش افزوده از نوآوري، به مثابه بزرگ ترین موهبت خداوند براي بشر است. 

ستاري، ادامه داد: ذهن هاي جسور که هیچ مرزي براي نوآوري ندارند در این میدان مبارزه، به یاري خدا پیروز مطلق هستند و

 
رویکرد پیشین اقتصاد را که با نوآوري و اقتصاد دانش بنیان در تعارض است، کنار می زنند. 

وي، با اشاره به این که صنعت، با نوآوري و حضور دانشگاه در این عرصه معناي واقعی خود را پیدا می کند، افزود: دانشگاهی موفق
است که نقش خود را در صنعت پررنگ کند و بخش قابل توجهی از درآمدهایش را از محل قراردادهاي ارتباط با صنعت کسب کند.

 
چنین دانشگاهی که بتواند دنیاي پیرامون خود را تحول ببخشد موفق است. 

ستاري، ناحیه نوآوري شریف را نمونه اي موفق از اثرگذاري دانشگاه ها بر جامعه دانست و گفت: این که بیش از 500 کسب و کار

 
دانش بنیان و خلاق حول محیط پیرامونی دانشگاه شکل گرفته نشان از اثربخشی دانشگاه بر محیط پیرامونی خود دارد. 

رئیس بنیاد ملی نخبگان، با تاکید بر این که تحول رویکرد اقتصاد، تحول در بخش هاي فرهنگی، اجتماعی و سیاسی را نیز به همراه
می آورد، ادامه داد: خوشبختانه تحولات خوبی در کشور رخ داده است و مردم با اهمیت نوآوري و نقش آن در رفاه، اقتصاد و اشتغال

 
آشنا شده اند. 

ستاري، با اشاره به این که صادرات داروهاي زیست فناوري و نوترکیب توسط شرکت هاي دانش بنیان، نمونه اي موفق از منسوخ
شدن فرهنگ خام فروشی است افزود: این شرکت ها از هیچ آغاز به کار کردند و امروز هویت اقتصاد کشور را از اقتصادي منبع محور و

 
وارداتچی به اقتصادي نوآور، خلاق و ارزش آفرین تغییر می دهند. 

وي با تاکید بر این که در راه پرپیچ و خم مبارزه با فرهنگ سنتی غالب، این شرکت هاي دانش بنیان و خلاق هستند که گوي سبقت
را می ربایند اظهار کرد: در این مبارزه دست برتر را کسب و کارهاي نوآور دارند و باید همه فعالان زیست بوم نوآوري باید همدل و در

 
کنار هم این مبارزه را ادامه دهیم تا کشور را از بند فرهنگ نفت محور رها کنیم. 

 
حمایت از تیم هاي مستعد و خلاق براي تبدیل شدن به کسب و کارهاي دانش بنیان 

در بخش دیگري از آئین اختتامیه مسابقات ره نشان، حسن سالاریه معاون آینده سازان بنیاد ملی نخبگان با اشاره به ایجاد بستري
براي حل مسائل صنعتی به کمک نوآوران دانشگاهی در قالب رویدادهاي مساله محور، ادامه داد: طرح شهید بابایی، در راستاي تحول
رویکرد و نگاه بنیاد ملی نخبگان از جایزه محوري به مساله محوري و دغدغه مند کردن دانشگاهیان، نسبت به مسائل مهم جامعه و
صنعت ایجاد شده است. با ترغیب دانشگاه ها و دانشجویان، طرح هاي تحقیقاتی خوبی به سرانجام می رسد و نیاز شرکت هاي دانش

 
بنیان نیز پاسخ گفته می شود. 

سالاریه با بیان این که تلاش کردیم ظرفیت نهفته و مغفول دانشگاه ها در حل مسائل کشور اجرایی شود، افزود: به زعم بنده آنچه که
در رشد علمی و صنعتی در داخل کشور می بینیم تنها کم تر از ده درصد از ظرفیت واقعی دانشگاه هاي ما است. بر همین اساس
بنیاد ملی نخبگان فضاي جدیدي را در تسهیلات و حمایت ها انجام داد طرح شهید احمدي روشن نیز که 4 دوره موفق را پشت سر



گذاشته، و هم اکنون در میانه دوره پنجم قرار داریم و همچنین طرح شهید بابایی در همین راستا پیاده سازي شد تا دانشجویان بهتر

 
به شناخت و سپس حل مسائل بپردازند و فرهنگ دغدغه مندي نسبت به مسائل فناورانه کشور در آنان تقویت شود. 

معاونت علمی و فناوري و دیگر نهادها هم از این عرصه حمایت می کنند و با ورود شرکتهاي دانش بنیان به این حوزه ما نیز طبعاً

 
بودجه حمایتی این بخش را براي ایجاد اشتیاق در دانشجویان و براي دغدغه مندي و حل مسائل کشور وارد کنیم. 

وي با بیان این که بیش از 4500 نفر از بهترین دانشجویان مقاطع مختلف بهترین دانشگاه هاي کشور در این رویداد مشارکت کردند،
ادامه داد: رویداد پیچ خط مشی در حوزه علوم انسانی و سیاستگذاري ویژه مناطق آسیب پذیر، رقابت ایده نگاري بحران کرونا و
مشارکت در انتخابات ریاست جمهوري، رویداد ربات هاي هوشمند صوتی و رویداد ملی فرصت از طراحی و ساخت محصول که در 5
حوزه مختلف برگزار می شود و تا کنون 100 تیم در آن ثبت نام کرده اند، بخشی از رویدادهاي رقابتی مساله محور ذیل طرح شهید

 
بابایی هستند. 

 
ستادهاي توسعه فناوري هم راه و حامی ایده هاي دانشگاهیان 

در ادامه این مراسم نیز مهدي شریف زاده دبیر ستاد توسعه فناوري هاي آب و انرژي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، با
اشاره به حمایت از توسعه فناوري ها به دست ایده پردازان خلاق و شرکت هاي دانش بنیان گفت: ستادهاي توسعه فناوري معاونت
علمی و فناوري ریاست جمهوري، به عنوان بازوهاي کمکی و اتاق هاي فکر معاونت فعال هستند و ستاد آب و انرژي یکی از همین

 
ستادها است. 

وي درباره مأموریت هاي این ستاد گفت: تمامی ستادها، فناوري هاي نو را شناسایی می کنند تا سیر حرکت کشور در راستاي توسعه
این فناوري ها پایه ریزي شود؛ همچنین توسعه کسب و کارهاي دانش بنیان و ایجاد زمینه هاي لازم براي کارآفرینی بخش دیگري از

 
اقدامات این ستادها است. 

شریف زاده، با بیان این که فرصت خوبی ایجاد شده است تا ستادهاي معاونت علمی از ایده ها و طرح هاي نوآورانه دانشگاهیان
حمایت کنند تا نیازهاي جامعه و صنعت پاسخ داده شود، بیان کرد: امیدوارم با کنار هم قرار گرفتن آینده سازان و فعالان توانمند

 
شرکت هاي دانش بنیان و صنعت، براي مشکلات کشور راه حل هاي بلندمدت و خلاقانه ارائه شود. 
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استاندار قم به مدیرکل کمیته امداد استان، لوح سپاس اهدا کرد

استاندار قم به مدیرکل کمیته امداد استان، لوح سپاس اهدا کرد

منبع: قلمناشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/12/24

دکتر بهرام سرمست، استاندار قم در جلسه دیدار مدیران کمیته امداد استان قم با تأیید اینکه نهاد انقلابی کمیته امداد
تاکنون براي خدمت به قشر آسیب پذیر جامعه در مسیر درستی حرکت کرده است گفت: طرح دوباره زندگی و رویکرد

توانمندسازي مددجویان قدم هاي بسیار مبارك و مثبتی است که در این نهاد برداشته شده و ...

بارونق اشتغال و تولید در بین مددجویان کمیته امداد:
استاندار قم به مدیرکل کمیته امداد استان، لوح سپاس اهدا

کرد قم-استاندار قم با اهداي لوح سپاس از زحمات و تلاش هاي میرشکار، مدیرکل کمیته امداد استان در عرصه رونق اشتغال و تولید

 
در بین مددجویان استان، قدردانی کرد. 

دکتر بهرام سرمست، استاندار قم در جلسه دیدار مدیران کمیته امداد استان قم با تأیید اینکه نهاد انقلابی کمیته امداد تاکنون براي
خدمت به قشر آسیب پذیر جامعه در مسیر درستی حرکت کرده است گفت: طرح دوباره زندگی و رویکرد توانمندسازي مددجویان

 
قدم هاي بسیار مبارك و مثبتی است که در این نهاد برداشته شده و باید دنبال شود. 

وي تقویت روحیه کارآفرینی و امیدآفرینی در بین مددجویان کمیته امداد را خواستار شد و افزود: باید با ترویج فرهنگ انفاق و فعال

 
کردن ظرفیت هاي نهفته خیران زمینه جذب منابع بیشتر براي خدمت به نیازمندان فراهم شود. 

سرمست، استاندار قم در بخشی از لوح سپاس خود آورده است: در سال مزیّن به نام جهش تولید از زحمات و تلاش هاي ارزنده

 
جنابعالی درزمینهٔ اشتغال مددجویان تحت پوشش آن سازمان تشکر و قدردانی می نمایم. 
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صنایع دستی صنعت فراموش شده

منبع: روزنامه کرمان امروزشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/12/24

 
صنایع دستی صنعت فراموش شده 

 
به قلم 

 
محمد تقی راهپیما 

طبیعت منطقه کویري مخصوصا در سیستان و بلوچستان انسان ساز است که از همان اول مردمانش را سخت کوش و بااستعداد بار
آورده است. متاسفانه در طول تاریخ از گذشته هاي دور تا امروز به این قوم فرهیخته و صبور با ملایمت و گذشت رفتار نشده است و از
موضع قدرت با این قوم نجیب برخورد کرده اند و متاسفانه در نهایت در برهه اي از تاریخ باعث شکل گرفتن قوم «کوچ»، «بلوچ» در
این خطه شده است که در زمان قاجاریه سالیان درازي باعث درگیري این قوم با شهرهاي هم جوار آن شده است و هرج و مرج هایی
را در این میان به وجود آورده است. وعده ي زیادي از مردم بی گناه در تاخت و تاز این قوم کشته و خانه هاي آنها به تاراج رفته است.
این جنگ و گریز بین دولت مرکزي و مردم منطقه سالها ادامه داشته است و این سیکل معیوب لشکرکشی سپاهیان دولتی به منطقه

 
و سرکوب چندباره این قوم همیشه مرسوم بوده است. 

 
شاهد مدعاي موجود قلعه هاي سر به فلک کشیده در جاي جاي شهرهاي همجوار با سیستان و بلوچستان است. 

زمانی هم این استان به عنوان تبعیدگاه شهرهاي ایران انتخاب شده و از تبعیدهاي معروف زمان حاضر که آثار نیک آن خوشبختانه

 
امروز در زاهدان باقی است. 

امیر توکل کامبوزیاد کُرد زعفرانلو نویسنده، حقوق دان و محقق که در جریان نبرد 9 مهرماه 1311 شمسی که منجر به کشته شدن
کلنل محمدتقی پسیان با سپاهیان دولت مرکزي شد اسیر گشت و پس از مدتی به بیرجند و سپس براي همیشه به زاهدان تبعید

 
گردید و سرانجام در 24 مهرماه 1352 شمسی در 70 سالگی درگذشت و در کتابخانه شخصی خود به خاك سپرده شد. 

امیرتوکل کامبوزیا تبعید را به فرصت تبدیل کرد و با استفاده از طرح مالکیت زمین به شرط احیاء که از طرف دولت در اختیار
متقاضیان قرار می گرفت با آباد کردن هکتارها از زمین هاي حاشیه زاهدان گلستانی ساخت به نام «کلاته کامبوزیا» که در حال حاضر
یکی از فرزندان برومند آن استاد فرهیخته خانم فیروزه «صادقه» کامبوزیا دنبال کارهاي خداپسندانه پدر را در فقیرترین منطقه
زاهدان به عهده گرفته با تاسیس موزه و فرهنگسرا کمک شایانی به فرهنگ منطقه و دانش آموزان محروم و دستگیري از قشر ضعیف

 
منطقه همت گماشته است. 

غرض از بیان این مقدمه آشنایی با دوکارآفرین نمونه است که در سفر اخیرم به فهرج با آنها آشنا شدم که در این بحران بیکاري و
رشد فزاینده تورم کارآفرینان مورد بحث ما نه تنها دنبال استخدام در ادارات دولتی نرفته اند و با وجود تحصیلات بالاي دانشگاهی که
می توانسته اند در بهترین کشورهاي خارج مشغول به کار شوند یکی از محروم ترین شهرهاي ایران را براي زندگی خود انتخاب کرده
اند و آستین همت بالا زده و ترجیح داده اند گرهی از انبوه مشکلات مردم منطقه محروم کویري را بردارند و آلامی باشند بر دردهاي
بی شمار آنها. محروم ترین قشر جامعه منطقه کویري را انتخاب کرده و با انگشتان سحرآمیز آنان قصد دارند به امید خداوند صنایع

 
دستی و بومی منطقه را از انزوا و فراموشی نجات داده و در معرض دید همگان قرار دهند. 

نه تنها با این حرفه که مورد علاقه آنها بوده است و با جان و دل در گسترش و معرفی آن به ایران تمام سعی و کوشش خود را مبذول
می دارند بلکه صنایع دستی را از فراموشی نجات داده و براي تعدادي از مردم بومی منطقه کارآفرینی کرده اند. امید که اولیاي امور



هم در کمک به آنها دریغ نفرمایند. در سال 1397 شمسی «شرکت صنایع دستی کهن پستوي هنر» را با هدف ایجاد اشتغال در

 
مناطق محروم تاسیس کرده اند. 

در این راه ابتدا کار را با 10 نفر هنرمند سوزن دوز از روستاهاي سیستان و بلوچستان و فهرج شروع کرده اند و تاکنون 100 نفر

 
سوزن دوز با آنها در روستاهاي برج، معاذ، دهنور، چاه دگال و روستاي شورآباد مشغول فعالیت هستند. 

 
ابتدا سوزن دوزي را از تزئینات منزل شروع کرده و سپس زیورآلات ،کیف، پوشاك و کفش را به این مجموعه اضافه کرده اند. 

تولید تابلوهاي نفیس چهره با سبک سوزن دوزي بلوچ، کفش چرم با تلفیق سوزن دوزي و در آینده نزدیک هم دوخت کفش چرمی
تبریز را به منطقه فهرج و سیستان و بلوچستان خواهند آورد و در حال گسترش اشتغال به منطقه محروم جازموریان، قلعه گنج، زهک

 
و زهیر هستند که در زهیر تاکنون توانسته اند 20 نفر اشتغال ایجاد نمایند. 

 
در پایان با دوکارآفرین نمونه «شرکت صنایع دستی کهن پستوي هنر تحت برند کپه» بیشتر آشنا شویم. 

 
ام البنین جلالی متولد مرداد ماه 1365 شمسی متولد فهرج 

دوران دبستان و راهنمایی را در فهرج گذرانده در مقطع دبیرستان نمونه دولتی بم مشغول به تحصیل بوده است. در سال کنکور
متاسفانه با زلزله وحشتناك بم با شرایط روحی و روانی نامناسب روبه رو شده و در پیام نور کرمان در رشته اقتصاد نظري مشغول به
تحصیل شده کارشناسی ارشد را در دانشگاه البرز در رشته اقتصاد نظري ادامه داده و در سال 1393 شمسی با رتبه دورقمی در مقطع
دکتراي اقتصاد دانشگاه یزد به تحصیل پرداخته است. در این دوره دانشجوي برتر استان یزد بوده و با 14 مقاله علمی و پژوهشی از

 
رساله دکتراي خود دفاع کرده است. 

 
مجید هاتفی مجو مرد متولد بهمن ماه 1363 شمسی متولد تهران 

ابتدایی و راهنمایی را در تهران و متوسطه را در دبیرستان نمونه دولتی تهران گذرانده دوره لیسانس را در دانشگاه خیام و کارشناسی

 
ارشد را در رشته ریاضی دانشگاه باهنر کرمان ادامه داده است. 

 
با علاقه خاصی که به رشته اقتصاد داشته دوباره کارشناسی ارشد را در دانشگاه باهنر کرمان رشته اقتصاد بازرگانی پذیرفته شد. 

 
دوره دکتراي را در دانشگاه سیستان و بلوچستان ادامه داد و با 15 مقاله علمی معتبر از رساله خود دفاع کرد. 

در سال 1392 با خانم دکتر ام البنین جلالی ازدواج کرد در ادامه تحصیل مقطع پسادکتري را در رشته اقتصاد دانشگاه تهران گذرانده
است و در حال حاضر دو فرزند دارند در سال 1397 شمسی با همکاري خانم دکتر ام البنین جلالی «شرکت صنایع دستی کهن

 
پستوي هنر را تحت برند کپه» تاسیس نموده اند. 

 
ایمیل شرکت صنایع دستی کهن پستوي هنر 

 
 omijalal@gmail.com
mhatefi63@gmail.com



صنایع دستی صنعت فراموش شده

منبع: روزنامه کرمان امروزشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/12/24

 
صنایع دستی صنعت فراموش شده 

 
به قلم 

 
محمد تقی راهپیما 

طبیعت منطقه کویري مخصوصا در سیستان و بلوچستان انسان ساز است که از همان اول مردمانش را سخت کوش و بااستعداد بار
آورده است. متاسفانه در طول تاریخ از گذشته هاي دور تا امروز به این قوم فرهیخته و صبور با ملایمت و گذشت رفتار نشده است و از
موضع قدرت با این قوم نجیب برخورد کرده اند و متاسفانه در نهایت در برهه اي از تاریخ باعث شکل گرفتن قوم «کوچ»، «بلوچ» در
این خطه شده است که در زمان قاجاریه سالیان درازي باعث درگیري این قوم با شهرهاي هم جوار آن شده است و هرج و مرج هایی
را در این میان به وجود آورده است. وعده ي زیادي از مردم بی گناه در تاخت و تاز این قوم کشته و خانه هاي آنها به تاراج رفته است.
این جنگ و گریز بین دولت مرکزي و مردم منطقه سالها ادامه داشته است و این سیکل معیوب لشکرکشی سپاهیان دولتی به منطقه

 
و سرکوب چندباره این قوم همیشه مرسوم بوده است. 

 
شاهد مدعاي موجود قلعه هاي سر به فلک کشیده در جاي جاي شهرهاي همجوار با سیستان و بلوچستان است. 

زمانی هم این استان به عنوان تبعیدگاه شهرهاي ایران انتخاب شده و از تبعیدهاي معروف زمان حاضر که آثار نیک آن خوشبختانه

 
امروز در زاهدان باقی است. 

امیر توکل کامبوزیاد کُرد زعفرانلو نویسنده، حقوق دان و محقق که در جریان نبرد 9 مهرماه 1311 شمسی که منجر به کشته شدن
کلنل محمدتقی پسیان با سپاهیان دولت مرکزي شد اسیر گشت و پس از مدتی به بیرجند و سپس براي همیشه به زاهدان تبعید

 
گردید و سرانجام در 24 مهرماه 1352 شمسی در 70 سالگی درگذشت و در کتابخانه شخصی خود به خاك سپرده شد. 

امیرتوکل کامبوزیا تبعید را به فرصت تبدیل کرد و با استفاده از طرح مالکیت زمین به شرط احیاء که از طرف دولت در اختیار
متقاضیان قرار می گرفت با آباد کردن هکتارها از زمین هاي حاشیه زاهدان گلستانی ساخت به نام «کلاته کامبوزیا» که در حال حاضر
یکی از فرزندان برومند آن استاد فرهیخته خانم فیروزه «صادقه» کامبوزیا دنبال کارهاي خداپسندانه پدر را در فقیرترین منطقه
زاهدان به عهده گرفته با تاسیس موزه و فرهنگسرا کمک شایانی به فرهنگ منطقه و دانش آموزان محروم و دستگیري از قشر ضعیف

 
منطقه همت گماشته است. 

غرض از بیان این مقدمه آشنایی با دوکارآفرین نمونه است که در سفر اخیرم به فهرج با آنها آشنا شدم که در این بحران بیکاري و
رشد فزاینده تورم کارآفرینان مورد بحث ما نه تنها دنبال استخدام در ادارات دولتی نرفته اند و با وجود تحصیلات بالاي دانشگاهی که
می توانسته اند در بهترین کشورهاي خارج مشغول به کار شوند یکی از محروم ترین شهرهاي ایران را براي زندگی خود انتخاب کرده
اند و آستین همت بالا زده و ترجیح داده اند گرهی از انبوه مشکلات مردم منطقه محروم کویري را بردارند و آلامی باشند بر دردهاي
بی شمار آنها. محروم ترین قشر جامعه منطقه کویري را انتخاب کرده و با انگشتان سحرآمیز آنان قصد دارند به امید خداوند صنایع

 
دستی و بومی منطقه را از انزوا و فراموشی نجات داده و در معرض دید همگان قرار دهند. 

نه تنها با این حرفه که مورد علاقه آنها بوده است و با جان و دل در گسترش و معرفی آن به ایران تمام سعی و کوشش خود را مبذول
می دارند بلکه صنایع دستی را از فراموشی نجات داده و براي تعدادي از مردم بومی منطقه کارآفرینی کرده اند. امید که اولیاي امور



هم در کمک به آنها دریغ نفرمایند. در سال 1397 شمسی «شرکت صنایع دستی کهن پستوي هنر» را با هدف ایجاد اشتغال در

 
مناطق محروم تاسیس کرده اند. 

در این راه ابتدا کار را با 10 نفر هنرمند سوزن دوز از روستاهاي سیستان و بلوچستان و فهرج شروع کرده اند و تاکنون 100 نفر

 
سوزن دوز با آنها در روستاهاي برج، معاذ، دهنور، چاه دگال و روستاي شورآباد مشغول فعالیت هستند. 

 
ابتدا سوزن دوزي را از تزئینات منزل شروع کرده و سپس زیورآلات ،کیف، پوشاك و کفش را به این مجموعه اضافه کرده اند. 

تولید تابلوهاي نفیس چهره با سبک سوزن دوزي بلوچ، کفش چرم با تلفیق سوزن دوزي و در آینده نزدیک هم دوخت کفش چرمی
تبریز را به منطقه فهرج و سیستان و بلوچستان خواهند آورد و در حال گسترش اشتغال به منطقه محروم جازموریان، قلعه گنج، زهک

 
و زهیر هستند که در زهیر تاکنون توانسته اند 20 نفر اشتغال ایجاد نمایند. 

 
در پایان با دوکارآفرین نمونه «شرکت صنایع دستی کهن پستوي هنر تحت برند کپه» بیشتر آشنا شویم. 

 
ام البنین جلالی متولد مرداد ماه 1365 شمسی متولد فهرج 

دوران دبستان و راهنمایی را در فهرج گذرانده در مقطع دبیرستان نمونه دولتی بم مشغول به تحصیل بوده است. در سال کنکور
متاسفانه با زلزله وحشتناك بم با شرایط روحی و روانی نامناسب روبه رو شده و در پیام نور کرمان در رشته اقتصاد نظري مشغول به
تحصیل شده کارشناسی ارشد را در دانشگاه البرز در رشته اقتصاد نظري ادامه داده و در سال 1393 شمسی با رتبه دورقمی در مقطع
دکتراي اقتصاد دانشگاه یزد به تحصیل پرداخته است. در این دوره دانشجوي برتر استان یزد بوده و با 14 مقاله علمی و پژوهشی از

 
رساله دکتراي خود دفاع کرده است. 

 
مجید هاتفی مجو مرد متولد بهمن ماه 1363 شمسی متولد تهران 

ابتدایی و راهنمایی را در تهران و متوسطه را در دبیرستان نمونه دولتی تهران گذرانده دوره لیسانس را در دانشگاه خیام و کارشناسی

 
ارشد را در رشته ریاضی دانشگاه باهنر کرمان ادامه داده است. 

 
با علاقه خاصی که به رشته اقتصاد داشته دوباره کارشناسی ارشد را در دانشگاه باهنر کرمان رشته اقتصاد بازرگانی پذیرفته شد. 

 
دوره دکتراي را در دانشگاه سیستان و بلوچستان ادامه داد و با 15 مقاله علمی معتبر از رساله خود دفاع کرد. 

در سال 1392 با خانم دکتر ام البنین جلالی ازدواج کرد در ادامه تحصیل مقطع پسادکتري را در رشته اقتصاد دانشگاه تهران گذرانده
است و در حال حاضر دو فرزند دارند در سال 1397 شمسی با همکاري خانم دکتر ام البنین جلالی «شرکت صنایع دستی کهن

 
پستوي هنر را تحت برند کپه» تاسیس نموده اند. 

 
ایمیل شرکت صنایع دستی کهن پستوي هنر 

 
 omijalal@gmail.com
mhatefi63@gmail.com



استاندار قم به مدیرکل کمیته امداد استان، لوح سپاس اهدا کرد

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/12/24

استاندار قم با اهداي لوح سپاس از زحمات و تلاش هاي میرشکار، مدیرکل کمیته امداد استان در عرصه رونق اشتغال و تولید
در بین مددجویان استان، قدردانی کرد.

استاندار قم با اهداي لوح سپاس از زحمات و تلاش هاي میرشکار، مدیرکل کمیته امداد استان در عرصه رونق اشتغال و تولید

 
در بین مددجویان استان، قدردانی کرد. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد،
دکتر بهرام سرمست، استاندار قم در جلسه دیدار مدیران کمیته
امداد استان قم با تأیید اینکه نهاد انقلابی کمیته امداد تاکنون
براي خدمت به قشر آسیب پذیر جامعه در مسیر درستی حرکت
کرده است گفت: طرح دوباره زندگی و رویکرد توانمندسازي
مددجویان قدم هاي بسیار مبارك و مثبتی است که در این نهاد

 
برداشته شده و باید دنبال شود. 

وي تقویت روحیه کارآفرینی و امیدآفرینی در بین مددجویان
کمیته امداد را خواستار شد و افزود: باید با ترویج فرهنگ انفاق و فعال کردن ظرفیت هاي نهفته خیران زمینه جذب منابع بیشتر براي

 
خدمت به نیازمندان فراهم شود. 

سرمست، استاندار قم در بخشی از لوح سپاس خود آورده است: در سال مزیّن به نام جهش تولید از زحمات و تلاش هاي ارزنده
جنابعالی درزمینهٔ اشتغال مددجویان تحت پوشش آن سازمان تشکر و قدردانی می نمایم.



بهره برداري از 14 طرح فناورانه دانشگاه آزاد اسلامی در اصفهان

منبع: تابناكشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/12/24

 
بهره برداري از 14 طرح فناورانه دانشگاه آزاد اسلامی در اصفهان 

14 طرح فناورانه و دانش بنیان دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان روز یکشنبه در واحدهاي این مرکز علمی در شهرهاي اصفهان،

 
نجف آباد، شهرضا، کاشان و دولت آباد به بهره برداري رسید. 

رییس دانشگاه آزاد اسلامی در مراسم افتتاح این طرح ها گفت: لازم است تفاوت هاي این دانشگاه با سایر دانشگاه ها تبیین شود و از

 
ویژگی شبکه اي و یکپارچه بودن آن با قدرت گسترده در سطح کشور استفاده کرد. 

محمد مهدي طهرانچی با اشاره به مصوبه شوراي عالی انقلاب فرهنگی مبنی بر تبیین و ارایه ماموریت وزارتخانه هاي علوم و بهداشت

 
و دانشگاه آزاد اسلامی، افزود: در تدوین سند راهبردي باید اهداف ملی باید 

 
مشخص شود. 

وي با بیان اینکه الهام بخشی نسبت به کشورهاي منطقه، مرجعیت آفرینی در علم و تمدن سازي براي آینده کشور از افق هاي ملی

 
دانشگاه آزاد اسلامی است، اظهار داشت: ماموریت دانشگاه باید به گونه اي تعریف شود که به مردم کمک کند. 

طهرانچی با تاکید بر اینکه در دانشگاه آزاد به عنصر اقبال مردم توجه می شود که رابطه مستقیمی با مسئولیت پذیري دارد، گفت:
برنامه پنج ساله راهبردي عملیاتی دانشگاه آزاد اسلامی از پیش تعیین شده بود و شوراي گسترش، آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی

 
نیز راهبري کار را بر عهده گرفت. 

وي ادامه داد: از امروز به همه استان ها ابلاغ می شود که حلقه دوم برنامه ریزي راهبردي را که از دل آن ماموریت هاي اصلی دانشگاه
استخراج می شود، تهیه کنند.



محسنی بندپی: ایجاد بیش از 112 هزار شغل در استان تهران/ احداث

درمانگاه هاي تامین اجتماعی تسریع می شود

منبع: استانداري تهرانشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/12/24

استاندار تهران با اشاره به اقدامات مختلف در استان تهران جهت رونق تولید و اشتغالزایی از ایجاد 112 هزار و 400 شغل در
سال 99 در این استان خبر داد.

محسنی بندپی: ایجاد بیش از 112 هزار شغل در استان
تهران/ احداث درمانگاه هاي تامین اجتماعی تسریع می

 
شود 

استاندار تهران با اشاره به اقدامات مختلف در استان تهران
جهت رونق تولید و اشتغالزایی از ایجاد 112 هزار و 400

 
شغل در سال 99 در این استان خبر داد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري تهران، انوشیروان
محسنی بندپی در هفتمین جلسه شوراي اداري استان تهران اظهار داشت: تحریمات ظالمانه استکبار و همچنین شیوع ویروس کرونا
شرایط پیچیده اي را در کشور ایجاد کرد اما با همت و همدلی مدیران دستگاه هاي اجرایی در زمینه ایجاد اشتغال فراتر از برنامه

 
مدنظر اقدام کردیم. 

وي عنوان کرد: امسال 96 هزار شغل جدید در استان تهران تعهد کردیم اما در این بخش تاکنون 112 هزار و 400 شغل ایجاد کردیم

 
و از میزان تعهدات بیشتر اقدام کردیم. 

استاندار تهران در مورد مصوبات جلسه افزود: اخذ مدارك هویتی در دستگاه هاي استان حذف شود و احراز هویت به صورت
الکترونیکی انجام شود، همچنین مقرر شد جهت ساخت درمانگاه هاي تامین اجتماعی به ویژه در قرچک، دماوند، ملارد و رودهن

 
همکاري موثر فرمانداران جهت تامین زمین صورت گیرد. 

انتهاي پیام/



پیش بینی اقتصاد ایران در 1400: همین آش و همین کاسه 1399

منبع: انتخابشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/12/24

«اول از هرچیز باید گفت که وضعیت اقتصاد ایران در سال 1400 به عوامل مختلفی بستگی دارد که بخش عمده اي از این
عوامل در اختیار ما به عنوان تحلیل گران و پیش بینی کنندگان نبوده و نیست. در مجموع می توانیم به این نکته اشاره کنیم

که اگر همین شرایط کنونی سیاسی و اقتصادي در سال آینده هم وجود داشته باشد؛ ...

یک استاد دانشگاه اعتقاد بر این دارد که مهمترین اولویت
دولت ها براي بهبود اقتصاد ایران در سال 1400 اصلاح
ساختارهاي اقتصادي است که در این میان مهمترین
ماموریت دولت اصلاح نظام بانکی و پولی و تعیین و تکلیف

 
وضعیت نرخ ارز است. 

آلبرت بغزیان در گفت وگو با «انتخاب» و در پاسخ به این
پرسش که اقتصاد ایران با توجه به تحولات و اتفاقات سال

جاري، چه وضعیتی را در سال 1400 خواهد داشت، گفت: اول از هرچیز باید گفت که وضعیت اقتصاد ایران در سال 1400 به عوامل
مختلفی بستگی دارد که بخش عمده اي از این عوامل در اختیار ما به عنوان تحلیل گران و پیش بینی کنندگان نبوده و نیست.
بنابراین ما نمی توانیم در تعیین و تکلیف این عوامل دخل و تصرفی داشته باشیم ولی در مجموع می توانیم به این نکته اشاره کنیم
که اگر همین شرایط کنونی سیاسی و اقتصادي در سال آینده هم وجود داشته باشد؛ یعنی آمریکا به برجام برنگردد و ایران نیز بر
مواضع خودش اصرار کند، قطعا میزان فروش نفت به همین شکل باقی می ماند و این بدان معناست که منابع درآمدي ایران از فروش

 
نفت و فرآورده هاي آن تغییري نخواهد کرد. 

این استاد دانشگاه ادامه داد: علاوه بر این، اگر قرار باشد که تصمیم ایران در قبال مساله FATF و موضوعات مرتبط با آن تغییري
نکند، هزینه نقل و انتقال پول همچنان براي تاجران و سرمایه گذاران و تولیدکنندگان بالا خواهد ماند و این یکی از عوامل افزایش
قیمت ها در سال آینده خواهد بود. مضاف بر اینکه اگر دولت بخواهد ضعف امروز خودش در مساله نظارت و کنترل قیمت ها را ادامه

 
بدهد ما در سال آینده تغییري در قیمت ها و مهار تورم تجربه نخواهیم کرد. 



 
 

وي افزود: البته باید این مساله را در نظر گرفت که مساله تورم در کشور ما به یک بحث و مساله جاافتاده تبدیل شده است و بعید
نخواهد بود که در سال آینده یک تورم 25 تا 30 درصدي تکرار شود و اتفاقا دولت هم مجوز این اتفاق را نیز به نحوي صادر کند.
چراکه دلیل یا اتفاق جدیدي براي افزایش دوباره قیمت ها رخ نداده است و بروز این اتفاق صرفا بستگی به تصمیم دولت در سال
آینده دارد. به ویژه آنکه در سال 99 تورم با ارز 25 تا 30 هزار تومان، پیشرفت خودش را طی کرده است و توجیهی براي رشد تورم

 
وجود ندارد. 

بغزیان با اشاره به اهمیت جایگاه تولید در نظام اقتصادي کشور، تصریح کرد: رهبري امسال را به عنوان سال جهش تولید نامگذاري
کردند و بعید نیست که در سال 1400 مجددا ایشان سال را با مفهوم و مضمونی متکی بر ضرورت تقویت تولید نامگذاري کنند. من
درباره وضعیت تولید در سال آینده تصور می کنم که احتمالا زمینه و مقدمه رشد تولید فراهم است، چراکه تولید در ایران، طی یک
سال گذشته وضعیت تورم را تجربه کرد و امروز ظرفیت آن را دارد که در سال آینده یک رشد نسبی در مقایسه با سال 99 داشته

 
باشد و بر همین اساس می توان امیدوار بود که وضعیت اشتغال در سال 1400 بدتر از سال 99 نباشد. 

این کارشناس اقتصادي با بیان اینکه اتفاقات پیش روي ایران در عرصه داخلی و خارجی مانند 2 روي سکه هستند که می توانند تا
حدودي شرایط اقتصادي کشور را تغییر بدهند، گفت: اگر آمریکا به برجام برگردد و ایران FATF را بپذیرد، شرایط اقتصادي کشور
تغییر خواهد کرد و زمینه و مقدمات حضور سرمایه گذاران خارجی در کشور را فراهم کند. البته تمام این تغییرات و بهبودها در
شرایطی محقق می شود که ایران از ظرفیت ها و فرصت هاي بدست آمده بهترین استفاده را ببرد. وگرنه کسی با عینک زدن باسواد
نمی شود، مشروط بر آنکه فرد با استفاده از آن عینک بهتر ببیند و مطالعه و تحقق کند. بنابراین اگر از این فرصت ها استفاده شود،

 
قطعا شرایط اقتصادي اعم از تولید و اشتغال بهبود پیدا خواهد کرد. 

این استاد دانشگاه در پاسخ به این پرسش که مهمترین اولویت هاي دولت براي بهبود اقتصاد در سال 1400 چه هستند، تصریح کرد:
هر اولویتی که بخواهیم در این خصوص مطرح کنیم، مشمول بحث اصلاح ساختارهاي اقتصادي می شود و من اعتقاد دارم که در این
میان مهمترین ماموریت دولت، مساله اصلاح نظام پولی و بانکی است. بانک مرکزي باید یکبار براي همیشه تکلیف خودش را با نرخ ارز

 
مشخص کند تا بحث سوداگري و بلاتکلیفی تولیدکنندگان و سرمایه گذاران و واردکنندگان حل شود. 

وي افزود: بخش واردات ایران نباید سردرگم نرخ ارز باشد. ما همچنین در مساله نقل و انتقالات مالی و تخصیص ارزي براي واردات و
ارز 4200 تومانی جهت تامین کالاهاي اساسی باید به سازوکار مشخص و شفاف برسیم و از این طریق بتوانیم یک اطمینان را براي
بخش تولید و واردات ایجاد کنیم. بعد از این نیز ما باید به سراغ مساله واردات کالاهاي دیگر برویم که ورودشان به کشور آسیبی به



نظام تولید کشور نمی زند و در این خصوص نیازمند یک بازنگري هستیم. همکاري با سرمایه گذاران خارجی هم ضلع بعدي این بحث
است که اعتقاد دارم همگی این عوامل همراستا و موازي بایکدیگر می توانند حل شوند.



اپال و 5 معدنی سرمایه گذار خط دوم انتقال آب از خلیج فارس

منبع: صداي بورسشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/12/24

سرمایه گذاران خط دوم انتقال آب از خلیج فارس، شرکت هاي گل گهر، چادرملو، فولاد مبارکه، ملی صنایع مس، فولاد
خراسان و اپُال پارسیان هستند.

 سرمایه گذاران خط دوم انتقال آب از خلیج فارس، شرکت

 
هاي گل گهر، چادرملو، فولاد مبارکه، ملی صنایع مس، فولاد خراسان و اپُال پارسیان هستند. 

به گزارش صداي بورس، شاخص کل بورس امروز 15 هزار و 763 واحد رشد را تجربه کرد. این رشد دیروز 23 اسفند 99 بیش از 20

 
هزار واحد بود. امروز قطعه سوم پروژه انتقال آب به شرق کشور با فرمان ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور اجرایی شد. 

ناصر تقی زاده، مدیرعامل چادرملی در اربتاط با این پروژه گفت: دبی آب انتقالی به این منطقه 2 مترمکعب بر ثانیه از طریق لوله هایی
به قطر 1000تا 1200 میلیمتر می باشد و 7 مخزن 110 هزار مترمکعبی نیز براي ذخیره سازي آب احداث شده است که براي سالها

 
تامین کننده آب پایدار براي صنایع خواهد بود. 

محمد حسن اسدي مدیر عامل شرکت تامین آب صنایع و معادن در برنامه زنده شبکه خبر گفت: خط دوم انتقال آب، (سالانه) 230
میلیون متر مکعب آب خلیج فارس را وارد استان هاي اصفهان، خراسان جنوبی و خراسان رضوي می کند. طول این خط

 
1550کیلومتر با 18 ایستگاه پمپاژ است که با سرمایه 47 هزار میلیارد تومانی در مدت 5 سال اجرا می شود. 

سرمایه گذاران خط دوم انتقال آب از خلیج فارس، شرکت هاي گل گهر، چادرملو، فولاد مبارکه، ملی صنایع مس، فولاد خراسان و
اپُال پارسیان هستند.اشتغال دوران ساخت این طرح به 30هزار نفر می رسد. با توجه به زیرساخت هایی که در خط یک ایجاد شده

 
هم اینک پیشرفت فیزیکی طرح 45 درصد است. 

امروز گروه استخراج کانه هاي فلزي مثبت به کار خود پایان داد، سهام شرکت تازه بورسی شده این گروه با عنوان فراوري معدنی اپال

 
کانی پارس با نماد اپال، با 5.69 درصد افزایش، امروز بیشترین رشد این گروه را در بازار سرمایه از آن خود کرد. 



 
 

 
 

شرکت معدنی و صنعتی چادرملو( کچاد) امروز با 5.33 درصد رشد برابر با 1170 ریال افزایش با قیمت پایانی 23 هزار و 110 ریال
بسته شد. حقیقی ها امروز بیش از 36 میلیون برگه سهام معادل 82 درصد از سهام کچاد را خریدند و 22 میلیون برگه سهام برابر با

 
50.4 درصد از سهام این شرکت معدنی را فروختند. 



«فرانسیس کوپولا» اقتصاددان مالی

منبع: صداي بورسشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/12/24

نویسنده کتاب «قضیه تسهیل پولی مردم» اقتصاددانی است که پیشتر در حوزه بانکی فعالیت می کرد.

نویسنده کتاب «قضیه تسهیل پولی مردم» اقتصاددانی

 
است که پیشتر در حوزه بانکی فعالیت می کرد. 

به گزارش صداي بورس فرانسیس کوپولا متولد روچستر در
انگلستان، به مدت 17 سال به عنوان تحلیلگر و مدیر پروژه
در بانک هاي متعددي همچون RBS (رویال بانک
Midland وHSBC، Nat West، UBS ،(اسکاتلند
Bank فعالیت کرده است. هرچند تخصص اصلی وي،

 
مدیریت ریسک و کنترل مالی است. 

خانم کوپولا نویسنده وبلاگ پرطرفدار «تفسیر کوپولا»
درباره مسائل مالی و اقتصادي است. نوشته هاي این وبلاگ
به طور منظم در وبلاگ «آلفاویل» روزنامه فایننشال تایمز

منتشر می شود و نشریات معروفی همچون اکونومیست، گاردین، وال استریت ژورنال و نیویورك تایمز از آنها استفاده می کنند. او
همچنین یکی از مفسران اصلی BBC به شمار می رود و در برنامه هاي این شبکه اطلاع رسانی به تفسیر مسائل مالی و بانکی می

 
پردازد. 

فرانسیس کوپولا علاوه بر دانشگاه لندن، در کالج سلطنتی موسیقی انگلستان نیز به تحصیل پرداخته است و در حال حاضر به عنوان
معلم آواز در این کالج به تدریس اشتغال دارد. او در مدرسه بازرگانی Cass دانشگاه لندن موفق به دریافت مدرك MBA با تخصص
مالی و مدیریت ریسک هاي مالی شد. کوپولا در سال هاي اخیر ده ها مقاله درباره مسائل مالی و بانکی در نشریات مختلف منتشر
کرده است. یکی از حوزه هاي مورد علاقه وي، بازار رمزارزهاست و نوشته هاي او در این زمینه در وب سایت CoinDesk منتشر می
شود. کوپولا در شبکه لینکداین به معرفی خود و فعالیت هایش پرداخته و نوشته است: در گذشته من براي بانک ها کار می کردم، اما
امروز درباره فعالیت آنها و به طور کلی مسائل مالی و اقتصادي می نویسم. در حال حاضر در مجموعه اي از نشریات شامل فایننشال
تایمز، CapX، CoinDesk و... به نوشتن مقاله مشغول هستم. همچنین برنامه هایی درباره مسائل مالی و اقتصادي در شبکه هاي

 
رادیویی و تلویزیونی اجرا می کنم. 

خانم کوپولا از آوریل 2013 تا می 2015 به عنوان معاون سردبیر در نشریه مالی و اقتصادي Pieria که به صورت آنلاین منتشر می
شود، مشغول فعالیت بود. او در حال حاضر به عنوان نویسنده ارشد براي American Express و تعدادي از نشریات صنعت مالی

 
کار می کند. 

کوپولا در ادامه بیوگرافی خود می نویسد: از مدرسه بازرگانی Cass موفق به دریافت مدرك MBA با تخصص مالی و مدیریت ریسک
IT شدم. سال ها براي بانک هاي بزرگ و کوچک و حتی خیریه کار کردم. بخش اصلی فعالیت من در بانک ها به سیستم هاي
اختصاص داشت که براي حوزه بانکداري از اهمیت زیادي برخوردار است. براي بانک Nat West کار طراحی سیستم هاي مدیریت

 
ریسک را انجام دادم. همچنین سیستم هاي گزارشگري مالی را براي 



 
بانک هاي HSBC و RBS طراحی کردم. 

خانم کوپولا پس از فارغ التحصیل شدن از کالج سلطنتی موسیقی، دنیاي بانکداري راترك کرد و تمام وقت خود را به موسیقی و آواز
اختصاص داد اما با شروع بحران مالی جهان دوباره به این حوزه بازگشت و این بار نه به عنوان یک کارمند بلکه در قامت یک نویسنده

 
و مفسر مسائل مالی و اقتصادي شروع به کار کرد. 

 
علی دانیال 

منبع: هفته نامه اطلاعات بورس شماره 393



رئیس قوه قضاییه: بیکاري در شمال باید اساسی برطرف شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/12/24

گروه استان ها - رئیس قوه قضاییه با اشاره به اینکه ولایتمداري مردم در 40 سال اخیر ثابت شده است، گفت: 30 درصد
کتب کشور توسط چوب و کاغذ مازندران چاپ شود.

گروه استان ها - رئیس قوه قضاییه با اشاره به اینکه
ولایتمداري مردم در 40 سال اخیر ثابت شده است، گفت:
30 درصد کتب کشور توسط چوب و کاغذ مازندران چاپ

 
شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از ساري ، آیت االله سید
ابراهیم رئیسی عصر امروز در جلسه شوراي اداري مازندران
اظهار داشت: مردم مازندران از دوران انقلاب تاکنون بحث
ولایتمداري را اثبات کردند و در زمینه عدالت، پیشرفت،

 
اخلاق، رفاه اجتماعی و معنویت گام برداریم. 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به اینکه دشمن نمی تواند ببیند ملت ما این نعمت ها را داشته باشد و مدیران با روحیه جهادي با انگیزه،
شهامت ایثار از رفاه اصولی بهره مند شوند که در این حرکت حفظ سلامت و کارآمدي دستگاه ها مهم است، تصریح کرد: تاریخ نشان
داد مردم مازندران با ایستادگی مقابل دشمنان اسلام ایستادند و افراد متدینی بودند که پرونده هاي مختلفی در زمینه وقف مطرح

 
است که باید موضوع وقفیت در کارگروه تخصصی و مسائل حقوقی، منابع طبیعی و جنگل بررسی شود. 

وي بیان کرد: مسائل و مشکلات کارخانه ها و واحدهاي تولیدي پیگیري شود تا با بهبود وضعیت اشتغال مجددا احیا شود. به سادگی
افراد را متخلف نکنیم راه قانون را به آنها نشان دهیم. نقاط مجاز ویلاسازي ساخت و ساز، حریم دریا در استان مشخص شود و هیچ

 
کس نباید این حریم را بشکند. 

 
بازدید رئیس قوه قضائیه از صنایع چوب و کاغذ مازندران / رئیسی: واردات برخی کالاها معنی ندارد 

 
نماینده ولی فقیه در استان مازندران: چراغ شرکت صنایع چوب و کاغذ را به دور از لابی گري هاي غلط روشن نگه دارید 

 
نخستین رویداد ملی ایده هاي برتر در صنعت چوب و کاغذ کشور برگزار شد 

رئیسی گفت: 30 درصد کتب کشور توسط چوب و کاغذ مازندران چاپ شود؛ خط تولید راه اندازي می شود و با این اقدام دیگر شاهد
واردات کاغذ نخواهیم بود و مشکل بیکاري را رفع می کند. حمایت کردن، توانمندکردن، فعال کردن و ارائه تسهیلات مهم است.
مازندران قطب کشاورزي،گردشگري صنعتی بوده که باید اقدامات در این مسیر قانونمند باشد. تولید براي باغدار زمانی مقرون به صرفه

 
است که در خط تولید و مسیر درست باشد و حمایت شود. 

رئیس قوه قضاییه بیان کرد: استانی مهم نزدیکی به پایتخت، چندین استان و کشورهاي حاشیه دریاي خزر، داشتن ظرفیت هاي



مختلف چهره هاي کارآمد، وظیفه داریم زندگی مردم را تسهیل کنیم. اعتماد مردم یک سرمایه اجتماعی بوده که جهت تقویت و
حفظ سرمایه اجتماعی مدیران توانمندتر از همیشه هر روز نسبت به گذشته بهتر گام بردارند و در جهت رفع گرفتاري مردم گام

برداریم.



استاند ار بوشهر: 322 میلیارد تومان تسهیلات رونق تولید د ر استان بوشهر پرد اخت شد

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/12/24

استاند ار بوشهر با اشاره به لزوم تلاش همه د ستگاه ها براي رونق تولید د ر استان گفت: 322 میلیارد تومان تسهیلات کم بهره

 
رونق تولید به 304 طرح د ر استان بوشهر پرد اخت شد . 

به گزارش خبرنگار مهر، عبد الکریم گراوند د ر نشست کارگروه رفع موانع تولید استان بوشهر اظهار د اشت: تلاش هاي گسترد ه اي

 
به منظور رفع مشکلات و موانع پیش روي فعالیت تولید کنند گان د ر استان بوشهر صورت گرفته است. 

وي اضافه کرد : به منظور رفع موانع تولید د ر استان نشست هاي مستمري با تلاش سازمان صنعت، معد ن و تجارت استان بوشهر

 
برگزار شد ه است که شاهد نتایج خوبی د ر گره گشایی از مشکلات واحد ها هستیم. 

استاند ار بوشهر با تقد یر از تلاش بانک ها و د ستگاه هاي اجرایی د ر حوزه رونق تولید اد امه د اد : انتظار می رود بانک ها کاغذبازي

 
اضافی را حذف کنند و همکاري کاملی را با نظام بانکی د اشته باشند . 

وي با اشاره پرد اخت 322 میلیارد تومان تسهیلات کم بهره رونق تولید به 304 طرح د ر استان بوشهر بیان کرد : امید واریم این

 
تسهیلات باعث بهبود وضعیت تولید و افزایش اشتغال د ر این واحد ها شود . 

گراوند با تاکید بر تلاش مد یران بانک ها و مد یران د ستگاه هاي اجرایی و اد اري استان بوشهر براي کمک به بخش تولید افزود :

 
فرآیند هاي پیچید ه و کاغذبازي موجبات کند ي کار می شود و تولید کنند گان را بی انگیزه می کند . 

استاند ار بوشهر بیان کرد : همه مد یران باید نسبت به حمایت از تولید و رفع گره هاي تولید کنند گان اهتمام ورزند تا شاهد ایجاد

 
شغل باشیم و خانواد ه ها رضایت د اشته باشند . 

/انتهاي متن/



در هشتمین همایش ملی پیشرفت و توسعه علمی کشور مطرح شد؛ راهبردهاي

توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/12/24

هشتمین همایش ملی پیشرفت و توسعه علمی کشور، با عنوان راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی، به همت
شوراي انجمن هاي علمی ایران و دانشگاه خاتم و با حضور فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادي و دارایی، سید حمید

پورمحمدي معاون امور اقتصادي و هماهنگی برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور، غلامرضا ...

هشتمین همایش ملی پیشرفت و توسعه علمی کشور، با
عنوان راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد غیرنفتی، به
همت شوراي انجمن هاي علمی ایران و دانشگاه خاتم و با
حضور فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادي و دارایی، سید
حمید پورمحمدي معاون امور اقتصادي و هماهنگی برنامه
و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور، غلامرضا تاجگردون

 
رئیس سابق کمیسیون تلفیق بودجه مجلس، جمعی از مدیران، صاحب نظران و پژوهشگران، به صورت حضوري و برخط، برگزار شد. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک پاسارگاد در این همایش دکتر دژپسند وزیر امور اقتصاد و دارایی با اشاره به
اهمیت منابع نفت وگاز در اقتصاد ایران گفت: در اقتصادي که نفت و گاز از منابع فراوان است، نمی توان اقتصاد را مبرا از این منابع
بدانیم. اما آنچه از آن می توان به عنوان نفرین یاد کرد این است که نوع مدیریت ما در بهره برداري از این منابع به گونه اي است که

 
اقتصاد را به مرحله تب و لرز نفت رسانده است. یعنی رونق نفتی اقتصاد را دچار تب می کند و رکود نفتی اقتصاد را به لرز می اندازد. 

دکتر دژپسند در ادامه تصریح کرد: در واقع نگرانی بیشتر این است که بودجه جاري دولت را به نفت متکی کنیم. اقتصاد را نمی توان
خالی از نفت کرد، اما نکته مهم این است که چه جایگاهی براي نفت در اقتصاد تعریف شود. در اینجا نگاه به نفت به عنوان منبع

 
تأمین مالی بودجه دولت نیست، بلکه موتور و اهرم رشد اقتصادي در مسیر توسعه عمودي و افقی نفت در اقتصاد است. 

وزیر امور اقتصاد و دارایی افزود: نفت داراي دو نقش اصلی است: نقش خوراك و سوخت و نقش تأمین مالی اقتصاد. چنانچه فن آوري
استفاده شده جهت تبدیل نفت به منبع تأمین مالی وارداتی باشد، فایده اي ندارد و با یک تلنگر دچار مشکل می شود. براي جلوگیري
از این اتفاق و نهادینه شدن توسعه، باید بر دو عنصر دانش و مردم مبتنی شویم. یعنی فن آوري باید درون زاد شود و لازمه آن وجود
دانش و دست یابی به قدرت طراحی و ساخت است. این امر شکل نمی گیرد مگر آنکه سرمایه انسانی، علم و فناوري، شرکت هاي

 
دانش بنیان و انجمن هاي علمیبه عنوان ارکان اصلی ایفاي نقش کنند. 

وي در مورد مردم بنیادي اقتصاد و لزوم شکل گیري بخش خصوصی افزود: بخش غیردولتی به دو دلیل باید شکل بگیرد. اول به خاطر
جلوگیري از شکل گیري پدیده ازدحام به خاطر حضور دولت و دوم به خاطر جلوگیري از ایجاد هزینه وسیع و وابستگی به نفت به
دلیل حجم و اندازه بزرگ دولت. وي تصریح کرد: تأمین مالی بخش غیردولتی در کشورهاي در حال توسعه از طریق بانک ها صورت
می گیرد. اما این امر در کوتاه مدت مناسب است. تأمین مالی باید به سمت بازار سرمایه برود و این امر به دو دلیل بیان می شود؛ یکی



 
براي تأمین مالی و دیگري براي سازوکار بازار. 

دکتر دژپسند در خصوص مدل ارائه شده براي دوران گذار، سه رکن را به عنوان مثلث توسعه اقتصاد، مردمی کردن اقتصاد و تأمین
مالی اقتصاد بیان کرد و گفت: نهادهاي توسعه اي، نهاد تأمین مالی ناشی از صادرات نفت در صندوق توسعه ملی و پس اندازهاي خرد

 
این سه رکن اصلی هستند. 

وزیر اقتصاد ادامه داد: از این طریق ضمن تقلیل سهم دولت، منابع حاصل از نفت در تأمین مالی پروژه هاي بزرگ مقیاس استفاده می
شود و از این دو مورد به عنوان اهرمی براي جمع آوري منابع نقد مردم استفاده می شود. در واقع از این طریق فناوري را در داخل
کشور نهادینه می کنیم و با مدیریت مناسب و عمق بخشی به دانش، تأمین مالی را از بخش نفتی خارج می کنیم. این عوامل منجر به
ایجاد اقتصادي عمیق و پیچیده می شود که دولت در آن یک بهره دارد و آن مالیات بر فعالیت ها است که بر اساس نرخ بهینه براي

 
رشد اقتصاد تعیین می شود. 

دکتر دژپسند از جمله نتایج این کار را، افزایش اشتغال، افزایش تولید، افزایش صادرات، اقتصاد نو و مدرن و خروج از حالت تک

 
محصولی برشمرد. همچنین نتیجه مبتنی شدن دولت به مالیات را ایجاد پاسخگویی دولت و در نتیجه افزایش شفافیت دانست. 

وزیر اقتصاد در ادامه خاطرنشان کرد: به جاي حذف نفت و گاز که کار معقولی نیست، باید دو برنامه براي برگرداندن نفت و گاز به

 
جایگاه اصلی خود طراحی شود و این نکته بسیار مهم است که از نفت چگونه استفاده شود. 

در این همایش همچنین دکتر مجید قاسمی رئیس شوراي انجمن هاي علمی ایران به موضوع فعالیت هاي غیرنفتی در اقتصاد ملی و
چگونگی ساماندهی این فعالیت ها اشاره کرد و گفت: تأمین مالی ضمن تأکید بر تأمین ارز، تأمین ریال براي تسریع در چرخه تولید
در داخل را هم شامل می شود. در این زمینه بانک ها و بازار سرمایه دو مکانیزم واسطه اي هستند که با تجهیز منابع از پس انداز
کنندگان و سرمایه آوران و تخصیص آن به سرمایه گذاران نیاز هاي مالی را تأمین کرده و با تغییر در اولویت مردم براي خرج کردن،
یعنی با تغییر زمان مطلوب مصرف، مسیر تولید را نیز تغییر می دهند. وي ادامه داد: در نهایت هماهنگ سازي تولید با مصرف به
صورتی که قدرت خرید جامعه زایل نشود؛ تولید، در زمان واقعی مصرف، در بازار وجود داشته باشد؛ چرخه تولید بالنده باشد و

 
همچنین رشد اقتصادي و رضایت از زندگی وجود داشته باشد؛ کار بسیار پیچیده اي است. 

رئیس دانشگاه خاتم در ادامه اقتصاد مردمی را فراتر از بخش خصوصی دانست و به اهمیت و چگونگی مشارکت مردم در فعالیت هاي

 
غیر نفتی اشاره کرد. وي همچنین به بحث اقتصاد دانش بنیان و اهمیت دانش به عنوان موتور اصلی حرکت به سمت توسعه پرداخت. 

در ادامه دکتر پورمحمدي معاون امور اقتصادي و هماهنگی برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور نیز به بیان سخنانی در

 
خصوص وضعیت فعلی اقتصاد و راهکارهاي عدم وابستگی به نفت پرداخت. 

وي به کاهش سهم بودجه از نفت در چند سال اخیر اشاره کرد و گفت: لازمه کاهش سهم بودجه از نفت، کاهش هزینه ها است که
این اتفاق در حال رخ دادن است و به معنی کاهش کیفیت حکمرانی است. این موارد بیانگر دو مطلب است. این نفت لاجرم در حال

 
کاهش است و از طرفی راهکار مناسبی براي ایجاد درآمد مستمر و پایدار براي متکی کردن اقتصاد کشور به آن پیدا نکرده ایم. 

وي در خصوص اقداماتی که در این راستا آغاز شده است، افزود: اولین مطلب بحث اوراق مالی است که در این راستا تضمین و تکلیف
بانک ها در بحث اوراق مالی دولت حذف شد. نظم دهی به اوراق مالی انجام شد و این اوراق در بورس پذیرفته شد. از سال گذشته نیز



 
بانک بانک مرکزي از اوراق مالی دولت به عنوان ابزار مناسب براي مداخله در بازار و هم ابزاري نظارتی استفاده می کند. 

وي ادامه داد: مطلب بعد، نظام مالیاتی است که بوسیله آن می توان درآمد مستمر و پایدار ایجاد کرد. سه موضوع اصلی افزایش پایه

 
هاي مالیاتی، کاهش معافیت هاي مالیاتی و برنامه یکپارچگی نظام مالیاتی و تأمین اجتماعی از موارد مورد بحث هستند. 

معاون سازمان برنامه و بودجه کشور، اصلاح نظام مالیه نفت و گاز را به عنوان مبحث بعدي عنوان کرد و افزود: دو موضوع اصلاح رابطه
نفت و بودجه دولت و اصلاح نظام قیمت گذاري حامل هاي انرژي از موضوعات مهم هستند. وي در ادامه به یارانه هاي حوزه انرژي
اشاره کرد و در این راستا به استفاده ناکارا از انرژي ارزان، شدت مصرف و طبیعتاً افزایش میزان قاچاق آن و برخورداري ناعادلانه دهک

 
هاي درآمدي از این یارانه ها اشاره کرد. 

وي در خصوص دارایی هاي دولت توضیحاتی را بیان کرد و افزود: به اتکاي این دارایی ها هم می توان اوراق مالی منتشر کرد و هم
سازمان دارایی هاي دولت را تشکیل داد و به شناسایی کلیه دارایی هاي ناشناخته و بدون سند دولت پرداخت و در بازار مالی عرضه

 
کرد. 

در ادامه همایش دکتر غلامرضا تاجگردون رئیس سابق کمیسیون تلفیق بودجه مجلس ضمن بررسی اقتصاد فعلی ایران، به مشکلات

 
ساختار اقتصاد غیرنفتی و امکان سنجی غیرنفتی شدن اقتصاد ایران اشاره کرد. 

وي به آماراقتصادي سال هاي 90 تا 98 اشاره کرد و گفت: در این دوره تولید ناخالص داخلی کشور از رشد مطلوبی برخوردار نبود و
سهم تولید ناخالص داخلی بدون نفت نسبت به کل تولید داخلی در محدوده 86 تا 90 درصد قرار داشت. این موضوع نشان می دهد
که نوع اقتصاد به چه شکلی است. لازم به ذکر است این اعداد اثر تکاثري نفت در اقتصاد را نشان نمی دهد. وي در ادامه به بررسی

 
تأثیر نفت در اقتصاد مدیریت کشور اشاره کرد و اثرات ساختاري و عملکردي آن را بیان نمود. 

تاجگردون در مورد حذف درآمد نفت از اقتصاد ایران ادامه داد: در کوتاه مدت نه می توانیم و نه می شود، در بلند مدت می توانیم اما

 
سخت است، در حقیقت می شود ولی اراده هماهنگی نیز می خواهد تا صورت گیرد. 

وي دلایل این امر را اینگونه برشمرد: وابستگی رو به گسترش بصورت عمودي و افقی، چسبندگی رو به استحکام، تمایل به تداوم

 
ماندگاري در حاکمیت، لجبازي دور از حکمرانی خوب و… از دلایل حذف درآمد نفت از اقتصاد ایران است. 

تاجگردون افزود: در بلندمدت نفت و شرکت ملی نفت باید سهامش ملی و متعلق به اقتصاد شود، نکته قایل توجه این است که، “آیا
این منابع مستقیم صرف پرداخت به مردم شود یا صرف اقتصاد شود و عایدي آن صرف مردم شود؟”، منطق اقتصادي بر روش دوم

 
تأکید دارد ولی مجلس و دولت ها روش اول را انتخاب می کنند. 

دکتر تاجگردون تنها راهبرد پیشنهادي خود را اینگونه بیان کرد: عدم دخالت دولت در اقتصاد و نجات اقتصاد بوسیله راه حل غیرنفتی
یعنی پذیرفتن متولی توسعه به جز دولت، تنها راهبرد است. با پذیرش این راهبرد ، راهبردهاي دیگر نیز در ادامه قابل قبول و اجرا

 
خواهد بود. 

گفتنی است در این همایش در چهار محور اصلی در قالب نشست هاي تخصصی به بررسی راهبردهاي توسعه با محوریت اقتصاد
غیرنفتی پرداخته شد. راهبرد هاي اقتصادکلان در اقتصاد غیرنفتی، چالش هاي تأمین منابع مالی در اقتصاد غیرنفتی، اقتصاد دانش



بنیان و نقش مردم در اقتصاد غیرنفتی از جمله محورهاي اصلی مطرح شده در این همایش بودند. علاوه بر این در پایان این همایش،
از انجمن هاي علمی ایران نیز تقدیر به عمل آمد.



خط پایان نخستین جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی با معرفی

برگزیده گان

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/12/24

نخستین جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی امروز با معرفی برگزیده گان به کار خود پایان داد. نوشته خط پایان
نخستین جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی با معرفی برگزیده گان اولین بار در تجارت گردان. پدیدار شد.

نخستین جشنواره ملی خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی امروز با معرفی برگزیده گان به کار

 
خود پایان داد. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی بانک ملی ایران، هدف از برگزاري این
جشنواره شناسایی، پرورش و شکوفایی استعدادها و خلاقیت هاي دانش آموزان، همیاري
به منظور تقویت و تکمیل ایده ها، ارزش بخشیدن به دستاوردهاي علمی دانش آموزان،
تقویت توان ارائه مطالب و یافته ها در مجامع و رقابت هاي علمی در سطوح مختلف ملی
و بین المللی و… است که آیین اختتامیه آن با حضور مسعود خاتونی عضو هیات مدیره

بانک، محمد صیدلو مدیرکل آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران، علیرضا کمره اي معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و
پرورش، رحیم سرهنگی مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، محمد جواد داوري رییس اداره امور شعب
جنوب تهران بانک، نادر اکبري وند رییس اداره کل روابط عمومی بانک و جمعی دیگر از مدیران بانک، وزارت آموزش و پرورش به

 
همراه دانش آموزان برگزیده به میزبانی بانک ملی ایران برگزار شد. 

علیرضا کمره اي معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورشدر این مراسم با بیان اینکه تنها انسان هاي دوراندیش می توانند
سرمایه گذاري در آموزش و پرورش را درك کنند، گفت: از این منظر، ارزش کسانی را که در شکل گیري و توسعه چنین رویدادهایی
نقش داشته اند، ستایش می کنم؛ منظور من در این جا بانک ملی ایران است که شریک آموزش و پرورش در این عرصه نیز به حساب

 
می آید. 

مسعود خاتونی نیز در این مراسم با اشاره بر تاریخچه شکل گیري کانون جوانه هاي بانک ملی ایران گفت: در سال 91 پروژه اي در
بانک ملی ایران مبنی بر اینکه حضور دانش آموزان چه میزان می تواند در صنعت مالی کشور اثرگذار باشد، کلید خورد و در نهایت
کانون جوانه هاي بانک تاسیس شد. هدف از راه اندازي این کانون آشنایی هر چه بیشتر دانش آموزان با صنعت مالی و بانکداري در

 
کشور بود و این مسیر جدا از وظایف بانک و در قالب مسئولیت هاي اجتماعی دنبال شد. 

وي افزود: بنیان و روح تک تک ما از سازمان بزرگ آموزش و پرورش شکل گرفته و هر یک از ما در هر سمت و منصبی باید کمک
کنیم تا جایگاه این سازمان رفیع تر شود. بنده امیدوارم به عنوان فردي که در یک خانواده فرهنگی پا گرفته ام، بتوانم نقش و رسالت

 
خود را در این زمینه ایفا کنم. 

این عضو هیات مدیره بانک ملی ایران اظهار کرد: بانک ملی ایران با علم و آگاهی و به عنوان یک رسالت اجتماعی در کنار نظام
آموزش و پرورش کشور حضور دارد و تلاش می کند تا استعدادها و خلاقیت ها شکوفا شوند.همچنین محمد صیدلو مدیرکل آموزش و
پرورش شهرستان هاي استان تهران هم با بیان اینکه یقینا چشم انداز آینده بانک ملی ایران داشتن مشتریانی آگاه به مراودات
اقتصادي است، گفت: آموزش و پرورش با گستره وسیعی از مخاطبان یعنی در حدود 15 میلیون دانش آموز، ظرفیت ایجاد این ارتباط

 
عمیق را دارد و بانک ملی ایران، این ظرفیت را درك کرده است. 



وي تصریح کرد: در آموزش و پرورش جز منظر آموزشی، پرورشی، دینی و علمی بناست تا انسان آینده در ساحت اقتصادي نیز تربیت

 
شود و براي تحقق این نگاه، به اتفاقاتی همانند امروز و برگزاري این قبیل جشنواره ها نیازمندیم. 

صیدلو عنوان کرد: امروز ما و بانک ملی ایران موقعیتی اقتصادي و تربیتی ایجاد کردیم تا دانش آموزان بتوانند بر خلاقیت تمرکز کنند

 
و امیدوارم این رویداد بتواند راهی براي توسعه مراودات آموزش و پرورش با سازمان ها و نهادها باشد. 

سلمانی دبیر جشنواره نیز با بیان اینکه پرورش دانش آموزان پژوهنده، خلاق و متفکر از مهم ترین اهداف سند تحول بنیادین آموزش
و پرورش و اسناد بالادستی نظام مقدس جمهوري اسلامی است، گفت: فرآیند داوري این جشنواره در سه مرحله صورت گرفت که از
7 هزار و 715 شرکت کننده در جشنواره، 1460 ایده در مرحله نخست داوري و 450 ایده در مرحله دوم داوري امتیاز لازم را کسب
کردند. درنهایت 194 ایده در مرحله نهایی جشنواره برگزیده و از این تعداد 10 ایده طلایی، 11 ایده نقره اي، 38 ایده برنزي و 138

 
ایده شایسته تقدیر شناخته شدند. 

وي با بیان اینکه تهران، مازندران و چهارمحال و بختیاري استان هاي با بیشترین میزان شرکت کننده بودند، افزود: امیدوارم این

 
جشنواره و تلاش هاي صورت گرفته گامی در راستاي ایجاد تحولی موثر در نظام تعلیم و تربیت کشور باشد. 

همچنین پارسا خائف نابغه موسیقی کشورمان و سفیر کانون جوانه هاي بانک ملی ایران در این مراسم قطعاتی از آثار هنري خود را

 
اجرا کرد که مورد تقدیر مدیران بانک قرار گرفت. 

در پایان این مراسم هم از برگزیده گان جشنواره در دو بخش انفرادي و گروهی دانش آموزي و فرهنگیان با اهداي لوح سپاس و جوایز
ویژه تقدیر شد.



هدفگذاري اشتغال 80 درصدي محکومان واجد شرایط در سال 1400

منبع: میزانشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/12/24

رییس سازمان زندان ها در سفر به استان مازندران با تاکید بر اینکه همه اجزاي سازمان زندان ها نقش مددکاري دارند، گفت:
اشتغال 80 درصدي محکومان واجد شرایط در سال 1400 هدفگذاري شده است.

خبرگزاري میزان- طبق گزارش پایگاه اطلاع رسانی سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور؛ محمدمهدي حاج
محمدي در این دیدار گفت: همه اجزاي سازمان شأن مددکاري دارند از این رو باید در کنار اجراي برنامه هاي اصلاحی و تربیتی، به

 
ریشه یابی علل وقوع جرم نیز پرداخته شود. 

وي با بیان اینکه مراقبت و دستگیري از زندانی و حمایت از خانواده وي، از آموزه هاي قرآنی و مورد توصیه اکید رهبر بزرگوار انقلاب

 
است اظهار داشت: درنظام زندانبانی دینی حقوق افراد باید در بهترین حالت رعایت شود. 

حاج محمدي با ابراز قدردانی از مجموعه هاي بنیاد مستضعفان، بنیاد علوي، ستاد اجرایی فرمان حضرت امام (ره)، بنیاد تعاون، کمیته
امداد حضرت امام خمینی (ره)، انجمن حمایت، ستاد دیه و خیرین گفت: آزادي 288 زندانی، اهداء 160 دستگاه تبلت به فرزندان
زندانیان، اهداء 16 جهیزیه براي خانواده زندانیان و توزیع 3000 بسته معیشتی اتفاق مبارکی بود که امروز و با همکاري این نهاد ها

 
در استان شکل گرفت. 

وي از اختصاص مبلغ 200 میلیارد ریال براي تامین بسته هاي معیشتی در راستاي حمایت از خانواده زندانیان در آستانه عید نوروز

 
خبر داد. 

رییس سازمان زندان ها در بخش دیگر سخنان خود گفت: خانواده زندانیان در معرض آسیب هستند از این رو و براي حفظ سلامت و

 
امنیت اجتماعی باید از این افراد که نقشی در وقوع جرم نداشته اند مراقبت کنیم. 

حاج محمدي در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به تحقق هدف اشتغال 50درصدي محکومان واجد شرایط در زندان هاي کشور

 
گفت: آمار هاي استان مازندران نشان دهنده اشتغال بیش از 50 درصد است. 

وي افزود: باید در سال آینده ضمن تثبیت این آمار به هدفگذاري 80درصدي محکومان در زندان ها برسیم و این نیازمند یک کار

 
جهادي است. 

رییس سازمان زندان ها در این دیدار از مدیرعامل ستاد دیه استان مازندران که اعلام کرده زندانی هر محصول تولید کند خریداري

 
می کند، قدردانی کرد. 

 
در ادامه این دیدار کارکنان سوالات، نظرات و درخواست هاي خود را مطرح کردند. 



 
- بیشتر بخوانید: 

- آزادي 288 زندانی مازندرانی/ اهداء 3000 بسته معیشتی، دستگاه تبلت و 16 جهیزیه کامل به خانواده زندانیان انتهاي پیام/



نشست رفع مشکلات زیرساختی شهرك ها و نواحی صنعتی خراسان رضوي/

ارایه راهکارهاي برون رفت از تنگناهاي موجود با همکاري نهادهاي ذیربط

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/12/24

فصل اقتصاد - نشست رفع مشکلات زیرساختی شهرك ها و نواحی صنعتی استان خراسان رضوي با حضور معاون وزیر
صنعت، معدن و تجارت و استاندار خراسان رضوي برگزار شد.

فصل اقتصاد - نشست رفع مشکلات زیرساختی شهرك ها
و نواحی صنعتی استان خراسان رضوي با حضور معاون
وزیر صنعت، معدن و تجارت و استاندار خراسان رضوي

 
برگزار شد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از شاتا، در نشست رفع
مشکلات زیرساختی شهرك ها و نواحی صنعتی استان

خراسان رضوي که شامگاه شنبه با حضور استاندار و مدیران دستگاه هاي اجرایی خدمات رسان در محل استانداري این استان در
مشهد برگزار شد، مسائل و مشکلات فراروي توسعه صنعتی خراسان رضوي مورد بررسی قرار گرفت و راهکارهاي برون رفت از

 
تنگناهاي موجود با همکاري نهادهاي ذیربط اتخاذ شد. 

رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران در پایان این نشست اظهار داشت: مشکلات
شهرك ها و نواحی صنعتی استان خراسان رضوي در حوزه هاي تأمین زمین، آب، برق و گاز در این نشست مطرح شد و پس از اتخاذ

 
تصمیمات لازم براي رفع مشکل هریک از آن ها، دستگاه هاي اجرایی موظف به اجراي تکالیف محوله شدند. 

علی رسولیان گفت: ماهیت کاري این نشست، تسهیل و رفع موانع زیرساختی شهرك ها و نواحی صنعتی و کاهش بروکراسی اداري

 
براي حل مشکلات بخش صنعت و تولید استان خراسان رضوي بوده است. 

استاندار خراسان رضوي نیز با اشاره به مشکل تأمین آب و برق در برخی شهرك هاي صنعتی این استان، خواستار پیگیري دستگاه
هاي اجرایی به منظور تأمین اعتبار و رفع نیاز آب واحدهاي صنعتی و همچنین ایجاد یا تقویت پست هاي برق براي تأمین نیاز کامل

 
واحدهاي تولیدي شد. 

محمد صادق معتمدیان تأکید کرد: سرمایه گذاري که براي ایجاد تولید و اشتغال هزینه هنگفتی کرده است، نباید به دلیل مشکلات

 
زیرساختی و عدم تأمین نیازهاي خود فعالیتش را تعطیل کند. 

در ادامه، مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی خراسان رضوي نیز در این نشست گفت: اغلب شهرك هاي صنعتی این استان براي

 
تأمین زیرساخت ها در فاز توسعه مشکل دارند که تأمین آب و ایجاد پست برق در آن ها از اولویت ویژه اي برخوردار است. 

رضا شجاعی افزود: در صورتی که دستگاه هاي اجرایی خدمت رسان و سازمان مدیریت و برنامه ریزي خراسان رضوي از محل بودجه
استانی اعتبار لازم براي زیرساخت هاي مورد نیاز را تأمین کنند، شرکت شهرك هاي صنعتی الباقی اعتبارات مورد نیاز را اختصاص

 
خواهد داد. 

در نشست رفع مشکلات زیرساختی شهرك ها و نواحی صنعتی استان خراسان رضوي که با حضور علی رسولیان معاون وزیر و
مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران برگزار شد، محمد صادق معتمدیان استاندار، مرتضی اشرفی معاون



هماهنگی امور اقتصادي استانداري، سید کمال الدین میرجعفریان معاون هماهنگی امور عمرانی استانداري، سید محمد رضا هاشمی
معاون استاندار و فرماندار شهرستان مشهد، رضا جمشیدي رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي، محمد رضا مس فروش مشهد رئیس
سازمان صنعت، معدن و تجارت، محمد رضا اورانی رئیس سازمان جهاد کشاورزي، تورج همتی مدیرکل حفاظت محیط زیست، رضا
شجاعی مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی، محسن فنودي مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري، محمد علایی مدیرعامل شرکت
آب منطقه اي، رضا ریاحی مدیرعامل شرکت برق منطقه اي، حسن افتخاري مدیرعامل شرکت گاز و حسن اروجی مدیرکل مخابرات

این استان شرکت داشتند.



رزم حسینی

ضرورت افزایش سهم ایران از شیرین سازي آب خلیج فارس

منبع: سروش نیوزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/12/24

وزیر صنعت بر ضرورت افزایش سهم کشور از شیرین سازي آب خلیج فارس تاکید کرد. نوشته ضرورت افزایش سهم ایران از
شیرین سازي آب خلیج فارس اولین بار در خبرگزاري سروش. پدیدار شد.

 
وزیر صنعت: 

 
ضرورت افزایش سهم ایران از شیرین سازي آب خلیج فارس 

 
وزیر صنعت بر ضرورت افزایش سهم کشور از شیرین سازي آب خلیج فارس تاکید کرد. 

 
وزیر صنعت بر ضرورت افزایش سهم کشور از شیرین سازي آب خلیج فارس تاکید کرد. 

 
  

 
افتتاح قطعه اول خط انتقال آب از هرمزگان به معادن گل گهر   

به گزارش خبرگزاري سروش، علیرضا رزم حسینی در این آیین در حضور رئیس جمهور با بیان اینکه قطعه اول خط انتقال آب از

 
هرمزگان به معادن گل گهر در استان کرمان آبان ماه سال 99 افتتاح شد، اظهار کرد: 

سال 99 با همه تنگناها و تحریمهاي ظالمانه دشمنان اما با به ثمر نشستن رویایی ناباورانه انتقال آب از دریا به صحرا سالی ماندگار در

 
تاریخ تابناك ایران خواهد بود. 

امروز قطعه 2 و 3 این خط از گل گهر به مس سرچشمه به طول 150 کیلومتر و از مس سرچشمه به اردکان به طول 550 کیلومتر و

 
در کل با طول خط انتقال 820 کیلومتر از خلیج فارس تا اردکان افتتاح می شود. 

 
  

 
خط انتقال امید هدیه اي براي نسل آینده و اتفاقی بزرگ در تاریخ ایران است   

وزیر صنعت این خط انتقال را که به خط انتقال امید نامگذاري شده است، هدیه اي براي نسل آینده و اتفاقی بزرگ در تاریخ ایران

 
دانست. 

 
  



 
تحقق تاکیدات رهبري در خصوص انتقال آب   

 
رزم حسینی با اشاره به تاکیدات رهبر معظم انقلاب در خصوص انتقال آب، تصریح کرد: 

ایشان در سال 97 در سخنرانی خود فرمودند که انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي و شرق کشور اتفاق و کاري بسیار مهم و

 
حائز اهمیت است و از مسئولین خواستند که به صورت جدي در این حوزه وارد شوند. 

 
  

 
تحقق دستورات رییس جمهور در خصوص ورود بخش خصوصی در تولید آب   

 
وي همچنین با اشاره به تاکیدات رئیس جمهور در خصوص این پروژه، گفت: 

رییس جمهور نیز از مسئولین خواسته بودند که بخش خصوصی را در تولید آب براي ایجاد بازار مبادله اي بدون دخالت دولت تشویق

 
نمایند. 

 
  

 
وزیر صنعت با بیان اینکه خداي سبحان را شاکریم که این رویایی ناباورانه محقق شده است، عنوان کرد: 

با انتقال 820 کیلومتر (خط اول) همزمان خط دوم از همین مسیر از هرمزگان به استان هاي خراسان جنوبی و خراسان رضوي به
طول یک هزار و 550 کیلومتر خواهد رفت، البته حدود 35 درصد از این خط به طول 400 کیلومتر انجام شده است که نکته حائز

 
اهمیتی است. 

 
  

 
وي با اشاره به خط سوم از این انتقال، افزود: 

 
خط سوم از استان هرمزگان به اصفهان به طول 920 کیلومتر خواهد رفت که اقدامات اجرایی براي انجام آن نیز صورت گرفته است. 

خط چهارم انتقال نیز براي استان سیستان و بلوچستان از مسیر چابهار تا زابل به طول 820 کیلومتر خواهد بود که توسط شرکت

 
هاي بزرگ صنایع معدنی و پتروشیمی انجام می شود. 

 
  

 
دستاوردهاي ابرپروژه مهم و استراتژیک انتقال آب خلیج فارس و دریاي عمان   



 
رزم حسینی با اشاره به دستاوردهاي این ابر پروژه مهم و استراتژیک، گفت: 

تأمین آب پایدار و جدید، تحول اقتصادي با توجه به فعالیت شرکت هاي بزرگ معدنی و پتروشیمی در مسیر انتقال، محرومیت زدایی
و توسعه متوازن، تثبیت جمعیت در شرق کشور و جلوگیري از مهاجرت و حاشیه نشینی، اشتغال پایدار و استفاده شهرك ها و نواحی

 
صنعتی در طول مسیر از آب پایدار از دستاوردهاي این ابر پروژه ملی می باشد. 

 
  

 
آبادانی هر چه بیشتر سواحل مکران با خط 4 انتقال آب   

 
وي همچنین با اشاره به توجهات رهبر معظم انقلاب و ریاست جمهوري در خصوص توسعه سواحل مکران، تصریح کرد: 

خط 4 این پروژه مهم سبب آبادانی هرچه بهتر سواحل مکران و استفاده پروژه هاي مهم مستقر در این منطقه ژئوپلتیکی از این آب

 
می باشد. 

 
  

 
ضرورت افزایش سهم کشورمان از شیرین سازي آب خلیج فارس   

 
وزیر صنعت با اشاره به الزامات اجراي این پروژه، گفت: 

کشورهاي حاشیه خلیج فارس روزانه 26 میلیون متر مکعب از آب شیرین دریا استفاده می کنند و سهم ما با اجراي این پروژه مهم
600 هزار متر مکعب در روز خواهد بود که فاصله زیادي با رقم استفاده کشورهاي حاشیه خلیج فارس داریم، پس افزایش سهم

 
کشورمان از آب خلیج فارس از الزامات می باشد. 

 
  

 
قدردانی وزیر صنعت از پیگیري هاي نمایندگان 7 استان در مجلس   

رزم حسینی در ادامه از همت استانداران 7 استان درگیر با این پروژه، بخصوص استان هرمزگان که در بدو شروع پروژه همکاري خوبی

 
داشته است، تشکر کرد. 

 
  

وي همچنین از پیگیري هاي نمایندگان 7 استان در مجلس، وزیر نیرو، رئیس سازمان محیط زیست و صندوق توسعه ملی که

 
مقدمات کار را فراهم آورده است، تقدیر به عمل آورد. 

 
  



 
رزم حسینی در ادامه با تشکر از توجهات جدي رئیس جمهور به این پروژه مهم، گفت: 

رئیس جمهور در سال 1396 از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی براي شروع کار 400 میلیون دلار بودجه اختصاص داد که تاکنون
280 میلیون دلار آن را استفاده کرده ایم و تاکیدات رئیس جمهور براي شروع عملیات اجرایی خطوط دوم و سوم و همچنین خط

 
چهارم به سیستان و بلوچستان نیز قابل تقدیر است. 

 
  

 
اقدامات لازم و مورد نیاز براي اجراي پروژه انتقال آب   

 
به گزارش خبرگزاري سروش، وزیر صنعت در پایان با اشاره به دیداري که در سال 98 با رهبر معظم انقلاب داشته است، گفت: 

در آن دیدار در مشهد ایشان از اجراي پروژه انتقال آب بسیار خرسند بودند و دستور دادند که در این راستا تمامی اقدامات لازم و

 
مورد نیاز انجام شود که به حول و قوه الهی این موضوع نیز به خوبی و با خرسندي ایشان در حال انجام است. 

 
  

 
انتهاي پیام/// 

 
منبع 

خبرگزاري سروش



هرکس قانون را نقض کند در هرجایگاهی که باشد باید با وي برخورد شود /

نسبت به مسائل تولید و مازندران حساس باشیم زیرا بسیاري از مشکلات قابل

حل خواهد بود

منبع: شمال نیوزشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/12/24

شمال نیوز : رئیس قوه قضائیه حضور فعال در عرصه ها را ضروري دانست و گفت: نسبت به مسائل تولید و مازندران حساس
باشیم زیرا بسیاري از مشکلات قابل حل خواهد بود ....

شمال نیوز: رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه دیدن راهکار رفع مشکلات در دست بیگانه خطا است، گفت: «ما می توانیم»

 
قاموس جریان جبهه انقلابی است. 

به گزارش شمال نیوز، آیت االله سید ابراهیم رئیسی همزمان با سفر استانی به مازندران ، در دیدار نخبگان وفرهیختگان و جمعی از
اقشار مختلف مردمی مازندران با بیان اینکه به دلیل شرایط کرونایی امکان دیدار مردمی گسترده و اجتماعات نبوده است، افزود: جلوه

 
هاي بسیار زیبایی از حضور مردم مازندران در تجلیل از مقام شهیدان و ایثارگران را همواره شاهد هستیم. 

وي با اشاره به اهمیت موضوع خانواده و روند روبه رشد طلاق در استان اظهار داشت: اگر آمارهاي این بخش دقیق باشد وضعیت نگران

 
کننده خواهد بود. 

وي اهمیت خانواده را بسیار مهم برشمرد و گفت: باید کارشناسان روي مسائل اجتماعی کار، آسیب شناسی و آسیب زدایی کنند و

 
باید علل رخداد طلاق که می تواند دلیل اقتصادي، فرهنگی، اجتماعی و غیره داشته باشد، مورد بررسی قرار گیرد. 

رئیس قوه قضائیه با عنوان اینکه راه علاج آسیب در خانواده در طلاق و یا مراجعه به دادگاه نیست، تاکید کرد دادگاه هاي ما نباید به

 
سهولت نسبت به طلاق دادن حتی درباره طلاق هاي توافقی اقدام کنند. 

وي اظهار داشت: راهکاري که قرآن کریم براي خانواده مطرح کرده، دادگاه و حکم دادگاه نیست بلکه موضوع حکمیت وریش سفیدي

 
مطرح است و راهکار علاج طلاق دادگاه نیست، همانگونه که اصل ازدواج، دلدادگی و مودت است. 

آیت االله رئیسی با اظهار اینکه خیلی وقت ها در دادگاه ها، حکم هاي عکس صادر می شود، گفت: این نشان می دهد که اساس

 
زوجیت، محبت بین زوجین است و باید تلاش گیرد آسیب در خانواده صورت نگیرد. 

 
آسیب هاي اجتماعی نیازمند اقدامات پیشگیرانه است 

رئیس قوه قضائیه با عنوان اینکه نباید اجازه جدایی بین زوجین را در خانواده دهیم، مسئله آموزش را امري بسیار مهم دانست و گفت:
مقام معظم رهبري نسبت به آسیب هاي اجتماعی از جمله طلاق، اعتیاد و غیره حساس هستند و اگر به این مسائل توجه نکنیم به

 
جرم تبدیل می شود و در این راستا نیازمند اقدامات پیشگیرانه هستیم. 



وي مسئولیت بخش هاي فرهنگی و اقتصادي را براي تحکیم خانواده ها مهم برشمرد و گفت: پرداخت تسهیلاتی نظیر مسکن نیز در

 
تحکیم خانواده نیز حائز اهمیت است. 

رئیس قوه قضائیه با اشاره به تأکیدات مقام معظم رهبري مبنی بر جهش تولید ورونق اشتغال، این مسائل را در تحکیم بنیان خانواده

 
داراي نقش دانست و گفت: در جامعه اگر فقر، بیکاري و تبعیض گسترش پیدا کند، زمینه ساز آسیب هاي اجتماعی خواهد شد. 

آیت االله رئیسی با تاکید براینکه فقر، فساد و آسیب هاي اجتماعی زیبنده نظام اسلامی نیست، به بازدید از کارخانه نساجی اشاره کرد

 
و گفت: قرار بود این کارخانه از سال 90 به بعد دو هزار شغل ایجاد کند اما به تعهدات عمل نشده است. 

رئیس قوه قضائیه نساجی را از جمله تولیدات در مازندران بیان کرد و گفت: مازندران استانی کشاورزي، صنعتی و داراي معادن
ارزشمند است و نیروهاي کارآمد و جوان به عنوان بزرگترین ثروت در استان به شمار می رود و با وجود جنگل، دریا، اقتصاد دریا و

 
کشاورزي، دامداري و غیره نباید داراي مشکل باشد. 

وي یادآور شد: تولید ناخالص برخی از کشورهاي از فضاي مجازي و برنامه نویسی و کار در حوزه فضاي مجازي است و کشورهایی

 
نظیر پاکستان و هند بیش از درامدهاي نفتی ما از فضاي مجازي درآمد دارند. 

رئیس قوه قضائیه یادآور شد: اقتصاد فضاي مجازي، دریا و فعال شدن اقتصاد کشاورزي از آمار بیکاري می کاهد و بر آمار اشتغال می

 
افزاید و باید از ثروت عظیم خدادادي براي افزایش بهره وري و بهبود وضع زندگی ومعیشت گام برداشته شود. 

 
دیدن راهکار رفع مشکلات در دست بیگانه خطا است 

وي با تاکید براینکه راه برون رفت از مشکلات هرگز در دست بیگانگان نیست، تصریح کرد: راهکار رفع مشکلات در دست تواناي مردم

 
و مسئولان است زیرا دیدن راهکار رفع مشکل در دست دیگران خطا است. 

آیت االله رئیسی به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی براینکه هیچ مشکل بدون حل نداریم، اشاره کرد و گفت: راهکار رفع مشکل در

 
دست تواناي ملت بزرگ ایران است و باید این مسئله را با باور و اعتقاد دنبال کرد زیرا این دست ها گره گشا است. 

رئیس قوه قضائیه مسئله جمعیت را از جمله نگرانی ها برشمرد و نقش سازمان هاي مردم نهاد را بسیار ارزشمند دانست و گفت: بیش

 
از 10 هزار شهید در مازندران تقدیم شده و این افراد سرنوشت جنگ را به نفع ملت ایران و ارزش هاي اسلامی رقم زدند. 

وي یادآور شد: در منطقه ما بسیاري توطئه کردند تا سرنوشت منطقه را طوري دیگر رقم زنند اما به لطف خداوند این سرنوشت به نفع

 
جریان انقلاب رقم خورد. 

 
پررنگ کردن تواصی به حق و صبر / اقدام و عمل ها امیدآفرین باشد 

آیت االله رئیسی یادآور شد: هرجا که حضور با امید مردم را شاهد بودم موفق بودیم و در فرمایشات اخیر مقام معظم رهبري، پررنگ
کردن زنجیره تواصی به حق و تواصی به صبر تاکید شده است و همواره باید امید را در جامعه زنده کنیم و اگر جامعه اي و خانواده اي

 
دچار یاس شود، اولین گام براي سقوط است. 



رئیس قوه قضائیه با اظهار اینکه در میدان اقدام و عمل همه فعل ها و کارها و ترك فعل ها باید در جهت ایجاد امید در جامعه باشد،

 
افزود: مردم باید امیدوار باشند و نظام کارآمد اداري می تواند زمینه اي براي گره گشایی مسائل مردم باشد. 

وي ادامه داد: در جامعه نمی توانیم، نمی شود، نشد و امکانات نبود، نباید مانع باشد و ما را از کار و تلاش و ابتکار عمل باز دارد و اگر

 
امکانات و اعتبارات لازم باشد بسیاري از مسائل رخ می دهد و می توان با روحیه جهادي و انقلابی گشایش ایجاد کرد. 

 
قاموس جریان جبهه انقلابی، ما می توانیم است 

آیت االله رئیسی تصریح کرد: در قاموس جریان جبهه انقلابی دلداده به خدا، ما می توانیم، وجود دارد و با این الگو می توان گشایش

 
ایجاد کرد و در این راه شهدا و سرداران حماسه آفریدند. 

رئیس قوه قضائیه نقش نخبگان و فرهیختگان را بسیار تعیین کننده دانست و گفت: در جوامع پیشرفته، نخبگان در زمان و اقدام خود

 
زمانشناسی و میدانداري کردند. 

وي با اظهار اینکه روشنفکر و منورالفکر در جامعه کسی نیست که جامعه را به سمت غربی شدن پیش برد، بلکه رصد او باید منجر به
شناخت آسیب ها شود، گفت: روشنفکر واقعی باید در جایگاه دیده بانی و رصد، آسیب ها را ببینند زیرا دشمن می خواهد جامعه را از

 
قدرت تهی کند و به جاي ایمان، تردید ایجاد کند و به جاي استقلال اقتصادي و تولید، ما را به واردکننده تبدیل کند. 

آیت االله رئیسی با اشاره به تهدیدات موجود در حوزه هاي مختلف فرهنگی، اقتصادي و غیره گفت: هر اقدامی در جهت تولید منجر به

 
تولید قدرت اقتصادي محسوب می شود و هرچه سبب تولید قدرت در کشور شود، بسیار مهم است. 

وي تولید قدرت اقتصادي، قدرت علم و فناوري را سبب ایجاد ایران قوي دانست و گفت: ایران قوي با یک قدرت دفاعی واقتصادي،

 
علم وفناوري و داشتن نیروهاي انسانی مؤمن قوي ایجاد می شود. 

 
وظیفه نخبگان ایثار الی المطلوب است 

رئیس قوه قضائیه با عنوان اینکه صرف گفته شود، دغدغه مند شدن کافی نیست، افزود: وظیفه هادي و هدایتگر در جامعه ایثار الی

 
المطلوب است از این رو وظیفه نخبگان و دانشگاه فقط ارائه طریق نیست بلکه باید براي تحقق هدف تلاش و ایثار کرد. 

آیت االله رئیسی با تاکید براینکه صرف ارائه طریق کفایت نمی کند، تصریح کرد: نخبگان در جایگاه نخبگی واثربخشی در جریان سازي

 
پیشقدم شوند و براي تحقق هدف تلاش کنند تا عدالت در جامعه اجرایی شود و مزه شیرین عدالت را در کام جامعه چشاند. 

وي گفت: آنچه که امروز مقام معظم رهبري تاکید دارند این است که در حوزه اقدام وعمل، میدان را اثرگذار کنیم تا جامعه احساس
کنند مسئولان واثرگذاران، مسائل را خوب متوجه می شود و راه مواجهه با دشمن این است که او را نادم ومایوس کنیم ودر این راه

 
باید تولید قدرت کنیم. 

رئیس قوه قضائیه حضور فعال در عرصه ها را ضروري دانست و گفت: نسبت به مسائل تولید و مازندران حساس باشیم زیرا بسیاري از



 
مشکلات قابل حل خواهد بود. 

آیت االله رئیسی یادآور شد: مجموعه عدلیه و دادگستري در ایجاد امید در جامعه نقش آفرین هستند ونقش همه نخبگان در این عرصه

 
تأثیرگذار خواهد بود و همه ما در تواصی به حق وعدل پیشگام باشیم. 

 
اولویت در برخورد با تغییر کاربري ها، ویلاهاي اشرافی است 

رئیس قوه قضائیه همچنین در پاسخ به سوالی درباره تغییر کاربري گفت: تغییر کاربري باید به موجب قانون صورت گیرد و با تغییر

 
کاربري اراضی کشاورزي به مسکونی برخلاف قانون باید برخورد شود. 

وي با تاکید براینکه اولویت ما برخورد با آلونک ها نیست، گفت: اولویت ما برخورد با ویلاهاي اشرافی و کسانی است که جلوي چشم

 
عام وخاص قانون را نقض، منابع طبیعی را بدون مجوز قانونی تغییر کاربري دادند و باید با آنان برخورد شود. 

آیت االله رئیسی با اظهار اینکه برخورد باید بدون تبعیض صورت گیرد، اجراي عدالت در این زمینه را مسئله بسیار مهم دانست و گفت:
افراد چه داراي مناصب سازمانی و غیره، هیچکس نباید خلاف قانون عمل کند وهرکس قانون را نقض کند در هرجایگاهی که باشد

 
باید با وي برخورد شود. 

رئیس قوه قضائیه یادآور شد: اگر مسئول در جایگاه مسئولیتش دچار خطا شد، دو مجازات دارد و مجازات او مضاعف است زیرا او

 
حافظ اجرا قانون بوده و ناقض قانون شده و باید مضاعف مجازات شود. 

وي تبعیض در اجراي عدالت را جایز ندانست.



هرکس قانون را نقض کند در هرجایگاهی که باشد باید با وي برخورد شود /

نسبت به مسائل تولید و مازندران حساس باشیم زیرا بسیاري از مشکلات قابل

حل خواهد بود

منبع: شمال نیوزشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/12/24

شمال نیوز : رئیس قوه قضائیه حضور فعال در عرصه ها را ضروري دانست و گفت: نسبت به مسائل تولید و مازندران حساس
باشیم زیرا بسیاري از مشکلات قابل حل خواهد بود

شمال نیوز : رئیس قوه قضائیه حضور فعال در عرصه ها را ضروري دانست و گفت: نسبت به مسائل تولید و مازندران حساس

 
باشیم زیرا بسیاري از مشکلات قابل حل خواهد بود .... 

شمال نیوز: رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه دیدن راهکار رفع مشکلات در دست

 
بیگانه خطا است، گفت: «ما می توانیم» قاموس جریان جبهه انقلابی است. 

به گزارش شمال نیوز، آیت االله سید ابراهیم رئیسی همزمان با سفر استانی به
مازندران ، در دیدار نخبگان وفرهیختگان و جمعی از اقشار مختلف مردمی
مازندران با بیان اینکه به دلیل شرایط کرونایی امکان دیدار مردمی گسترده و
اجتماعات نبوده است، افزود: جلوه هاي بسیار زیبایی از حضور مردم مازندران در

 
تجلیل از مقام شهیدان و ایثارگران را همواره شاهد هستیم. 

وي با اشاره به اهمیت موضوع خانواده و روند روبه رشد طلاق در استان اظهار داشت: اگر آمارهاي این بخش دقیق باشد وضعیت نگران

 
کننده خواهد بود. 

وي اهمیت خانواده را بسیار مهم برشمرد و گفت: باید کارشناسان روي مسائل اجتماعی کار، آسیب شناسی و آسیب زدایی کنند و

 
باید علل رخداد طلاق که می تواند دلیل اقتصادي، فرهنگی، اجتماعی و غیره داشته باشد، مورد بررسی قرار گیرد. 

رئیس قوه قضائیه با عنوان اینکه راه علاج آسیب در خانواده در طلاق و یا مراجعه به دادگاه نیست، تاکید کرد دادگاه هاي ما نباید به

 
سهولت نسبت به طلاق دادن حتی درباره طلاق هاي توافقی اقدام کنند. 

وي اظهار داشت: راهکاري که قرآن کریم براي خانواده مطرح کرده، دادگاه و حکم دادگاه نیست بلکه موضوع حکمیت وریش سفیدي

 
مطرح است و راهکار علاج طلاق دادگاه نیست، همانگونه که اصل ازدواج، دلدادگی و مودت است. 

آیت االله رئیسی با اظهار اینکه خیلی وقت ها در دادگاه ها، حکم هاي عکس صادر می شود، گفت: این نشان می دهد که اساس

 
زوجیت، محبت بین زوجین است و باید تلاش گیرد آسیب در خانواده صورت نگیرد. 

 
آسیب هاي اجتماعی نیازمند اقدامات پیشگیرانه است 



رئیس قوه قضائیه با عنوان اینکه نباید اجازه جدایی بین زوجین را در خانواده دهیم، مسئله آموزش را امري بسیار مهم دانست و گفت:
مقام معظم رهبري نسبت به آسیب هاي اجتماعی از جمله طلاق، اعتیاد و غیره حساس هستند و اگر به این مسائل توجه نکنیم به

 
جرم تبدیل می شود و در این راستا نیازمند اقدامات پیشگیرانه هستیم. 

وي مسئولیت بخش هاي فرهنگی و اقتصادي را براي تحکیم خانواده ها مهم برشمرد و گفت: پرداخت تسهیلاتی نظیر مسکن نیز در

 
تحکیم خانواده نیز حائز اهمیت است. 

رئیس قوه قضائیه با اشاره به تأکیدات مقام معظم رهبري مبنی بر جهش تولید ورونق اشتغال، این مسائل را در تحکیم بنیان خانواده

 
داراي نقش دانست و گفت: در جامعه اگر فقر، بیکاري و تبعیض گسترش پیدا کند، زمینه ساز آسیب هاي اجتماعی خواهد شد. 

آیت االله رئیسی با تاکید براینکه فقر، فساد و آسیب هاي اجتماعی زیبنده نظام اسلامی نیست، به بازدید از کارخانه نساجی اشاره کرد

 
و گفت: قرار بود این کارخانه از سال 90 به بعد دو هزار شغل ایجاد کند اما به تعهدات عمل نشده است. 

رئیس قوه قضائیه نساجی را از جمله تولیدات در مازندران بیان کرد و گفت: مازندران استانی کشاورزي، صنعتی و داراي معادن
ارزشمند است و نیروهاي کارآمد و جوان به عنوان بزرگترین ثروت در استان به شمار می رود و با وجود جنگل، دریا، اقتصاد دریا و

 
کشاورزي، دامداري و غیره نباید داراي مشکل باشد. 

وي یادآور شد: تولید ناخالص برخی از کشورهاي از فضاي مجازي و برنامه نویسی و کار در حوزه فضاي مجازي است و کشورهایی

 
نظیر پاکستان و هند بیش از درامدهاي نفتی ما از فضاي مجازي درآمد دارند. 

رئیس قوه قضائیه یادآور شد: اقتصاد فضاي مجازي، دریا و فعال شدن اقتصاد کشاورزي از آمار بیکاري می کاهد و بر آمار اشتغال می

 
افزاید و باید از ثروت عظیم خدادادي براي افزایش بهره وري و بهبود وضع زندگی ومعیشت گام برداشته شود. 

 
دیدن راهکار رفع مشکلات در دست بیگانه خطا است 

وي با تاکید براینکه راه برون رفت از مشکلات هرگز در دست بیگانگان نیست، تصریح کرد: راهکار رفع مشکلات در دست تواناي مردم

 
و مسئولان است زیرا دیدن راهکار رفع مشکل در دست دیگران خطا است. 

آیت االله رئیسی به فرمایش مقام معظم رهبري مبنی براینکه هیچ مشکل بدون حل نداریم، اشاره کرد و گفت: راهکار رفع مشکل در

 
دست تواناي ملت بزرگ ایران است و باید این مسئله را با باور و اعتقاد دنبال کرد زیرا این دست ها گره گشا است. 

رئیس قوه قضائیه مسئله جمعیت را از جمله نگرانی ها برشمرد و نقش سازمان هاي مردم نهاد را بسیار ارزشمند دانست و گفت: بیش

 
از 10 هزار شهید در مازندران تقدیم شده و این افراد سرنوشت جنگ را به نفع ملت ایران و ارزش هاي اسلامی رقم زدند. 

وي یادآور شد: در منطقه ما بسیاري توطئه کردند تا سرنوشت منطقه را طوري دیگر رقم زنند اما به لطف خداوند این سرنوشت به نفع

 
جریان انقلاب رقم خورد. 

 
پررنگ کردن تواصی به حق و صبر / اقدام و عمل ها امیدآفرین باشد 



آیت االله رئیسی یادآور شد: هرجا که حضور با امید مردم را شاهد بودم موفق بودیم و در فرمایشات اخیر مقام معظم رهبري، پررنگ
کردن زنجیره تواصی به حق و تواصی به صبر تاکید شده است و همواره باید امید را در جامعه زنده کنیم و اگر جامعه اي و خانواده اي

 
دچار یاس شود، اولین گام براي سقوط است. 

رئیس قوه قضائیه با اظهار اینکه در میدان اقدام و عمل همه فعل ها و کارها و ترك فعل ها باید در جهت ایجاد امید در جامعه باشد،

 
افزود: مردم باید امیدوار باشند و نظام کارآمد اداري می تواند زمینه اي براي گره گشایی مسائل مردم باشد. 

وي ادامه داد: در جامعه نمی توانیم، نمی شود، نشد و امکانات نبود، نباید مانع باشد و ما را از کار و تلاش و ابتکار عمل باز دارد و اگر

 
امکانات و اعتبارات لازم باشد بسیاري از مسائل رخ می دهد و می توان با روحیه جهادي و انقلابی گشایش ایجاد کرد. 

 
قاموس جریان جبهه انقلابی، ما می توانیم است 

آیت االله رئیسی تصریح کرد: در قاموس جریان جبهه انقلابی دلداده به خدا، ما می توانیم، وجود دارد و با این الگو می توان گشایش

 
ایجاد کرد و در این راه شهدا و سرداران حماسه آفریدند. 

رئیس قوه قضائیه نقش نخبگان و فرهیختگان را بسیار تعیین کننده دانست و گفت: در جوامع پیشرفته، نخبگان در زمان و اقدام خود

 
زمانشناسی و میدانداري کردند. 

وي با اظهار اینکه روشنفکر و منورالفکر در جامعه کسی نیست که جامعه را به سمت غربی شدن پیش برد، بلکه رصد او باید منجر به
شناخت آسیب ها شود، گفت: روشنفکر واقعی باید در جایگاه دیده بانی و رصد، آسیب ها را ببینند زیرا دشمن می خواهد جامعه را از

 
قدرت تهی کند و به جاي ایمان، تردید ایجاد کند و به جاي استقلال اقتصادي و تولید، ما را به واردکننده تبدیل کند. 

آیت االله رئیسی با اشاره به تهدیدات موجود در حوزه هاي مختلف فرهنگی، اقتصادي و غیره گفت: هر اقدامی در جهت تولید منجر به

 
تولید قدرت اقتصادي محسوب می شود و هرچه سبب تولید قدرت در کشور شود، بسیار مهم است. 

وي تولید قدرت اقتصادي، قدرت علم و فناوري را سبب ایجاد ایران قوي دانست و گفت: ایران قوي با یک قدرت دفاعی واقتصادي،

 
علم وفناوري و داشتن نیروهاي انسانی مؤمن قوي ایجاد می شود. 

 
وظیفه نخبگان ایثار الی المطلوب است 

رئیس قوه قضائیه با عنوان اینکه صرف گفته شود، دغدغه مند شدن کافی نیست، افزود: وظیفه هادي و هدایتگر در جامعه ایثار الی

 
المطلوب است از این رو وظیفه نخبگان و دانشگاه فقط ارائه طریق نیست بلکه باید براي تحقق هدف تلاش و ایثار کرد. 

آیت االله رئیسی با تاکید براینکه صرف ارائه طریق کفایت نمی کند، تصریح کرد: نخبگان در جایگاه نخبگی واثربخشی در جریان سازي

 
پیشقدم شوند و براي تحقق هدف تلاش کنند تا عدالت در جامعه اجرایی شود و مزه شیرین عدالت را در کام جامعه چشاند. 

وي گفت: آنچه که امروز مقام معظم رهبري تاکید دارند این است که در حوزه اقدام وعمل، میدان را اثرگذار کنیم تا جامعه احساس



کنند مسئولان واثرگذاران، مسائل را خوب متوجه می شود و راه مواجهه با دشمن این است که او را نادم ومایوس کنیم ودر این راه

 
باید تولید قدرت کنیم. 

رئیس قوه قضائیه حضور فعال در عرصه ها را ضروري دانست و گفت: نسبت به مسائل تولید و مازندران حساس باشیم زیرا بسیاري از

 
مشکلات قابل حل خواهد بود. 

آیت االله رئیسی یادآور شد: مجموعه عدلیه و دادگستري در ایجاد امید در جامعه نقش آفرین هستند ونقش همه نخبگان در این عرصه

 
تأثیرگذار خواهد بود و همه ما در تواصی به حق وعدل پیشگام باشیم. 

 
اولویت در برخورد با تغییر کاربري ها، ویلاهاي اشرافی است 

رئیس قوه قضائیه همچنین در پاسخ به سوالی درباره تغییر کاربري گفت: تغییر کاربري باید به موجب قانون صورت گیرد و با تغییر

 
کاربري اراضی کشاورزي به مسکونی برخلاف قانون باید برخورد شود. 

وي با تاکید براینکه اولویت ما برخورد با آلونک ها نیست، گفت: اولویت ما برخورد با ویلاهاي اشرافی و کسانی است که جلوي چشم

 
عام وخاص قانون را نقض، منابع طبیعی را بدون مجوز قانونی تغییر کاربري دادند و باید با آنان برخورد شود. 

آیت االله رئیسی با اظهار اینکه برخورد باید بدون تبعیض صورت گیرد، اجراي عدالت در این زمینه را مسئله بسیار مهم دانست و گفت:
افراد چه داراي مناصب سازمانی و غیره، هیچکس نباید خلاف قانون عمل کند وهرکس قانون را نقض کند در هرجایگاهی که باشد

 
باید با وي برخورد شود. 

رئیس قوه قضائیه یادآور شد: اگر مسئول در جایگاه مسئولیتش دچار خطا شد، دو مجازات دارد و مجازات او مضاعف است زیرا او

 
حافظ اجرا قانون بوده و ناقض قانون شده و باید مضاعف مجازات شود. 

وي تبعیض در اجراي عدالت را جایز ندانست.



طرح یک گره 84 هکتاري در حضور رییس سازمان بازرسی کل کشور

منبع: شمال نیوزشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/12/24

شمال نیوز : رییس خانه صمت مازندران گفت: من از ایشان به عنوان رییس بازرسی کل کشور خواستم نظارت لازم را اعمال
کنند تا کنترل روابط بین مدیران سازمان هاي اجرایی منجر به ترسو شدن مدیران اجرایی استان و قفل شدن قدرت تصمیم

گیري آنان نشود و ....

شمال نیوز: فعال اقتصادي بخش خصوصی و رییس خانه صنعت، معدن و تجارت مازندران با اشاره به نشست ویژه اتاق
بازرگانی استان با حجت الاسلام حسن درویشیان رییس سازمان بازرسی کل کشور به «جام جم آنلاین» گفت: من در این

جلسه افتخار داشتم که به طرح نکاتی بپردازم که مهم ترین آن به تعیین تکلیف زمین 84 هکتاري جنب شهرك صنعتی آمل

 
اختصاص داشت. 

به گزارش شمال نیوز، سید مجتبی رضوي در گفتگو با « شمال نیوز » گفت: جناب درویشیان با دو عنوان در جلسه امروز حضور
داشتند اول عنوان حقوقی خودشان و دوم هم نماینده ویژه حضرت آیت االله رییسی و قرار بود که مشکلات بخش خصوصی مازندران

 
را به استحضار رییس محترم قوه قضاییه برسانند. 

رییس خانه صمت مازندران در ادامه گفت: من از ایشان به عنوان رییس بازرسی کل کشور خواستم نظارت لازم را اعمال کنند تا
کنترل روابط بین مدیران سازمان هاي اجرایی منجر به ترسو شدن مدیران اجرایی استان و قفل شدن قدرت تصمیم گیري آنان نشود

 
و مدیران این اجازه را داشته باشند در شرایط خاص خلاقانه عمل کنند. 

سید مجتبی رضوي در ادامه به دومین موردي که در این جلسه طرح کرد پرداخت و گفت: زمین دیزل سنگین ایران در شهرستان
آمل و در مجاورت شهرك صنعتی امام زاده عبداالله حدود 30 سال است که تحت تصرف نیروهاي مسلح درآمده است براي احداث یک
کارخانه دیزل سنگین و برنامه این بود که در این زمین، شهرکی تولیدي ایجاد شود و همه مراحل ساخت موتور دیزل سنگین از قبیل

 
موتورهاي کشتی هاي بزرگ در همین شهرك طراحی، تولید و مونتاژ شود. 

وي گفت: متاسفانه طرح عقیم ماند و به محل کوچکی بسنده شد و با آمدن چندین رییس جمهوري اتفاق خاصی نیفتاد و این 84
هکتار زمین در دست نیروهاي مسلح ماند این در حالیست که شهرستان آمل شرایط خاصی دارد و تولیدکنندگان و فعالان بخش
خصوصی همواره متقاضی زمین هستند و به دلیل فقدان زمین مناسب، از سرمایه گذاري منصرف می شوند اما این 84 هکتار زمین
دست آقایان ماند و اخیراً هم صحبت از آپارتمان سازي کردند و خواستند بخش رفاهی خودشان را در این اراضی احداث کنند که ما

 
به شدت مخالفت کردیم. 

رضوي ادامه داد: این پرونده سال هاست که باز است و بازرسی استان مازندران هم به طور کامل در جریان قرار دارد ضمن اینکه
استانداري مازندران، فرمانداري آمل و مدیران محلی پیگیر هستند و تأکید دارند این زمین به امور اراضی برگردد یا به شرکت شهرك
هاي صنعتی برسد تا به شهرك صنعتی امامزاده عبداالله ملحق شود و به این شکل این فقر زمینی که در آمل براي سرمایه گذاران به

 
یک معضل تبدیل شد، از بین برود. 



رییس خانه صمت مازندران در ادامه گفت: من در این نشست خطاب به حجت الاسلام درویشیان گفتم در این پرونده، «خواهان»
سرمایه گذاران بخش خصوصی، استانداري مازندران و فرمانداري آمل، شرکت شهرك هاي صنعتی و امور اراضی استان و «خوانده»
هم نیروهاي مسلح هستند و از شما می خواهم در راستاي تأکیدي که آیت االله رییسی همین امروز در خصوص حمایت از تولید و

 
کارآفرینی در مازندران داشتند، همت کنید و این حق را باز پس بگیرید. 

رضوي در خصوص واکنش حجت الاسلام درویشیان نیز گفت: رییس سازمان بازرسی کل کشور در این خصوص گفتند در گزارش
مبسوط مشکل را از سازمان بازرسی استان می گیرند و اگر در استان قابل حل بود، حل می کنند و اگر لازم بود در سطح کشوري

موضوع را پیگیر می شوند و تلاش دارند که حل کنند.



طرح یک گره 84 هکتاري در حضور رییس سازمان بازرسی کل کشور

منبع: شمال نیوزشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/12/24

شمال نیوز : رییس خانه صمت مازندران گفت: من از ایشان به عنوان رییس بازرسی کل کشور خواستم نظارت لازم را اعمال
کنند تا کنترل روابط بین مدیران سازمان هاي اجرایی منجر به ترسو شدن مدیران اجرایی استان و قفل شدن قدرت تصمیم

گیري آنان نشود و

شمال نیوز : رییس خانه صمت مازندران گفت: من از ایشان به عنوان رییس بازرسی کل کشور خواستم نظارت لازم را اعمال
کنند تا کنترل روابط بین مدیران سازمان هاي اجرایی منجر به ترسو شدن مدیران اجرایی استان و قفل شدن قدرت تصمیم گیري

 
آنان نشود و .... 

شمال نیوز: فعال اقتصادي بخش خصوصی و رییس خانه صنعت، معدن و تجارت
مازندران با اشاره به نشست ویژه اتاق بازرگانی استان با حجت الاسلام حسن
درویشیان رییس سازمان بازرسی کل کشور به «جام جم آنلاین» گفت: من در این
جلسه افتخار داشتم که به طرح نکاتی بپردازم که مهم ترین آن به تعیین تکلیف

 
زمین 84 هکتاري جنب شهرك صنعتی آمل اختصاص داشت. 

به گزارش شمال نیوز، سید مجتبی رضوي در گفتگو با « شمال نیوز » گفت: جناب
درویشیان با دو عنوان در جلسه امروز حضور داشتند اول عنوان حقوقی خودشان و دوم هم نماینده ویژه حضرت آیت االله رییسی و

 
قرار بود که مشکلات بخش خصوصی مازندران را به استحضار رییس محترم قوه قضاییه برسانند. 

رییس خانه صمت مازندران در ادامه گفت: من از ایشان به عنوان رییس بازرسی کل کشور خواستم نظارت لازم را اعمال کنند تا
کنترل روابط بین مدیران سازمان هاي اجرایی منجر به ترسو شدن مدیران اجرایی استان و قفل شدن قدرت تصمیم گیري آنان نشود

 
و مدیران این اجازه را داشته باشند در شرایط خاص خلاقانه عمل کنند. 

سید مجتبی رضوي در ادامه به دومین موردي که در این جلسه طرح کرد پرداخت و گفت: زمین دیزل سنگین ایران در شهرستان
آمل و در مجاورت شهرك صنعتی امام زاده عبداالله حدود 30 سال است که تحت تصرف نیروهاي مسلح درآمده است براي احداث یک
کارخانه دیزل سنگین و برنامه این بود که در این زمین، شهرکی تولیدي ایجاد شود و همه مراحل ساخت موتور دیزل سنگین از قبیل

 
موتورهاي کشتی هاي بزرگ در همین شهرك طراحی، تولید و مونتاژ شود. 

وي گفت: متاسفانه طرح عقیم ماند و به محل کوچکی بسنده شد و با آمدن چندین رییس جمهوري اتفاق خاصی نیفتاد و این 84
هکتار زمین در دست نیروهاي مسلح ماند این در حالیست که شهرستان آمل شرایط خاصی دارد و تولیدکنندگان و فعالان بخش
خصوصی همواره متقاضی زمین هستند و به دلیل فقدان زمین مناسب، از سرمایه گذاري منصرف می شوند اما این 84 هکتار زمین
دست آقایان ماند و اخیراً هم صحبت از آپارتمان سازي کردند و خواستند بخش رفاهی خودشان را در این اراضی احداث کنند که ما

 
به شدت مخالفت کردیم. 

رضوي ادامه داد: این پرونده سال هاست که باز است و بازرسی استان مازندران هم به طور کامل در جریان قرار دارد ضمن اینکه



استانداري مازندران، فرمانداري آمل و مدیران محلی پیگیر هستند و تأکید دارند این زمین به امور اراضی برگردد یا به شرکت شهرك
هاي صنعتی برسد تا به شهرك صنعتی امامزاده عبداالله ملحق شود و به این شکل این فقر زمینی که در آمل براي سرمایه گذاران به

 
یک معضل تبدیل شد، از بین برود. 

رییس خانه صمت مازندران در ادامه گفت: من در این نشست خطاب به حجت الاسلام درویشیان گفتم در این پرونده، «خواهان»
سرمایه گذاران بخش خصوصی، استانداري مازندران و فرمانداري آمل، شرکت شهرك هاي صنعتی و امور اراضی استان و «خوانده»
هم نیروهاي مسلح هستند و از شما می خواهم در راستاي تأکیدي که آیت االله رییسی همین امروز در خصوص حمایت از تولید و

 
کارآفرینی در مازندران داشتند، همت کنید و این حق را باز پس بگیرید. 

رضوي در خصوص واکنش حجت الاسلام درویشیان نیز گفت: رییس سازمان بازرسی کل کشور در این خصوص گفتند در گزارش
مبسوط مشکل را از سازمان بازرسی استان می گیرند و اگر در استان قابل حل بود، حل می کنند و اگر لازم بود در سطح کشوري

موضوع را پیگیر می شوند و تلاش دارند که حل کنند.




